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Mount Everesta,
ne boste ušli ljudem,
ki vplivajo na vaše

odločitve.

GLASILO OBČIN D O M Ž A L E , LUKOVICA IN MORAVČE

JOSEF
KIRSCHNER:

Umetnost
manipuliranja

OB DNEVU SPOM1NA NA MRTVE

Posejani za
pržhodnjo žetev

Narava ima v novembru svojevrsten čar in za človeka neko po-
sebno sporodlo. Poklonila nam je svoje bogate darove in odhaja
k počitku. Tako nas spominja, da je tuđi naša človeška usoda ro-
manje od pomadi do jeseni življenja, ko bo treba pobrati snopje
in sadove in jih shraniti v božje žitnice. Tuđi Ijudje smo del tega
stvarstva, v katerem je vse, kar se rodi, že v istem trenutku obso-
jeno na smrt.

V prvih dneh novembra se tako verujoči kot neverujoči ukvar-
jamo s temi mislimi in si zastavljamo vprašanja o času in večnosti.
Kristjani pa že od nekdaj praznujemo 1. november kot praznik Vseh
svetnikov, 2. november pa kot spomin vernih rajnih. Oba nas od-
pirata za novo razsežnost bivanja - za onostranstvo.

Spomin na rajne je sestavina vseh kultur in povsod velja poko-
pališče za svet kraj. Stari Rimljani so svoje rajne pokopavali ob pro-
metnih cestah, ki so vodile iz mesta, in jim postavljali kamnite spo-
menike z napisi. Mimoidoći so lahko brali njihova imena in se jih
spominjali. Vsaj v spominu ljudi so želeli živeti naprej.

V teh dneh se naše misli pogosto mudijo pri rajnih. Mar da je go-
mila še sveza, ali pa je ime na kamnu že zbledelo in je svet nanje
pozabil. A naše srce jih ne srne pozabiti. Saj jih tuđi Bog ni. Vpisal
jih je v knjigo življenja, v svoje Ijubeče srce.

Cloveštvo nikoli ni sprejelo votle dogme ateizma, da po koncu
tega življenja ni već ničesar. A strah pred smrtjo ostaja. Zakaj? Naj-
prej je to strah pred iznicenjem, pred vstopom v povsem nezna-
no. Upiramo se smrti, ker ne moremo verjeti, da bi vse lepo, veli-
ko, smiselno, ki je zraslo v življenju, moglo v trenutku razpasti v nič.
Smrt se upira naši misli, kajti Ijubezen zahteva večnost, kliče po ne-
minljivosti; ne moremo se sprijazniti s tem, da bi smrt pretrgala vse
niti Ijubezni, ki smo jih spletli v življenju. Smrti se bojimo tuđi za-
to, ker se ne moremo povsem otresti slutnje, da je nekje tuđi ne-
ka sodba, spričo katere nam brez olepšav prihaja pred oči dejstvo,
da smo v življenju velikokrat odpovedali.

Kristjani živimo v neomajni gotovosti, da rajni živijo, ćeprav so
odšli od nas. Vez med njimi in nami ni nikakršen medij ali spiriti-
stični kanal, ampak smo povezani z vezmi Ijubezni in upanja, mo-
litve in izmenjave duhovnih dobrin.

Takšna vera je izziv za današnjo miselnost, ki strahopetno in
brezčutno pozablja na mrtve in nas dobesedno trga od občestva
z njimi. O rajnih in še posebej o smrti se neradi pogovarjamo. A v
tem pozabljanju in izrinjanju pokojnih je nekaj globoko nečlove-
škega. Pomeni namreč, da pozabljamo in izrinjamo iz zavesti nji-
hovo preteklo trpljenje in s tem izničujemo njegovo vrednost.

Ne pozabljajmo rajnih. Praznujmo njihov dan, ki je dan živih. Nji-
hova smrt je bila rojstvo za većno življenje, ki je nam, zemljanom,
še nedojemljivo. Ob smrti se razbije samo posoda. Nišo umrli, am-
pak so bili kakor zrna posejani za prihodnjo žetev, za poletje, ki pn-
de
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NOVA KNJIGA
G. VELIMIRA VUUKIĆA

Bratje
Pirnat

Primarij dr. Velimir (Veljko) Vulikić
je svoje bralce v zadnjih letih kar mal-
ce razvadil, saj ne mine leto, ko nas ne
bi razveselil z novo knjigo. Tako se je
letos trem njegovim strokovnim knji-
gnrn in vrsti zbornikov s področja zo-
bozdravstvene službe, za katere je
dvakiat dobil Kajuhovo nagracb in vr-
sto strokovnih priznanj in pohval, ter
sedmim proznim delom, pridružila
knjiga BRATJE PIRNAT". Knjigo je izdala
založna DRUŽINA, posvećena pa je
štirim desetletjem skupnega prepeva-
nja bratov Pirnat.

Vsebino knjige, ki zajema življenj-
ske poti članov Okteta bratov Pirnat,
velika većina bralcev Slamnika pozna,
saj se je zanesljivo že kdaj sretala z
njihovim petiem. Z g. Veljkom Vuliki-
ćem, ki je urejal strokovni časopis, da-
nes pa je urednik Žejana, sva se pogo-
varjala o nastanku knjige ter o vseh
drobnih prijetnostih in težavah, ki
spremljajo njen izid.

STMEI5.

32. SEJA OBČINSKEGA
SVETA

V znamenju
volitev za

Državni svet
S tajnim glasovanjem so ćlani Ob-

ćinskega sveta po predhodnem kan-
didacijskem postopku, ki ga je vodila
Komisija za mandatna vprašanja, vo-
litve in imenovanja, in po predstavit-
vi posameznih kandidatov na seji Ob-
rinskega sveta doloćili kandidata Ob-
rine Domžale za člana Državnega
sveta-predstavnika lokalnih interesov,
katerega bodo elektorji izvolili na po-
srednih volitvah 26. novembra
1997 Med tremi kandidati (g. Marko
Vresk, ga. Emilijana Srebotnjak in
ga. Marjeta Humar) je bila po iz-
vedbi tajnih volitev za kandidata izvo-
Ijena ga. Marjeta Humar iz Kamni-
ka.

ŽUPANIIN SPREjEM

Ponosni na najboljše maturante
Med najboljšimi letošnjimi sloven-

skimi maturanti jih je sedem doseglo
najboljše rezultate iz naše občine.
Med njimi sta tuđi Katja Paladin, ta je
dosegla vse možne točke, in Nina

Zenkovič, ki je opravila mednarodno
maturo. Županja Cveta Zalokar Ora-
žem je vseh sedem najboljših - štiri
fante in tri dekleta - povabila na spre-
jem, tega se je udeležila tuđi ga. Ire-

na Cričar, načelnica Oddelka za druž-
bene dejavnosti Občine Domžale.

MARJETA HUMAR iz Kamnika,
kandidatka za Državni svet RS.

(Foto: BOGDAN OSOLIN)

Župnija sv. Tomaža
v Krašnji je praznovala

V nedeljo, 5. oktobra, je bil za žu-
pnijo Krašnja velik dan. Po treh letih
temeljitega obnavljanja je ljubljanski
škof g. Jožef Kvas, v prisotnosti doma-
čega župnika g. Antona Potokarja,
dekana g. Vlada Pečnika in nekaterih
drugih duhovnikov, blagoslovil ob-
novljeno cerkev sv. Tomaža, župnijski

dom in vaško kapelico Žalostne Ma-
tere Božje. Vsi prisotni smo uživali v
bogatem duhovnem in kultumem
programu, ki so ga pripravili prizadev-
ni domaćini.

Pater Miha rad zapoje s svojimi varovanci.

KULTURNI D O M MORAVČE

Jutranje zarja najsvetleje
sijala zvečer

Nedeljski večer 5. oktobra je mar-
sikomu, ki se je odloćil za obisk kon-
certa v Kulturnem domu, namesto da
bi »pilotiral« med TV programi in pre-
kinjal nedomiselne urednike, minil
precej drugače. V Kulturnem domu je
n<) povabilo vodje kulturnega doma
gostovala zambijsku skupina BA
STELLA. Ba stella v prevodu pomeni
jutranja zarja, le-t.j pa naznanja nov

začetek dneva. Prav tako so ćlani sku-
pine novi upi za svoj narod na začet-
ku življenjske poti. V skupini poje 5
deklet, dva fanta jih spremljata n j
znaćilne afriške instrumente, tretji fant
- deček 11 let, ki je ostal brez stariev,
ker sta obolela za aidsom, tuđi igra,
hkrati pa je enkraten plesalee.
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32. SEJA OBČINSKEGA SVETA

V znamenju volitev
za državni svet

Člani Občinskega sveta so
se sestali na svoji 32. seji v
sredo, 22. oktobra 1997. Za-
radi obsežnega dnevnega re-
da seja Občinskega sveta ni
bila zaključena, ampak se bo
nadaljevala v sredo, 29. okto-
bra 1997, s prekinjeno točko
o obravnavi in sprejemu
Odloka o spremembah in do-
polnitvah prostorskih sesta-
vin dolgoročnega plana obči-
ne Domžale za obdobje
1986-2000, dopolnjenega
1998, in prostorskih sestavin
družbenega plana Občine
Domžale za obdobje 1986-
1990, za območje občine
Domžale, oboje dopolnitev
1996.

Volitve za državni svet
Na začetku seje so člani Ob-

činskega sveta v skladu z Zako-
nom o državnem svetu volili
predstavnike Občine Domžale
v volilno telo volilne enote, t.i.
elektorje. Elektorji bodo na volit-
vah 26. novembra 1997 med
kandidati za člana državnega
sveta-predstavnika lokalnih inte-

resov volili člana državnega sve-
ta med kandidati občin Domža-
le, Kamnik, Mengeš, Lukovica,
Moravče in Litija, ki sestavljajo
2. volilno enoto. Z većino glasov
so bili za elektorje na volitvah
člana državnega sveta po pred-
hodnem kandidacijskem po-
stopku izvoljeni g. Jurij Berlot, g.
Janez Breznik, g. Franci Gerbec,
g. Martin Grošelj, g. Vinko Okr-
šlar, g. Anton Preskar, g. dr. Mar-
ko Starbek.

S tajnim glasovanjem so člani
Občinskega sveta po predho-
dnem kandidacijskem postop-
ku, ki ga je vodila Komisija za
mandatna vprašanja, volitve in
imenovanja in po predstavitvi
posameznih kandidatov na seji
Občinskega sveta določili kan-
didata Občine Domžale za čla-
na državnega sveta-predstavni-
ka lokalnih interesov, katerega
bodo elektorji izvolili na posre-
dnih volitvah 26. novembra
1997 Med tremi kandidati (g.
Marko Vresk, ga. Emilijana Sre-
botnjak in ga. Marjeta Humar)
je bila po izvedbi tajnih volitev
za kandidata izvoljena ga. Mar-
jeta Humar iz Kamnika.

O predlogu za ustanovitev
nove občine Trzin in
priključitvi naselij Zalog
pod sv. Trojico in Kokošnje k
občini Domžale

V nadaljevanju so člani nada-
Ijevali z razpravo in glasova-
njem o predlogu za začetek po-
stopka za ustanovitev nove ob-
ćine Trzin ter za določitev njene-
ga obmoćja. V času po prekinje
ni razpravi na prejšnji seji Ob-
činskega sveta je Državni zbor
Republike Slovenije Občinske-
mu svetu v skladu z Zakonom o
postopku za ustanovitev občin
ter za določitev njihovih obmo-
čij poslal Občinskemu svetu v
obravnavo pred log Sveta Kra-
jevne skupnosti Trzin o ustano-
vitvi nove Občine Trzin, katere-
ga je Svet Krajevne skupnosti Tr-
zin že vložil v postopek v Dr-
žavni zbor maja 1997 V obšir-
nem gradivu Državnega zbora
je bila med drugim posredova-
na tuđi predhodna opredelitev
Vlade Republike Slovenije o
predlogu, ki predloga Krajevne
skupnosti Trzin ne podpira zara-
di neizpolnjevanja pogojev iz
13. in 1.3.a člena Zakona o lokal-
ni samoupravi, in Elaborat o ute-
meljenosti ustanovitve nove ob-
čine, ki ga je pripravila Krajevna
skupnost Trzin. Obširno gradivo
je predhodno pregledala in o
njem razpravljala Statutamo
pravna komisija, ki je Občin-
skemu svetu predlagala v spre-
jem oz. glasovanje dva predlo-
ga sklepa s pozitivnim oz. nega-
tivnim mnenjem o predlogu.
Pred glasovanjem so se člani
Občinskega sveta seznanili tuđi
s poročilom o zboru krajanov v
KS Trzin o predlogu. Na predlog
desetih članov Občinskega sve-
ta je bilo glasovanje o tem, da

se da pozitivno mnenje k pred-
logu, izvedeno tajno. Sklep ni bil
sprejet, saj je proti glasovalo 21
članov občinskega sveta. Tuđi o
drugem sklepu se je glasovalo
tajno. Ta pa je bil z 19 glasovi
sprejet, tako da je Občinski svet
Občine Domžale sprejel sklep, s
katerim daje negativno mnenje
k predlogu za zaćetek postopka

Gradnja vrtca v Radomljah

Tuđi z razpravo o zagotovitvi
potrebnih kapacitet za predšol-
sko varstvo na območju Krajev-
ne skupnosti Radomlje so člani
Občinskega sveta nadaljevali
po prekinitvi obravnave na
prejšnji'seji, ko so pred spreje-
mom odločitve od predlagatelja

Akti, ki jih je Občinski svet sprejel na svoji 32. seji
22. oktobra 1997
1. Sklep o izvolilvi predstavnikov Občine Domžale v volilnem telesu vo-
lilne enote za volitve predstavnikov lokalnih interesov v Državni svet na
volitvah 26. novembra 1997
2. Sklep o izvolitvi kandidala Občine Dom/ak; za volitve članov Držav-
nega sveta-predstavnikov lokalnih inlerosov na volitvah 26. novembra
1997
3. Sklep o izdaji negativnega mnenja k predlogu za začetek poslopka
za ustanovitev nove Občine Trzin ter za določitev njenega območja
4. Sklep o zagotovitvi potrebnih kapacitet za predšolsko varstvo na ob-
močju KS Radomlje
5. Sklep o sprejemu Strategije; varstva okolja v občini Domžale v prvi
obravnavi
6. Sklep o imenovanju v.d. ravnatelja vzgojnovarstvenega zavoda Vrtec
Domžale
7 Sklep o imenovanju v.d. ravnatelja vzgojnovarstvenega zavoda Vrtec
Urša
8. Sklep o imenovanju v.d. direktorja Centra za mlade Domžale
9. Sklep o imenovanju predstavnika Občine Domžale v Svet Centra za
socialno delo Domžale
10. Sklep o imenovanju predstavnika Občine Domžale v Svet Srednje
sole Domžale

za ustanovitev nove Občine Tr-
zin ter za določitev njenega ob-
močja. Mnenje se bo v skladu z
zakonom posredovalo Držav-
nemu zboru, ki je za mnenje tu-
đi zaprosil.

V skladu s sklepi Državnega
zbora je Občinski svet glasoval tu-
đi o predlogu Vaške skupnosti
Zalog pod sv. Trojico in Kokošnje,
da se naselji priključita občini
Domžale (sedaj sta na območju
Občine Moravče). Z veliko večino
glasov so elani Občinskega sveta
sklenili, da se daje pozitivno mne-
nje k priključitvi omenjenih nase-
lij k občini Domžale. Predlog je
Obćinski svet Občine Domžale
podprl že na seji julija 1995.

gradiva zahtevali natančnejše
podatke o projektu. V gradivu
za sejo sveta so člani Občinske-
ga sveta prejeli obsežno dodat-
no gradivo s strani občinske
uprave na osnovi pripomb raz-
prave na prejšnji seji. V dolgi
razpravi je bila ponovno po-
udarjena podpora razreševanju
omenjene problematike in kljub
nekaterim pomislckom okrog
lokacije so člani Občinskega
sveta sprejeli sklep, s katerim so-
glašajo z načinom razreševanja
prostorske problematike pred-
šolske vzgoje na območju Kra-
jevne skupnosti Radomlje in na-
činom zagotavljanja potrebnih
finančnih sredstev za gradnjo

vrtca v Radomljah. S tem je po-
dana zelena luč za za izgradnjo
vrtca v objektu SPO MALIN Ra-
domlje, kjer bo prostor za tri od-
delke vrtca od 3. do 7. leta staro-
sti.

Strategija varstva okolja v
občini Domžale

Prvo obravnavo Strategije var-
stva okolja v Občini Domžale
so imeli člani Občinskega sveta
že na 29. seji v juniju 1997 ko je
bila obravnava točke prekinjena
z zadolžitvijo predlagatelju gra-
diva, da le tega dopolni. Za
32. sejo so člani prejeli modifici-
rano gradivo, o katerem sta
predhodno razpravljala Odbor
za varovanje okolja in urejanje
prostora ter Odbor za gospo-
darske javne službe. Soglasno
so člani občinskega sveta spre-
jeli sklep, da se osnutek Strate-
gije varstva okolja v občini
Domžale posreduje v 60. dnev-
no javno razpravo ter da se v
času javne razprave organizira-
jo javne obravnave.

Volitve in imenovanja
V skladu s sprejetimi odloki

na prejšnjih sejah, ki določajo,
da se za obdobje največ enega
leta za izvedbo postopkov za
začetek dela zavoda imenuje
vršilec dolžnosti ravnatelja oz.
direktorja zavoda, so člani Ob-
činskega sveta za v.d. ravnatelja
vrtca Domžale imenovali go.
Mileno Peterka, za v.d. ravnate-
lja Vrtca Urša go. Darko Bitenc,
za v.d. direktorja Centra za mla-
de pa go. Lili Jazbec.

Za predstavnika Občine
Domžale v Svet zavoda Srednja
šola Domžale je bil imenovan
g. Vinko Okršlar, za predstavni-
co v Svetu Centra za socialno
delo pa ga. Vera Vojska.

LOVRO LONČAR
Foto: ROK MAJHENIČ

Na podlagi 47, 48., 49. in 50. člena Zakona o varstvu okolja (Ur. list
RS, štev. 32/93) in 18. člena Statuta Občine Domžale (Ur. vestnik Obči-
ne Domžale, štev. 10/95 in 21/95) je Obćinski svet Občine Domžale na
svoji 32. seji dne 22.10.1997 sprejel

SKLEP
O SPREJEMU STRATEGIJE VARSTVA OKOLJA V OBČINI

DOMŽALE V PRVI OBRAVNAVI
Občinski svet Občine Domžale sprejema osnutek Strategije varstva

okolja v Občini Domžale v prvi obravnavi in jo posreduje v 60-dnev-
no javno razpravo. Gradivo se dostavi vsem krajevnim skupnostim v
Občini Domžale, en izvod gradiva je na razpolago v Uradu Županje, kjer
se zbirajo tuđi pripombe na gradivo. Nosilec javne razprave in obrav-
nave je Oddelek za prostor in varovanje okolja Obćine Domžale. V času
javne razprave se izvedejo javne obravnave, ki bodo v sejni sobi Obči-
ne Domžale, Ljubljanska cesta 69, za posamezne interesne skupine (kra-
jevne skupnosti, gospodarstvo, prostorsko planiranje, društva, ostala za-
interesirana javnost). Datum javnih obravnav bo objavljen v medijih, o
javni razpravi se javnost obvesti v glasilu »Slamnik«, kamor se po mož-
nosti kot priloga glasilu vključi tuđi zgoščeno besedilo Strategije varstva
okolja v občini Domžale.

OBČINA DOMŽALE
Občinski svet

Številka: 01500-118/97-31
Datum: 22. 10. 1997

PREDSEDNIK OBČINSKEGA SVETA
dr. Miha BREJC, I. r.

Zadnja točka
Dr. Marko STARBEK, svetnik Slo-

venskih kršćanskih demokratov, je na
31. seji sveta Občine Domžale na ob-
činsko upravo naslovil naslednje vpra-
sanje:

»Krajani v Dobu me opozarjajo na kri-
tičnost dveh ulic, in sicer Šolske in Prešer-
nove ulice, ki vodita k Soli. Postavlja se
vprašanje umiritve prometa. Krajani zahte-
vajo, da naj si predstavnik Občine v jutra-
njem času ogleda dogajanje na omenjenih
cestah. Šolska ulica ima vsaj pločnik. Na
določenih delih Prešemove ceste pa je
pločnik širine V2 m in otroci skačejo sem
ter tja, poleg pločnika pa je zasajena živa
meja, ki ni porezana. Problem je zelo ve-
lik in krajani sprašujejo, kdaj bo rešen, ker
je kritićen.«

Na sami seji mu je odgovor posre-
doval podžupan občine Domžale g. Si-
mon MAVSAR, ki je povedal naslednje:

»Problematike se zavedamo. Njen po-
vod je peticija s 100 podpisi in s sopodpi-
som Osnovne sole Dob. Jutri ob 10. uri bo
seja Komisije za varnost v cestnem prome-
tu, na kateri borno predlagali, da se v skla-
du s projektom izvede rekonstrukcija na ta
način, da se zgradijo ,bamperji' Za PreSer-
novo ulico borno poskušali razrešiti tuđi
problem količine in umiritve prometa

predvsem v kritičnem času, saj je Dob p o
stal obvozna cesta. Z zaključki seje homo
seznanili Obćinski svet na oktobrski seji.

(Podan bo ludi pisni odgovor).«
Svetnik Slovenskih kršćanskih de-

mokratov g. Vinko OKRŠLAR je na
31. seji občinskega sveta podal nasled-
njo pobudo oziroma mnenje:

»V časopisu DF.LO z dne 1'). 9.1997 je
bil objavljen ćlanek g. laneza Petkovška
pod naslovom ,Denar Cerkvi sem morala
nakazati; kjer Županja pojasnjuje, da je kot
izvrševalka proračuna oz. odloćitev Ob-
činskega sveta res nakazala Cerkvi za ob-
novo tlakov 2.000.000-6IT, ker je pač to
morala. Mislim, da je bila s tem napravlje-
na ,medvedja usluga' Občinskemu svetu
kot tuđi Županji.

Na današnji seji smo dobili poročilo o
porabi sredstev postavke proračuna pro-
mocija občinej kjer bi lahko očitali ge. Žu-
panji sofinanciranje njene promocije in ne
promocije Občine Domžale, vendar to ni
moj namen. Hoćem le opozoriti, da ćlan-
ki o nesmotrni porabi denarja za potrebe
Q;rkve - namesto za vsi vemo nujno po-
trebno izgradnjo vrtcev - izkrivljajo dej-
stvo, da Obćinski svet Obćine Domžale
odloča o porabi sredstev davkoplaćeval-
cev v skladu s potrebami vseh krajanov,

ludi verujočih!«
Odgovorila mu je Županja ga. Cve-

ta Zalokar Oražem, ki pravi takole:
Omenjena pobuda je mnenje o članku

v Delu.
Novinar Dela g. Janez Petkovšek me je

uratlno poklical in poslavil tri vprašanja:
- koliko sredstev je bilo s strani Občine

Domžale nakazanih za obnovo domžal-
ske cerkve,

- s katero postavko so bila zagotovlje-
na omenjena sredstva,

- na kakšen način je bila sprejeta ome-
njena odločitev in ali je res, da holj skrbim
za blagor cerkve kot predšolske otroke.

Na vprašanja je dobil odgovore zgolj v
obliki dejstev.

Ostali del članka, naslov in komentar,
sta avtorsko delo nnvinarja in njegove in-
terpretacije (kar je običajna praksa v novi-
narstvu).

C. Bogdan OSOLIN, svetnik SKD, je
prek občinske uprave posredoval po-
budo in kritiko Slovenskim železni-
cam. V svoji kritični pobudi je zapisal:

»Domžalska železniška postaja je glede
videza prava sramota za občino Domža-
le. Ne samo, da so njeni zidovi popisani z
,neumnimi' grafiti, ludi strop pred njo je
,neugleden! Za povrh pa železniška posta-
ja ne premore niti |x>štene ,zidne' oziroma
stropne ure. Ne recite, da te zadeve nišo
naš problem, kajti železniška postaja je v
Domžalah.«

Odgovor mu je posredoval kar sam

direktor Slovenskih žele/nit g. Marjan
Rekar, ki pravi takole:

»železniška posl.ija Domžale je sestav-
iii del infrastrukturi!, ki je v lasti države.
Proračunskih sredslev za vzdrževonje in
investicije na objeklih visokih slavb je žal
tako malo, da z njimi pokrivamo le nujna
intervencijska popravila. Tuđi mi bi želeli
imeli vse postaje prenovljene, sodobnega
videzti, funkcionalne itd., saj je to eden od
osnovnih dejavnikov za povećanje potni-
škega prometa na železnici, za to pa so s
sirani lastnika potrebna večja vlaganja v
objekte.

Glede sanacije strehe in stropa nadstre-
ška Vas obveščamo, da je sanacija le-tega
ravnokar v teku in tuđi stropna ura bo ta-
koj po končanih delih spet na svojem obi-
čajnem mestu.

Večji problem predstavljajo grafiti na
fasadi, ki ga je skoraj nemogoče preprečiti,
saj avtorje grafitov ponavadi še bolj privla-
čijo nove fasade.

Pa Se to: avtorji teh grafitov so verjetno
občani Vaše občine, mi, ki smo zadolže-
ni za vzdrževanje objektov, sigurno ni-
smo!«

P.S.
.31. seja sveta občine Domžale je bila V.

9. ')7, nadaljevanje seje pa dne 22. 9. 97
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DELATI MAJHNE STVARI Z VELIKO LJUBEZNIJO

Ob smrti matere Terezije
V začetku septembra je v Kal-

kuti sklenila svoje dolgo in boga-
to življenje mati Terezija, stara
87 let. Ves svet je počastil spo-
min na to izredno katolisko re-
dovnico, ki je pred desetletji za-
pustila učiteljsko delo in odšla
na ulice Kalkute reševat zavrže-
na človeška bilja. Pri tem ni de-

; lala nobenih razlik glede vere. V
svoj dom za umirajoče je spreje-

, mala bedne vseh slojev in ver-
skih prcpričanj in si s tem v tu-
jem verskem okolju pridobila
izreden ugled in zaupanje. Poni-
ževala se je z beračenjem za
preživetje sebe in svojih sose-
ster, ki jih je imenovala Misijo-

' narke Ijubezni.

Vse imetje v eni vreči
V svojom dolgem življenju je ust-

varila mrežo %9 misijonov v 120
deželah. Tuđi v Sloveniji imajo po-
stojnnko, in sicer na |ežii i v Ljublja-
ni. V teh misijonih 4000 sesler in
450 bratov njenega reda skrbi za
lačne, sirote, brezposelne, ostarele,
zapuščene, slaboumne, gobavce,
obolele za aidsom in umirajoče.
Dobila je Nobelovo nagrado za mir,
saj ravno revščina najbolj ogroža
mir na svetu. Nagrado in denar, ki
^a je nabrala ludi od vprašljivih sve-
lovnih državnikov, je namenila iz-
kljućno revnim, /ase ni zaht evala
ničesar. Vse svoje premoženje - dva
bela sari ja in nekaj osobnih potreb-
ščin - je lahko spravila v vrećo in
vsak Irenutek lahko odpotovala ka-
morkoli.

»Ne moremo delati veliki stvari«,
je zapisala, »delamo lahko samo
majhne stvari z veliko Ijubeznijo.
Sestre opravljajo majhne reci: po-

magajo ot rokom, obiskujejo osam-
ljene, bolne in nezaželene. Ko mi je
nekdo dejal, da sestre nišo zaćele
kakšnega velikoga dela in da so ti-
ho delale majhne stvari, som mu re-
kla, da so storile dovolj, četudi so
pomagale eni sami osebi. lezus bi
umri za enega samega (loveka, za
enega samega grešnika.«

Vznemirjala je otopelo vest
Življenje te skromne redovnice je

bilo veliko znamenje in izziv za naš
čas. Bila je telesno šibka, a vendar
duhovno močna; skromna, a ven-
dar povsod poznana; revna, a n o
tranje tako bogata, da je neštele bo-
gatila. Le ona njena značilnost ni
imela alternative: njena globoka
vera in povezanost s trpečim
Kristusom, ki ga je prepoznava-
la v vsakem človeku. S svojo po-
javo in dolom je vznemirjala otope-
lo vest bogatomu, nenasitnemu in
izkoriščevalskemu zahodnemu sve-
lu.

Zato ni čudno, da je imela tuđi
sovražnike. Njeni glavni nasprotni-
ki so bili marksisti, kor so menili, da
posega v njihovo področje, in femi-
nistke zaradi njenega odločnega
nasprotovanja kontracepciji in spla-
vu. Tuđi eden naših časopisov je
skušal umazati njen lik z neuteme-
ljenim! podtikanji. Piscu je v istom
časopisu zelo lepo odgovorila go-
spa S. f'estotnik iz Ljubljane, od ka-
tere prevzemam marsikatero misel
v tem zapisu. Takšen cinizem nam
je znan že od lani, od tistih treh
sončnih majskih dni papeževega
obiska v Sloveniji. Za nekoga so to
bili pač (rije sodni dnevi, ker ne mo-
re gledati in trpeti, da je na tem sve-
tu še kaj svetega.

Za resevanje ekonomskih proble-
mov si je mati Terezija izbrala Indi-
jo, ker je tam največji razpon med
bogatimi-in revnimi ter največji pri-
rastek človeštva, S preprostimi in ja-
snimi nasveti, ki jim je prisluhnila
vsa Indija, je opozarjala svet, da po-
stajajo bogati vse bolj bogati in rev-
ni vse bolj revni. Ni čakala na ana-
lize in odločitve svetovnih konfe-
renc, ampak se je odpravila narav-
nost med revne in jim pomagala.

Služiti danes,
ne sele jutri

Eno od osrednjih Jezusovih naro-
čil je njegova beseda o služenju:
»Kdor hoče postati velik med vami,
naj bo vaš strežnik, in kdor hoče biti
med vami prvi, naj bo vsem
služabnik« (Mr 1044). Te besede je
mati Terezija resno vzela. Vedela je
tuđi, da služenje ne dopušča odla-
šanja. Zapisala je: »Če je kdo lačen,
se moramo danes zavzeti zanj.
Včerajšnji dan je mimo, jutrišnjega
še ni. Samo danes lahko oznanjamo
Boga, če ljubimo bližnjega in mu
služimo, če poskrbimo za lačne in
revnim preskrbimo streho nad gla-
vo. Ne Čakajmo na jutrišnji dan.
Jutri jih morda ne bo več, ampak
bodo umrli, če jim danes ne bo-
rno ničesar dali.«

Mali Terezija je rada pripovedo-
vala o Ijudeh, ki so spontano poma-
gali in nišo odlašali na naslednji
dan. Govorila je o otrocih, ki so ji
prinašali sladkarije, ker bi bili radi s
tem pomagali lačnim otrokom; o
novoporočencih, ki so se odpove-
dali darilom in jih poslali ubogim,
za katere je skrbela mati Terezija.
Omenjala je otroka iz Severne
Amerike, ki ji je poslal svojo skro-

mno žopnino, pa berača, ki ji je vse
izročil, kar je tišti dan naberačil. Ta-
ko malo je bilo, da za tisto ni mogla
ničesar kupiti, a je to bilo zanjo ven-
darle neskončno več kot vse, kar so
ji podarili vsi bogataši.

»V ubogih se srečujemo z
Jezusom«

Mnogi so vpraševali mater Tere-
zijo, odkod ima ona in njene sestre,
misijonarke Ijubezni, ter desettisoči,
ki sodelujejo z njimi, nadčloveško
energijo za pomoč ubogim, bolnim
in umirajočim. Odgovorila je: »Iz
molitve in svete maše. Vsak dan se
dvakrat dotikamo Jezusovega te-
lesa. Zjutraj v svetem obhajilu, po-
tem pa ves dan v telesih bolnih, ma-
lih in umirajočih. Eno je pogoj za
drugo. Če se ga zjutraj ne dotakne-
mo v obhajilu, se ga potem tuđi ves
dan ne, in če se ga ne dotikamo
preko dneva v ubogih, se ga tuđi
zjutraj ne moremo v evharistiji. Ma-
sa je duhovna hrana, ki me podpi-
ra. Pri maši imamo Jezusa pod po-
dobo kruha, medtem ko v revnih
mestnih četrtih gledamo Kristusa in
se ga dotikamo v strtih telesih, v za-
puščenih otrocih.«

Zdi se, da je tu odločUni nagib za
delo, ki ga opravljajo misijonarke
Ijubezni pa tuđi Jean Vanier in nje-
gova ustanova Barka, ki je nedavno
zaživela tuđi pri nas. Morda se nam
je ravno prek takšnih ljudi božje
kraljestvo najbolj približalo. Nekje
sem prebral naslednjo misel: »Vsaj
od Darvvina naprej vemo, da nara-
va drži z močnimi, brani in privile-
gira krepke in jim omogča preživet-
je. Zato moramo Ijudje biti s slabot-
nimi, če hoćemo ostati Ijudje.«

Med pobožnimi Judi pa je znan
rek, ki pravi: »Dajaj in prejemaj.
Vsak človek mora da jat i in preje-
mati. Kdor ne dela obojega, kdor
samo prejema, je nerodovitno dre-
vo.«

BOGDAN DOLENC

IV dnevi slovenske uprave
Visoka upravna šola iz Ljublja-

ne, ki je pri nas edina specializi-
rana univerzitetna institucija na
področju izobraževanja delav-
cev v državni upravi, je v sode-
lovanju z Glasgovv Caledonian
University iz Škotske, Institut for
Public Administralion iz Liver-
poola (Anglija), Hochschule fiir
Vervvaltungsvvissenschaften iz
Speverja (Nemčija), Ministrst-
vom za notranje zadeve Repu-
blike Slovenije in Službo vlade
RS za lokalno samoupravo pri-
pravila 18. in 19. septembra
1997 v Portorožu IV. dneve slo-
venske uprave v obliki mednaro-
dnega strokovnega simpozija.
Simpozij je zajemal pet temat-
skih področij, katerih predstavit-
ve sta vodila po dva strokovnja-
ka (eden od organizatorja in
eden tuj oz. domaći strokov-
njak).

Na simpozij jih je prišlo skoraj
dvesto. Nagovoril jih je predsednik
Državnoga zbora, lanez Poclobnik,
ki je hkr.it i simpozij ludi olvoril. Na-
vedel je pomen tovrslnih srečanj in
predslavitve ter izmenjavo izkušenj,
ki jih prinaša upravna znanost, hkra-
!i pa pondaril |)omen državne upra-
ve kot pomombon in sestavni dol
vsake družbe.

Prof. dr. Miha Broje, dekan Viso-
ke upravne sole v Ljubljani in hkra-
ti predsednik trinajstčlanskoga pro-
gramskoga odbora simpozija, je v
svojem uvodnom referatu, v začet-
ku prvega sklopa simpozija na temo
»Demokracija in javna uprava«, z
naslovom »Slovenska javna uprava
ob koncu tisočletja« poda I razmiš-
ljanja o nokaterih pomembnih vpra-
tonjih, kol so demokracija in javna
ul)r<iva, upravljanje s človeškimi vi-
r i, učinkovitost javne upravo, javna
uprava v informacijski družili in izo-
braževanje javnih uslužbencev. Po-
L|daril je, da lx> reforma javne upra-
ve, /A katero se je Slovenija odloči-
k glohoko posegla v javno upravo,
njeni učinki pa bodo vplivali tuđi na
Sirše družbeno okolje. Prof. (ir. Mor-
'<>n R. Davies i/ Institut of Public:
Administration i/ I iverpoola (Angli-
i«1) je predstavil državno upravo in
'ijene uslužbence, managerslvo in
demokracijo v Angliji, ki volja kol

država za zgled v tradiciji demokra-
cije in upravljanja države. Oba refe-
rata sta spodbudila razpravljalce k
pogovoru o temi referatov, pred-
vsem o povezavi politike in stroke
pri kadrovanju v državni upravi.

V naslednjem sklopu simpozija
na temo »Ekonomika javnoga sek-
torja in novi javni management« je
doc. dr. Stanka Setnikar - Cankar iz
Visoke upravne sole predstavila
vprašanje organiziranosti in učinko-
vitosti javnega sektorja in bolj smi-
selnega gospodarjenja s proračun-
skimi sredstvi. Ob tem je podala re-
zultate in napovedi gospodarskih
gibanj Slovenije z nekaterimi vzho-
dnoevropskimi državami, s katerimi
se potegujemo za vključilev v
Evropsko skupnost. Javno upravo in
novi javni management, predvsem
i/kušnje v zvezi s lem iz Velike Bri-
tanije je predstavil prof. dr. Peter K.
Falconer iz Glasgovv Caledonian
Universitv iz Škotske. Opozoril je,
da se novi management v javni
upravi scx)ča s problemi, kot so cen-
tralizirana birokracija, zamudnost in
neučinkovita poraba sredstev, ne-
ustrezni mehanizmi računovodstva
in pritožb. Dr. Nevenka Hrovatin z

Ekonomske fakultete v Ljubljani je v
svojem referatu poudarila pomen
javnih podjetij kot sestavni del jav-
nega sektorja, ki jih ni mogoče za-
obiti v prizadevanjih za povećanje
učinkovitosti javnega sektorja in je
pri tem najpomembnejša njihova
komercializacija. O večji učinkovi-
tosti je razmišljal v svojem referatu
tuđi ma., Zdravko Pecar z Visoke
upravne sole; sprožil je vprašanje,
kako spodbujati in nagrajevati
uspešnost v javni upravi. In ravno
vsebina tega referata je bila glavna
tema razprave, kjer so razpravljald
ugotavljali problem vzpostavitve
pravičnih in merljivih kriterijov pri
ugotavljanju uspešnosti dela v jav-
ni upravi.

V zadnjem sklopu prvega dne
simpozija je doc. dr. Mirko Vintar
(Visoka upravna šola) v svojem re-
feratu predstavil informatizacijo kot
pot v informacijsko družbo, ki se
korenito razlikuje od avtomatizaci-
je, kakršno smo poznali in izvajali v
sedemdesetih letih. Prof. dr. John
Tavlor iz Glasgovv Caledonian Uni-
versitv iz Škotske pa je načel vpra-
šanje informacijske družbe, ki naj bi
ga reševala vlada.

POVABILO
Silvestrovanje na prostem

Tuđi letos naj bi 31. decembra 1997 v centru našega mesta
pripravili SILVESTROVANJE NA PROSTEM. Zato Občina
Domžale vabi vse zainteresirane organizatorje, da do 10.
novembra 1997 pošljcjo svoje prijave za organizacijo in izvedbo
S1LVESTROVANJA NA PROSTEM.

K prijavi priložite program silvestrovanja na prostem (čas
trajanja, ansambel, gostinska ponudba, ognjemet, ipd.) ter
finančni nacrt.

Od organizatorjev pričakujemo celotno organizacijo silvestrovanja
vkljucno s prijavo prireditve, varovanjem in ureditvijo

prireditvenega prostora.

Prijave pošljite v zaprtih kuvertah do 10. novembra 1997 na
naslov OBČINA DOMŽALE, Urad Županje, 1230 Domžale,
Ljubljanska 69z označbo SILVESTROVANJE.

Urad Županje

Drugi dan simpozija je bil name-
njen obravnavi konkretne reforme
slovenske javne uprave in razvoju
lokalne samouprave v Sloveniji.

Državni sekretar v Ministrstvu za
notranje zadeve, prof. dr. Gorazd Tr-
pin, je v uvodu predstavil strateške
vidike reforme slovenske javne
uprave in razloge za reformo. Refor-
ma javne uprave ni proces, znaćilen
le za države v tranziciji, ampak tu-
đi za države razvitega sveta. Brez
reforme slovenske javne uprave se
ne borno mogli vključiti v Evropsko
skupnost. Načine v izvedbi reforme
javne uprave pa je predstavil
mag. Zdravko Pećar.

Zadnje tematsko področje je vo-
dil mag. Grega Virant z Visoke
upravne sole in hkrati predstavil
predviđene spremembe v pravnem
položaju ožjih delov občine. Sode-
lovali so mag. Bozo Grafenauei; mi-
nister, pristojen za lokalno samo-
upravo RS; spregovoril je o lokalni
samoupravi v sistemu državne
oblasti in o državnem nadzoru nad
lokalno samoupravo, dr. Tone Jerov-
šek je predstavil ustavni in zakonski
vidik združevanja občin v pokraji-
ne, mag. Stane Vlaj je spregovoril o
razvoju, sedanjem slanju in per-
spektivi lokalne samouprave, An-
drej Čokert je prisotne seznanil z
zaključki posveta z eksperti Sveta
Evro|x> o delovni zasnovi Zakona o
pokrajinah, Vesna luvan Gotovac
pa je predstavila predviđene spre-
membe Zakona o lokalni samo-
upravi. Da je tovrstna tematika ze-
lo aktualna, je dokazala razprava.
Zanjo je bil odmerjeni čas kar pre-
kratek, saj so razpravljalci želeli od
avtorjev referatov pridobiti čimveć
informacij o predviđenih reformah
in njihovih stališčih do teh. Bistvena
ugotovitev, povzeta iz razprave, je
bila, da so reforme potrebne, ven-
dar so pri tem želeli upoštevati
mnenja stroke in čimmanjši vpliv
politike na sprejele odločitve.

Referati, objavljeni tuđi v zborni-
ku, so načeli vrsto vprašanj in spod-
budili k razmišljanju o prihodnosti,
ki caka javno upravo, predvsem o
njeni vlogi, položaju in organizira-
nosti v prihodnje.

LOVRO LONČAR

Urednikovi
prebliski

Siso mi vieC Ijudje, ki vedno vse samo kritiziraju, nikoli ali
skoraj nikoli pa ničesar in nikogar ne pohvalijo! /anje je odkri-
vanjv napak oriroma negalivnosti već kot nujno opravilo. Neka-
teri med njimi so pravi kritiki-rusilci, /a katere je najhujši ne-
uspeh, će na njihovo kritiko ne odmeva, će je po njihovi kritiki
vse lako, kol je bilo prej. Njihova glavna posebnost je, da so po-
polnoma slepi za vse pozitivno, za to, kar je na nekem delu vre-
dnega, dobrega. Dr. Leon Žlebnik v svoji knjigi Ljudje med sehoj
(1955) piše tuđi o »kritikih-puherletnikih«, o njih meni, da
»pišejo kritiko izkljućno zaradi sebe, uveljavili U se radi za vsako
ceno, zato govore in pišejo navadno već o sebi kol o fistih, ki jih
kritizirajo«. Še dobro, da se ti Ijudje, ki kar puhlijo od jeze ali
kakšnega drugega močnega čustva, obćasno izkašljajo (tuđi po
telefonu), da potem lahko oni in mi lazje dihamo!

Cudcnjc. Šcsrnci'oni se čudim, Marsićc.mu in m<>ihikomu. Velikim
in milim Ijudem in <,tv,jrem. Vvlikokr.it w čudim Ijtuk-ni, ki umc-'telno
iucvjt.) pero in /. njim i/j,i/,,ijo misli, ki meni nikoli v tuki (jhliki ne fj,i-
dejo IM um. V eni sapi si-'iri prebrzi celost'ninski < l/mek dr. Aloj/.i Um-
nu vSobolniijrilogil)i-!,i (II. 10. W7).Žv nnd>iii<Jov(Mala teorija slo-
venske većnosti) in mnlov (Marsalova vrnitev v mestere Peyton)
njegovet;<) dnnk<i s/ti v meni/.hudiLi veliko /...irutJcnjc. IJ,Likšn,ii/~
virruKl! Lc kdo HP k' danes spomni m slavni filmsko (televizijskoj me
steče! In vkitkšnipove/.ivi: /MARŠALOM! 5/ morete misliti!?Never
jetno zunimivi in prescnetljivi sr> ludi Irijc mednaslovi llirinovc;</i r,»z-
mis'ljajoCeg.i đmka: Recept slovenske većnosti, Codci brez glas-
bil, volitve brez veselice in Volilci brez gnezda (Spontana aso-
ciacija: Ptićki brez gnezda). Kdo ho dclil'z nuno rudrnje^ Nilif'f1

ludi prav. Vsi smo id/lični (in en<ik<jpuvni). Ne /Mueiile, te (itir,nn
(-dohesedno n,wetlem) vs,y eno misel dr, Alojz*) Ihciru, preilvsem /,.i
liste (nehr.ilcc, ki WJ nevede preskočili njegov prodorni čkinek: »Ste
se kdaj zamislili nad starostno strukturo slovenskih politikovf
Nad tem, da gre pravzaprav za ponovitev većne »partizanske«
generacije politikov - ne po ideologiji, pać pa po lem, da imajo
mogi od njih pred seboj še dvajset, trideset let delovne dobe, ki
jo seveda nujno zelijo prebiti v politikii« Tuđi novodohni pohtiki,
kntjevni, d)dnski in državni s<> po mojem mnenju usidrani v td korrutj
z.,izn<)vni vzoret: politične).'^ ohm&mja. Oprijemajo se »svoje« polilie
ne »h,\ij<e« tuko, kot da f>rr ZA HITI ALI NL: HITI. Vse drugo jim je nutnj
pomemtino, kol njihovo bstno (družix>no) politiCmj preživetje in pri-
p,idijoći cekineki. To bstnost t, i. malih veij.ikov lahko opaz.ijo le tišti,
ki jih vidijo od Uizu ali jih preučujejo in jih flkdajo za vsjkodrvvrvj
Ijubiteljskn-ptmtot-mno opravikt s svojim »nezmotljivini« daljrvjgledrmi.
(Kakšno jv moje oglvdtih?)

(.. v je bil jio gozd, naj se za hipec ah dva ozivm še i ia nvkoj dreves.
Ali bo vDobu vrtec? Svetniki KS Dob so na svoji seji 8. (jktobra 1997
soglasno i^rejeli skkp, d) podf)irajo gradnjo ixjvrw vrtca v domžalski
ditini.Mi seji smo bili (prvič) navzoči tuđi trije svetniki (M)Cimkega
sveta, ki smo svetnikom KS predstavi! ridie viđenje /ftoče (obdnske)
vrtćwska, problematike. Monii /» v nekaj let ih stal na cjhmoćju (po-
k>g vrta) KS Dol) še Dom starejiih fjfacanov (dr. Malko Starbck, svet-
nik SKD Dbdnskega sveta oljdne Domtak'), s katerim <*> homo spo
prijeli s problematiko neftfi in oskrbe uarejSih ljudi v bližnji in nekoli-
ko Širši okolid,

Človek, pravijo, ne more iz svoje ko/.e. Še pohradna informacija:
»Ležeti poticaji«, katerih prihod veliko Doi)ljaix>v na Šolsko ulk, o v Do-
bu te komaj Caka, hodo postavljeni! Upam, da ne borno prpcbl&t ča-
kali nanje.

Iz nekega pisma braka Slamnika sem izvedel, da sem v se;>teml)r-
skih Prebliskih naredi nekaj »hrezplaćiie reklame« ZA sedanjega imjd~
sednika Slovenije, ker x>m ponudit ntvsakdanjo »politično« slavo. Mor-
da se je Se kdo spominju Če je to res, potem je vsaka takina ali ehu-
itačna (ckA)ronamerna ali kritična) omivrfoa njef'ovetfi) imena in i>riim-
ka ena fama njegova promocija, iogičruj se zdi, da je najbolje, eh #7
nikoli ni doljro »napadati«, ker se vsak »nemmiljen nap,id« na
»većnefja />reclseclnika države« na na/Mrlaka vme kot bumeranp, in;.;,/
pokonča z njep,ovim lastnim nvvnjskim >oro/jem«, Človek res nikoli
ne ve... Stavo o njetfivi zma,i;i oziroma o njeipivem (('udezii'-mt po
ražu Se Sf)iejemam,čcpravbonx' najbrz \;i pogieiali volilni u/iu-k oh
filedaiiju .<p kakine^a močnefri Kuč,inovei;,:i piolikondidata, ki bi ryi
vsaj za irenutek spravil na tla volilncfy> ••- l'>oks,nskci.:>i) riiif;,i. Nt-koli
ko resnejši pn^clscdniskt kanduiit (Nekrjavrlj) tene l'eišak je Z,il s,mio
/a nekaj centimclrov veCji od njc/^a. /aenkia: je nekdo slavi! / ma-
no k: za pivsko klol>aso. Korajzno, ni kn/!

BOGDAN OSOI IH

OBČINA DOMŽALE
Javno povabilo za prijavo programov sufinanciranja

miklavževanja, božičnih in novoletnih prireditev
1.

Občina Domžale poziva vse rizične in pravne osebe, da predložijo
programe za popestritev kufturnega, tradicionalnoga, turistićnega in
zabavnoga decembrskega utripa obćine Domžale, ki jih borno
sofinancirali iz občinskega proračuna.

2.
Prijave morajo vsebovati:
- ime, sedež in status prijavitelja,
- opis programa,
- kraj in čas izvedbe,
- predraćunsko vrednost izvedbe programa,
- vire financiranja in prićakovani delež obćinskega proračuna.

3.
Prednost pri sofinandranju programov bodo imeli programi, namenjeni
otrokom, tradicionalne prireditve ter prireditve s pri/nano kvaliteto.

4.
Programe lahko vložite najkasneje do 6. novembra 1997 na naslov:
OBČINA DOMŽALE, Oddelek za družbene dejavnosti, Ljubljanska
69, 1230 DOMŽALE.
Vse dodatne informacije dobite na tel.: 721-022, interni 89 ali 94. O
izboru programov, ki jih borno sofinancirali iz proračunskih sredstev,
boste obveščeni najkasneje do 14. novembra 1997

^ Županja
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VINOTOK /lomnik Domžale

Odsevi...
Sredi jeseni smo že, napovedi o vrod politični jeseni pa se nočejo

in nočejo uresnrčiti. Le kako bi se, ko pa vladna koalicija vse bolj mesa
mlačno vodo, saj je vedno manj jasno, kdo koga kam pelje, kdo v ko-
aliciji poteguje daljsi in kdo krajši konec itd. Skratka, v vladi je vsc
manj jasno, ražen seveda to, da sta oba koalicijska partnerja priprav-
ljena storiti karkoli, da bi le ostala na oblasti. Tako sta tuđi oba vla-
dna partnerja (o Desusu pač ni vredno zgubljati besed) dokaj hitro
enotna, ko gre za kritične ocenc s strani opozicije. Ko je namreč sku-
pina poslancev socialdemokratske stranke vložila interpelacijo o de-
lu vlade in so jo v parlamentu konec septembra tuđi uvrstili na dnev-
ni red, je predsednik vlade arogantno izjavit, da je interpelacijska raz-
prava o delu vlade izgubljanje časa. Drnovškovo govorjenje o zaprav-
Ijanju časa je toliko bolj neverjetno, ko pogledamo, za kaj je pri inter-
pelaciji pravzaprav šio. In šio je za poskus opozicije, da bi končno od-
krito spregovorili o poslovanju z denarjem davkoplaćevalcev. Da vlada
posluje brez v parlamentu potrjenega proračuna (kar je že samo po
sebi nezakonito in nedemokratično), da bo letos porabila več, kot bi
smela, da so proračunski porabniki zaradi vsega tega v vedno večjih
škripcih, verjetno ni treba ponavljati. Da predsednik vlade ne razu-
me osnovnih pravit demokracije, da pravzaprav, če hoče biti vladar,
potrebuje med drugim tuđi močno opozicijo, pa je povedal s svojim
modrovanjem »...sedanji trenutek se nam nikakor ne zdi primeren za
kakšno splošno parlamentarno prerivanje, za neskončne razprave med
pozicijo in opozicijo...« Podpredsednik Podobnik pa na vse to izusti,
da boljse vlade, kot jo imamo, trenutno ne bi mogli imeti...

Naj Podobnik govori kar hoče, dejstvo je, da je vladi zmanjkalo energije
in sape za težke gospodarske in socialne probleme. Mnogi volivci, ki so bili
še pred volitvami prepričani o Drnovškovi sposobnosti, se danes odvračajo
od njega, saj na lastni koži čutijo Drnovškovo »zgodbo o uspehu«. In ko vlada
izgubi zaupanje, si ga težko spel pridobi. Manjkajoče moči in odsotnost za-
upanja ne morejo povrniti niti nekateri odmerjeni pogovori z menedžerji ali
pa z nezadovoljnimi delavci, ki vidijo edini izhod za rešitev brezizhodnega
položaja v stavki. Že sredi poletja je bilo zaradi blokiranih žiro raćunov šte-
vilnih podjetij na nitki novih 100.000 delovnih mest. če se bo takšno stanje
nadaljevalo, se bo'sedanjim 130.000 brezposelnim priključilo še omenjenih
100.000. Takega socialnega bremena ne bo prenesla nobena vlada, ražen če
bi posegla po represivnih sredstvih. Tuđi če bo vlada držala pred kratkim dano
obljubo, da ne bo dopustila stečajev v nekaterih podjetjih, bo zaradi njene-
ga »minulega dela« vse to pomenilo kaj skromen obliž na vse globlje rane,
ki bodo čez nekaj časa vseeno povzročile propad podjetij, in začarani krog
se bo ponovil. Vendar na žalost v še hujši obliki.

Iz vladnih krogov prihajajo napovedi o reformi pokojninskega sistema, o
spremembah zakona o zaposlovanju in pravicah brezposelnih. Te reforme
oziroma zakoni bodo močno prizadeli najbolj ogrožene družbene sloje v Slo-
veniji - upokojence z nizkimi pokojninami, brezposelne in tište, ki sicer so za-
posleni, vendar je njihova plača majhna, neredna, dostikrat so namreč pla-
če le boni, in zato si pač pomagajo z delom na crno. V širši javnosti je bilo
sicer nekaj manjših reakcij, v glavnem pa ni posebnega razburjenja niti tistih,
ki jih bodo reforme najbolj prizadele. In zakaj ne? So se ti Ijudje pripravljeni
sprijazniti s poslabšanjem svojega položaja, so nezainteresirani, neobvešče-
ni? Nekaj bo že na tem, pravi vzrok za trenutni socialni mir pa je v medijih,
saj spretno manipulirajo z množicami neukih ljudi. In to je prava sramota za
demokratično Slovenije Prepričana sem, da stvari še zelo zanimajo in žuli-
jo ljudi, vendar se v strahu, da ne bi že jutri postali odvečni delavci, vse bolj
pogrezajo v apatijo, zanima jih le še, kako bodo preživeli.

Vročo politično jesen naj bi napovedovale volitve v Državni svet in volit-
ve Predsednika republike. Za volitve v državni svet najprej ni bilo velikega
zanimanja, češ, saj državni svet vendarle nima prave vloge v slovenski poli-
tiki. Bolj ko se bližajo volitve pa postaja jasno, da se bodo stranke tuđi tu spo-
padle, kar je tuđi prav, saj živimo v večstrankarskem sistemu. Ni pa prav, da
volivci pri tem nimamo praktično nobene besede. V občinah bodo svetniki
volili elektorje, slednji pa bodo izvolili 22 članov državnega sveta, ki naj bi
tako zastopali lokalne interese. V različnih interesnih skupinah (delodajalci,
delojemalci, univerza itd) pa bodo izvolili, tuđi posredno, še 18 članov držav-
nega sveta, če bo državni svet vodila in v njem imela većino opozicija, bi se
s tem razmerje sil popravilo v korist demokratizacije v Sloveniji, če pa bo
obratno, bo tako kot je bilo sedaj in skoraj tako kot nekoč, kajti stari kadri
se vračajo na pomembne državne pozicije.

No in tu so še predsedniške volitve. Človek dobiva vedno bolj občutek,
kot da se stranke nikakor ne morejo odločiti za kandidata oziroma kandi-
date, kar na žalost v javnosti še dodatno krepi predstavo o nepremagljivosti
Kučana. Sedanji predsednik se tega zaveda in spretno izkorišča izjemno na-
klonjenost medijev, v volilno kampanjo pa je vkljućil še svojo soprogo, ki je
danes pokroviteljica zelo pomembne prireditve v Cankarjevem domu, jutri
obira stoletno trto, pojutrišnjem pa... Toda, tuđi če bi bil Kučan še tako spo-
soben, prijazen in lep, ostaja neizpodbitno dejstvo, da je že riespodobno dol-
go na oblasti in da je samo v samostojni Sloveniji že dva mandata predse-
dnik države, sedaj pa bi bil rad še tretjič, češ, prej je bil izvoljen po stari ustavi.
Tako žalostne moralne podobe politiki nimajo nikjer več. Se ćelo Jelcin je pred
kratkim izjavil, da leta 2000 ne namerava tretjič kandidirati, ker mu ustava
tega pač ne dovoljuje. Morda so vse te predsedniške zagate in neskončen
apetit po oblasti zamikali tuđi Drnovška. V zadnjem času smo namreč priče
vse hujšim spopadom med predsednikom države in predsednikom vlade
prav prek dnevnih časopisov. Ko je na primer Kučan šel v Ameriko, mu je boj-
da Drnovšek takoj vrgel nekaj polen pod noge, ker naj bi zaradi »nujnih«
opravkov odpoklical Vajgla iz Kučanovega spremstva v Ameriki. Tako lahko
sodimo po pisanju Kučanovih novinarjev, ki kar nišo vedeli, kako bi udrihali
čez predsednika vlade in mu prisodili najmanj pišmeuharski odnos do slo-
venskega nastopanja v svetu, politikanstvo namesto zunanje politike in po-
dobno.

Si je prav zaradi Kučanove hude reakcije Drnovšek premislil in napove-
dal predsedniškega kandidata še iz vrst LDS? Zanimivo bi bilo vedeti, kako
daleč bi moral biti razbesnjen predsednik vlade, da bi sklenil novembra kan-
didirati za predsednika države kar sam...?

DADA BREJC

Čestitamo
Za avtorsko delo pri

učbenikih in učnih pripo-
močkih v glasbenem
šolstvu je nagrado Repu-
blike Slovenije za pod-
ročje šolstva za /eto 1997
prejel naš občan g. To-
maž Habe, akademski
glasbenik skladatelj ter
pedagog.

Številnim čestitkam
se pridružuje tuđi
Uredništvo Slamnika.

Občina in država iščeta skupne rešitve
Domžalska občina v tem obdobju

pripravlja nekaj projektov in se sreču-
|e s težavami, ki jih spremljajo in so
bistvenega pomena za prihodnost ob-
čine. To so: rekonstrukcija ceste od
Trzina do Črnuč, gradnja avtoceste,
težnje po nastanku nove občine Trzin,
socialna problematika in problemi
množičnega športnega udejstvovanja.
V pomoč Županji in svetnikom Zdru-
žene liste se je v Domžalah 7. oktobra
mudila poslanska skupina Združene
liste. Skupaj z Županjo in svetniki so
izmenjali i/kušnje na področju lokal-
ne samouprave in našli nekaj skupnih
problemov in rešitev.

Bistvena za razvoj domžalske občine
je rekonstrukcija ceste od Črnuf do Trzi-
na, kjer se vsak dan vozi 45.000 vozil in
nastajajo zastoji že v Domžalah, vozila se
poćasi premikajo do Črnuč oziroma ob-
voznice. Ljudje, ki se vsakodnevno vozi-
jo na delo v Ljubljane, potrebujejo za not
v obe smeri tuđi po dve uri, kar je odloč-
no preveč za razdaljo komaj 15 kilome-
trov. Poslanci in svetniki so.se strinjali v
oceni, da je izgradnja M-10 nujen projekt,

ki teče vzporedno z avtocesto. Kljub iz-
gradnji avtoceste je ta cesta še vedno del
mestne vpadnice in se bo tam še vedno
vozilo 25.(XX) vozil dnevno. Rešitev priča-
kujejo v zakonski ureditvi in ćelo razlastit-
vi sedmih kmetov v Trzinu, ki ovirajo
gradnjo ceste.

Aurelio Juri je povedal, da s spremem-
bo zakona o lokalni samoupravi pričaku-
jejo omejitve pri nastajanju novih ohčin,
saj vsaka krajevna skupnost ne more po-
stati svoja občina, čeprav sedanji zakon
to omogoća. Gre za egoizem krajevnih
skupnosti, ki so od bivše občine ćrpale
sredstva za ureditev kraja, investirale v
razvoj, zdaj, ko so rezultati vidni, pa že-
lijo obdržati prihodke od investicij samo
zase.

Cveta Zalokar Oražem je kot Županja
izrazila pomisleke o nastanku novih po-
krajin. Predviđena obljubljanska pokraji-
na, ki obsega občine v okolici Ljubljane;,
je prevelika in nefunkcionalna, saj Dom-
žale, na primer, nimajo dosti skupnih in-
teresov z občinami južno od Ljubljane,
ustreznejša bi bila pokrajina z Vodicami,
Dolom, Litijo in Kamnikom, ki bi imela

razpršeno upravo. To pomeni, da bi se
razlici*! zadeve lahko izvajale na več: kra-
jih hkrati. f'omislek Aurelija jurija je bil, da
lahko to pomeni dodatno bohotenje
uprave in da se zadeve lahko razdelijo po
bolj sposobnih občinah. »Nove občine -
da, vendar ob zagotavljanju zakonskih
pogojev«, je dodal ob pomislekih Župa-
nji;, ki je omenila težnje po novi oteini v
sedanji KS Trzin. Trzin ne izpolnjuje za-
konskih pogojev za nastanek nove obči-
ne. Polog tega je občina vlagala velika
sredstva v zadnjih 25 let ih v IOC Trzin, tu-
đi nova cesta M-10 se bo gradila na tere-
nu občine Trzin. Občina Domžale se bo
za njeno izgradnjo tuđi zadolžila! V Slo-
veniji obstaja .'5600 naselij, ki imajo vsa-
ko svoje posebnosti, ali bo vsako naselje
postalo svoja občina? In to na račun sta-
rih občin!

Cveta Zalokar Oražem je izrazila željo,
da bi v občini nadaljevali socialno pomoč
na domu, ki so jo v domžalski občini iz-
vajali preko javnih del, vendar se je z nji-
hovo ukinitvijo sesula. Pomoč na domu
je dra/ja kot domsko varstvo, vendar je
bolj humana in zato vredna pozornosti.

Prićakuje, da bo zakon o socialnem var-
stvu uredil tuđi to dejavnost.

Stane Oražem je izpostavil problem
politike na področju športa, ki pelje v uni-
čenje športnih društev. Država financira
santo še šolska šport na društva, drugo pa
je prepušteno profitni logiki. V občini
Domžale dobijo društva sredstva od dr-
žave, ki nišo niti omemhe vredna. Zani-
malo ga je, po kakšnem ključu se delijo
sredstva na ministrstvu za šport. Če gre
/.d politične »kuhinje« v športu, potem
bodo Ijudje spet »kratko fx>tegnili«.

Veliko ljudi je s takšno politiko priza-
rletih! Borut Pahor je menil, če gre za pro-
lizakonito razdeljevanje družbenega pre-
moženja, to je političen problem, ki zade-
v,i vso družbo in bi ga morali obravnavati
kot druga kazniva dejanja, npr. korupci-
jo. Seveda, če zanjo obstajajo dokazi.

Z mislijo, da je srečanje poslancev in
svetnikov koristno in plodno za obe stra-
ni, so srečanje zaključili ob večerji v Maj-
čevem dvoru.

KRISTINA BRODNIK
Foto: IZTOK LIPOVŠEK

SDS
SodaIDnmokratt Slovor

Ustanovitev Krajevnega
odbora SDS Jarše-Rodica

25. septembra 1997 so na pobu-
do Občinskega odbora Socialde-
mokratske stranke Domžale usta-
novili Krajevni odbor SDS Jarše-Ro-
dica. Ustanovnega sestanka se je
udeiežilo veliko članov in simpati-
zerjev SDS.

Med drugim so spregovorili zlasti o
lokalnih problemih ter o tem, kako v bo-
doče pristopiti k njihovemu reševanju.
Strinjali so se, da lahko največ naredijo
sami člani v odborih in komisijah stran-
ke ter svetniki SDS v občinskem svetu.

V predsedstvo Krajevnega odbora
SDS larše-Rodica so bili izvoljeni: Le-
on Senger, Marjan Golja in Emil Brez-
nik. Novoizvoljeni predsednik krajev-
nega odbora Socialdemokratske
stranke je prisotnim predstavil delovni
program krajevnega odbora. Povedal
je, da ga še posebej veseli, da so vsi
na novo pristopljeni člani v krajevnem
odboru (17) navdušeni nad dejavnost-
jo stranke in njenega predsednika Ja-
neza Janše.

| . S.

Roman Kurmanšek, predsednik OO SDS Domžale, Roman Lazar, pod-
predsednik OO SDS Domžale in Leon Senger, predsednik KO SDS Jar-
še-Rodica

Človek človeku volk (homo homini lopus)
Star je ta pregovor; najbrž toliko,

kolikor je človeštvo. Zlo, greh in nasi-
lje spremljajo človeka skozi ves razvoj
do današnjih dni. Verjetno je že jam-
ski ćlovek zapadel svojim zlim name-
nom. Eden je bil priden, drugi pa len.
In ta je najprej želei, potem pa že za-
hteval, da bi mu prvi lovil divjačino za
preživetje. Ker se mu je prvi uprl, ga
je drugi ubil. Primer je tuđi v zgodbah
Svetega pisma: Kajn in Abel.

Ali smo danes po toliko tisočletjih raz-
voja in napredka kaj boljši? Zagotovo ne!
To dokazuje zgodovina, saj nam pripove-
duje, da so zelo redka leta, ko nikjer na
svetu ni bilo nobene vojne. Ali se zato
sploh upravićeno imenujemo homo sapi-
ens (razumni človek)?

Za doma navdušeno poudarjamo, da

živimo v miru. In kaj je MIR? Težko vpra-
šanje. Ko gremo na cesto peš, s kolesom,
motorjem, največkrat pa seveda z avto-
mobilom - ali lahko rečemo, da smo tam
v miru in na varnem? Daleč: od tega. Ve-
čini nesreč botruje đoveški faktor, prehitra
vožnja, nepravilno prehitevanje in preveč
pijace. Vse to pa je posledica voznikove
prevzetnosti in napuha. Zato je tak vo/nik
pravi VOLK za druge, ki so tuđi na cesti.
Skozi vas Škrjanćevo vsak dan po petkrat
ali desetkrat zatuli težki motorist in že švi-
gne mimo z več kot 150 kilometri na uro.
Mladi napihnjenci prehitevajo v strnjenem
naselju, čez ćelo crto, na mostovih, v ovin-
kih in ćelo v predorih. Volkovi!

Zvočno nasilje. V zadnjih desetletjih je
bilo veliko tovarn zgrajenih tik ob stano-
vanjskih naseljih. Ti prebivalci nimajo mi-
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Tri sodobne
Nadškofdr. Franc Rode
(ob podpori 70% vernih)

le naše gore list,
je pacifist in realist,
v obnovi domovine jasen, čist,
zdaj zgodovine nam ohmča list.

Kot Matjaževa vojska
Protikorupcijski vsi borci
v SLS so kar pospali.
Da Pomlad odčara jih,
pa bodo poćakali.

Čez noč rojeni bogataši
Al' bodo ti na strani naši?!
čez noč rojeni bogataši.
In raja rekla bo: »So milijoni vaši?«
gotovo pa so v njih še žulji naši.

ru ne podnevi in ne ponoči. Ko gre za pri-
tožbe in spore, oblast večinoma potegne
s tovarnami, stanovalci pa potegnejo »ta
kratko«. Zadnjih deset let je tuđi v sloven-
skem tisku dovoljeno brati in pisati o tem,
kako posamezne tovarne ali njihovi obrati
pretirano zastrupljajo okolico, to je ljudi in
naravo. Ob kakšnih večjih aferah novinarji
zaženejo vik in krik, a kmalu vse utihne,
prizadeti pa morajo ob nerešenih proble-
mih z njimi živnli naprej. Zato so v vseh
teh primerih VOLKOVI tovarne, oziroma
direktor z vodilnimi in seveda projektan-
ti, največji VOLK pa je državna oblast. To
so slabi zakoni, korupcijske povezave, ne-
uspešne inspekcije in za velike prekrške
smešno nizke kazni.

»Prijateljsko« zvočno nasilje. To danes
na veselicah in vseh mogoćih zabavan
uganjajo skoraj vsi naši sicer dobronarner-
ni narodnozabavni ansambli. Vsako leto
imajo večje in močnejše zvočnike; verjet-
no bodo v naslednjih letih že v velikosti
kubika. Kakršnakoli veselica je namenjena
predvsem zabavi. To pa ni samo ples, za
katerega je glasba »našponana« cio skraj-
nih meja, da se treseta zemlja in zrak, s
tem pa seveda najbolj človekov bobnič v
ušesu. Človek na veselico ne priđe samo
zato, da bo le plnsal, pač pa tuđi / name-
nom, da bo s sosedi in znanci malo po-
kramljal. Če med bučno glasno sosedniku
(tistemu, ki sedi zraven) vpiješ v uho, še kaj
sliši, pogovor čez mizo je pa popolnoma
nemogoč. Ta nesmisel pretirano glasne
muzike gre čez vse meje žo ludi na oh-
cetih. Glasbeniki privlečejo tako velike
zvočnike, da gredo komaj skozi vrata. Po-
tem pa ćelo noč »nabijajo«, da kozarci na
mizah poskakujejo.

Že pred leti sem se na neki veselici
(med odmorom!) pogovarjal z vodjem an-
samba. »Ali tale prehrupna glasba kaj ško-
di vašim uSesom?« sem ga |x>baral. »O, se-
veda,« je potarnal, »med ansamblova je
vse več obolenj uš«.« To potrjuje tuđi no-
vica, da bo moral ameriški predsednik
Clinton začeti nositi slušni aparat. In to za-
radi lega, ker je v mladosti poslušal pregla-
sno glasbo. Navkljub dobrim namenom so
prebučni glasbeniki VOI.KC )VI /a svoja in

tuja ušesa.
Mengšani in okoliftini se pritožujejo za-

radi pretiranega hrupa dvigajočih se letal,
ki vzletajo na Brniku. Po njihovem prepri-
čanju se; leta la dvigajo v premajhnem ko-
tu in s tem piloti »šledijo« z gorivom. Po
svetu se v urejenih državah piloti držijo
prednisanega kota vzletanja in zato nišo
tako veliki VOLKOVI kot naši.

VOLK včasih »napade« iznenada. Žele-
njnvni vrtovi, ki jih imajo stanovalci okoli
nekaterih lovarn, lepo rastejo. Kadar pa
pade kisel clež ali kaj podobnega, solata v
nekaj dneh porjavi.

Društva in organizacije imajo večkrat
ludi sestanke in občasno zabavna sreča-
nja. Ce jih je na takem srečanju recimo
dvajset in sedijo v prostoru, kjer ni dovo-
ljeno kaditi, se med njimi vedno najdejo
trije ali štirje »frajgajsterji« in začno priži-
gati cigareto za cigareto. Nemočni ali pre-
več vljudni nekadilci nišo VOLKOVI, ker
potrpijo. Prostor, ki nima zračenja, je pa v
eni uri doclobra zakajen.

VOLKOVI ludi nišo mirni prebivalci, ki
jih po domovih obiskujejo različni proda-
jalci Prvi odgovor je: »Oprostite, tega,
kar ponujate, ne potrebujemo in ne bo-
rno kupili.« On pa: »Moja dolžnost je, da
neobvezno pokažem...« »Hvala, res ne
borno...« In že vlnče iz torbe ali kovčka
prospekte in vse mogoče izdelke. Vmes
pa suvereno izjavi: »Gospa (ali gospod),
saj niste vi krivi, če tega izdelka (stroja,
knjige, sredstva itd.) še ne poznate...« Ko
ne|x>vabljeni priđe za tabo v kuhinjo ali je-
dilnico, vsiljenega ponujanja še ni konec.
»la, ali ne vidite, da je kosilo na mizi?« In
VOLK zapusti hišo. Da ne bom pretiraval.
Med temi prodajalci se kdaj najde tucJi
kakšen vljuck-n Zemljan in zanj te volčje
besede ne veljajo.

VOLK je tuđi čiis, v katerem živimo, saj
je dopustil, da so se VOLKOVI preveč za-
recJili. Ob tem, ko nekateri tuđi kradejo,
ker ne živijo le od svojega dela, znanja in
sposobnosti, nam kradejo tuđi skromno in
mirno življenje v čistem okolju in zdravi
naravi.

FRANCE CERAR
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Že spet on!
Danes vam bom skušal predstavi-

ti )urija Berlota, rojenega Domžal-
čana, svetnika SLS v Svetu občine
Domžale. Jure pogosto stopi za go-
vornico in spravi Občinsko upravo
v zadrego, ko jo prijazno opozarja
na nedorečenosti, ki jih Županja in
njeni sodelavci predlagajo.

)ure, to je tebi že drugi mandat.
Bil si podžupan v prejšnjem sklicu.
Kako primerjaš delo pred šestimi,
sedmimi leti s tem danes?

Najtx>lj mi je ostalo v spominu to, da
smo imeli pri sprejemanju proračunov
veliko večje razkorake. Občina je bila
zelo velika in različnost v komunalijah,
je bila ogromna. Težko je primerjati, kaj
je bolj potrebno pločnik na Savski v
Domžalah ali asfalt na Limbarsko goro.

Podobnost v delovanju starih Iz-
vršnih svetov in današnjih župan-
skih uradov obstaja?

Opazim, da je največ odvisno od
značaja ljudi, ki udejanjajo oblast. Za-
nimivo je to, da sta bila največkrat v
konceptualnem razhodu Izvršni svet, ki
ga je vodil neomajni mag. Tomaž Šte-
be na eni strani, in na drugi strani k ci-
lju močno orientirani mag. Schvvarz-
bartl. Politično sta bila oba prepričana
desnica rja.

Povej kakšno zanimivost iz tiste-
ga obdobja?

Ob prihodu pomladancev na oblast
je Izvrsni svet vodil g. Anton Preskar
dipl. Ing. gradbeništva. Veljal je in je Se
vedno predvsem človek, ki diha s ko-
munalo. Predsednik skupščine, »tedanji
župan« g. Schvvarzbarl, je g. izvršniku
svoje zahteve pisal na male lističe.
Uprava in v njej najbolj oblegani sekre-

tar za okolje in prostor g. Kovač Jane/
je te listke poimenoval male odločbe.
Rekord je bil dosežen, ko jih je v enem
tednu prejel 20. Odgovore na te odloč-
be je g. izvršnik posredoval osebno na
»raportih«, tako so se imenovala sreča-
nja med njima.

Kako živijo Ijudje, ki so zaposle-
ni na občinah? Ti si bil pol leta pro-
fesionalni sekretar, ob novih volit-
vah pa sta z mag. Štebetom dobila
nogo?

Jedro uprav se v glavnem ne menja.
Uprava piše sama sebi predloge zako-
nov, zato ne bo nikoli lačna. Vsekakor
je bil nekoč položaj sekretarja politično
močnejši, kot je danes položaj občin-
skega načelnika. Nasploh izgublja vpliv
občina proti državi, najbolj seveda po
načinu pobiranja davkov. Funkcionarji
kar dobro živijo, saj zaslužijo med
200.000,00 in 300.00,00 SIT. Nižje ran-
girani delavci pa morajo kar veliko de-
lati za plače, ki se gibajo od 50.000,00
do 60.000,00 SIT, za tajniška dela, od
150.000,00 do 170.000,00 SIT za za-
htevna strokovna dela. Funkcionarji ži-
vijo za svoje uspehe na občinskih sve-
tih, ki jih običajno proslavijo pri Florja-
nu. Nekateri delajo tako trdo, da prido-
bijo »partizanska« imena, npr. Garač,
kot smo poimenovali enega od župa-
njinih pomočnikov.

G. dr. Brejc je vedno z metuljč-
kom. Kako vpliva na vas svetnike?

G. dr. Brejc je zelo duhovit človek, ki
skuša zadeve v glavnem poenostaviti,
kar je dobro. In drži se poslovnika, ta-
ko da imamo ob 191' odmor, česar vča-
sih ni bilo.

Kaj lahko stori občinski svetnik?

Svetnik lahko napiše »svoj odlok« in
ga predlaga v obravnavo. Odlok mora
biti usklajen s kompetencami, ki jih ob-
čini nalaga Zakon o lokalni samoupra-
vi in ostali odloki. Tako bi recimo lah-
ko predlagal odlok, da bi bila voda za
občane brezplačna, seveda bi to vodo
občani plaćali iz proračuna. Na račun
vode ne bi bilo kakšnega asfalta. Svet-
nik lahko na predlog, ki ga poda upra-
va ali drug svetnik da dopolnilo, zahte-
va izločitev itd., seveda na pisni način.
Predlog sklepa ali dopolnila vroča pred-
sedniku sveta, ki vodi glasovanje.

Tvoje znamenito dopolnilo (amand-
ma) je pred leti rodilo vrtec Karitas.

Res je predlagal sem, da se 30% de-
narja za javne vrtce prenese na postav-
ko Koncesionarji. To smo izglasovali in
na razpisu je bil Karitas uspešen. Seve-
da je uprava ob prvem rebalansu našla
sredstva za javni W Z .

Si zadovoljen s posledicami teda-
njega amandmaja?

Sem. Že takrat sem bil član svela
W Z Domžale. Upravo W Z sem opo-
zarjal na većjo aktivnost in trdim, da je
za dvig kvalitete inštitucij konkurenca
vedno dobrodošla. Podprl bom zaseb-
no pobudo pri odpiranju novih vrtcev
in upam, da bo ob Godbenem domu s
pomočjo Občine Domžale zrasel nov
zasebni vrtec.

Odkar sem član sveta zavoda, je
W Z vedno pozitiven v finančnem smi-
slu in cenejši kot v Ljubljani. Res pa je,
da je bil kader bolj obremenjen kot
drugje.

Danes je premalo prostora v vrt-
cih kajne?

Dr. Gaber in kompanija so ćez noč
spremenili normative in kmalu bodo
otrovi kot gostje v hotelskih sobah. Nor-
mativ je prerazkošen za današnjo eko-
nomsko situacijo, v kateri smo. Prepri-
čan sem, da bi se moral ta zakon spre-
meniti. Izpolnjevanje novega zakona
bo naše oix";ane preko davkov stalo sa-

mo v investicijah okrog 5 mio. DEM. S
tem denarjem pa bi lahko recimo prek
kreditov proizvodnim podjetjem posta-
vili kar precej delovnih mest.

Na eni zadnjih sej si podal 18
amandmajev na Odlok o ustanovit-
vi javnega zavoda Center za mlade?

Res je. O d uprave sem zahteval, da
se v odlok zapiše, da se bo ta zavod uk-
varjal tuđi z zdravljenjem od narkoma-
nije do alkoholizma in problemi spolne-
ga nasilja nad mladino. Seveda upravi
in bodoči direktorici to trdo delo ni di-
šalo, oni bi raje izvajali le preventivo in
prodajo knjig. Javni zavod Center za
mlade bo pravi zavod, ki bo s svojim
detom ozdravil marsikaterega našega
občana, na žalost raznih dilerjev. Za
sredstva bo ta Svet poskrbel, četudi bi
jih Županja pozabila nameniti. S svoji-
mi odvisniki moramo sami iskati pot na
plano, Ljubljana pa bo skrbela za svoje.
Sicer pa je v Domžalah 70 registriranih
narkomanov, torej jih je v resnici vsaj
dvakrat toliko.

Potrudit si se, da je g. Smrkolj po-
stal poslanec. Da bo minister, smo
brali v tvojih člankih! Kako danes
sodeiujeta?

O d trenutka, ko sem po volilnem
neuspehu SKD predlagal združitev SLS
in SKD, sem svojim v vrhu res rahlo ne-
ugoden. Toda ta hiša - SLS ima v pošte-
nih Ijudeh dobre temelje. Normalno pa
je, da liderji med doseganjem uspehov
delajo tuđi napake, ki pa se ne smejo
ponavljati. Nasvet bralcem Slamnika;
vse občane bi opozoril, da so vse seje
občinskega sveta in odborov javne. To
pomeni, da vsak lahko spremlja in po-
sluša. Morda bi bilo dobro v Slamniku
objavljati, kdaj so razne seje. Ta občina
je vendarle vaša, Ijudje!

Hvala za pogovor.

BOGDAN OSOLI N

RAZGOVOR Z ARHITEKTOM IVOM KRANJCEM

Strokovnost v urejanju prostora
Pri razgovoru z arh. Ivom Kranj-

cem izhajam iz dejstva, da je bil
njegov oče po vojni nadzorni pri
komunalnih obnovah v Ljubljani. Te
Obnove je načrtoval arh. Plečnik.
Tako je g. Ivo Kranjc prek očeta
imel priložnost osebno spoznati
arh. Plečnika, ob katerem se je po-
sebej navdušil za njegovo arhitek-
turo. Ta mu je svetoval, da se po
končanih dveh letnikih fakultete
prijavi pri njem v seminar. Žal pa je
arh. Plečnik medtem umri, tako da
je Sel g. Kranjc v seminar k prof.
Ravnikarju in končal ter diplomiral
pri prof. Mušicu s področja urbani-
zma.

Leta 1976 je prišel v Domžale in bil
svetoval«: za urbanizem in gradbene
zadeve v domžalski občini. Pri tem de-
lu se je okoriščal poleg /nanja, ki ga je
dobil na fakulteti, tuđi z znanjem, ki ga
je pridobil na službenih mestih kot sve-
tovalec /a urbanizem v Ljubljani, n.ij-
prej v občini ( enter in nalo v Mestnem
svetu. Ugolovil je, da je na področju
uprave velika luknja v strokovnost i, ker
do tedaj ni bila praksa, da bi Ijudje na
takšnih delovnih mestih bili iz stroke.
Njegova težnja (žilica) je takšne vrste,
da ne zna biti šablonski delavec in ve-
dno raziskuje, kako zadeve poenosta-
viti in napraviti razumljive tako stro-
kovnjakom kot nestrokovnjakom. V
Ljubljani na Mestnem svetu je med
drugim seslavljal odloke, s kalerimi je

skušal vplivati na izboljšavo strokovno-
sti.

Arh. Kranjc je prijeten sogovornik,
zato mu ni bilo težko postaviti nekaj
vprašanj.

Gospod Kranjc, arhitekt Plečnik
je očitno pustil na vas globok vtis.
Kako komentirate srečanje z njim
in ali je tuđi v domžalski občini za-
slediti kakšen odsev njegovega ust-
varjanja?

Plečnik je bil lako pomembna oselv
nosi, da je bil kot profesor na fakulteti
sposolien prenašati znanje na svoje
učence. Kjer so potem ti tedaj delali, so
vsekakor uporabljali svoje pridobljeno
znanje in težko je reci, kaj je osebno na-
redil Plečnik. Naj v tej zvezi omenim
splošno znani križ nasproti gostilne Ju-
van v Domžalah. Najtolj verjetno se mi
zdi, da je to delo enega njegovih učen-
cev. Med svojo ustvarjalnostjo se je po
vojni posvečal predvsem Ljubljani.

Njegova vizija urbanistične ure-
ditve mesta Ljubljane se je več ali
manj uresničila. Kdaj ste imeli pri-
liko spoznati Plečnika kot urbani-
sta?

Žal sele po njegovi smrti, ko sem pri-
pravljal diplomsko nalogo urbanistične
rešitve Karlovške ceste in ob tej priliki
sem povsod, kjer je bilo mogoče, zbi-
ral podatke in podlogo urbanistične za-
snove mesla Ljubljane. To mi je še da-
nes vodilo perspektivnoga razvoja
Domžal, vendar mi ni omogočeno ali

TEDEN VSEŽIVLJENJSKEGA UČENJA

Odprtje izobraževalnega
središča za odrasle

Na sedežu sole M i amigo je v
torek, Z oktobra 1 9 9 2 potekala
krajša slovesnost ob odprtju izo-
braževalnega središča za odrasle.
To je mesto za realizacijo poseb-
nih programov izobraževanja in
usposabljanja občanov za pridobi-
tev različnih vrst pokliene uspo-
sobljenosti.

Vsi govorniki so centru zaželeli ve-
liko uspeha pri izobraževalnem delu.
Direktorica Tatjana Sivec Strmšek je
Pokazala na pomembnost sodelova-
nja z ustanovami širšega družbenega
Pomena. Po končanem govoru je go-
spa direktorica izročila simbolično da-
nio gospe lozici FJrovat. S tem deja-
njem je direktorica Tatjana Sivec
Strmšek predstavila gospo lozico Hro
vat kot voditeljice) izobraževanja pri
soli Mi Amigo.

Za Slovenijo, majhno deželo, ki se
lahko razvije le s kar najboljšo izrabo

svojih ljudi, je ustanovitev in odprtje:
izobraževalnega centra za odrasle
odločilnega pomena. V centru, ki je bil
ustanovljen, mora danes imeti učenje
nes|x>mo prednost. Učitelj je v te vrste
izobraževanja obravnavan kot tišti, ki
zna sam organizirati učenje in vedno
nastopi v vlogi mentorja (npr. učenje
glasbenega instrumenta, praktična
vadba). Človekova starost in izobrazba
pri tem ne smeta biti ovira. Učenec in
učitelj sta v sklopu tega centra včlenje-
na v celotno družbeno delovanje, v
katerem sta stalno in permanentno
izobraževanje pomemben vzvod za
vsako dejavnost. Tako izobraževanje
učečemu omogoča, da si pridobi ćelo
paleto znanj. S tem si lahko poleg traj-
no veljavnega spričevala pridobi tuđi
tako imenovan »potni list« znanj, v ka-
terem so vpisana vsa tista znanja,
spretnosti in izkušnje, ki si jih je prido-
bil v izvenšolskem sistemu.

ŠTEFAN R O Z M A N

ćelo dovoljeno delati na tem področ-
ju.

Kako je tedanji sistem sprejemal
Plečnikovo sakralno umetnost?

Po mojem mnenju je bil Plečnik edi-
ni slovenski arhitekt, ki se je lahko od-
krito ukvarjal s sakralno arhitekturo za-
radi svojega nedosegljivega /nanja.
Plečnik je užival veliko spoštovanje, ne
glede na politiko oziroma politik sploh
ni bil. Vsi so ga znali ceniti in tolerirati
vse njegovo delo. Morda so ga cenili
ćelo bolj kot danes. Odkrili pa so nje-
gove kvalitete zunaj slovenskih meja.

Ali uporabljate Plečnikovo smer
pri svojem delu tuđi danes?

V urbanizmu je težko spoznati, kaj
je Plečnikovega duha v njem, če tuđi

je. Bolj očitno pa je na primer v Kultur-
nem domu v Žejah, kjer sem skušal
uporabiti nekaj elementov, ki jih je
Plečnik cenil. Na dohodu v dvorano
sem med drugim predvidel manjša loč-
na okna, namenjena sakralnim vitra-
žem. Ob obisku nadškofa dr. Šuštarja v
domu sem mu predstavil arhitekturo
dvorane z željo, da bi v ta okna v do-
glednem času vgradili vitraže svetega
Florijana in sem se njemu zato priporo-
čil, kar pa je doslej ostalo le v zamisli,
kakor tuđi vsebina življenja v domu, ki
neizkoriščen sameva.

Gospod Kranjc, za danes se vam
za razgovor lepo zahvaljujem in
srečno.

IVAN KEPIC

AKADEMSKI SLIKAR DANIJEL
LOVRO FUGGER

S prijatelji bom Domžalam
dal nekaj dobrega (6)

S tem nadaljevanjem bom zaćasno prekini! s skitami iz svojega življenja.
Želim preiti na sam pomen naslova v teh nadaljevanjih. Ku rečem s prija-
telji bom Domžalam dal nekaj dobrega, mislim najprej na svojega Sodom-
žalčana |ureta Berlota, ki je s prvim pogovorom i menoj o mojem življenju
in namenu galerije (ki je v izgradnji) sprožil ta nadaljevanja v Slamniku.

Zraven pa prištevam vse znance in vse ljudi, ki imajo radi umetnost in žele, kot
prijatelji, da se v Domžalah besedi »kultura« da vse najlepši in najžlahtnejši po-
men.

Naključje je hotelo, da sem imel za krstnega botra uglednega krojaškega moj-
stra Lovrenca Urbanijo iz Solske ulice v Domžalah, ki je bil dolgo let krojač v Ame-
riki. Namesto plenic ali kaj podobnega mi je podaril gradbeno parcelo (travnik) v
središču Domžal, kjer zdaj že stoji nedograjena galerija.

Želei je tuđi, da se mi da kot drugo ime njegovo ime, to je Lovro. Zato imam
zdaj dve imeni: Danijel in Lovro.

Ko je po treh letih za mojim rojstvom prišel na svet še moj brat Milan, je bil
moj krstni boter tuđi njegov boter in je dal ludi njemu polovico travnika, tako da
sva si ga delila.

Na tem podarjenem travniku smo kosili travo, sušili seno za naše zajce, kozo
in ovce. Travnik smo večkrat preorali v njivo. Nasadili smo koruzo za kokoši. lu-
di krumpir smo velikokrat pridelali.

Tako smo si pomagali pri našem skromnem življenju.
Leta so minevala za ta travnik in tuđi nam.
Naš oče je vedno želei, da bi na tem travniku zrasla skromna hišica za vseh pet

fantov in mamo.
Ker je oče pri železniški nesreči v Domžalah izgubil obe nogi, so vse te želje

postajale le sanje.
Bili smo in ostali le najernniki mrzlega stanovanja v stari hisi na Savski cesti 7,

katere lastnik Dolsan je bil v Ameriki. Po rodu je bil Domžalčan.
V tej hiši (rekli so, da je bilo to prvo župnišce v Domžalah) smo stanovali 50

let. )az sem bil star eno leto, ko smo se v njo preselili od Flerinovih.
Na podstrešju sta bili dve sobici. Ena severno in ena južno.
Veliko let nismo imeli elektrike v hiši. Zvečer je petrolejka metala dolge sence

in svetlobe na veliko mizo, ki je bila v kuhinji kot edino mesto, kjer srno jedli, se
učili, igrali šah in se pogovarjali.

Še danes vidim, da smo bili od petrolejke čudno obarvani. Nekako skrivnost-
no in pravljično smo se v družini zlivali v zameten soj večerov in stene so bile z
nami vred enako zasenčene.

Pod mizo in pod stoli je bilo najtemneje. Železni štedilnik nas je slabo grel, ker
so bile vse stene skoraj 3 m visoke.

V podstrešnih sobah nam je ponoči na rjuhah od dihanja zledenelo.
Hiša je bila skromna. A ravno v njej sem doživel najlepše občutke z glasbo in

barvami in najbolj žabstne trenutke in spoznanja, ko najožjim družinskim članom
ugasnejo življenja.

Ko je lastnik to staro hišo podrl (na dvorišču je sezidal novo), se je tuđi v meni
vse sesulo. Občina Domžale je mami in meni dodelila stanovanje v bbku na zdajš-
nji Miklošičevi cesti 15 v Domžalah, v petem nadstropju brez dvigala. Zato je bi-
la moja težnja in želja vedno večja, da bi si vendarle na tem travniku sezidal dom
in atelje, da bi lahko ustvarjal v svetlih prostorih in da bi bil bliže zemlji.

Tako sem nenehno premišljeval, ko sem veliko let živel v Nemčiji, Švici in Fran-
ciji.

Vedel sem pa tuđi, da je bil ta podarjen travnik po drugi svetovni vojni naci-
onaliziran. Postal je družbena lastnina (in še danes je). 1 bratom Milanom sva se
pogovarjala, da bi sezidala dvojček.

Nekega leta se je bratu le posrećilo, da je polovico travnika dobil v svojo last.
To novico mi je brat takoj sporoćil v Francijo. Bil sem izredno vesel. Začel sem

ponovno upati, da bom na tem travniku vendarle enkrat doma. Leta 1977 mi je
brat z darilno pogodbo prenesel pravico uporabe travnika na moje ime.

Dobil sem nacrt galerije od Biroja 71 v Domžalah. Projektiral ga je diplomirani
arhitekt Vojteh Ravnikar z direktorjem Biroja 71, diplomiranim arhitektom Kade
Popovićem.

Pridobil sem si vsa gradbena dovoljenja. I/kopali smo gradbeno jamo za klet.
Po nekem času so to gradbeno jamo zasuli delavci gradbenega podjetja iz Ljub-
ljane (ki so zidali bloke v Domžalah), verjetno po nalogu Skupšćine obeine Dom-
žale. Mene o tej nakani ni nihče obvestil.

In zopet so začela minevati leta travniku in meni.
(se nadaljuje)

Ivan Kopač - prvi odvetnik v Domžalah
Povejte nekaj o otroštvu in mla-

dih letih!
Rojen sem bil 19. maja 1919 v števil-

ni kmečki družini v Šentjakobu ob Sa-
vi. Bilo nas je dvanajst otrok in smo
morali v otroštvu na kmetiji trdo de-
lati. Kaj je bilo odločilno, da me je na-
vdušilo za studij prava, se ne spomi-
njani. Med vojno sem študiral v Ljub-
ljani, kjer so me Italijani leta 1942 are-
lirali in me vrnili Nemcem, češ da ta-
ko in tako pripadam nemškemu za-
sedbnemu območju. Zaprt sem bil tu-
đi pri Nemcih. Ti so me v letu 1943 in-
ternirali v Nemčijo,

Kako je bilo po končani vojni?
Po končanem studiju na Pravni fa-

kulteti v Ljubljani in diplomskom izpi-
tu sem se v letu 1947 zaposlil pri Mi-
nistrstvu za finance v Ljubljani, kjer
sem bil referent za tolmačenje pred-
pisov o taksah. Imel sem torej zelo
monotono in dolgočasno delo, bolj
primemo za kakšnega upokojenca
kot za začetnika. To delo sem oprav-
Ijal točno štiri leta. Ko sem resno raz-
mišljal, da moram službo spremeniti,
mi je kolegica z univerze svetovala,
naj se odločim za samostojno odvet-
niško prakso. Odločitev je začela do-
zorevati. Prek Odvetniške zbornice
sem bil sprejet med odvetniške pri-
pravnike. Ker sem se odločil za svoj
poklič, pri izstopu iz službe pri mini-
strstvu nisem imel težav.

S kakšnimi težavami ste se sre-
čevali potem?

Po takrat veljavnih predpisih je bi-
lo za samostojno odvetništvo potreb-
no opraviti triletno prakso na sodišču
in pri odvelnikih, po končani praksi
pa je bilo treba opraviti še izpit za od-
vetnika. Prejšnja štiriletna služba je
štela komaj za eno leto prakse, eno le-

to sem bil odvetniški pripravnik v od-
vetniški pisarni Jožeta Bučarja v No-
vem mestu in eno leto na raznih od-
delkih na sodišču v Ljubljani. Po za-
htevani odvetniški pripravniški praksi
in opravljenem odvetniškem izpitu
sem v letu 1953 dobil zaprošeno sa-
mostojno privatno advokaturo v
Domžalah. Ko mi je Ministrstvo za
pravosodje v Ljubljani priznalo samo-
stojno advokaturo, tuđi z Občino
Domžale ni bilo težav. Tuđi glede mo-
jega prepričanja se vame ni nikoli nih-
če spotikal, pustili so me pri miru.

Ali je šio od tod naprej vse glad-
ko?

Ne. S svojo advokaturo nisem mo-
gel takoj začeti, ker nisem dobil pri-
mernega lokala, ampak sele konec le-
ta 1953. Najprej sem imel prostore pri
Zormanovih na Ljubljanski cesti. Na
njihovo željo sem pišamo preselil, in
sicer v Sršenovo hišo na Ljubljanski
cesti, ki je tako kot Zormanove tuđi ni

več. Prostori pri Sršenu so bili preveč
oddaljeni o d sodišča, zato sem veliko
dragocenega časa zgubil na poti.

Pozneje sem odvetniške.) pisarno
preselil k Vahtarju na Savski cesti. Pro-
stori so povsem ustrezali moji dejav-
nosti, bila sta dva ločena prostora in
lasten vhod. Po 27 letih sem se s pisar-
no preselil v nadstropje nad lokalom
Anice in Florjina Miklavčiča v Kolod-
vorski ulici ter tu ostal do leta 1993, ko
sem z upokojitvijo svoje samostojno
odvetništvo končal. Seveda te selitve
iz lokala v lokal nišo bile tako prepro-
ste, kot so opisane v nekaj stavkih.
Najprej so se pokazale težave, ker
prostori nišo bili zgrajeni za odvetni-
ško dejavnost z dvema ledenima pro-
storoma. Kar precejšen problem je bil
pozimi z ogrevanjem prostorov, treba
je bilo postaviti peči, centralno ogre-
vanje je bilo sele v Kolodvorski ulici.

In s kakšnimi težavami ste se
kot mlad in samostojni odvetnik v

Domžalah še srečevali?
V začetnem obdobju, tja do leta

1960, ko v Domžalah še ni bilo sodi-
šča, sem moral na vse razprave hodi-
ti v Kamnik ali v Ljubljano. Takrat vlak
ni tako pogosto vozil kot sedaj. Da bi
zamudil čimmanj dragocenega časa
na poti, sem si veliko fKjmagal s ko-
lesom, bodisi da sem se tja in nazaj
vejzil s kolesom ali pa sem kolo dal na
vlak in se z njim vozil samo v eno
srner. Glede na deljen delovni čas od-
vetniške pisarne sem moral po dva-
krat na dan iz Dragomlja, pravzaprav
i/ Mavenc', kjer imam hišo, v službo v
I )omžale, dopoldne in popoldne.

Razmere so se precej zboljšale po
letu 1957, ko sem si s pomočjo poso-
jila pri Mestni hranilnici v Ljubljani ku-
pil prvi avtomobil, in sicer »fička«. V
Sloveniji je takrat te avtomobile lahko
dobivalo samo zdravstveno osebje, v
Skopju pa sem ga dobil brez težav, sa-
mo da sem prišel z denarjem.

Kako sedaj po štiridesetih letih
samostojne advokature v Domža-
lah ocenjujete svoje delo, ali ste
bili v pravniškem pokliču zado-
voljni?

Vsak poklič je lep, posebej če ga
opravljaš z veseljem in odgovorno.
Zase lahkej trdim, da sem ga opravljal
z veseljem in veliko mero odgovorno
sti. Ves čas službovanja je bilo zelo
pestro, delo me je kar samo vleklo. Bi-
lo je raznoliko, vrstile so civilne, ka-
zenske in zapuščinske zadeve.

Gospod Ivan Kopač, hvala za tale
pogovor, želim vam še naprej tako le-
po in uspešno jesen, kot je bilo polet-
je.

Pogovarjal se je
STANE STRAŽAR
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TU Dl OBČINA DOMŽALE NA RAZSTAVI

Insignije slovenskih občin
Občina Šentjur je ob svojem občinskem pra-

zniku pripravila RAZSTAVO INSIGNI) SLOVEN-
SKIH OBČIN, na kateri se je predstavila dobra
tretjina slovenskih občin, med njimi tuđi Obči-
na Domžale.

Trenutno je namreč v Republiki Sloveniji kar 147
občin, v prihodnje prićakujemo, da se jim bo pridru-
žilo se dobri dve desetini novih, od katerih si prav
vsaka želi tuđi zunanje učinkovito predstaviti. Raz-
stava predmetov kot znamenja oblasti, časti in do-
stojanstva, kot lahko prevedemo besedo insignije, je
pokazala, da sta glavna predstavitvena simbola ob-
čin grb in zastava, k temu pa posamezne občine do-
dajajo se namizne zastavice, značke, razne prospek-
te, zbornike, ćelo vrsto različnih zemljevidov in turi-
stičnih kart, namizne in stenske koledarje, razlićna
priznanja in mape, manjse publikacije o zgodovini in
sedanjosti posameznih delov občin, svinčnike, blo-
ke, različne kuverte in pisemski papir, nekatere pa so
na tem področju ćelo zelo izvirne, saj so nas na raz-
stavi pozdravile njihove maskote: mornarček (Izola),
kurent (Ptuj).

Občina Domžale se je na razstavi predstavila z
»uradnimi« insignijami: zastavo in grbom, obiskovalci
pa so si lahko ogledali naš grb na avtomobilski regi-
strski tablici, prospekte, mape, pisemski papir in ku-

verte, in to je bilo tisto, kar je razstavljala većina ob-
čin. Ob ogledu razstave smo dobili veliko idej o tem,
kako bi tuđi v naši občini zaokrožili celovito podo-
bo občine.

Razstava je delno prikazala vse tisto, s cimer se slo-
venske občine predstavljajo ob različnih praznikih,
prireditvah in pomembnejših obiskih. Ob ogledu
smo se lahko prepričali, da so nekatere občine zelo
pohitele in imajo predstavitvene simbole in vse, kar
spada v okvir celovite podobe občine lepo urejeno,
druge se na tem področju še lovijo, za vse pa je bila
razstava lepa priložnost, da se ob njenem ogledu kaj
naučimo, morda kaj tuđi »preplonkamo«. Hkrati pa
je bila razstava tuđi priložnosot za strokovnjake, ki
bi na njeni osnovi lahko oblikovali kakšno mnenje o
rastavljenih občinskih simbolih, saj bodo v korist tu-
đi tištim, ki o simbolih obćine sele razmišljajo.

Ob koncu pa smo lahko ugotovili, da je tuđi na-
ša občina na lem podroćju se precej na začetku. Na-
daljevali borno z nakupom več občinskih zastav, za
katere številna društva množično sprašujejo, saj jih
želijo imeti v svojih prostorih ter jih izobešati ob raz-
ličnih prireditvah. Z izdelavo novega, prvega zem-
Ijevida sedanje Občine Domžale, s prevodom seda-
njega prospekta pa bo najbrž za celovito predstavi-
tev občine potrebno Se marsikaj. V.

Občina Domžale na RAZSTAVI INSIGNIJ SLO-
VENSKIH OBČIN

Nove knjige v domžalski Knjižnici
Pretekli mesec smo v domžalski

knjižnici vpisali 348 novih naslovov
knjig, videokaset in avdiokasel. Dobi-
vali so tuđi nove izvode časnikov in re-
vij ter nekaj jezikovnih tečajev. Splošno
področje je od septembra bogatejše za
več del, med njimi za knjižico Antona
Travnerja Društva: nova zakonoda-
ja, ki opisuje nastanek in razvoj dru-
štev ter zakonodajo na tem področju.

Pretekli mesec smo vpisali nov ve-
deževalski priročnik Marije Novak
Maručini kristali svetujejo. Avtorica
opisuje različne drage kamne, minerale
in kristale ter njihovo delovanje in
zdravljenje z njihovo pomočjo.

Psihologija je pridobila novo knjigo
Richarda Dennvja O motivaciji za
uspeh. Priročnik predstavlja uspešnost
in motivacijo, osebnost in osebnostni
razvoj, življenjske uspehe ter medo-
sebne odnose.

Na področju etike smo vpisali kar
nekaj novih knjig, med njimi tuđi de-
lo Lea P Buscaglie Živimo, ljubimo in
se učimo, ki prinaša nova spoznanja
o Ijubezni, osebnostnem razvoju in
osebnostni rasti, medsebojnih odnosih
in življenjski modrosti. Nova je tuđi
knjiga Giovannija Piće della Mirando-
la O človekovem dostojanstvu. Knji-
ga je izšla pri Družini.

Veretvo je bogatejše za nov Leksi-
kon migolotije Gerharda j. Bellinger-
ja, ki opsiuje mite, mitološke osebe in
mitologijo nasploh.

Sociologija je pridobila novo delo
Kulturna politika v Sloveniji, ki vse-
buje tuđi nacionalno poručilo o kultur-
ni politiki Slovenije in Kulturno politi-
ko v Sloveniji: (»ročilo evropske stro-
kovne skupine.

Na področju politike smo vpisali
knjigo Slavka Gabra Tocqueville in de-
mokracija: studije o »Demokraciji v
Ameriki«. Avtor analizira demokracijo
in civilno družbo, Združene države
Amerike ter seveda Alexisa de Tocqu-
evilla. Nova je tuđi knjiga Vlada Mihe-

Ijaka Pogled skozi ključavnico:
dnevnik političnega voveurja, ki
opisuje politične razmere v Sloveniji
od leta 1995 do 1997

Ekonomske znanosti so pretekli me-
sec pridobile knjigo Hansa-Petra Mar-
tina Pasti globalizacije: napad na
demokracijo in blaginjo, ki opisuje
svetovno gospodarstvo in ekonomski
ter družbeni razvoj, globalni razvoj,
globalizacijo, ekonomske sisteme in
diferenciacijo. Nova je tuđi aktualna
knjiga Reinharda K. Sprengerja Nače-
lo samoodgovornosti: poti k moti-
vaciji, ki prinaša nova spoznanja o
motivaciji za delo, delu samem in in-
dustrijski psihologiji.

Pravo je bogatejše za delo Mihe Tr-
mapuža Zakon o avtorski in soro-
dnih pravicah, ki predstavlja avtorske
pravice, pravno varstvo in pravno ure-
ditev, avtorsko pravo ter zakone. Vzgr>-
ja in izobraževanje sta na oddelku za
odrasle pridobila novo knjigo Zore Ru-
tar-llc Kaj poučujemo in preverjamo
v šolah. Knjiga o pedagoški sociologiji,
šolstvu, vzgoji, preverjanju znanja, izo
braževanju, učiteljih, učencih in peda-
goški sociologiji bo zanimala vse, ki
imajo kakršnekoli stike z izobraževa-
njem.

Biologija je septembra pridobila
knjigo Mete Virant-Doberlet Žival-
stvo. Leksikon ponuja osnovne infor-
macije o številnih živalih. Nov je tuđi
Slikovni rastlinski ključ Dankvvarta
Seidla, ki opisuje rastlinstvo in cvetni-
ce ter vsebuje poseben dodatek o rast-
linah Slovenije, ki ga je napisala Tatja-
na Verčkovnik.

Medicina je bogatejša za veliko šte-
vilo novih knjig, zelo zanimiva med
njimi pa je gotovo slovenska izdaja
Moj otrok se drogira!: informacije
in nasveti za starSe. Zbornik opisuje
mamila, narkomanijo, odvisnost od
mamil in njeno zdravljenje ter prepre-
čevanje uživanja mamil. Nova je tuđi
knjiga Anne Charlish Zdrava noseč-

KNJIŽNICA DOMŽALE

Srečanje z občino
Moravske Toplice

Knjižnica Domžale je v začetku
oktobra pripravila prijetno sreča-
nje z značilnostmi Občine Morav-
ske Toplice, katerih slogan Bogati
smo, ker se zavedamo, kaj vse
imamo, so lepo, nepozabno ure-
sničili tuđi v Domžalah.

Glasba s cimbal, na katere je igral
eden redkih cimbalistov v Sloveniji, je
ustvarila prijetno razpoloženje. Do-
polnjevale so ga najznačilnejše doma-
če obrti s tega dela naše države. Šte-
vilne obiskovalce je z ježevko ob vho-
du pozdravil pozvačin. Najprej smo
prisluhnili predstavnici Turistično in-
formativnega urada Občine Morav-
ske Toplice, ki se je sprehodila skozi
zgodovino in sedanjost mlade občine.
Ta je bogata v lepi naravi, v Ijudem
prijaznem okolju, v prečudovitih kul-
turnozgodovinskih spomenikih pa tu-
đi v naravnem bogastvu term Morav-
ske toplice. Za njo se je predstavil
pozvačin, zvedeli smo za lončarstvo
in za sodarstvo ter tuđi sami poskusi-
li vplesti izdelke iz slame, vendar pa
so naši rojaki iz severovzhodnega de-
la kijub naši tradiciji slamnikarstva
bistveno bolj spretni. Ob zvoku cim-
bal smo pritegnili pevcu v nikdar po-
zabljeni Vsi so venci beli ter okušali
domaće pecivo, kjer seveda ni šio
brez prave prekmurske gibanice.

Prijeten prekmurski večer, ki je vse
prisotne naredil bogatejše! V.

nost: vodnik po dopolnilnem zdrav-
Ijenju, ki predstavlja nosečnost in no-
sećnice, naravno zdravljenje med no-
sečnost jo in porod.

Računalništvo ima nove knjige o in-
ternetu in nekaterih raćunalniških pro-
gramih. Nov je tuđi priročnik Marie L.
Svvanson Slovenski VVord 97: korak
za korakom, ki podrobno analizira
najpogosteje uporabljan urejevalnik
besedil.

Kmetijstvo je pretekli mesec prido-
bilo priroćnik o vrtnarjonju, in sicer
Praktično vrtnarjenje Marije Thun.
Avtorica v njem predstavlja prednosti
biološkega pridelovanja sadja in zele-
njave.

Področje vođenja in organizacije
poslovanja podjetij je bogatejše za pri-
roćnik o poslovni korespondenci in
poslovnem komuniciranju Gordona
R. Wainwrighta Taktična poslovna
pisma: prepričljive tehnike na pa-
pirju.

Vpisali smo tuđi nove knjige na
podroćju arhitekture, med njimi publi-
kaciji Arhitektura 16. stoletja na
Slovenskem: obodbje renesanse in
Milene Piškur Ljubljansko Navje, ki
opisuje pokopališće v Ljubljani.

Umetnost je bogatejša za delo Slo-
venski plakat devetdesetih let, ki ga
je uredil in napisal Stane Bernik. Avlor
seznanja braice s slovenskim plaka-
tom, grafićnim oblikovanjem in grafiko
v Sloveniji v zadnjih lelih.

Na področju filma in kinematogra-
fije smo vpisali knjigo Roberta Bresso-
na Zapiski o kinematografu, ki bo
posebej zanimala vse filmoljube.

(ezikoslovje smo na začetku šolske-
ga leta obogatili z novimi tujejezičnimi
knjigami, predvsem angleščino, nem-
ščino, francošćino in italijanščino, pa
tuđi nekaterimi klasićnimi jeziki.

KNJIŽNICA
DOMŽALE
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Cieografija je nekoliko z zamudo
pridobila nove vodnike poTurčiji, Be-
netkah, Dunaju, Veliki Britaniji,
Mallorci, Ibizi in Menorci, grških
otokih, New Yorku, New Jersevu,
VVashingtonu in Portugalski.

Katalog novo vpisanega knji/nićne-
ga gradiva je našim obiskovalcem na
razpolago v knjižnici med uradnimi
urami in na straneh interneta, kjer nas
najlažje najdete, če v iskalniku IjS od-
tipkate.Knjižnica Domžale.

Mednarodni
knjižni kviz 1997

Slovesen zakljućek mednarodnega knjižnega kviza 1997 je bi I orga-
niziran v tednu otroka v Ljubljani. Zaključka se je udeležila tuđi Boja-
na Kenda, Mafije Tomca 1, učenka Osnovne sole Domžale, kot predstav-
nica naše ohčine. Gostiteljici Zveza bralnih značk Slovenije in Pionir-
ska knjižnica sta nagrajence in njihove mentor je sprejeli na magistra-
tu, kjer nas je pozdravil novi predsednik Zveze bralnih značk, pisatelj
Tone Partljič, Dušica Kunaver pa nas je z besedami popeljala po Ljub-
ljani, nam razložila njeno zgodovino in njene številne zanimivosti. Na-
to so nas popeljali na voden ohisk mesta, ogledali smo si najpomemb-
nejše ustanove in začutili pravi mestni utrip. Sledil je ogled predstave
Gledališka učna ura. To je svojevrstna gledališka stvaritev, saj nam po-
nudi pogled v zakulisje predstave, pravzaprav v njeno nastajanje. Sle-
dila je še podelitev knjižnih nagrad. Preživeli smo res zanimiv in doži-
vetij poln dan in otroci so soglasno sklonili, da hodo naslednje leto spet
med rcševalci kviza.

Utrinek z izleta, ki ga je organizirala knji/nica Dom/ale; izžrebanci
pred Bevkovo domačijo

Novosti na mladinskem oddelku
Dnevi se počasi krajšajo in zopet bo več časa za

druženje s knjigo, česar se dobro zavedajo tuđi na-
še založbe, saj so nam ponudile zajeten paket otro-
škega branja. Največ je spet slikanic za najmlajše, za
otroke v tako imenovani pravljični starosti. Ponovno
je med nami zbirka Čebelica. To je zbirka založbe
Mladinska knjiga z najdaljšo tradicijo, saj izhaja že
od leta 1953. Stevilo knjig se je že povzpelo do
374. Letos so med nas priletele: Lainšćkove pesmi
Oto in Oto in Maruša z ilustracijami Ane Kosir, La-
stovka Henriette Tremlett z ilustracijami Jelke Godec
Schmidt, Zgodbe o Tinu Lene Skumanz-Mayer z ilu-
stracijami Mojce Cerjak, legenda Indijancev Typi Ka-
ko je nastala manioka z ilustracijami Lucijana Rešči-
ča in Hišica iz kock Ele Peroci z ilustracijami Svje-
tlana (unakovića ter pesmi Neže Maurer Od srede
do petka z ilustracijami Barbare Stupice. Pri založ-
bi Kres so nas razveselili z dvema novima slikanica-
ma: Pogumni Hugo izpod peresa Hermana Moersa
z ilustracijami Jozefa VVilkona in Žabec Valentin pi-
satelja Hansa de Beera z ilustracijami Burnva Bosa.
Pri isti založbi je izšla tuđi zanimiva knjiga Romeo
ljubi lulijo. Romeo je kuža, ki se nesmrtno zaljubi v
mačko lulijo. Kako se velika Ijubezen razplete v ži-
valskem svetu, vam pripoveduje pisatelj VVolfram
Hanel, ilustrira pa Christa Unzner.

Večjim otrokom, ki imajo najraje napete zanimive
zgodlx>, je namenjena nova zbirka, Knjižni pirati; izdala
jo je založba Slovenska knjiga. Izšli so trije naslovi: Mest-
ni lisjaki, Mestni lisjaki in klovn in Mestni lisjaki in morski
pes. Avtor knjige je nemški pisec Jo Pestum, ki pravi: mest-
ni lisjaki Nosko, CXo, Marija Netopirka, Maks Kavboj, An-
že in Besi opazujejo in prisluškujejo in zato vedo domala

vse, kar se dogaja v njihovi mestni četrti. In ko Ix>ste knjige
vzeli v roke, boste ugotovili, da se dogaja marsikaj, kajti
junaki se zapletajo v nove in nove dogodivščine.

Pri založbi Karantanija so ponatisnili dve klasični deli
Frana Milčinskega, in sicer Pravljice in Butalce. Novo pa
je delo Jožeta Rodeta Vsega je kriva Hedika. To je zgod-
ba o mladih gozdovnikih in prebujajoći se prvi Ijubezni,

Med poućnimi knjigami je pri vzgoji in izobraževanju
nova zbirka Oglejmo si z naslovi Prodajalna in Konec te-
dna avtorice Terese Ribaš ter Veleblagovnica in Zabava
avtorja Roserja Capdevila. To so kartonke brez besedila,
namenjene so najmlajšim otrokom, saj razvijajo otroko-
vo sposobnost opa/ovanja, hkrati pa ga spodbujajo k be-
sednemu izražanju. Za prvi »pouk« o čebelah nam bo
odličen pripomoček knjiga Marjana Mančka Iz dnevnika
čebelice Medke. Preko prijaznih in humornih ilustracij
nam razloži ćebelji svet. Prve korake v svet glasbe lahko
storimo s knjigo Najlepša knjiga o glasbi; avtorica Kate
Castle nas seznani z glasbo skozi različna obdobja, z glas-
bili, z življenji skladateljev... Knjigo krasijo številne nazor-
ne fotografije.

Navdušenim reševalcem kvizov priporočamo knjigo
Male sive celice avtorjev Darka Hederiha in Marjana
Škvorca. Oba sta znana po istoimenski odclaji, ki jo so-
ustvarjata na RTV Slovenija. Zgodovina je pridobila knji-
go Starodavni svet: Zgodovina prvih kullur in civilizacij.
Mlađemu bralcu bo pomagala spoznati ljudstva, ki so ži-
vela v daljni preteklosti. Popelje nas v svet Hgipčanov, Gr-
kov, Kitajcev...

Obiščite nas na mladinskem oddelku, kjer vas čakajo
vedno nove in zanimive knjige!

STANKA ZANOŠKAR

NOVA KNJIGA MARJETKE JERŠEK

»Odrasli potrebujemo
pravljice!«

V četrtek, 2. oktobra 1997, sem
se ob 19. uri odzval prijaznemu
vabilu na predstavitev nove knjige
Marjetke |eršek, Akvamarinski
prehod, ki mi ga je - kot že toliko-
krat doslej - poslala domžalska
Knjižnica. Ceprav je bilo malo obi-
skovalcev tistega večera v večna-
menskem prostoru Knjižnice na li-
teramo-duhovnem srečanju z av-
torico nove knjige, na prste obeh
rok bi jih lahko naštel, smo bili vsi
deležni njenih bogatih duhovnih
zrn, ki nam jih je natrosila ob tihi
spremljavi keltske glasbe.

Na začetku literarnega večera jo je
toplo pozdravil in na kratko predsta-
vi! g. Marjan Gujtman, ravnatelj Knjiž-
nice, natf) pa smo pozorno prisluhni-
li ćudovitemu monologu Marjetke Jer-
sek o Akvamarinskem prehodu, njeni
najnovejši knjigi, o kateri je v vabilu
pisalo, da je »pustolovščina samorazi-
skovanja, roman o intuiciji in Ijubezni,
o enosti in združitvi, o sanjah, obćut-
kih, ćustvih in odloćitvah, o lepoti in

Foto: JANEZ STIBRIČ

čarovniji.« In pisateljica Akvamarin-
skega prehoda je nadvse preprićljivo
spregovorila o pomembnosti življenja
v vsakem trenutku in stopanju v

vzporedne dimenzije, kjer prebivajo
vilinci, škratje in druga bitja, ki jih
odrasli poznamo le iz pravljic in bajk.
Marjetka |eršek se s pravljičnimi bitji
srečuje z odprtim srcem, skozi katere-
ga stopajo v njeno čutenje pravljične
dimenzije stvarnosti. Njen večplastni
roman je nastajal z Ijubeznijo in ra-
flostno energijo; po njenih besedah je
Akvamarinski prehod absolutno pozi-
tivno naravnana knjiga. Čas v romanu
se pretaka iz preteklosti v prihodnost
in brezćasnost. To smo njeni poslušal-
ci začutili, ko nam je pisateljica pre-
brala odlomek iz knjige.

Se več njenih misli in spoznanj sem
si zapisal na list papirja, vendar bodi
(Jovolj. Potem so začela deževati vpra-
šanja in mnenja njenih sedanjih in pri-
hodnjih bralcev. Zdi se mi, da je bilo ti-
sto nepozabno ćetrtkovo večerno dru-
ženje s pisateljico »pravljic« Marjetko
Jeršek, kot bi se nahajali z njo v pravi
pravljični dimenziji, kot bi skozi njeno
srce spregovorila še dobra vila.

BOGDAN OSOLIN
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Skupinska slika najboljših maturantov Občine Dom-
žale z Županjo Cveto Zalokar Oražem in načelnice)
Oddelka za družbene dejavnosti Ireno Grićar.

ŽUPANIIN SPREIEM

Ponosni na
najboljše

maturante
(Nadaljcvanje s prve strani)

V uvodu je Županja poudarila, da je ponosna, skupaj
z njo pa tuđi vsi ostali, na najboljše maturante, ki so v svoj
dosedanji studij vložili veliko volje, energije, prizadevanj
pa tuđi časa, ki bi ga morda lahko porabili za druge de-
javnosti. Veselilo jo je, da smo najbrž ena izmed občin,
kjer imamo najveć najboljših maturantov, hkrati pa je dc-
jala, da na takšne uspehe in re/ultate ne smemo pozab-
Ijati, saj so pomembni za prihodnost naše občine. V spro-
šćenem razgovoru so maturanti predstavili dosedanje šo-
lanje in pričakovanja v prihodnje, jih primerjali s čaši Stu-
dija Županje, ki jim je v spomin na srečanje v imenu Ob-
čine Domžale ob denarni nagradi izročila tuđi Oj ta sla-
mnik ter CD ploščo Ane Pusar Jerič.

Katja Paladin
Katja Paladin je ena izmed najboljših slovenskih dijakinj, saj

je na maturi, ki jo jo opravljala na Gimnaziji Kamnik, osvojila
prav vse točke. Studij lx> nadaljevala na I ilo/ofski fakulteti,
kjer se je odkx"ila za slovenščino in primerjalno književnost.
To pravzaprav ne preseneča. Katja je namreč pesnica, ki je
svojo prvo pesniško zbirko izdala že v osnovni Soli, drugo v
srednji soli, tretja je v nastajanju. Sicer pa je Se polno stvari,
ki jih se ni (Mi la, pa bi jih rada: klavir, violina, bobni, pa ro-
žice, njena velika IjuU'zen. Če ji na filozofski ne bo všeč, bo
šla za vrtnarico pravi. Upa pa, da ji lx> všeč. Matura ji ni de-
lala težav, Se največ časa je namenila učenju zgodovine, ta-
ko da ji je /manjkalo časa za matematiko, slovenščine se sko-
raj ni učila, enako ludi za anglešćino, kjer jih je »full« dobra
profesorica resnično veliko naučila. Torej: sami lepi spomini
na srednjo Solo.

Dušan Slrmčnik
Dušan prihaja z bežigrajske gimnazije (sploh večina dom-

žalskih najlx>ljsih maturantov prihaja s te gimnazije) in ga je
kemija, ki jo bo Studiral, zasvojila ze v osnovni Soli. »Rojen
kemik« se smeji, ko pri|x>vedujc, kako so se vsi trudili, da bi
ga odvrnili od Studija kemije, za kalerega pa se je trdno odlo-
01. Najbrž ga je k tej njegovi Irdni odločitvi spodbudila ludi
udeležba na kemijski olimpiadi v Kanadi, svoje pa prispeva-
le tuđi raziskovalne naloge s tega podrcx"ja, ki jim je namenil
kar precej čas,i. Prav zanimiva je anekdota o njegovi na mest-
nem tekmovanju zavrnjeni raziskovalni nalogi, ki je po sreč-
nem naključju le priSla na državno lekmovanje in DuSanu će-
lo prinesla prvo nagrado. Sodeluje z Institutom ložef Stefan,
na OŠ Trzin vodi kemijski krožek in pravi, da so učenci nad
kemijo, zlasti pa nad poizkusi, zelo navduSeni, le pravi pristop
jim moraSomogočiti. Pa to Se ni vse, saj trenira ludi mali no-
gomet v Trzinu. NavduSujejo ga eksplozivi, ki bodo morda
Postali njegova spocializacija.

Simon Brežan
Simon je pr.iv lako opravljal maluro na bnžigrajski gimna-

ziji in odhaja šludirat medicino, za katero se je odločil že v
začetku srednje Sole. Simon priznava, da je |x>srečena kom-
binacija glash'nega zclravnika, ki ve, da je studij medicine te-
žak, žalo bo violina malo počakala.

Glasb.1 je (irugo obzorje v Simonovem življenju. Vendar se
zaveda: če hcx":eš biti zelo dolx-r, si težko na več področjih.
Ampak malce prostora za glasbo lx>, saj namerava tuđi v pri-
hodnje igrati v simfoničnem orkestru. ( ) medicini razmišlja že
zelo (lo|f.„ in pogreša večji poudarek na praktičnem delu.
Strokovnih znanj namreč po njegovo dobis v<'liko, znanj in iz-
kuSenj v odnosili zdravnik paeienl pa je premalo in bo prav
'emu stiku skušal namenili več |x>zornosli. l'r.iva lx;seda na
Pravem meslu včasih ludi pozdravi, pravi in nadaljuje, da bo
medic ino potrebno spremenili in vzposlavili kvaliletnejSe
odnose zl.isli med zdavniki in pacienti.To lx>zanesljivo pod-
ročje, kjer lx> lx>doči zdr.ivnik Simon naredil vse in se več.

Tadeja Ciglar
Tuđi lacleja lx> studirala medicino in ludi ona je z bežigraj-

ske gimnazije. Bila je kar malo v zadregi, kaj povedali o se-
bi, saj pravi, da ni niti malo toliko zanimiva kol drugi. Kon-

Nina Zenkovič Jošt Klemenc

čala je nižjo glasbeno solo, ob kateri se je sama zabavala bolj,
kot tišti, ki so jo posluSaii; pa tuđi vrsta drugih stvari, saj se ni-
koli ni mogla osredotočiti samo na eno. Omeni ples in skav-
le, kjer pomaga volčičem. NajboljSa je v jezikih in kar nekaj
časa, priznava, da predvsem poći vplivi ameriSkih nadalje-
vank, se je spogledovala s Studijem prava. Zanj se ni odloči-
la, ker bo treba kdaj navesti kakSno stvar, ki ne bo njej po volji
in se s tem ne bi rada obremenjevala. Na Studij medicine se
je pripravljala s tem, da je delala v bolnišnicah in ima že ne-
kaj izkuSenj s stiki med zdravniki in pacienti, ki pa ne smejo
bili preveč tesni, saj s lem lahko pacientu včasih tuđi SkodiS. O
Studiju: treba se bo veliko učili. Po ogledu prvih učbenikov jo
je zaradi njihove obsežnosti kar malce strah - zaradi njihove
obsežnosli, ampak prepričana je, da lxi Slo.

Andrej Andrić
Andrej, ki je sprva mislil Studirali zgodovino in jezike, seje

odloćil za pravo. Zgodovina je njegova velika Ijubezen, saj ga
je vedno zanimal način življenja in odnosi v zgodovini in ji
je namenil precej časa v srednji Soli, ko je med drugim v raz-
iskovalni nalogi obdelal bizantinsko arhitekturo. Z njo je skuSal
dokazati, da je Se druga polovica Evrope, o kateri ne vemo ve-
liko. Za Studij prava se je odločil, ker ga zanima predvsem di-
plomacija, mednarodni odnosi, saj po njegovem danaSnji di-
plomati nišo tislo, kar od njih pričakujemo. Ni dovolj le »dober
želodec«, čeprav se zaveda, da so neformalne ravni zelo po-
membne. Diplomacija se mora posodobiti, modernizirati, di-
plomati morajo bili vsestransko usposobljeni, žalo je v njegovi
prihodnosti tuđi studij na diplomatski soli v Rimu, doma [x>-
gre.ša prave učitelje za to področje. Ampak do odhoda v lu-
jino mora opravili vsaj Iri letnike Studija in potem bo Andrej
zagolovo eden I istih, ki bo, skupaj z drugimi, pisal novo zgo-
dovino diplomacije pri nas.

Nina Zenkovič
Nina Zenkovič je edina izmed uspeSnih maturantov, ki je

opravila mednaroclno maturo, za katero so jih profesorji ck>
bro pripravili, lako da ni bilo nobenih problemov. Prijetilo in
/govorno dekle se je za to odločila po informativnem dne-
vu in i/kazalo se je kot zelo dobra odločitev. V razredu je bi-
lo rhanj dijakov in več so se pogovarjali o aktualnih dogaja-
njih pa ne le v svetu, lemveč je bil pouk bolj obrnjen v živ-
ljenje in Nini je bilo lo zelo všeč. Mednarodna matura ji je da-
la ludi boljSe znanje angleSčine, ki ji bo omogočilo lažji Stu-
dij arhitekture. Ta se zelo lepo povezuje z matematiko in teh-
ničnimi področji, kjer naj bi Slo Nini dobro, hkrati pa je to zelo
krealiven Studij, kar ji je posebej všeč. Nina je glasbenica, igra
klavir in pleSe latinsko-ameriske pleše v UrSki. Kako bo s kla-
virjem v prihodnje, Se ne ve, ampak čisto sama ne lxx Lelos
je preživela nepozabne počitnice na morju, mesec (ini v Ame-
riki, vse skupaj pa je zaključila s potepanjem z Inter Rail, ko
je obiskala tucli Anglijo, Irsko in Škotsko in Se marsikaj. Naj
svel dela, pravi Nina, in delala bo ludi ona pridno in priza-
devno, se ve.

Jošt Klemenc
|oSI Klemenc je prvi letnik opravil na gimnaziji Bežigrad, ko

pa so se ob pomoči soseda uredile zapletene avtobusne po-
staje, se je preselil na Škofijsko klasično gimnazijo. Njegova
odločitev za Studij medicine je zorela Stiri leta in prve dni na
Medicinski fakulteti je strnil v kratko ugolovitev: zanimivo, de-
lati bo treba, ampak lepo pa je. Za maturo je bil prepričan, da
bo težja, pa ni bila. Malce več časa je porabil za matemati-
ko, pa je Slo. Ob Studiju najde čas za delo pri skavtih, pel je
v komornom /boru Škofijske klasične gimnazije in sedaj bo
čakal, da bodo ustanovili akademski zbor. Petju pa se ne 1x5
odrekel in bo »luknjo« zapolnil s petjem v zboru Studentov.
Tuđi Sportnik je, vendar ne želi navesti nobenega Sporta po-
sebej - z vsemi se namreč ukvarja Ijubiteljsko. Pa se njegova
želja: poslali dolx?r zdravnik z izoblikovano kulturo srca. Če-
prav je sprejem pri Županji zaradi potovanja zamudil, ni po-
zabil |xwedali, da pri njej ceni, ker je občina razpisala Sti|x»n-
dije, ker vedno misli na mlade in ker je pozorna do vseh lju-
di - ludi do invalidov.

Prijetno kramljanje, z vrsto iskrivih misli, globokih človeSkih
razmišljanj mladih ljudi, je samo potrdilo županjino ugotovi-
tev in čestitko: srečni in ponosni smo na mlade ljudi, naSe naj-
boljše maturante!

VERA VOJSKA

Komemoracije ob Dnevu mrtvih
Vljuclno vabimo obeane na žalne slovesnosti ob Dnevu mrtvih pri spomenikih in
na pokoplališdh žrtev narodnoosvobodilnega bo|a:
VIR pri Domžalah: v ćetrtek, 30. 10. 97, ob 11. uri, pri spomeniku na Viru;
RADOMUE: v petek, 31. 10. 97, ob 17. uri, pri spomeniku in grobišču

v Radomljah;
MENGEŠ: v petek, 31.10. 97, ob 10. uri, pri spomeniku vLOKI

in ob 11. uri pri spomeniku in grobiscu na ZALOKI.
DOMŽALE: v petek, 31. 10. 97, ob 18. uri, na pokopališču v

Domialah. Z D R U Ž E N j E Z B N O B DOMŽALE

ŽUPANJA Z UČENCI VSEH OŠ O PROMETNI
VARNOSTI

Šolske poti bi lahko
bile še varnejše

Svet za preventivo in vzgojo v
testnem prometu Slovenije že od
leta 1990 organizira v mesecu ok-
tobru Tcden prometne varnosti, v
okviru tega se tuđi v Občini Dom-
žale organizira već dejavnosti, ka-
terih namen je opozoriti na nujnost
stalnega in načrtnega preventivne-
ga in vzgojnega dela. Po začetku
šolskega leta, ko se varnosti otrok
nameni velika pozornost, se skrb
za varnost v prometu zmanjša, za-
to je prav, da v oktobru opozorimo
na nujnost nadaljevanja aktivnosti,
v okviru katerih vsako leto namenja-
niii posebno skrb najmlajšim in nji-
hovi varnosti v cestnem prometu.

Prav najmlajSim in njihovim pogle-
dom na varnost v cestnem prometu |>,i
je namenjeno v Tednu prometne varn< >-
sti že tradicionalno srečanje Županje
Cvete Zalokar Oražem s učenci in men-
torji prometne vzgoje vseh osnovnih Sol.
Na srečanju so tuđi letos učenci predsta-
vili največje probleme na šolskih poteh
in opozorili na nevarnosti, s katerimi se
srečujejo. S svojimi kriličnimi in čustve-
nimi zahtevami so ludi v naši občini v
prejSnjih letih prispevali, da se je kakSna
manjSa zadeva hitro uredila in so se za-
čeli tuđi postopki za reSevanje večjih
problemov: ureditve varnih površin za
pešce, semaforiziranih prehodov za peš-
c e in podobno.

Na srečanju so ob Županji sodelova-
li ludi podžupan, g. Simon Mavsar, po-
močnik komandirja Policijske postaje
Domžale, g. Maks Karba, načelnica Od-
delka za družbene dejavnosti, ga. Irena
Gričar, g. Bojan Arh, predsednik Sveta za
vzgojo in varnost v c estnem prometu ter
g. Primož Tonkli z Oddelka za gospo-
darske službe. Učenci s posameznih
osnovnih Sol pa so povedali:

Osnovna šola Venclja Perka: skrb
za prometno varnost, ki je bila v septem-
bru v okolici Sole zelo velika, naj se na-
daljuje ludi v drugih mesecih, ućenci pa
bi obenem želeli, da se starši ne vozijo
z avtomobili po tolskem dvorišču, par-
kirajo na pločnikih ter šolskem igrišču;
opozorili so na nevarnost prehoda za
pešce ob železniškem prehodu ter po-
hvalili občino za opravljene aktivnosti.

Osnovna Sola Roje: učenci so ugo-
tovili, da grbine na Kettejevi ulici ustav-
Ijajo prehilre voznike in so zato občino
pohvalili, želijo pa več prometnih zna-
kov, ki opozarjajo na invalide, znižanje
robnikov pločnikov zaradi invalidskih
vozičkov, preslavilev znakov s sredine
pločnikov ter prenehanje divjanja predr-
znih kolesarjev in motorislov, ki vozijcj

M peSce čez regionalno cesto, pločnik
ob njej ter več: opozorilnih znakov.

Osnovna šol Preserje pri Radom-
ljah: licenci so najprej povedali, kaj od
lanskega leta je bilo uresničeno (opozo-
rilne table, prevoz otrok z Rov, gradnja
lx)cxx":ega pločnika), želeli pa bi: uredi-
tev mostu čez Kamniško Bistrico, ki je
preozek (dodatni pas za pešce in kole-
sarje, ureditev prehoda pri Šraju, utripa-
joče luči), ureditev pkx';nikov ob cestah
Racbmlje-Volčji Potok ter Radomlje-Ro-
va, ureditev poti ob Kamniški Bistrici ter
|XKtavitev več: prometnih znakov, zlasti
pa pričakujejo ukrepe za upočasnitev
prometa mirne; sole.

Osnovna šola Domžale: [joudarili
so, da je najpomembriejše, da otroci sa-
mi skrtjijo za svojo varnost, pri tem pa
od vseh udeležencev v prometu priča-
kujejo več odgovornosti. Linska udele-

Županja z ućenci vseh OŠ o prometni varnosti

ludi po igrišču. Morda bi pomagala
ograja okoli Sole.

Osnovna šola Trzin: učenci so se
najprej zahvalili /a asfaltiranje podaljška
Jemčeve, na kar so opozorili na lansko-
letnem srečanju. Njihovi predlogi: kole-
sarjem bi morali prepovedati vožnjo po
Cesti za hribom proti Soli, parkirani av-
tomobili vzdolž ob cesti proti Soli, ki jih
tam puščajo uporabniki bližnjega Sport-
nega igrišča, s parkiranjem ne omogoča-
jo učencem varne hoje po pločniku;
uredilev poti čez hrib Onger, ureditev
makadamske poti iz Depale vaši proti
Trzinu in prepoved vožnje po njej ter
prošnja, da bi se policisti pogosteje p o
javljali na semaforiziranem križišču v Tr-
zinu in pomagali učencem.

Osnovna šola Dob: opozorili so na
nevarnost prečkanja M-10 na Viru ter
divjanje tovornjakov na cesti z Vira proti
Soli, pohvalili pa avtobusne prevoze
ućencev s Podrečja, lurnš, Češenika ter
vaši iz KS Krt ina, hkrati pa želeli zaradi
prehitrih voznikov večjo prisotnost mi-
ličnikov na tem območju. Posebej so na
probleme opozorili učenci iz OŠ Krt ine,
kjer Se vedno čakajo na vsaj en prehod

ženka tekmovanja Kaj veš v prometu,
Anja, je tekmovanje pohvalila in ga želi
ludi v prihodnje. Morda bi ga najprej
pripravili na vseh šolah, nato pa bi Sli
najboljsi na občinsko.

Osnovna šola Rodica: učenci so
ugotovili, da grbine na ulici pred Sob upo
časnjujejo promet, žal pa vozniki vozijo
po sosednjih ulicah, kjer grbin ni, in tam
divjajo. Želeli bi Se več urejenih prehodov
za pešce in parkiriSča ob O$ )arše.

Županja in sodelavci SCJ skrbno pri-
sluhnili vsf-m predlogom, pobudam in
željam mladih udek?ženc:ev v prometu.
Za nekatere SCJ že lahko povedali, kdaj
bodo urejene, za nekatere pa tuđi, zakaj
ne bodo. Obljubili so, da bodo proučili
prav vsak korišten predlog, podobno
kot lani, pa bo občina tuđi v letošnjem
letu pripravila tekmovanje KAJ VEŠ O
PROMETU.

Ob koncu se je Županja vsem udele-
žencern iskreno zahvalila za vse predio
ge in jim v spomin na letoSnje srečanje
v TEDNU PROMETNE VARNOSTI po-
darila čelade ter njim in vsem drugim
udeležencem zaželela varne poti v so-
lo vse dni v šolskem letu. V.

Prispevek k
domžalski

kulturni
dediscini

Razvoj mesta Domžale obsega ne le
gradnjo novih stavb, ampak tuđi ohrani-
tev domžalske kulturne dedišćine. Sla-
vek »podrite nas vendar že enkraf«, ki
sem ga prebral v Domžalskih novicah,
kulturne dediščine ni upošteval. |e izje-
ma v pisanju tega časopisa, ki ga oseb-
no zelo cenim in je tuđi dosedaj objav-
Ijal mnoge zanimive prispevke iz naše
kulturne zakladnice.

Domžale so bile <x) leta 1866, ko so pri-

šli semkaj begunci iz teneških in čeSkih de-

žel, zasnovane kol evropsko mesto, kol cen-

ter evropske slamnikarske industrije. Ti be-

gunci, v glavnem so jih imenovali Tirolci, pa

nišo prišli semkaj zaradi kakršnegakgli širje-

nja nemštva, o lem ni bilo niti sledu, ampak

zaradi neizmerne napake avstrijske politike,

ki je prepustila Italiji Beneške dežele i delom

južne Tirolske in Slovensko Benečijo vred.

Izgubili so pa tucli clel vzhodnih ozemelj, (Ja-

nes Češka.

Zlasti Tirolci so lo industrijo v Domžalah

in okolici vzorno razvili, Gorenjska je vzeve-

lela. O d vse le velike industrije so danes

Oomžalam ostale le tirolske stavbe, zidane

v k'neškem in starodomžalskem slogu in pa

Povževa koča, ki .se imenuje Obervvakier

HCitte. Skupaj z naravnim parkom Grossgkx-

Povževa koća - Obervvalder Hutte
kner ali Veliki Klek je znana po vsem svetu.

Večini pa ni znan njen nastanek, ki temelji iz-

ključno na cielu Domžalčana z imenom To-

maž Obervvalder... To svoje življenjsko delo

je plačal ne le z zasnovanjem in načrtova-

njem, ampak tuđi s plačilom celotnih stro-

škov in z največjo ceno vsakc^ga izmed nas,

s svojim življenjem, ko ga je pri pripravljal-

nih delih, visoko gori na Velikem Gradišču,

na gorskem masivu Pastirica, zasul snežni

plaz leta H ) 6 .

Ta manjkajući podatek lx)ino morali se-

bi in svelu dokazati takole:

1. Ohraniti lisle slavbe v Dr^mžalah, ki jih

je poslavil ali načrtoval Tomaž Obervvalder;

2. Dopolniti odlične zgodovinske knjige

(ranca Bernika z izsledki, ki jih on tedaj Se ni

poznal;

3. Te manjbjoče podatke je odkril na ori-

ginalnih dokumentih v Kamniku domžalski

zgodovinar profesor Milan Flerin;

4. Vkljućiti v lo novo studijo knjigo,Stane-

la Slražarja »Na ]x>muC«;

5. Enako vkljućiti tuđi zapisane izjave sta-

rih Domžalćanov.

Ena redkih, Se živečih z cxJličnim spomi-
nom, je Marija Zalokar, ki je že izpolnila 95
let življenja.

& pa krenete na pot proti (Jrossglockner-
ju:

Iz Domžal ob pol petih zjutraj. Že pred

osmo uro ste s svojim avtom 24(X) m viso-

ko na parkirni ploščadi Eranz losefs Htjhe.

Nalo clve uri in pol, nekaj po kopnem, še več

pa po ledeniku. Visoki ćevlji in smučarske

palice, sicer je pa pot laka, kol na cJomžal-

ski dom na Veliki planini... In že ste na še eni,

novi domžalski, Povževi koći, Obervvalder

Hiitte.

In potem v istem dnevu, ko ste se lam go-

ri dodobra spoćili in videli nepozabne lepo

te, ste še istega dne, še za dne, spet v Dom-

žalah na svojem domu.

Seveda pa mora biti lep, sončen dan.

JOŽE OBERVVALDER

DRUŠTVO IZGNANCEV
DOMŽALE

Zakona pa še vedno ni
Tuđi izgnane i 7 obmoćja nckdanje obćine Domžale smo

se pridružili izjavi vseh slovenskih izgnancev, s katero
izražamo zadovoljstvo, da je samoslojna država Sloveni-
ja po 51 letih priznana, da je žrlvam vojnega nasilja in s
sprejelim Zakonom o žrtvah vojnega nasilja prizan tuđi
dt'l pravic iz socialnega, zdravstvenega in pokojninskega
varstva. Čeprav je tuđi na našem območju še precej ne-
rešenih zahtevkov, pričakujemo, da bo većina upraviče-
nih vlog, če že ne vse, rešena do konca letošnjega leta.

Se vedno pa oslaja odprto vprašanje glede sprejetja zakona
o skladu za poplačilo vojne odškodnine za prestano fizično in

psihično trpljenje, odvzem svobode in za umrle svojce v iz-
gnanstvu. Izgnanci pričakujemo, da bo zakon sprejet Se v le-
tošnjem letu in bo država zagotovila njegovo ćimprejSnjo ure-
snićitev.

Društvo izgnancev Domžale je v septembru s sosednjim
društvom organiziralo obisk nekaterih krajev izgnanstva na Ba-
varskem v Nemčiji. Ob tej priložnosti so izgnanci obiskali lu-
di Mozartovo rneslo Salzburg ler otok Helteninsel. Najveć po-
zornosti pa je bilo namenjeno postankom v Rosenheimu, Alt-
lotingu in Burghausnu, krajem, kamor so bili pred več kot pe-
timi desetlelji izgnani nekateri naši člani. Obiskali so nekdanja
taborišča in obudili spomine na ležke trenutke, predvsem pa
na svojce, ki se nikoli nišo vrnili dornov.

Za jesenski čas Drušlvo izgnancev Domžale pripravlja še
obisk Prlekije, |>redvsem Ptuja in njegove okolice ter Ejutomera
in Ormoža. Izdelan je bil že program za leto 1998, poćasi pa
se že pripravljamo tuđi na tradicionalno srečanje vseh izgnan-
cev konec decembra v Majćevem dvoru. V.
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ZA LEPŠO JESEN ŽIVLIENJA

Naš dom
upokojencev

praznuje
»Zato Se vedno rada živim in vesela se zjutraj

zbudim, četudi me včasih kaj zaboli. Ker vem,
da starosti brez bolezni skoraj ni. Treba je le ma-
lo potrpeti in naprej životi,« je v 13. številko
UTRINKOV glasila Doma upokojencev Domža-
le, zapisala oskrbovanka Pavla jeran in s temi
besedami pospremila slavljenca D O M UPOKO-
IENCEV DOMŽALE v tretje desetletje njegove-
ga obstoja.

Vendar pa skrb za to, da bi vsem našim starejšim
občanom zagotovili primerno jesen življenja, v naši
občini šega že v leto 1929 in bomo torej čez dve leti
praznovali že sedem desetletij organizirane skrbi za
starejše občane na območju sedanje občine Dom-
žale. V letu 1929 je tedanji domžalski župnik, g. Franc
Bemik, s pomočjo meščanov staro tovarno slamni-
kov preuredil v dobrodelni dom, v katerem so na-
šli skrb in nego predvsem starejši Ijudje. Dom je v
istih prostorih na Ljubljanski cesti 34 in 36 ostal vse
do leta 197^ ko se je preselil na današnjo lokacijo.
Dom ima danes 59 enoposteljnih, 33 dvoposteljnih
in 11 troposteljnih sob. Trenutno je zaposlenih 66 de-
lavcev, 4 delavke pa se v delo doma, ki osnovno in
zdravstveno oskrbo izvaja 24 ur dnevno, vključuje-
jo v okviru javnih del.

Dom upokojencev Domžale je v ok-
tobai 1997 praznoval prvi dve desetletji
svojega dela, ki so ga zaposleni in oskr-
bovanci zaznamovali z vrsto slovesnosti,
od katerih omenimo fotografsko razsta-
vo o zgodovini doma, razstavo ročnih
del oskrbovancev doma, prijeten piknik,
praznovanje pa se je zaključilo z osred-
njo prireditvijo, na kateri je o zgodovini
organizirane skrbi za starejše občane v
naši občini spregovoril g. Franc Gostin-
čar, direktor Doma, slavnostna govorni-
ca pa je bila Županja Cveta Zalokar Ora-
žem; ta je posebej poudarila, da je vrsta
vsebinskih, organizacijskih, sistemskih in
drugih sprememb dom upokojencev or-
ganizacijsko naredila drugačen, vendar
pa je topla človeška skrb za vsakogar, ki
je v njem na starost navadno našel svoj
drugi dom, vedno ostala na najvišjem ni-

voju in bogatila njihova življenja. Opozorila je zla-
sti na odločitev o prenosu ustanoviteljskih pravic in
dolžnosti na republiko, s kaferimi je dom preobli-
kovan v javni socialnovarstveni zavod, občina pa je
izgubila prav vse formalne pravice do doma, ven-
dar je to ne ovira, da z domom tuđi v prihodnje ne
bi sodelovala. Pri tem p.) ugotavljamo, da se drža-
va obnaša precej mačehovsko, kar je po svoje tuđi
razumljivo, saj je nemogoče pričakovati trdnejše ve-
zi med pristojnim ministrstvom oz. službo in posa-
meznim domom za starejše občane, ki mora biti
del lokalne skupnosti, v kateri je postavljen. Zato IXJ
kljub spremembam in odvzemu vseh pristojnosti
Občina tuđi v prihodnje krepila vezi med občino in
domom, saj zlasti prostorska problematika, čeprav
to ni pristojnost lokalne samouprave, najprej zade-
va občino ter njene občane in občanke. Skupaj z
g. Gostinčarjem pa sta opozorila tuđi na to, da je bil
dom projektiran in grajen predvsem za sorazmer-
no zdrave - pomične upokojence, ki bi v sklopu raz-
lićnih dejavnosti v domu našli obogateno jesen živ-
ljenja. Žal pa se ta odstotek starejših občanov v zad-
njem času zelo spreminja, saj naši domovi postajajo
podaljšan del bolnišnic. Tako je v domu že več kot
80 postelj, namenjenih bolnim, nepokretnim Iju-
dern na invalidskih vozičkih, ki potrebujejo povsem
drugačno skrb, kot zdravi starejši občani. Država na
tem področju ni storila skoraj ničesar, kljub temu da
je seznanjena, da se življenjska doba tuđi v naši dr-
žavi podaljšuje in da lahko pričakujemo iz leta v le-
to več starejših občanov, potrebnih nege in skrbi.
Zato si bosta obćina in dom prizadevala, da bi dom
ćimprej dobil dodatnih trideset postelj, hkrati pa se
bo občina tuđi v prihodnje skupaj s Centrom za so-
cialno delo Domžale z organizirano pomočjo na
domu, za katero bi starejši občani in njjhovi soro-
dniki v okviru finančnih možnosti tuđi prispevali. Že
dalj časa pa v občini uspešno pomagamo starejšim
tuđi v okviai javnih del, pri čemer je zelo uspešno

Županja Cveta Zalokar Oražem je ga. Mihaeli Stupica izrodla šopek
in se ji tuđi na tak način zahvalila za prečudovit govor namenjen slav-
Ijencu - Domu upokojencev Domžale

tuđi soclelovanje z Domom upokojencev Domžale.
Ob koncu je Županja dejala: »Občina Domžale si

bo ludi v prihodnje prizadevala, da bi v okviru mož-
nosti pomagala našemu domu starejših občanov, da
bi ostal prijelna oaza, kjer bodo starejši občani s pe-
strimi dejavnostmi in ob obiskih najbližjih lepo pre-
živeli starost in uživali njene sadove. Temu je name-
njeno tuđi naše današnje darilo TV aparat, ob gleda-
nju katerega želimo vsem varovancem veliko prijet-
nih uric.

V eni številki Utrinkov, domskega glasila današnjih
slavljencev, sem prebrala: Obstaja čudovit, skrivno-
sten zakon narave, da tri reci, po katerih v življenju
najbolj hrepenimo - srečo, svobodo in duševni mir
- vedno pridobimo tako, da jih podarimo komu dru-
gemu. Vodstvu in vsem zaposlenim v domu zato ob
njihovi dvajsetletnici iskreno čestitam in želim, da bi
tuđi v prihodnje prizadevno, s srečo, Ijubeznijo pa tu-
đi delčkom svobode skrbeli za duševni mir naših sta-
rejših občanov, ki vsem po vrsti želim, da bi dolgo
uživali sadove svojih jeseni.«

Nato je zapel domski zborček pod vodstvom
Mojce Kerč. Nežni glasovi pevk so zapeli Le pređi,
dekle pređi, Mrzel veter tebe žene, pa o nageljnu in
rožmarinu, ki sta se ovijala tuđi okoli letošnjega ju-
bilanta, ki je prejel vrsto čestitk. Dr. Mojca Zajc Kra-
ševec je čudovito povezala v šopek številne prijazne
besede jubilantom, med katerimi so bili tuđi Franc:
Gostinčar, Poldka Slak, Danica Gostinčar, Marija Ko-
vič, Tine Novak, Alojzija Hrastar, Marija Posavec,
Marija Mav, Mart ina Trdin in Durda Zajc, ki so v Do-
mu upokojencev zaposleni dvajset in več let. Pose-
bej topel aplavz so prejeli Verica Sajovic, )ernej Ge-
rar, Štefka Cajhen in Francka Rus, ki vseh 20 let bi-
vajo v domu in so s svojim pridnim delom prispevali,
da je dom ne le toplo, temveč tuđi lepo in prijetno
zatočišče starejših občanov. V domu pa nišo poza-
bili niti na svojo (Jolgoletno prijateljice, ga. Francko
Pezdir. Marsikatero oko pa se je orosilo ob ganljivih

besedah gospe Mihaele Stupice, ki je o
njihovem toplem domu, njihovih čudovi-
tih delavcih in dneh, ki jih starejši preživ-
Ijajo v Domu upokojencev Domžale, go-
vorila iz srca in se? hkrati v imenu vseh va-
rovancev zahvalila ne le za nego in oskr-
lx), temveč tuđi za nasmehe, za lepe be-
sede in Ijubezen, ki so jo deležni, za var-
no zavetje in miren kotiček, kjer so sreč-
ni. Slovenost ob 20-letnici doma je s kraj-
sim koncertom sklenil pevec Andrej Štfrer.

In če je sreća v življenju sestavljena iz
drobcev - majhnih, hitro pozabljenih po-
/ornosli, kot so poljub, nasmeh, prijazen
|xjgled, iskrena pohvala, putem ob dvaj-
setletnici našega Doma u|X)kojencev
Domžale; lahko zapišemo, da je skupaj z
vsemi, ki v njem bivajo, srečen. Naj bo
takšna torej tuđi čestitka ob jubileju: osta-
nite srečni tuđi v prihodnje!

VERA VOJSKA

OBČNI ZBOR DRUŠTVA ZA BOJ PROTI SLADKORNI BOLEZNI

Nacionalni program proti sladkorni bolezni
V četrtek, 9. oktobra 1997, je

bil v prostorih Majčevega dvora v
laršah občni zbor društva za boj
proti sladkorni bolezni. Prišli so
diabetiki iz občin Domžale,
MengSa, Moravče in Lukovica, ter
102 člana društva diabetikov.

V uradnem delu zbora so podali
poročila upravnega in nadzornega
odbora ter poročilo blagajnika društ-
va. Gospa Anica Kvas je predstavila
program okrevanja v Strunjanu, ki ga
društvo organizira od 2.-9.11.1997 V
mesecu novembru bo društvo orga-
niziralo izlet v smeri Primorske. Pred-
sednik društva, gospod Tone Ipavec,

(Jdeleženci zbrani na občnem zboru

je podal poročilo upravnega odbora.
Iz njega je razvidno, da društvo sodi
med športno aktivna društva. V po-
vezavi s Športno zvezo Domžale je

društvo 21. septembra 1996 organizi-
ralo prvo š|X>rtno-družabno srečanje
sladkornih bolnikov Slovenije. Pred-
sednik društva se je na zboru v ime-

Turistično društvo
Radomlje na Štajerskem
Turistično društvo Radomlje je

tuđi letos uspešno izpeljalo izlet,
in sicer s tematiko spoznavanja
štajerskih vinorodnih obmocij. Ve-
lik avtobus, zaseden do zadnjega
sedeža, nekaj so jih morali ćelo
odkloniti, tako veliko je bilo zani-
manje za izlet, je v soboto, 4 10.
1997 odpeljal iz Radomelj. Med
vožnjo po novi avtocesti in naprej
do Ptuja, JurSincev, Žihlave, Loga-
rovcev in do Ljutomera smo bili
udeleženci izleta seznanjeni z
zgodovino krajev ob poti, saj je bil
organizator in vodja gospod Bru-
no Kocbek. O značilnostih vin, vr-
stah, barvah, sladkosti, nastajanju
in proizvodnji nas je vnaprej po-
učil strokovnjak na tem področju,
gospod Ivan Stuhec.

V Ljutomeru smo si ogledali vinsko
klet, eno večjih v Sloveniji. Prevzem
grozdja z ugotavljanjem teže, vsebno-
sti sladkorja in kisline z obračunom in
vsa nadaljnja predelava je že računal-
niško vodena. Za kakovost so poskr-
beli z razpecljevanjem in manj inten-
zivnim stiskanjem. Degustirali smo
nekaj njihovih boljših belih vin pod
strokovnim vodstvom prijazne enolo-
gije, Cvetke Sakeljšek, dipl. ing., živil-
ske tehnologije; proizvodnjo nam je
tuđi razložila in pokazala.

Potem smo se odpeljali do zadnje-

ga še delujoćega mlina na Muri, to je
Babičev mlin v Veržeju. Orjaško lese-
no kolo, poraslo z algami, ki se nepre-
stano vrti na vodi, daje opazovalcu
občutek neminljivosti.

Nazaj skozi Ljutomer smo se po
vinski cesti odpeljali med samimi le-
po urejenimi vinogradi, polnimi zre-
lega grozdja, nasmejanega v soncu,
do leruzalema, od koder je čudovit
razgled po vinorodni okolici in do
Železnih dveri, kjer smo v vinotoču
Bele poskusili domaće štajersko ko-
silo.

Konćno smo si v Mariboru ogledali
še vinograde na Kalvariji in seveda
najstarejšo trto na svetu, preko 400 let
staro trto na Lentu ob Dravi. Nekda-
nji vodni stolp so Mariborčani prede-
lali v prvo slovensko vinoteko, kjer
smo imeli še zadnjo degustacijo vin
Vinaga iz Maribora. O d suhih, polsu-
hih, polsladkih do posebnega izbora
letnik 1993, so nas vina prepričala o
kvaliteti, aromi in cJobrem okusu vin
tuđi s mariborskega področja.

Seveda smo kot pravi Slovenci tu-
đi zapeli in se dobre volje vrnili v Ra-
domlje. V imenu izletnikov bi se zah-
valila Turističnemu društvu Radomlje
za organizacijo, gospodu Kocbeku pa
za odlično pripravo, vođenje in izpe-
Ijavo celotnega izleta. Hvala, bilo je
lepo.

ZLATKA LEVSTEK

nu sodelujoćih /ahvalil Športni zve-
zi Domžale in gospodu Cukrovu ter
gospe; Anici Kvas, ki je uspešno vodi-
la organizacijski odbor. Poročilo nad-
zornega odbora je podal gospod Mi-
ha Brinšek, v njem je pohvalil delo
blagajnićarke gospe Mirjan Beden.
Slednja je podala blagajniško poroči-
lo. Zaradi skromnih finančnih sred-
stev (članarina, dotacije...) ima društ-
vo omejen krog delovanja.

V imenu Zveze društev diabetikov
Slovenije je zbor po/.dravil predse-
dnik, gospod |ože Snoj. V svojem go-
voru je predsednik iz|x>stavil sprejem
nacionalnoga programa sladkorne
bolezni in njena prioriteta. V imenu
kamniških diabetikov je zbor fx>zdra-
vila predsednica Marjeta Bukovšek,
tuđi članica tega društva. V imenu
ljubljanskih diabetikov je zbor poz-
dravil Riko Prešeren. Ljulka Byrne je
prisotne pozdravila v imenu Lekarne
Domžale. Predstojnica patronažne
službe Domžale je prisotne pozdra-
vila v imenu zdravstvenoga doma
Domžale.

Po sklepu uradnega dela se je
predstavilo nekaj proizvajalcev dia-
betoloških izdelkov.

Predstavnica podjetja Zaloker &
Zaloker je predstavila aparat za mer-
jenje sladkorja. Predstavnik podjetja
LJpina je predslavil kolekcijo diabe-
tične prehrane. Zbor se je konćal s
kulturnim programom, ki so ga obli-
kovali Kamniški koledniki, in ob pri-
grizku.

ŠTEFAN ROZMAN

Taborniki čistijo bregove Bistrice
Taborniki Rodu Mlinskih kamnov iz Radomelj smo

prvo soboto v oktobru čistili breg Kamniške Bistrice.
Na pobudo Turistićnega društva Radomlje smo zbira-
li odpadke ob levem bregu reke od izliva Mlinščice pri
papirnici do Radomelj. S to akcijo smo taborniki žele-
If po svojih moceh prispevati k ureditvi obrežja Kamni-
ške Bistrice, katere lepote se vse premalo zavedamo.

Med akcijo smo v nekaj urah napolnili kontejner z raz-
nimi odpadki, ki so jih nemameži zmetali v gozdiček ob
reki. Našli smo nekaj sodov, stare vzmetnice, razlićne ko-
vinske ostanke in druge odpadke.

Akcija je bila zelo poučna tako za naše najmlajše kot
tuđi za starejše dane, saj sele pri takem delu opazimo, ka-
ko zasmeteno jo naše okolje. Prepričan pa sem, da nihće
od udeležencev ne bo odmetaval smeti kjerkoli.

Čistilno akcijo smo zaključili s piknikom, kot se za to-

vrstne akcije spodobi. Za pomoć pri organizaciji se zah-
valjujemo Turističnemu društvu Radomlje, Komunalno-
stanovanjskemu podjetju Domžale za brezplačen odvoz
odpadkov ter podjetjema Kemis iz Radomelj in Oikos iz
Domžal, ki sta tuđi materialno podprli naše delo.

ROBERT ŠPENDL

Domžalski jamarji

MLADI, DOBIMO SE
NA GORIUŠI

Jamarji so
zborovali
Sedaj, ko v vseh društvih hitijo z

obćnimi zbori, da bi svoja društve-
na pravila do novembra uskladili z
novim zakonom o društvih, so ime-
li v nedeljo, !>. oktobra tuđi jamar-
ji svoj redni občni zbor. Iz temelji-
toga, štiri strani dolgega predsedni-
kovega poročila povzemamo samo
nekaj pomembnejših dogodkov.
Društvo je bilo razmeroma uspe-
šno pri pridobivanju in usposablja-
nju novih jamarjev, ki so že opravili
strokovi izpit za plezalce. V stro-
kovnem pogledu ima društvo ja-
marja reševalca in tri instruktorje.

Glede načrtovanja novih akcij za
naprej in strokovno izpopolnjevanje
imajo jamarji vsak četrtek ob 20. uri v
Jamarskem domu na Gorjuši strokov-
na srečanja. Kogarkoli jamarska de-
javnost zanima, se lahko brez vna-
prejšnje prijave oglasi kar na sestanku.

Domžalski jamarji že več kot desert

let sodelujejo z belgijskimi jamarji. Le-
tos so skupaj z njimi organizirali po-
letni speleološki tabor na Korošici,
kjor je veliko jam pa malo povsem
raziskanih.

Dva jamarja, Aleš in Marko, sta že
nekaj let vodila jamarska krožka na
osnovnih šolah v Dobu in Moravčah.

Društvo že ve;č kot tri desetletja
skrbi za vodniško službo ter redne
oglede Železne jame in muzejskih
zbirk v pritličju lamarskega doma. la-
ma in zbirke so na ogled vsako nede-
ljo popoldne. Kdor te naravne lepote
v tako imenovanem domžalsko-mo-
ravškem osamelem krasu še ni videl,
naj si jo ćimprej ogleda. Med večjim
zanimanjem sta tuđi sl.imnikarska
muzejska zbirka in osl.inki strmoglav-
ljenoga bombnika na cvetno nedeljo,
2. aprila 1944 pri sv. Trojici.

Društvo hrani tuđi kopijo paleolit-
skoga nakita iz Babje jame, ki je sedaj
v Narodnem muzeju v Ljubljani. Ori-
ginalni primerek - uh<in, ki je edin-
stven pri nas, podobnoga so našli na
češkom, jo izdelan iz roževine.

Z zadovoljstvom so jamarji ugoto-
vili, cJa spričo lepo urojene okolico in
kakovost ne postrožbe lamarski dom
privablja vse; voč gostov, s tem pa se
povečuje tuđi obisk v jami in v muzej-
skih zbirkah. s s

Slovenski jamarji
zborovali na Gorjuši

V nedeljo, 12. oktobra, je imela v (amarskem domu na Gorjuši redni
občni zbor tuđi Jamarska zveza Slovenije. Sedaj združuje zveza 44 ja-
moslovnih enot, nekaj pa jih na vpis in članstvo še caka.

Predstavniki jamarskih društev iz vse Slovenije so sprejeli popravljen statut
zvezo in tako omogortli, da se bo zveza nanovo registrirala. Kljub slalx;mu vre-
menu so je občnega zbora udeležil tuđi predstavnik Kraških krtov iz Dobor-
doba v Italiji Stanko Kosič.

Predstavniki jamarskih društev so do prihodnjega obćnega zbora, ki fx> naj-
kasneje do konca februarja 1998, soglasno potrdili doserJanje organe društva.
Hkrati je stekol postopek za evidentiranje novih članov za vođenje; zvoze; in
njenih komisij za reševanje, izobražovanjo tor drugih ck'javnosti. S. S.

Žmohtarija '97
Čisto zares pa je bilo na Žmohta-

riji takole. O pomembnosti kraja,
krumperškega gradu in njegovih
prebivalcev, sta nam najprej sprego-
vorila Valvasorjeva mati in njen raz-
treseni mož.

S prihajajcx!o nočjo pa so so začelo
tuđi preizkušnje. Prva je bila noćna ori-
entaeija, ki so jo pripravili Kranjčani in jo
bila utrudljiva in razburljiva, saj so to-
kmovalci odkrivali tuđi smetišče in pa-
znika zamenjali za kontrolorja orienta-
djske točke. V jutru so vse prisotne pri-
čakale delavnice vseh sort in pasem. Ta-
ko so drzni in lepi lahko raftali, plezali,
jamarili, poskusili jahati, stroljali z lokorn
ali pa pokazali svojo ustvarjalnosl pri
domiselne-m risanju, petju ali filmu o jaj-
cu na oko. Ob nebu, polnem zvezd, so
nam najprej nekaj svojih in tujih de'l za

vsi preživeli. Večinoma so vsi raziskoval-
c:i preskusili življenjsko razmere na Mar-
su, odkrili bldgcKJejne učinke žmohta in
ga zato radost no metali v druge, le redki
laiki pa so ga zmotno zamenjavali z ze-
moljskim blatom. ()b pristanku na Zem-
lji so raziskovalci žal morali očistiti svo-
ja telesa, za duše pa smo poskrbeli
okrog štirinajste ure, ko smo Zmohtari-
jo zaključili s svoto maso, ki jo poveza-
la udelezence, starše in naše džungelske
prijatelje volčiće. Ob pecivu, pogovorih,
ocJbojki, badbintonu, nogometu in [x>-
diranju šotorov nas jo ostalo vodno
manj in dan so je poslavljal.

Najlepše pa je bilo to, da ni bilo nić
obvezno, da si je vsak lahko v dogaja-
nju vzel čas zase, za staro in nove prija-
telje in odkrival zaklado na Marsu, na
Zemlji in v vas, ki sto bili z nami.

žagali kranjski Kroffi, kasnê je: pa smo so
prav vsi posladkali ob torti, ki bi jo še
Martin Krpan v colom todnu no mogol
pohrustati. V noč so nas pospremili an-
geli, domiselna darila naših prijateljev,
sve'ta masa, plameni ognja in prijazno
besede. Nodolja pa jo bila nsnično cisto
prava proizkušnja za skavto /. raziskoval-
no žilico, bili smo priče najštevilčnejši
raziskovnlni cxlpravi zunaj zemeljske or-
bite v zgock)vini človoštvd. Scxlc!lavc:i |)ri
organizaciji odpravo »Raziskovanjn
Marsa« o/iroma »A jo gor tut žmohl«
smo bili nadvse presone'c'oni nad exl|xir
ncistjo mladih raziskovakcv, ki so skoraj

Folo: E. T.
Pesnik je na žmohtariji zapisal:

POD KRUMI'IMOM SRI:I)I TRAVF
OKOLI BISTRICI: l'AMI-TNrdAVE
ŠUM NA SRCU NAS SKRIH
TAM 1'RIIArFIJI SM() I 'RAVI
ENI: IX )M?AISKE KRVI SM() VSI
NISONCANiniŽIA
IA IIUUHFZEN NAS CJ)R DRŽI
AMPAK BREZHARlil I'OMRU BI VSI
KAKOR KOIJ SE SVET VRTI
1TAK BREZ POŠTENJA ŽIVLJENJA NI.

STRAŠNA MUHA
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IZPOLNJENA OBLJUBA

BUS veselja v Domžalah
Dobre pol leta je minilo, od-

kar smo z veselimi občutki in
prijetno presenećeni odhajali iz
priredifve Bus veselja. Tu so nam
mladi, zbrani okrog projekta
SKALA, obljubili, da se bodo z
Busom veselja pripeljali v Dom-
žale in glej ga zlomka, že so iz-
polnili obljubo.

V četrtek, 9. oktobra, se je na plo-
ščadi pred Veleblagovnico ustavil
Bus veselja. Iz njega so veselo po-
skakali prostovoljni člani, ki jih druži

projekt SKALA in tuđi drugi mladi,
ki so prišli obiskat svoje vrstnike, pa
ne samo obiskat, tuđi nova prijatelj-
stva so bila sklenjena. Dovolj je go-
voričenja, oprostite pisanju. Pojdi-
mo na bolj resne stvari, ki zanima-
jo mlade in mlade po srcu.

Kaj je avtobus veselja? Šest v
enem, se glasi odgovor: igralnica,
učilnica, svetovalnica, info-toćka, ki-
no in izletniški avtobus. V njegovi
blizini si bodo mladi popestrili dan,
da ćelo spremenili si ga bodo. Ne-
kdo jim bo prisluhnil in priskočil na

pomoć. Ponujena roka neznanca
bo postala roka prijatelja. Nihče ne
bo spraševal za povračilo, edino po-
vračilo bo prijeten nasmeh na tvo-
jih ustih. Veliki problemi bodo ob
avtobusu veselja postali majhni, saj
majhnih problemov sploh ne bo.

Kulikokrat nas to obiskal Bus ve-
selja? Redna linija bo vsak četrtek v
smeri proti Domžalam. Vsak četr-
tek od 17 do 22. ure bo Bus veselja
parkiral na ploščadi pred Vele. V
vozni red pa bi vključili tuđi zahvalo
podjelju AS-Remont. Delavci tega
podjeta so - po cenovno ugodni ce-
ni - rabljeno vozilo s sodelovanjem
»oskrbnikov« predelali v povsem
novo in domiselno vozilo.

In kako eh Busa veselja? Vzemi si
čas.,.

Vzemi si čas za delo, saj to
predstavlja ceno uspeha.

Vzemi si čas za razmišljanja,
saj to predstavlja izvor moči.

Vzemi si čas za igro, saj to
predstavlja skrivnost mladosti.

Vzemi si čas za branje, saj je
to temelj znanja.

Vzemi si čas za prijaznost, saj
ta predstavlja vrata do sreče.

Vzemi si čas za sanjarjenje,
kajti to je pot do zvezd.

Vzemi si čas za Ijubezen, saj
ta predstavlja pravo zivljenjsko
radost.

Vzemi si čas za veselje, kajti
to predstavlja glasbo duše.

ŠTEFAN ROZMAN

Le malo tekmovalnega
duha in dobre koordinacije

je potrebno, da mladi
stopijo skupaj in gredo od

vrat do vrat nabirat star
ćasopisni papir. Tuđi glede

prevoza znajo vse dobro
organizirati. Tako so na

osnovni soli Janko Kersnik
v Lukovici skupaj nabrali

kar za 20 ton starega
papirja. Od tega samo 8 B
razred 7130 kilogramov. S

to nabiralno akcijo se
mladi ekološko osveščajo,

''•• kakšen tolar jim pa tuđi
prav priđe. ). D.

DRUŠTVO INVALIDOV DOMŽALE

V Mozartovem mestu
Bliža se konec letošnjega leta,

in ćeprav je do prazničnih dni še
već kot dva meseca, Društvo in-
validov Domžale že pripravlja
osnove za novoletni koledar, v
njem bodo vsem svojim već kot
1500 članom posredovali vse o
svojem delu v letu 1998. Poseb-
no skrb bodo namenili tuđi pri-
pravi darilnih paketov in obi-
skom vseh starejših in težkih in-
validov. Zlasti slednjim bi radi
omogočili, da bi kljub svoji inva-
lidnosti večkrat odhajali s svojih
domov in si skupaj z njimi ogle-
dovali lepote bližnje in daljnje
okolice. V ta namen načrtujejo
nabavo primerno urejenega
kombija, ki bi težkim invalidom
omogočil lažji prevoz.

Po uspešnem prijetnem gostova-
nju pri prijateljih, v Izoli so se v skla-
du s programom v jesenskih dneh
odpravili na obisk Salzburga, Mo-
zartovega mesta in ga podaljšali tu-
đi z obiskom tradicionalnega Okto-
berfesta. Za obiskovanje razlićnih
»pivskih« šotorov je bilo zelo malo
časa, saj si je večina potnikov žele-
la ogledati tuđi najznačilnejše zna-
menitosti bavarskega glavnega me-
sta, vendar si mnogi nišo mogli
ogledati vsega kar so načrtovali.

Obisk Salzburga, mesta ob reki
Salzach ob vnožju severnih Apenin-

Usposabljanje občinske
tehnično-reševalne

enote civilne zaščite
V Republičkom izobraževal-

nem centru za zaščito in reševa-
nja na Igu so ob koncu letošnje-
ga septembra izvedli v okrivu
tehnično-reševalnih enot civilne
zaščite usposabljanje reševalcev.
Udeležili so se ga tuđi pripadni-
ki drugega oddelka za reševanje
občine Domžale; te vodi Tone
Cezar, dipl. gr. ing. iz Doba.

Glavna naloga teh enot je, da v
primeru potresa ali drugih rušenj re-
šujejo ljudi in maleralne dobrine.
Poleg tega sodelujejo tuđi pri posre-
dovanjih ob vremenskih ujmah, od-
stranjevanju ovir v komunali in in-

»Delo na ruševini.«

frastrukturi, pripravi zaklonilnikov
ler urejanju lokacij za začasno na-
stanite^ ugroženih občanov. Po
izjavah njegovega mentorja so naši
fantje pokazali veliko dobre volje za
opravljanje reševa Inih nalog v pri-
meru naravnih in drugih nesreč, ki
lahko ogrozijo naso občino.

PETER GUBANC »Pozorno spremljanje menlorjevih navodil.«

Prijetno, zammivo, poučno...
Dne 11. 9. smo se po prizadev-

nem delu tov. Pavla KOPLANA,
predsednika Krajevne organizaci-
je ZB—NOV Vir, udeležili prijet-
nega izleta preko Štajerske proti
Koroški, našemu premalo po-
znanemu delu lepe domovine.

Obiskali smo spominsko sobo v
Ibpolščici, v kateri je nemški general
von Lohr podpisal kapitulacijo svoje
okupacijske armade, zajele v tej slo-

venski dolini. Od tam smo se odpelja-
li Se proti PREŽIHOVINI, kjer smo si
ogledali prvi pravi dom l.ovra Kuhar-
ja-PREŽIHOVFGA VORANCA, nato
smo obiskali njegov in njegovih do-
maćih grob v Kotljah in se poklonili
njegovemu spominu z vencem. Tega
so na grob položili: tov. KOPLAN,
Franc ŠTIFTAR ter Pepca ŽEBOVEC
Pot nas je naprej vodila po poteh, kjer
se je med NOV premikala in zadrže-

vala Bračičeva brigada; to nam je za-
nimivo in doživeto opisal preživeli
borec brigade, tov. Franc ŠTIFTAR. To
nam je ostalo vsem v lepem spominu
na naSo polpreteklo zgodovino. Izlet
smo po kosilu zaključili v prijetni
družbi s harmonikarjem in humori-
stom EDOM, v veselem razpoloženju
smo se nato v većernih urah vmil do-
mov.

IVAN BOLHAR

skih alp, smo začeli s panoramskim
ogledom mesta, ki pomeni promet-
no križišče. Spoznali smo bogato
zgodovino mesta, ki je preko ško-
fov pustilo sledove tuđi v naši drža-
vi, in obiskali baročni grad Mirabel,
kjer sta nas očarala zlasti prekrasen
zimski vrt in park ter burna zgodo
vina njegovih ustanoviteljev. Pod
skrbnim vodstvom vodičke Kar-
men smo odpirali vrata različnih
cerkva, si ogledali nekdanjo knezo-
škofovo rezidenco in se z žićnico,
ki bi jo potreboval tuđi Ljubljanski
grad, povzpeli na grad Hohensal-
zburg in si tuđi z vrha ogledali pri-
jetno solno mesto. Za knjižnice in
muzeje je zmanjkalo časa, zamudili
smo tuđi glasbeni festival, ki že od
leta 1920. privablja glasbene slado-
kusce iz vsega sveta, nismo pa po-
zabili obiskati rojstne hiše VV. Mo-
zarta (1756-1791) ćudežnega otroka,
avstrijskega skladatelja in pianista,
osrednje osebnosti dunajskega kla-
sicizma. V sosešćini pa smo si ogle-
dali tuđi najmanjšo hišo na svetu.

Čeprav smo bili po skoraj dvo-
dnevnem potepanju že rahlo utru-
jeni, smo si vzeli čas tuđi za ogled
gradu Hellbrun, najbolj znanega po

Baroćni dvorec Mirabel v starem
delu »solnega« mesta nas je oćaral
predvsem s čudovito urejenim
parkom.

znamenitih vodnih igrah, ki jih je
već kot sto. Nekatere od njih smo
si ogledali. Njegov ustanovitelj je
pred več sto leti mislil prav na vse
obiskovalce. Prijetno osveženi z vo-
dnimi presenećenji in ćudovitimi je-
senskimi barvami grajskega parka
smo zaključili prijeten izlet.

Že v mesecu oktobru pa je
Društvo invalidov za skoraj sto svo-
jih ćlanov pripravilo većdnevno le-
tovanje na Češkem; so tega pope-
strili z nekaterimi izleti. Tišti, ki pa
jim bolj ustrezajo toplejši termalni
vrelci, si bodo zdravje v novembru
krepili v Krapinskih Toplicah.

Jesenski dnevi pa se; primerni tu-
đi za različna šport na tekmovanja
in Društvo invalidov Domžale se je
kar dvakrat izkazalo za dobrega or-
ganizatorja. Najprej so pripravili pri-
jateljski turnir v balinanju; tega so
skupaj z BŠD Budnićar izvedli na
pokritem balinišču na Kolićevem,
letos so pa bili tuđi gostitelji pod-
roćnega prvenstva v šahu; udeleži-
li so se ga šahisti iz Gorenjske, No-
tranjske in ljubljanske regije. Šahisti
Dl Domžale Anton Božić, Peter Žu-
panćič, Alojz Jagodic, Franc Škedelj
in Zoran Kodrić so z uspešnim igra-
njem zasedli drugo mesto.

V.

»ZALETAVČEK« TUĐI V DOMŽALAH

Varnostni pas -
vez z življenjem

Varnostni pas - vez z življe-
njem PRIPNITE SE je akcija,
ki jo skupaj s H O N D O po celot-
ni Sloveniji izvajajo Svet za pre-
ventivo in vzgojo v cestnem pro-
metu Slovenije, Ministrstvo za
notranje zadeve, Motorevija -
AMZS, Radio Slovenija, AC mo-
bil ter Zavod za zdravstveno za-
varovanje in z njo spodbujajo
ter nagrajujejo dosledno pripe-
njanje z varnostnim pašom vseh
potnikov v vozilu. Del akcije je
tuđi »vožnja z zaletavčkom«, ki
naj bi dokazala korist nos t in
umestnost pripenjanja z varnost-
nim pašom.

Svet za vzgojo in varnost v cest-
nem prometu naše občine je poskr-
bel, da je »zaletavček« prišel tuđi v
Domžale in bil na voljo za preizku-
šanje vsem, ki so želeli preveriti, k o
likšna sila deluje na telo pri trku s hi-
trostjo 11 km/h. Pa jih ni bilo prav
veliko, saj je bilo većino hitrega spu-
sta sedeža, na katerega jih je z var-
nostnim pašom pripenjal demon-
strator Ivan Pavlič z AMZ Slovenije,
strah. Junaki in junakinje, ki so se za
vožnjo odlučili, pa se odslej najbrž
vestno pripenjajo v svojih jeklenih
konjičkih, saj so prav ob preizkusu
neposrednega trčenja lahko ugoto-
vili, kako koristno je privezovanje z
varnostnim pašom - vselej in po-
vsod. V razgovoru z Županjo Cve-
to Zalokar Oražem, mag. Milanom
Pirmanom, tajnikom Obćinske
uprave in g. Bojanom Arhom, pred-
sednikum Sveta za vzgojo in var-
nost v cestnem prometu, je demon-
strator g. Ivan Pavlić povedal, da z
»zaletavčkom« potuje po vsej Slo-
veniji in skuša prepričevati ljudi, da
upoštevajo zakon, ki določa, da
morajo bili potniki obvezno pripe-
ti z varnostnim pašom na vseh se-
dežih, kjer so ti vgrajeni. Po njego-
vem mnenju bi bil preizkus
»zaletavčka« korišten predvsem za
vse bodoče voznike, saj bi tako v
praksi spoznali prednost privezova-
nja z varnostnim pašom.

Ne pozabite torej:
v Sloveniji je obvezno pripenja-

nje z varnostnim pašom na vseh se-
dežih v vozilu, kjer so vgrajeni var-
nostni pasovi;

pripnite se takoj, ko sedete v vo-
zilo, še preden zaženete motor,

Na »zaletavćku« se je preizkusil
tuđi g. Bojan Arh, predsednik Ko-
misije za varnost in preventivo v
cestnem prometu Obćine Domža-
le.

otroci naj bodo v posebnih var-
nostnih sedežih, ki so prilagojeni nji-
hovi starosti,

varnostni sedež za dojenćke in
mlajše otroke naj bo obrnjen s hrbt-
no stranjo v smer vožnje,

v vozilih z varnostnim mehom
(air bag) tuđi za sovoznika ne sme-
mo pripeti otroškega varnostnega
sedeža na sedež poleg voznika;

ko otrok zraste do visine 150 cm,
lahko uporablja običajni tritoćkov-
ni varnostni pas.

V.
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O B Č I N A M O R A V Č E
POROČILO Z NADALJEVANJA 34. SEJE OBČINSKEGA SVETA

Mimogrede še
delitvena bilanca

Moravče, 24.9. 1997
Po 14 dnevih premora je 34. se-

jo Občinski svet nadaljeval z
obravnavo treh točk dnevnega re-
da in ene dodatne, ki so jo svetni-
ki soglasno uvrstili na dnevni red.
Seje se je udeležilo na začetku 11
članov, dva sta se seje udeležila
kasneje, ena svetnica je odsotnost
opravičila.

Na dnevnem redu so bile točke:
• obravnava in potrditev Pogod-

be o razdružitvi premoženja biv-
še občine Domžale

• informacija o izvajanju del pri
rekonstrukciji in modernizaciji lo-
kalnih in krajevnih čest

• sprejem pravil za izvolitev
predstavnikov v volilno telo za vo-
litve člana Državnega sveta ter za
določitev kandidata za člana Dr-
žavnega sveta

• vprasanja, pobude, predlogi

Obravnava in potrditev
Na predlog Županje C. Zalokar-

Oražem so župani Občin Lukovica,
Mengeš in Moravče aktivno sodelo-
vali pri pripravi predloga pogodbe o
razdružitvi premoženja bivše občine
Domžale, ki jo je pripravil notar Jože
Rožman. Občina Mengeš ni upraviče-
na do sredstev iz naslova delitvene bi-
lance zaradi investicij in dol v prete-
klem obdobju. Občine Domžale, Lu-
kovica in Moravče pa si deleže deli-
jo po ključu, ki je dogovorjen na pod-
lagi kriterija površine, dohodnine in
števila prebivalcev, to pa pomeni za
občino Moravče 12%. Pogodba se na-
nasa na razdružitev denarja, zemljišč,
objektov, poslovnih prostorov, stano-
vanj, premičnin, ustanoviteljskih pra-
vic, poslovnih deležev in delnic ter in-

frastrukture. Predmet razdružitve so
tuđi terjatve in obveznosti iz posojil-
nih pogodb. Ta predlog pogodbe bo
veljaven le v primeru, da ga v enakem
besedilu sprejmejo občinski sveti vseh
štirih občin. Župan je v obrazložitvi
poudaril, da finančne obveznosti Ob-
čine Domžale do Občine Moravće
po tem predlogu ne dosegajo priča-
kovanega, so pa še sprejemljiv kom-
promis. Občinski svet je po krajši raz-
pravi predlog pogodbe o razdružitvi
premoženja sprejel.

Informacija o izvajanju del pri
rekonstrukciji in modernizaciji lo-
kalnih in krajevnih čest

Za rekonstrukcije in asfaltiranje je v
letošnjem proračunu upoštevanih 8
čest in 6 cestnih odsekov. Po sprejet-
ju proračuna za leto 1997 v mesecu
maju je oddelek za komunalne dejav-
nosti v Uradnem listu objavil razpis za
izvajalca del. Na razpis se je prijavilo
8 ponudnikov. Ureditvena dela so
opravili podjetja: Lavaco, d. o. o. Ljub-
ljana, M. Župančič, s. p. Lukovica in
Martink d. o. o. Stožice. Za izvajalca
asfaltiranja je bil najugodnejši ponu-
dnik Cestno podjetje Ljubljana. Obseg
del za asfaltna dela je ocenjen na 20
delovnih dni. Dela se izvajajo po na-
crtu in so opravljena kvalitetno. Le v
Veliki vaši je potreben ponoven ogled
stanja. Dela ovirajo in zadržujejo ne-
soglasja med lastniki parcel, po kate-
rih poteka trasa.

Sprejem pravil za izvolitev
predstavnikov v volilno telo za vo-
litve člana Državnega sveta ter za
določitev kandidata za člana Dr-
žavnega sveta

Svetniki so v tretji točki seje obrav-
navali pravila za izvolitev predstavni-

kov v volilno telo za volitve člana Dr-
žavnega sveta ter za določitev kandi-
data za člana Državnega sveta. Rok
za izvedbo volitev po razpisu predse-
dnika Državnega zbora je začel teći
22.9.97 Ta pravila so potrebna za iz-
volitev elektorjev, ki volijo ćlane Dr-
žavnega sveta. Občina Moravče voli
enega elektroja, kar je določeno na
podlagi razdelilnika in predloga kan-
didata svetnika v Državnem svetu. Ta
pravila so svetniki sprejeli in s tem
omogoćili nemoten potek izvedbe
volitev.

Pobude, predlogi, vprasanja

Kot na prejšnjih sejah so tuđi tokrat
svetniki zastavili veliko vprašanj in \x>
bud.

• Svetnik M. Strmljan je postavil
problem nesoglasij med prebivala KS
Velika vas in predlagal delitev na dve
novi KS, in sicer: KS Velika vas in KS
Spodnji Prekar. Razpravljala sta P Bar-
lić in M. Kosmač ter podala pozitivne
izkušnje iz dela društev krajanov, ki
lahko nadomeščajo KS. F Gipuder je
imel pomislek, če je smiselno droblje-
nje na tako majhne enote. S. Vraz in
M. Brodar sta podala informacijo, da
je v pripravi sprememba Zakona o lo-
kalni samoupravi, ki bo med drugim
podrobneje opredelila tuđi status kra-
jevnih skupnosl i. Župan pobudo pod-
pira in predlaga, naj v vaseh izvedejo
anketo o nastalem problemu in rezul-
tate posredujejo obćinski upravi.

• K. Svetlin je vprašal, zakaj v Mo-
ravčah ni samostojne glnsbene sole.
M. Capuder je pojasnil, da je ustano-
vitev javnega zavoda - glasbene sole
v občini Moravče ne dosegamo nor-
mativov (število učencev, kader, pro-

DRUŠTVO KRAIANOV ZGORN|EGA IN SPODN|ECA TUŠTAN|A

Nova asfaltna cesta
Društvo krajanov Sp. in Zg. Tu-

štanj je zelo aktivno, saj je v zad-
njih nekaj letih poskrbelo za izre-
den napredek v obeh vaseh. Naj-
bolj seveda izstopajo rekonstrukci-
je in asfaltiranje vaških čest. V le-
tošnjem planu so imeli tuđi rekon-
strukcijo in asfaltiranje ceste Vrh-
polje - »B.ibnik«. Da so nove prido-

bitve zares veseli, je pokazala ot-
voritev nove ceste Vrhpolje -
»Babnik«, ki so jo pripravili. Kar
nekaj sovaščanov, njihovih prijate-
ljev in znancev se je zbralo na Vrh-
polju. Za veselo vzdušje je poskr-
bela moravska godba.

Program ob olvorilvi ceste je pove-
zoval Slefan Svellin, ki je pozdravil

vse, ki so se odzvali vabilu Društva
krajanov. Pavel Barlič, predsednik
Društva krajanov Sp. in Zg. Tuštanj, je
seznanil navzoče s potekom gradnje
ceste. Dela pri rekonstrukciji so izve-
dli v lastni režiji, asfalterska dela je
opravilo Cestno podjetje Ljubljana.
Nato je spregovoril župan Matjaž Ko-
čar, ki je poudaril pravilnost odločitve
o novi občini Moravče, saj je delova-
nje nove lokalne skupnosl i v Moravski
dolini pripomoglo k velikemu napred-
ku, ki smo mu priča. Ob zaključku slo-
vesnosti je župnik Vinko Campa bla-
goslovil novo/grajeno cesto in v le-
|x>m nagovoru obogatil slovesno ot-
vorilev ceste.

Trak preko novoasfaltirane ceste sta
prerezala župan Matjaž Kočar in Pa-
vel Barlič. Ob zvokih pihalne godbe so
se navzoči sprehodili po cesti do Bab-
nikove kmetije, kjer bo zagotovo v pri-
hodnje nastala turistična kmefija, ki bo
vabila turiste pod streho prijaznih go-
stiteljev. O tem so se prepričali vsi nav-
/oči na otvoritvi ceste, ki so bili po-
vabljeni k Babnikovim v Sp. Tuštanju.

Tekst in foto: M. B.

IZ KRAIEVNIH SKUPNOSTI

Zgodovinski
dan v Desnu

7 oktober 1997 je zgodovinski dan za krajane
Desna, saj so dobili prve metre asfaltne prevleke.
V prihodnosti pričakujejo već takšniji dni!

B. B.

stori, vodstvo, finance). S. Vraz je po-
roćala o sklopu s seje sveta Osnovne
sole Jurija Vege Moravče, ki vscbuje
zapis o skupnem sestanku predstavni-
kov Glasbene Sole Domžale, odclelka
v Moravčah, vodstva OŠ in občinske
uprave, ker glasbena šola neodgovor-
no ravna z oddelkom v Moravčah.

• R Rotar je postavil vprašanje, za-
kaj v okviru sole ne delujejo krožki, ki
so povezani s kmetijstvom (vrtnarski,
čebelarski...), saj je občina usmerjena
v kmetijstvo. S. Vraz je pojasnila, da se
h krožkom prijavi premalo ućencev.
M. Gipuder je predlagal, naj bi se s
lem ukvarjalo Društvo podeželske
mladine. F. Capuder pa je mnenja, da
bi šola morala otrokom ponuditi
manj krožkov, za katere pa bi morala
zagotoviti kvalitetno izvajanje in
ustreznega mentorja...

• F. Capuder je vprašal, kdaj je zad-
nji rok za naročilo telefonskega pri-
ključka. Odgovoril je župan, da je te-
lefonski priključek še možno naročiti
po enaki ceni.

• M. Capuder je podal pobudo za
zagotovitev proračunskih sredstev za
rekonstrukcijo regionalne ceste Želo-
dnik - Moravče. M. Brici je pojasnil,
da je to pristojnost države. Na pro-
blem je oddelek za komunalne dejav-
nosti že opozoril pristojne.

• F. Rotar se je zanimal, če so bile
table z oznako krajev naročene za vse
vaši. M. Brodar je povedal, da so na-
redili izdelavo 37 tabel. Na Obćini pa
zbirajo pobude krajanov, kje bi jih bi-
lo potrebno še namestiti. Izvedba pa
je odvisna od finančnih možnosti.

• |. Razpotnika je zanimalo, kdo iz-
vaja postavitev, ker so svetniki sprejeli
sklep, da bi krajani sami postavili ta-
ble. M. Brodar odgovarja, da jih po-
stavlja Komunalno podjetje Domža-
le, ob regionalni cesti pa Cestno pod-
jetje Ljubljana.

• P Barliča je zanimalo, koliko sta-
ne ena tabla, ker bi Društvo krajanov
Sp. in Zg. Tuštanja samo financiralo
postavitev. M. Brodar je pojasnil, da je
to odvisno od velikosti in števila črk.
Čina v povprečju znaša od 12.000 do
15.000 tolarjev za tablo. Postavitev pa
mora biti opravljena v skladu z zako-
nom o postavitvi prometne signaliza-
cije. O tem se bo M. Brodar pozani-
mal pri ustreznih službah in poroćal
P Barliću.

• Svetnica I. Kocjančič je znova
opozorila na nekvalitetno vodo iz vo-
dovoda in problem odvoza komunal-
nih odpadkov.

Ssejesem [joročala
B. MAL

KANALIZACIJSKO
OMREŽJE

Izvajanje
priklopov

V naselju Moravče se je pred
leti pricelo graditi kanalizacijsko
omrezje in cistilna naprava Mo-
ravće

SofinanciMnje izgradnje kanaliza-
cije, kanala A je polekalo preko
sklonjenih pogodi) med KS Morav-
če in krajani. / uvedbo novo lokal-
ne samouprave je inveslitorstvo nad
izgradnjo kanalizacije prev/ela Ob-
čina Moravče.

Nekateri obeani so v eeloti po-
ravnali obveznosti po pogodbi
med njimi in KS Moravče, do nc-
k.itcrih pa obstajajno terjatve, za-
to pozivamo vse, ki ste podpisali
pogodbo s KS Moravče in pogod-
Kenega zneska niste poravnali v
celoll, da to slorile v roku 15 dni
po obvestilu v glasilu Slamnik. Po
tem roku borno primorani proti
nepl.it nikom vloziti toiho.

Tisli, ki nišo sklonili pogodbe s KS
Moravče o sofinaiK iranju i/gradnje
kanali/arijo, bodo pris|X'vok /a pri-
klop na kanal A plaćali v skladu /
()cllokom o morilih in krilerijih /a |x>-
vr.ičila /a nove priključke in |x>ve<Vi-
nje kapac ilole ohstojerih prikljuokov
n.i vodovodno in kan,ili/a< ijsko
omro/je fl Jr. vostnik f )!tf ino Morav-
<•<:, štev. 04/')7 / dne >h. (>. l')<)7).

V lelosnjcm letu smo gradili ka
nal B, ivu rlujerno p.i tuđi i/j'.ra'lnjt)
kanala ( . Novi priklopi \\<\ omenje-
n,i kanala p.i sr bodo obračunavali
n.i |M»ll<î i /v sprrjeicj^i /j'.orrtj n.i
vedenev,'! odlok.).

l'iiklopi na k,in,ili/,K ijsko omre
/je sa smejo izvajati pod n.id/orom
poobLiščeni; osobi: .ili podjcljii, ki
ga ci(j|oči U[ir,:ivlj,ilo( k.irwlixacije.
Pozivamo vse krajane, da je že
mogoč priklop na kanal A (Slan-
drova ulica, Vegova ulica, Cebu-
lovna, Tomanova pot, Detelova
ulica) |K> prodhodnem potrdilu, ki
Ra ho i/dala ()l«'inri Mor.ivc o [KIS.I-
mc/nomu l.islniku sl.inov.injsk'1 ali
poslovtK1 his(\ ('<> ht) imel poravna-
no obvi'/nosii do invostilorja kana-
lizacijo.

Za vse podrobnosti se lahko
obrnele na Oddelek /a komu-
nalno dejavnosl Obline Morav-
če, kjer boste prejeli dodatne in-
formacije.

M. B.

Občani!
Ponovno vas ohveščam, da lahko vse prispevke oddate na se-

detu Občine do 10. dne v mesecu ali meni osebno. Prav tako
vas pozivam, da na istem naslovu pustite obvestila o namera-
vanih prireditvah in drugih aktualnih zadevah, o katerih teli-
te, da v Slamniku poročamo.

BERNARDA MAL
urednica strani za občino Moravće

TELEFONSKO OMREŽJE

Izgradnja napreduje
V skladu s podpisano pogodbo

med Občino Moravče in Teleko-
mom Slovenije so se, kot veste, sre-
di septembra začela gradbena ze-
meljska dela pri izgradnji krajevne-
ga kabelskega telefonskega omre-
žja. Izvajalec del je začel z izkopom
in polaganjem kabla v smeri proti
Moseniku, Pecam in Gori pri Pecah.

Dela nadaljuje v smeri proti Češnji-
cam in Grmačam. Sedaj opravljajo
to cielf) tri ekipe izvajalcev, pričaku-
jemo pa še četrto. Do sedaj jim je
bilo vreme naklonjeno, če bo tako
še v prihodnje, pričakujemo, da bo
glavnina zemeljskih del zaključena
še do konca gradbene sezone.

Ma. B.

KULTURNI DOM MORAVČE

Jutranja zarja
najsvetleje

sijala zvečer
Nadaljevanje
s prve strani

Morda ste pomisli, kako so ti
temnopolti otroci našli pot do
Slovenije. Preprosto. Sem jih je
pripeljal »meneger« slovenskega
rodu. To pa je pater Miha Dre-
venšek, ki je bil rojen v Pobrežju
pri Ptuju in je novo maso pel
pred 25 leti. Potem ga je usoda
vodila v misijone vse do daljne
Zambije v Afriki. Glasba je bila
del njegovega bivanja s sobrati
minoriti in Ijudmi iz dežel misi-
jonskega udejstvovanja. Že pred
šestimi leti je gostovat v Sloveniji
z glasbeno skupino Abana ba
stella (otroci jutranje zarje - v
prevodu). Tuđi sedaj, ko so otro-
ci postali fantje in dekleta, go-
stujejo po Sloveniji. V enem me-
secu bodo opravili okoli 30 na-
stopov. Izkupiček (prostovoljni
prispevki) bodo namenili za izo-
braževanje članov skupine, saj
je izobrazba bogastvo, ki ga ni
mogoče izgubiti in ga znaš ceniti
sele takrat, ko to bogastvo s tc-
žavo pridobiš. Del sredstev bo
namenjen drugim potrebam v
misijonih in opremi snemalnega
studia v Zambiji.

V prvem delu koncerta so prepe-
vali pesmi z duhovno vsebino. Pa-
ter Miha je ob vsaki pesmi poskušal
slikovito opisali, o čem pesem po-
je, a se je vćasih zdelo nepomemb-
no, saj so neverjetna razsežnost gla-
sov, večglasno petje, instrumentalna
spremljava in razgibane melodije
rušile pregrade po načelu glasba ne
pozna meja. V vsaki pesmi se je
odražalo, da svet in dobrine doje-
majo drugače, s spoštovanjem vsa-
kega življenja, vsakega stvarstva.

Drugi del koncerta je prikazoval
življenje v zambijski vaši in obred-
je ob (X)membnih življenjskih prelo-
mnicah. Nastopajoči so v pesmi in
plesu uživali. To so dokazali z ne-
verjetno živahnostjo in iskrenostjo,
kot bi nosili svojo dušo na dlani. lu-
di enajstletni cleček je pokazal vse
svoje plesno znanje in talent. Sledi-
lo je še petje slovenskih cerkvenih
popevk in učenje publike pesmi v
zambijskem jeziku. Kako uspešna je
bila učiteljica (ena od pevk), je tež-

Obvestilo
Ustvarjalci Moravske doline -

ponovno se dobimo v sredo,
29. oktobra, ob 19.00 uri v pev-
ski sohi Kulturnega doma Morav-
će.

Vljudno vabljeni!
B. B.

ko oceniti, zaslužila pa si je bučen
aplavz za čudovito spodbudo: Še
enkrat! (v slovenščini!!!)

Po nastopu, ki je bil žanje napo-
ren in zahteven, ker so peli v živo in
ne na plav back kot je to v navadi
v razvitem svetu, so se polni ener-
gije pridružili navduSenim poslušal-
cem v dvorani. Ker većina nastopa-
j(x"'ih govori tuđi angleško, so se kaj
hitro zapletli v pogovore. Sledili so
stiski rok, objemi, avtogrami na
ovitki1 njihovih kaset, ki so jih obi-
skovaki lahko kupili v preddverju
kulturnega (loma poleg slik v oljni

Občina Moravče - Kultur-
ni dom, ki je bil organizator
koncerta, se lepo zahvaljuje
Poloni, Mojci, Blažu in Ale-
šu za njihovo sodelovanje
ter Župnijskcmu uradu Mo-
ravče z:a prijazno pomoč pri
pogostitvi.

MM AN KOKAL)
vodja Kulturnega doma

tehniki na platno, nakita in drugih
okrasnih predmetov izdelanih v
Zambiji iz naravnih materialov.

Ostalo je le še slovo od zambij-
skih otrok in pesmi upanja. Vsi, ki
smo se z njimi srečali, smo delček
svoje duhovne siromaščine zame-
njali z njihovim nepopisnim bogast-
vom.

Srečno, otnxi jutranje zarje, otro-
ci upanja!

MAL

Zahvala
Vncddjti'i.oklohm, l')<)7,

smo imeli v Ktilliimcm domu
vMor,M'<ih ,s/( •(•",?/)/(' sttircfiih
kr<\j,ioov in invnlidov. (/,im/n
Žii/jnijskc ktiriliis se v imenu
vsch udch'h'iKvv kot ludi v
svojem imami s<)hv,)ljujcm za
irisrčno vabilo n,i lo src<\inje.
Pripravili s/c nam IK'SICI kul-
Itimi program in nas i>oi;osti-
li, S tem ste i/ka/ali toplo go-
stoljubjc in po/omost do so-
dovaka. Kar vani, da je bilo v
orgarit/adjo vloScncua veliko
truda, pri/adcvnosli in dobro
volje se enkrat iskrena hvala
/a lo iiepo/.ibno sreCinje.

SLAVKA PUSTOTNIK
patronažna sestra v pokoju

i A OKTOBER
I U VINOTOK

v i c r
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Najdeni predmeti na Gradišću: na levi strani fotografije sta prva dva
predmeta v vsaki vesti iz starejše železne dobe (5. stoletje pred našim
štetjem), drugi predmeti v obeh vrstah na desni strani pa so iz bakre-
ne dobe (približno 4400 do 2300 let pred našim štetjem).

GRADIŠĆE NAD DESNOM

Arheološka izkopavanja
Krajanom Desna je znano, da so

njihovi predniki na tem območju ži-
veli že pred već tisoč leti. Iz tega ob-
dobja je znana naselbina Gradišće,
ki leži na 726 metrih nadmorske vi-
sine, od koder je lep ra/gled na Mo-
ravsko dolino, Kamniške planine, ob
lepem vremenu pa vse do Triglava,
na južni strani se lepo vidi Zasavjc,
posavsko hribovjc do Gorjancev in
Trdinovega vrha, dolenjsko grićevje,
ljubljanska kotlina in v ozadju Krim.

Naselbina ji' imela nepravilno trikot-
no obliko in je bila umetno utrjena le na
sevemi strani, vzhodni in južni del hriba
sta tako strma, da obzidja ni bilo potreb-
no graditi. Samo naselje je imelo terase,
na katerih so stale niše obdane z obzid-
jem, od katerega se danes na površini
vidijo le posamezni kamni.

Arheologi so z izkopavanjem prićeli
3. septembra in ga zaključili 3. oktobra
1997 l/kopali so dve sondi, vsako na
drugi terasi. Raziskava poteka v okviru
projekta »Utrjena prazgodovinska nase-
lja na Dolenjskem«, ki ga vodi dr. J.inez
DUIAR, in je prvi nacrt izkopavanja
Gradišća nad Desnom naredil ze pred
dvajsetimi leti. Izkopavanje na terenu je

vodil diplomirani arheolog Primož Pa-
vlin z ekipo iz Znanstveno raziskovalne-
ga centra Slovenske akademije znanosti
in umetnosti.

I/kopali so zanimive predmete iz ba-
krene dobe, in sicer: dve kamniti pušči-
ci, zajemalke, cedilo, rdeče obarvano
posodo na nogi in veliko lončenine z or-
namentiko.

Iz starejše železne dobe so našli no-
žek in većjo količino žlindre, kar naka-
/uje, da so bili na tem območju Ze ta-
krat kovači.

Iz pozno rimskoga obdobja je bil naj-
den steklen kozarec na pedju in veliko
lončenine / valovnico.

Poleg navedenih predmetov, so našli
ludi veliko živalskih kosti (drobnice, go-
veda in prašičev), človeških kosti oziro-
ma grobišča pa nišo našli.

Vsi predmeti in kosti bodo studijsko
obdelani, nakar bo r.iziskava objavljena
v Arheološkem vestniku Instituta za ar-
heologijo SAZU.

Mimo Gradišća vodijo številne pla-
ninske poti, zato bi bilo primerno na
tem mestu postaviti turistično tablo z
opisom in slikovnim prikazom izkopa-
nih predmetov. BRANKA BIZJAN

OBČINA MORAVČE SODELOVALA V MENGŠU

Na Mihaelovem sejmu
V okviru spremljajoćih prireditev

na tradicionalnem Mihaelovem sej-
mu v Mengšu je imela v soboto,
27 septembra 1997. Obćina Moravće
svoj predstavitveni dan. V programu,
ki je trajal skoraj dve uri, je sodelova-
la Pihalna godba Moravče z glasbe-
nim programom. Med nastopom god-
be je bilo tuđi predstavljeno njihovo
delovanjc na področju kulture, pred-
vsem pa njihova prizadevanja pri
graditvi novega godbenega doma pri
Kulturnem domu Moravče.

Za prijetno popestritev programa so
poskrbele kmečke pevke i/ Moravć, ki so
ob spremljavi cilrarja Kada Kokalja zape-
le narodne |>esmi. Kmečke pevke so se
zbrale zato, da za prijetno razpoloženje
zapojejo po domaće in sejemske priredit-
ve so kot nalašč: za takšno nastopanje.

Na harmoniko je zaigral vedno razpo-
loženi Dušan. S svojim igranjem je spra-
vil pokonc \ kar nekaj parov, ki so se ve-
selo zavrteli.

Sodelovali sta tuđi učenki (). Š. lurija
Vege, ki sta vsaka na svoj način predstav-
ljali svoj domaći kraj. Ana se je postavila

v vlogo turist ićnega vodiča in z besedo
popeljala po Moravski dolini naključnega
obiskovalca.

Špela pa je v pristni »moravščini« opi-
sala svoj domaći kraj in vse povabila, da
ga obiščejo.

Članice Društva podeželskih žena so
pripravile lepo obloženo mizo, na kateri
ni manjkalo sladkih dobrot od potiče, pi-
škotov in (fo jagod. Obiskovalci, ki so po-
slušali nas program, so si lahko pri mizi
tuđi »dušo privezati«.

Na voljo je bil propagandni material o
zanimivostih Moravske doline z zložen-
ko in razglednicami.

Med nastopi udeležencev na predsta-
vitvi je povezovalec predstavil kulturno-
zgodovinsko podobo Moravske doline,
sedanji utrip, turistične možnosti pred-
vsem s strani rekreacije in pohodništva ter
vse povabil, naj obiščejo Moravsko doli-
no.

Občina Moravče se lepo zahvaljuje
vsem nastopajoćim za njihovo sodelova-
nje, Ohčini Mengeš in odboru Mihaelo-
vega sejma pa /a njihovo povabilo.

GEOLOŠKI KROŽEK O. Š. JURIJA VEGE

Raziskovalna naloga
Člani geološkega

krožka smo v prele-
klem šolskem letu že
tretjič zapored pripra-
vili raziskovalno nalogo
o uporabi kamna do-
maćega kraja. Poime-
novali smo jo Od kod
•n kam moravski kre-
menčki? V nalogi smo
opisali izkop, pranje,
sušenje, separacijo in
oplemenitenje peska
fer uporabo v livarstvu
in gradbeništvu (sipo-
rex).

Nalogo smo predstavi-
li na srečanju mladih geo-
logov na Pohorju, kamor
so nas |x>vabili. S selxij so
vzeli nekaj primerkov
kremenčevega peska. Na
srečanju smo si / vrstniki
izmenjali kamnine. ()ba
dneva našega bivanja n.i
l'ohorju sta bila /animiva,
morda drugi nekoliko
bolj, kajti ta dan smo se

odpravili na izlet od Hoč-
kega Pohorja do Sloven-
ske Bistrice. Na poti so
nam povedali, da najde-
mo na Pohorju raznovrst-
ne kamnine globočnine:
amfilx>lit, kremen, gnajs,
m.irmor, tonalit. Ljudje pa
so včasih le kamnine tu-
đi s pridom uporabljali. V
naseljih, sko/i katera
smo hodili, zaselkih in sa-
motnih kmetijah lahko to
opazimo. SI rehe na <crk-
vahso i/ plošćgnajsa, ki
/drži (>()() lel.Ob|H>ti so
bili ludi osltinki mlinov
ob Bistrici in edina ohra-
njena hiša zgrajena iz
marmorja. Marmor naj-
demo v razlićno debelih

plasteh. Kot zanimivost
pa smo si na poti ogledali
še kamnolom marmorja
iz rimske dobe. Ob njem
opazimo tuđi edini mar-
morni mostiček v Slove-
niji. Ko smo že pri Rimlja-
nin - so ludi najdbe iz
rimske dobe, ko je bilo
tam še gradišče. Obiskali
smo 5e Maroltovo jelko,
najdebelejšo jelko na Slo-
venskem.

Vsekakor smo se na
pohodu imeli zelo dobro
in ni nam bilo žal časa, ki
smo ga preživeli ob na-
stajajoči nalogi, naši men-
torici ga. Mojci Gerčar in
prijaznih slrokovnjakih v
Termitu in Siporeksu, saj
smo bili lx)gatejši za zna-
nje o geoloških značilno-
siih Pohorja, za nalogo pa
smo prejeli zlato prizna-
nje.

TADEJA KOVAČIČ,
7a

Hrah Ih

GASILSKA ZVEZA
MORAVČE JE

ORGANIZIRALA

Tekmovanje
pionirjev
gasilcev

Prostovoljno gasilsko društvo Pe-
će je pod pokroviteljstvom Gasilske
zveze Moravče 13. septembra pri-
pravilo tekmovanje pionirjev gasil-
cev. To je bilo prvo gasilsko tekmo-
vanje, ki ga je organizirala ta /veza

Nastopilo je sedem ekip iz PGD Mo-
ravče, PGD Krašnja, PGD Vrhpolje in
PGD Peče. Pionirke in pionirji so se po-
merili v vaji z vedrovko in v vaji s pre-
nosom vode. Pionirji so s svojimi men-
torji ustvarili zelo prijetno tekmovalno
vzdušje. Pri pionirkah je zmagala ekipa

Pred startom (Foto: F. Skok)

PGD Peče, sledili pa sta ji ekipi PGD
Vrhpolje in PGD Moravče. Med pionirji
pa so bili najboljši pionirji iz PGD Mo-
ravče, sledile pa so jim ekipe PGD Peče,
PGD Krašce in PGD Vrhpolje.

Po tekmovanju sta predsednik GZ
Moravče, Ivan Vidic, in poveljnik GZ
Moravće, Franc Bizilj, podelila pokale
ekipam iz vseh petih prostovoljnih dru-
štev, ki so letos sodelovale na obćin-
skem tekmovanju. Najžlahtnejše po-

Uspešno zaključen tečaj za gasilca.

kale so prejele naslednje ekipe: mla-
dinke PGD Peče, mladinti PGD Pe-
če, veterani PGD Moravče, članice
B PGD Moravće, ćlani B PGD Kraš-
ce in ćlani A PGD Moravće.

Za razvoj gasilstva v moravski občini
je bilo zelo pomembno zadnje dejanje,
v katerem so gasilci iz PGD Moravće,
PGD Krašnja, PGD Vrhpolje in PGD Ve-
lika vas prejeli diplome za uspešno
opravljene tečaje za gasilce. PGD Peče

je takšen tečaj organiziralo že lani.
Tekmovanja in podelitve so se udefe-

žili gasilci iz vseh društev, predsedstvo in
poveljstvo C Z Moravće ter poveljnik re-
gije Ljubljana III, )ože Brlec.

Po tekmovanju so se na strokovnern
posvetu zbrali vsi poveljniki društev GZ
Moravće, skupaj s poveljnikom zveze in
poveljnikom regije Ljubljana III.

B. BRVAR

Izlet po primorski metropoli

Na kostanjčkovem pikniku vrtčevskih otrok je bilo precej bolj živahno.

VVO MORAVČE

Kostanjčkov piknik
V tednu otroka so

vzgojiteljice pripravi-
le različne dejavnosti,
ki so najmlajše še po-
sebej navdušile. Med
temi so načrtovale in
pripravile tuđi ko-
stanjčkov piknik za
vse tište predšolske
otroke, ki ne obisku-
jejo vrtca ali priprave
na solo. Ves teden so
otroci, tuđi nekoliko
starejši, prinašali v
solo raznovrstne ma-
teriale, ki jih je rado-
darno ponujala jesen.
Potrebno jih je bilo le
pobrati, očistiti,
prinesti...

Tako se je v vreće na-
biralo odpadlo listje, lic-
kanje, divji kostanj, že-
lod in drugo. Vzgojitelji-
ce so preizkušale, kako
bi se pestrost materialov
dalo ukrotiti v lične
izdelke. Na nekaterih
vidnih mestih so se po-
javili plakati, ki so vabi-
li na vrtčevsko igrišče in
kostanjčkov piknik. Vse

priprave, ki so jih vzgo-
jiteljice opravile poieg
svojega rednega dela,
pa nišo obrodile priča-
kovanih sadov, saj se
jim je na pikniku pridru-
žilo le za ducat nadebu-
dnih otrok in staršev.
Starši so otrokom po-
svetili svoj čas, jim po-
magali izdelovati lep-
Ijenke in živali iz narav-
nih materialov ter se z
njimi igrali. Domov so
odhajali nasmejani s
polnimi želodčki tople-
ga pečenega koštanja.

Po tolikšnem trudu pri
pripravi pa vendarle
ostaja grenak priokus in
nadležno vprašanje, za-
kaj je bila udeležba tako
majhna? Staršem v pre-
mislek pa: kaj lahko
svojemu malčku ob te-
dnu otroka podarite še
već kot čas petkovega
popoldneva napolnje-
nega z igro in ustvarjal-
nostjo? Na žalost je to-
krat većina staršev za-
mudila ponujeno pri-
ložnost.

MAL

Med udeleženri slavja ob
50. obletnici priključitve Primorske
k matični domovini v Novi Gorici
je bil tuđi avtobus Moravćanov in
okoličanov. Na trgu pred gledali-
šćem je približno desettisoć zbra-
nim govoril predsednik države Mi-
lan Kučan, ki je v govoru spomnil
na pomembne zgodovinske dogod-
ke ob naši zahodni meji, na mirov-
no pogodbo z Italijo in čas vse-
evropske sprave. Na tem velikem
srečanju je predsednik Kućan med
drugim dejal, da je le na pravni in
politični podlagi NOB danes mogo-
če govoriti o Primorski v Sloveniji
in o slovenski državi.

NOB slovenskega naroda je najsve-
tlejša in moralna legilimacija, ki jo ima
naš narod pred zgodovino in svetom,
vse do svoje državne osamosvojitve v
letu 1991, od tedaj pa skupaj z njo mi
vsi.

Organizator izleta sta bila IO Zdru-
ženja borcev in udeležencev NOB
Domžale in Moravče. V Karnbusovem
avtobusu je bil vodič Stane Grilj, ki je
izletnikom krajšal vožnjo s predstavit-

vijo znamenitih krajev in ljudi na naši
|X)ti ter o partizanstvu na Primorskem.
Z nami je bil tuđi )ože Kveder, predse-
dnik moravske borčevske organizac i-
je, ki je med vožnjo pripovedoval ša-
ijivke (viče), da ga je bilo prijetno po-
slušati. Vreme je bilo deževno in pihala
je burja. Do 11. ure, ko se je pričela
proslava, se je vreme umirilo.

Po govorih, petju, recitalih in dru-
gem kulturnem programu, je bilo sre-
čanje nekdanjih borcev iz t elotne Slo-
venije in zamejstva. Prireditelj je pri-
pravil na stojnicah jedačo, pijaco, pe-
civo in knjige o zgodovini Primorske.
Zadovoljni smo se poslovili od prijate-
ljev in se preko Ajdovšćine in Cola pe-
Ijali na Crni Vrh nad Idrijo, kj«?r nas je
ob 15. uri čakalo kosilo v gostilni »Pri
Metki«. Čas p hitrej minil, treba se je bi-
lo posloviti od prijaznega osebja. Za-
dovoljni smo se nekaj po 20. uri varno
pripeljali v Moravće. V imenu vseh
izletnikov se zahvalim organizatorju
izleta, vodiču in našemu šoferju Stasu
Brodarju.

JOŽE NOVAK

ŠPORTNO DRUŠTVO TERMIT

Teniski turnir

Vse predšolske otroke, ki ne obiskujejo
W O ali priprave na solo, vabimo, da se ude-
ležujejo ob četrtkih med 12 in 19. uro ci-
cibanovih uric (starost 5 let) in ob petkih v
islem času igralnih uric, ki so namenjene
3- in 4 -lefnim ot rokom.

Vsi ti otr<x:i lahko zaplešejo s Špelo \z ple-
stie Sole Miki izmenoma v ponedeljkili in
torkih med 12. in 13. uro. Za dodatne in-
formacije se obrnite name, na telefon 731-
003.

MIJA ZIBELNIK,
vodja predšolske vzgoje

Čas od 12. 9. do
12. 10. imenujemo
mesec športa. V tem
času potekajo številne
športne aktivnosti.

Tuđi moravski teni-
sači so mesec športa
»obeležili« s športno
aktivnostjo.

28. 9.1997 so orga-
nizirali teniski turnir
na teniškem igrišču
Kavka. Sodelovalo je 9
udeležencev: Andraž
Teršek, Ciril Smrkolj,
Zvone Koprivšek, Stane
Vesel, Emerik Peterka,
Roman Cerar, Peter Ja-
nežič, Miro Koprivšek in

Mesec športa ali a (lijo spanje
Hej, preden začne-

te brati članek, eno
vprašanje. Kaj se je
dogajalo na naši soli
od 12. septembra do
12. oktobra? Je bil to
mogoče mesec špor-
ta? Več kot drži! Kaj-
ti tišti mesec dni se je
OŠ |urija Vege pri-
družila še nekaj šo-
lam, ki imajo tuđi
mesec športa. V sklop
meseca športa so spa-
dali turnirji športov,
ki jih večinoma izva-
jamo pri urah telo-
vadbe. Beseda o tur-
nirju: kako smo treni-
rali? Trenirali smo ta-
ko, da smo ure telo-
vadbe namenili špor-
tom, ki bodo na tur-
nirjih. Je pa res, da je
zato treniral ves raz-
red, čeprav nismo vsi
nastopali na tekmah.
V teh urah telovadbe
smo trenirali igre z
žogo.

OK (Ne najdem no-
benega drugega izraza!)

zdaj pa k turnirjem. To-
rej, bili so v popoldan-
skem času, zato ni bilo
težav z gledalci, kajti bi-
lo jih je precej (precej za
našo solo, mislim). OK, s
katerim športom naj

začnem (an, ban, pet
podganl) Že vem! Začel
bom z malim nogome-
tom (malim zato, ker se
ne igra na travi in je na-
še igrišče manjše), kar je
bila ena velika spre-
memba, kajti na tekmo
je prihajalo veliko fan-
lov. In v čem je »štos«?
»Štos« je v tem, da so v
ekipi 6. b igrala tuđi de-
kleta, vendar žanje ni bil
poseben turnir. Namreč
igrala so v ekipi fantov.
Hej! Povej nam že, kdo
je zmagal pri malem

nogometu! (Vem, da bi
mi vsak to rekel.) Pri
malem nogometu za
5. in 6. razred (Si pred-
stavljate reveže iz
5. razreda, če bi igrali
proti osmim? jaz raje ne
mislim na to!) Zmagal je
5. a. Dekleta iz 6. b jih
nišo zmedla - saj veste,
puberteta! In pri malem
nogometu za 7. in
8. razred je zmagal 8. b.
To je neka čarovnija,
osmi razred je vedno
najboljši.

Prišli smo do košarke,
ali po mojem mnenju
tekanja za žogo in me-
tanja na koš. Ta šport
naši soli ni neznanka,
saj smo prejšnje leto so-
delovali v SKL, kjer smo
bili dobri, čeprav smo
vse tekme izgubili. (Za
vse, ki mislite, da letos
ŠKL bo, vas moram ra-
zočarati, ker ga ne bo.)
Ampak pustimo zdaj to
in se osredotočimo na
našo košarko. Med fan-
ti sta bili najboljši ekipi

6. b in 8. b razreda,

med dekleti pa 6. b in
8. a.

Zdaj pa priđe na vr-
sto odbojka. Saj veste -
tišti šport, ko odbijamo
žogo čez mrežo in
upamo, da je nasprot-
nik ne bo odbil nazaj.
V tem športu so sode-
lovali le 7. in 8. razredi
in zopet so bile ekipe
razdeljene na fante in
dekleta. Kdo je zmagal?
Pri fantih je bil 8. b, pri
dekletih pa 8. a.

Konec članka. A že?
Ja, kaj pa naj napišem
za konec? Glede na
število gledalcev oce-
njujem, da je bil turnir v
mesecu športa učen-
cem v veselje. Upam,
da naši učiteljici športa,
Alenka in Tea, že kuje-
la nacrte za nov turnir.
Mogoče lahko zapišem
še misel, ki pa se je jaz
ne držim. Rekreacija je
pred vrati, odpri jih!!

MITJA LOVŠE
OŠ ). Vege

Moravće

Milan Jaklin. Vsi so do-
maćini in stalni igralci
na teniškem igrišču
Kavka ražen Andraža
Terška, ki je bil gostujo-
ći udeleženec, in je do-
maćinom na koncu
odnesel tuđi prvo me-
sto.

Pri igri posameznikov
so se v polfinale uvrstili:
Zvone Koprivšek, Stane
Vesel, Ciril Smrkolj in
Andraž Teršek. V finalu
sta zaigrala Ciril Smrkolj
in Andraž Teršek. Zma-
gal je Andraž Teršek in
ob koncu turnirja so pr-
va tri mesta osvojili:

1. Andraž Teršek

2. Ciril Smrkolj
3. Zvone Koprivšek
Po igri posameznikov

so zaigrali tuđi v dvoji-
cah in imeli kasneje še
družabno srećanje.
Ugotavljali so, da je bi-
lo na turnirju premalo
mladih udeležencev.
Sklenili so, da bo v bo-
doće naloga prisotnih
pridobiti tuđi mlade, jim
poiskati šport nega tre-
nerja, ki bi mlade Mo-
ravćane s pravilno teh-
niko in navdušenjem
popeljal v svet tenisa.

MIRA SMRKOL)

^ PABREZMRE
• Občini Moravće in Lukovico pove/u-
jejo dobri medsosedski odnosi in zelo,
zelo slaba cesta.

•k® izgled ima.
Lep je že, a kaj pomeni to,
če voznik preklinja ga vsakokrat,

• ko pri Moravćanu na sredo krizišćri zajjc
lja,
da štrleči rob s koksi obpelja.
Sicer pa; vsako delo svojega rnojstra
hvali!

IJCS 3 Se druga cestn.i (velka nam jesc
ni obilno < veti,

<i ka/e (ia sadov le n<j obrodi.
Ozka je ta cesta skozi ceriter moravski,
a vedno se se najdr• kdo, ki ri<i njej parkira.

| £ 3 P f JiJtani resttVkožc prićakujemo,
* ^ * ' (Ja se rjfK'inski svet sesUrie pri be-

Icm dnevu
in morda opa/i,
kako enkraten se odpiM jim razgled
skozi okno sejne sobe M/pad.ijoća steiv
ba benifičija.
Morda bo to zaćetek urejanja olx'inskc)'/i
središča.



/lamnik Lukovica

Jesensko zasedanje
občinskega sveta

Na 28. redni seji, ki je bila
18. septembra, je Občinski svet
Obrtne Lukovica največ časa na-
menil obravnavanju prostorskega
plana in tako sprejel Odlok o spre-
membah in dopolnitvah prostor-
skih sestavin Dolgoročnega plana
Obrtne Domžale za obdobje
1986-2000, dopolnjenega 1988 in
prostorskih sestavin Družbenega
plana Obrtne Domžale za obdob-
je 1986-1990, oboje za območje
Obrtne Lukovica, dopolnitev
1996.

Sprejem odloka je bila za našo ob-
čino prioritetna naloga, saj pomeni
zametke njenega razvoja. Z njim bo
vsako središče dobilo možnosti za na-
daljnji razvoj, kot je poudaril tuđi žu-
pan g. Anastazij Živko Burja. Glede na
to se bodo pomembnejša naselja
ustrezno prostorsko preoblikovala,
predvsem s smiselnejšo zaokrožitvijo

območij zazidljivosti. Župan je vložil
tuđi amandma k predlogu odloka, v
katerem je predlagal, da se določena
obmoćja oziroma parcele izločijo iz
strožjih pogojev prostorskih izvedbe-
nih aktov (zazidalni in ureditveni na-
crti) in se urejajo s prostorsko uredit-
venimi pogoji - vse zaradi hitrejšega
resevanja pri pridobivanju gradbene
dokumentacije za potrebe rušencev,
poleg tega pa je postopek izdelave
zazidalnih načrtov izredno drag in za-
to ni smiselno urejati manjša obmoć-
ja s prostorskimi izvedbenimi nacrti.
Amandma je bil soglasno sprejet.

Enako pomembna zadeva, ki so jo
člani sveta obravnavali, je bil predlog
pogodbe o razdružitvi premoženja
bivše Občine Domžale, ki so jo svo-
jim občinskim svetom predlagali žu-
pani vseh štirih občin kot pravnih na-
slednic nekdanje Občine Domžale.
Ker so bila vsa dogovarjanja skupne

Komisije štirih občin za deliteveno bi-
lanco closlej neuspešna, so predlog
razdružitve premoženja pripravili in
uskladili župani. Sklep o razdružitvi
premoženja, ki ga je Občinski svet
Obćine Lukovica sprejel, bo stopi I v
veljavo, ko ga bodo sprejeli tuđi ob-
ćinski sveti Obćin Domžale, Mengeš
in Moravče. Svetniki so bili enakega
mnenja, da se mora postopek delitve
premoženja v najkrajšem času konća-
ti, saj je bila nedokonćana delitvena
bilanca premoženja velika ovira pri
delu in sklepanju pogodb (predvsem
glede prometa z nepremićninami),
poleg tega pa so menili, da bi z arbi-
tražnim postopkom (le-ta bi namreč
sledil, će obćine ne bi premoženja
sporazumno razdelile) ravno tako ne-
kaj pricbbili in nekaj izgubili. Dejstvo
je, da je rok, do katerega bi vse obći-
ne morale Urediti medsebojna pre-
moženjskopravna razmerja, potekel
že 30. septembra 1995 in je tako ena
prioritetnih nalog vodstva obćin, da
to uredijo do konca svojih sedanjih
mandatov. Već o vsebini razdružitve
premoženja borno poroćali v prihod-
nje, ko bodo te sklepe sprejeli tuđi
ostali trije občinski sveti.

Na seji je župan g. Anastazij Živko
Burja seznanil svetnike s sklenitvijo

Na podlagi 8. člena Pravilnika o dodeljevanju
posojil in sofinanciranju obresti iz sredstev ob-
činskega proračuna za razvoj kmetijstva v Ob-
čini Lukovica (Uradni vestnik Občine Lukovica,
št. 4/97) Občina Lukovica objavlja

SKLEP

O PONOVNEM RAZPISU
POSOJ1LA

ZA POSPEŠEVANJE RAZVOJA
KMETIJSTVA

V OBČINI LUKOVICA

1. ćlen

Razpisana vsota posojila znaša 14,500.(300,00 SIT.

2. člen

Posojilo se dodeljuje za:
- izgradnjo in adaptacijo kmetijskih proizvo-

dnih in pomožnih objektov
- izgradnjo in adaptacijo prostorov za dopol-

nilno dejavnost na kmetijah
- nakup opreme, ki se vgrajuje v kmetijske pro-

izvodne objekte ali za dopolnilno dejavnost
na kmetijah

- nakup opreme za namakanje in odvodnjava-
nje

- nakup kmetijskih zemljišč in gozdnih zemljišč
- nakup plemenskih živali in živali za nadaljnjo

rejo

3. člen

Za posojilo lahko zaprosijo kmetje, lastniki
kmetij na območju Občine Lukovica, če ima
vsaj en družinski član status kmeta in investi-
rajo na osnovi usmeritveno-razvojnega progra-
ma, ki ga je izdelal kmetijski svetovalec. Kraj
investicije mora biti na območju Občine Luko-
vica.

4. člen

Posojila se prvenstveno dodeljujejo prosilcem:
- ki bodo lahko z dodeljenimi sredstvi dokon-

čali investicijo
- prosilcem, ki posojila iz občinskega proraču-

na se nišo prejeli
- prosilcem s področij, kjer so težji obdebval-

ni pogoji
- kmetom, ki jim je kmetijska dejavnost edini

vir dohodka
Prosilci iz 1. odstavka imajo prednost pri do-

delitvi posojila, če imajo izpolnjene vse obve-
znosti do Obćine Lukovica (sofinanciranje iz-
gradnje infrastrukture, soglasja...)

5. člen

Letna obrestna mera je TOM +3%, najmanj-
ši znesek posojila pa 500.000,00 SIT, doba vra-
čanja posojila znaša 3 leta. Posojilojemalec prič-
ne vračati posojilo v skladu s pogoji iz posojil-
ne pogodbe, ki jo sklene z banko.

6. člen

Posojilojemalcu se odvzame možnost izko-
riščanja posojila, če v roku 6 mesecev od pre-
jema sklepa o dodelitvi posojila, ne izrabi po-
sojila.

7 člen

Prosilci vložijo vlogo za posojilo v zaprti ku-
verti skupaj z zahtevano dokumentacijo v 30
dneh od dneva objave v glasilu Slamnik, na na-
slov: Občina Lukovica, Lukovica 46, 1225 Lu-
kovica, z oznako »posojila za kmetijstvo«.

Prošnja za posojilo mora obvezno vsebova-
ti ime, priimek in naslov prosilca, opis in pred-
raćunsko vrednost investicije, visino zaproše-
nega posojila z navedbo lastnega deleža, rok
zaključitve investicije.

8. člen

Prošnji za posojilo mora biti predložena na-
slednja dokumentacija:

1. posestni list za celotno posestvo
2. potrdilo o plaćilu vseh zapadlih davkov in

prispevkov
3. izkaz, da ima vsaj en družinski član status

kmeta
4. usmeritveno razvojni program kmetije
5. gradbeno dovoljenje oziroma potrdilo o pri-

glasitvi del
6. predračun za gradbena dela, nakup opreme

ali strojev
7 overjeno kupoprodajno pogodbo ali predpo-

godbo za nakup kmetijskih ali gozdnih zem-
Ijišč oziroma plemenskih živali za nadaljnjo
rejo

8. poročilo oziroma oceno kmetijskega sveto-
valca o izvršenih in še potrebnih vlaganjih za
dokončanje investicije

9. člen

Nepopolne in nepravočasno vložene prošnje
se ne bodo upoštevale.

10. člen

Odbor za gospodarstvo, obrt, kmetijstvo in
turizem bo najkasneje v 30 dneh od dneva po-
teka roka za vložitev vlog sprejel sklep o do-
delitvi posojil in bo najkasneje v 15 dneh po
sprejemu sklepa obvestil vse prosilce o iziđu
razpisa.

11. člen

Sklepanje in izvajanje posojilnih pogodb iz-
vaja SKD Banka Domžale, s katero Občina Lu-
kovica sklene ustrezno pogodbo.

ŽUPAN:
Anastazij Živko BURJA, I. r.

pogodbe o izgradnji in upravljanju ka-
belskega razdelilnega sistema na ob-
močju Občine Lukovica. Z njegovo
izgradnjo bo omogočeno pestrejše
spremljanje TV in RA programov, ki so
sicer zaradi neugodne lege onemogo-
čeni. Cilj projekta pa je tuđi omogo-
čiti lokalni - regionalni program. Pod-
jetje Elektroprom d. o. o., Izlake, bo
sklenilo individualne pogodbe z na-
ročniki (ki bodo to žeieli) na območ-
ju ćele obćine.

V drugi obravnavi je Občinski svet
sprejel tuđi Odlok doloćitvi pomož-
nih objektov, za katera ni potrebno lo-
kacijsko dovoljenje, za potrebe obća-
nov in njihovih družin. Za pomožne
objekte (garaže, drvarnice, ograje, ve-
trolovi itd..., vse do določene površi-
ne; skednji, silosi, kozolci pri kmetijah
ter drugi pomožni objekti kot npr. će-
beljnaki, lesene lope itd., vse do dolo-
čene površine) bodo obćani tako po-
trebovali le odločbe Upravne enote
Domžale o dovolitvi priglašenih del.

Glede večje varnosti na magistral-
ni cesti M-10 in gradnje avtoceste je
Obćinski svet že na izredni seji, dne
23. 7. letos, sprejel določne sklepe, ki
so DARS-u nalagali predložitev ter-
minskega plana ukrepov na M-10, od
Državnega zbora, Vlade RS in
DARS-a pa je zahteval, da se odsek
AC Blagovica-Šentjakob zgradi v eni
etapi. Ker vse do seje 18. septembra
občina ni dobila odgovora pristojnih
institucij (ražen terminskega plana
izdelave projektne dokumentacije za
ureditev M-10 na odseku Prevoje-Tro-
jane), so člani sveta na seji ponovno
podali zahtevo DARS-u, Vladi RS in
pristojnim odborom Državnega zgo-
ra, da zaradi razbremenitve prome-
ta tovornih vozil in večje varnosti v
prometu, zagotovijo v programu

DARS-a za leto 1998 etapno izgrad-
njo pododseka AC Lukovica-Šentja-
kob v celoti. Zahtevali so tuđi po-
novni sestanek s predstavniki DARS-
a, Ministrstva za promet in zveze in
Odbora za infrastrukturo in okolje
pri DZ; kot zadnji rok sestanka so
doloćili datum 26. 9. 1997 Ra/prava
pri tej točki je bila zelo burna, saj so
nekateri člani zahtevali, da občina
začne z ostrejšimi ukepi zoper DARS
in pristojnima ministrslva. Kot nada-
Ijevanje lahko povemo, da so pred-
stavniki DARS takoj pristali na sreča-
nje s predstavniki Občine Lukovica
in nato vložili predlog na Odbor za
infrastrukturo in okolje pri Državnem
zboru glede izgradnje AC - pododse-
ka Krtina-Blagovica, odsek do Luko-
vice,, Ministrstvo za promet in zveze
pa je vložilo predlog glede začetka
izgradnje AC - odseka Sentjakob-Bla-
govica v celoti. To informacijo je Ob-
činski svet že sprejel na 10. izredni
seji, 2. oktobra 1997 Zahteve svetni-
kov so seveda upravičene, saj zavla-
čevanje gradnje AC na našem ob-
moćju izziva razpoloženje prebival-
cev, prekinja se izgradnja slovenske-
ga cestnega križa v kritičnom Črnem
grabnu, zadržuje se razvoj infrastruk-
ture in gospodarstva, investicij ter
objektov, vezanih na AC. V rebalan-
su nacionalnega cestnega programa
1997 so omenjena le manjša priprav-
Ijalna dela na našem področju, zato
občinski svet utemeljeno zahteva, da
se v program za leto 1998 vključi iz-
gradnja odseka vsaj do počivališča v
Lukovici (cea. 4 km do Krtine) ter za-
gotovijo nadaljnja sredstva za ureja-
nje M-10 (cea. 66-800 mio SIT).

Glede predloga Komunalno stano-
vanjskega podjetja Domžale Občini
Lukovica, da naj razveljavi Samo-

upravni sporazum o medsebojnih ob-
veznostih pri pridobivanju in proizva-
janju mineralnih agregatov v kamno-
lomu Lukovica, sklonjen I. 1987 med
KSPD in Krajevno skupnostjo Lukovi-
ca (na njegovi podlagi je KS Lukovica
vse do 1.1995 dobivala 3% od prodaj-
ne cene izkopanih rudnin in 300 m'
let no agregatov za posipanje nekate-
goriziranih čest), je Občinski svet me-
nil, da tega Obćina Lukovica ne mo-
re narediti. Sporazum sta namreč
sklonili dve samostojni pravni osebi, ki
ga edini lahko tuđi razveljavita. Tako
je KSP Domžale še vedo dolžno do
KS Lukovica izpolnjevati vse obve-
znosti iz omenjenega sporazuma; raz-
veljavitev, ki bi jo opravila Občina Lu-
kovica (ki ni sklenila sporazuma), bi
bila namreč brez pravnega učinka.
Glede na navedeno so člani sveta
predlog KSP Domžale zavrnili. Ravno
tako so zavrnili tuđi njihov predlog,
da določila Odloka o taksah in povra-
čilih za obremenjevanje okolja in ra-
cionalno rabo ter izkoriščanje narav-
nih dobrin (Ur. vestnik Občine Luko-
vica, št. 2/96) ne bi veljala za KSPD,
ker sta Občina Lukovica in KSPD skle-
nili tuđi pogodbo o plačevanju od-
škodnine. Po mnenju KSPD naj bi
podjetje plačeva lo za isto stvar dva-
krat - po odloku in po pogodbi o od-
škodnini. Člani sveta so temu naspro-
tovali, saj so menili, da je podjetje
dolžno izpolnjevati svoje obveznosti
do Obćine Lukovica iz obeh naslovov.
S sklenitvijo citirane pogodbe namreč
ni ugasnila obveznost podjetja, ki te-
melji na odloku o taksah in povrači-
lih, poleg tega pa je bila pogodba o
plaćevanju odškodnine sklenjene ka-
sneje (5.719%), torej po tem, ko je že
veljal omenjeni odlok.

M. S.

Na podlagi 8. in 9. člena Pravilnika o dode-
ljevanju posojil in sofinanciranju obresti iz sred-
stev občinskega proračuna za razvoj obrti,
podjetništva in turizma v Občini Lukovica (Ura-
dni vestnik Občine Lukovica, št. 2/97) Občina
Lukovica objavlja

SKLEP

O PONOVNEM RAZPISU
POSOJILA ZA RAZVOJ OBRTI,
PODJETNIŠTVA IN TURIZMA

V OBČINI LUKOVICA

1. člen
Razpisana vsota posojila za obrtnike, podjet-

nike in druge zasebnike znaša 12.491.000,») SIT.

2. člen
Posojilo se dodeljuje za naslednje namene:
- nakup, urejanje, opremljanje zemljišč, prido-

bivanje projektne dokumentacije za gradnjo
poslovnih prostorov

- nakup, graditev, prenovo ali adaptacijo po-
slovnih prostorov

- nakup opreme
- uvajanje nove tehnologije in izdelkov, ki od-

pravljajo obremenjevanje okolja v skladu z
veljavnimi predpisi

- razvoj pospeševanja turizma

3. člen
Za namene, navedene v 1. členu tega sklepa,

se posojilo prednostno dodeljuje prosilcem, ki
v večji meri izpolnjujejo naslednje pogoje:
- rešitev samozaposlitve
- odpirajo nova delovna mesta
- dajejo pozitivne ekonomske učinke
- uvajajo sodoben tehnološki in ekološko neo-

porečen delovni proces, ki je energetsko var-
čen

- dopolnjujejo proizvodne programe ostalega
gospodarstva v občini

- so izvozno usmerjeni
- so turistično perspektivni
- gre za deficitarne dejavnosti

Prosilci iz 1. odstavka imajo prednost pri do-
delitvi posojila, če imajo izpolnjene vse obve-
znosti do Občine Lukovica (sofinanciranje iz-
gradnje infrastrukture, soglasja...)

4. člen
Posojilo ali sofinanciranje obresti se lahko

dodeli:
- samostojnim podjetnikom
- malim podjetjem v zasebni lasti, ki zaposlu-

jejo do X) oseb.
Sedež samostojnega podjetnika oziroma

podjetja in kraj investicije mora biti na območ-
ju Občine Lukovica

5. člen
Letna obrestna mera je TOM+3%, najmanj-

ši znesek posojila pa 1.000.000,00 SIT, doba

vraćanja posojila znaša 3 leta. Posojilojemalec
prične vračati posojilo v skladu s pogoji iz po-
sojilne pogodbe, ki jo sklene z banko.

6. člen
Posojilojemalcem se odvzame možnost ko-

riščenja posojila, če v roku 6 mesecev od pre-
jema sklepa o dodelitvi posojila, ne izrabi po-
sojila.

7. člen
Prosilci vložijo vlogo za posojilo v zaprti ku-

verti skupaj / zahlevano dokumentacijo v 30
dneh od dneva objave v glasilu Slamnik, na
naslov: Občina Lukovica, Lukovica 46, 1225
Lukovica, z oznako »krediti za razvoj malega
gospodarstva in turizma«. Vloga za posojilo
mora obvezno vsebovati ime, priimek in na-
slov prosilca, opis in predračunsko vrednost
investicije, visino zaprošenega posojila z na-
vedbo lastnega deleža, rok zaključitve investi-
cije in predviđeno število novozaposlenih de-
lavcev.

8. člen
Vlogi za posojilo mora biti predložena na-

slednja dokumentacija:
- dokazilo o registraciji (obrtno dovoljenje ozi-

roma sklep o vpisu podjetja v sodni register)
- dokazilo o plaćanih davkih in prispevkih
- overjeno kupoprodajno pogodbo (pri naku-

pu, urejanju in opremljanju zemljišč za grad-
njo poslovnih prostorov in pri nakupu po-
slovnih prostorov)

- gradbeno dovoljenje oziroma odločbo o pri-
glašenih delih, zemljiško knjižni izpisek ali
izjavo lastnika oziroma upravljalca poslov-
nih prostorov, da soglaša z nameravanimi
deli in sklenitvijo najemne pogodbe (naje-
mna pogodba mora biti sklenjena najmanj
za dobo vraćanja posojila)

- predračun pooblaščenega zastopnika (pri na-
kupu osnovnih sredstev)

9. člen
Nepopolne in nepravočasno vložene vloge se

ne bodo upoštevale.

10. člen
Odbor za gospodarstvo, obrt, kmetijstvo in

turizem bo najkasneje v 30 dneh od dneva po-
teka roka za vložitev vlog sprejel sklep o do-
delitvi posojil in bo najkasneje v 15 dneh po
sprejemu sklepa obvestil vse prosilce o iziđu
razpisa.

11. člen
Sklepanje in izvajanje posojilnih pogodb izva-

ja SKB Banka Domžale, s katero Obćina Luko-
vica sklene ustrezno pogodbo.

ŽUPAN:
Anastazij Živko BURJA, I. r.

12 OKTOBER
VINOTOK

IM feoTOm



Lukovica /lamnik OKTOBER
VINOTOK 13

OBČINSKI SVET OBČINE LUKOVICA JE NA SEJI
DNE 18. 9. 1997 SPREJEL ZA PODROČJE OBČINE

Nov prostorski plan
Občina je že takoj v začetku svo-

jega delovanja pristopila k spreminja-
nju Srednjeročnega in Dolgoročnega
družbenega plana. Vse to je bilo nuj-
no potrebno zaradi već dejavnikov,
najprej dokončna poslavitev trase av-
toceste in s tem sprostitev koridorjev
in rezervacij prostora. Najpomemb-
nejši pa je seveda razvojni aspekt, ki
dolgoročno opredeljuje občinsko go-
spodarstvo in poselitveno politiko. Z
novim prostorskim planom, uradno:
Spremembe in do|X)lnitve |)rostorskih
sestavin dolgoročnega plana občine
Domžale, za obdobje 1986-2000, do-
polnjenega 1988 in prostorskili šesta
vin družbenega plana Občine Dom-
žale za obdobje 1986-1990, oboje za
območje Občine Lukovica, dopolni
tev 1996, se odpirajo nove možnosti.
Upam in želim, da bo šel razvoj v
pravo smer in da borno znali prostor
gospodarno uporabljati, hkrati pa se
znali zavedati, da nismo edini in po-
polni gospodarji narave in prostora.

Pripombe in predlogi, ki ste jih v
času javne obravnave posredovali na

krajevne skupnosti in Občino, so šle
čez dolgotrajno proceduro. Predloge
smo najprej preučili v okviru obćinske
komisije za pripravo sprememb pro-
storskega plana. Komisija je zasedala
vsaj enkrat tedensko od junija 1995
do februarja 1996, ko je bila v Kultur-
nem domu v Lukovici javna razprava.

Po zaključku javne razgrnitve pa je
vse potrjene predloge za potrditve na
pristojnih ministrstvih pripravilo pro-
jektivno podjetje RZD - Domžale in
po reorganizaciji nadaljevalo podjet-
je RRD-Domžale. V jeseni - septem-
bra 1996 - je bil plan posredovan na
Ministrstvo za okolje in prostor. Mini-
strstva so predloženi maferial obrav-
navala do avgusta letos, torej 11 me-
secev in usklajen plan je doćakal Se
potrditev na našem občinskem svetu
in je veljaven od 10. oktobra 1997

Nov veljaven prostorski plan je na
vpogled v času uradnih ur na Občini
Lukovica.

Predsednik komisije za pripravo
sprememb prostorskega plana:

MATE) KOTNIK

Enostransko poročanje
V petkovi številki Dela (19. septem-

ber) je novinar g. Janez Petkovšek ob-
javil informacijo o neuspešnem dogo-
varjanju štirih novih občin, nastalih na
območju nekdanje Občine Domžale,
glede iskanja nove lokacije skupnoga
odlagališča komunalnih odpadkov.

PreseneCen sem bil nad enostranskim
in nekorektnim porotinjem novinarja ča-
sopisa Delo, g. Petkovška; on dejstvu, da
je vabljen na vsako sejo Občinskega sve-
ta Občine Lukovica, da vselej dobi celot-
no gradivo, si takšnega poročanja ne bi
smel privoščiti. Će bi se sej udeleževal ozi-
roma če bi samo preletel vsebino vsako-
kratnega gradiva, bi verlel, da je njegova
informacija (kje jo je dobil, ne vem, vem
pa, da je pri nas ni preverjal) neresnična,
kar utemeljujem z naslednjimi dejstvi:

Ni mi jasno, zakaj Občinski svet Obči-
ne Domžale razpravlja o neuspešnem do-
govarjanju glede iskanja nove lokacije
skupnega smetišča vseh štirih občin: Ob-
čine Domžale, Obćine Lukovica, Občine
Mengeš in Občine Moravče. V začetku
preteklega leta so namreč vse te občine
podpisale pismo o namerah za sanacijo
obstojeće skupne deponije komunalnih
odpadkov in iskanju nove deponije ko-
munalnih odpadkov, na podlagi katere je
Občina Domžale vodilna pri iskanju no-
ve skupne deponije. Od tedaj dalje Obči-
na Lukovica (in verjetno tuđi Občina Mo-
ravče in Mengeš ne) ni dobila nobenih no-
vih informacij glede iskanja lokacij, niti ni
bila pozvana h kakršnemukoli nadaljnje-
mu dogovarjanju. Kljub temu pa je 23. 5.
1997 podpisala pogodbo o pogojih in na-
činu plačilne rente krajevni skupnosti Dob
zaradi deponije komunalnih odpadkov v
tej krajevni skupnosti. Pogodba bo velja-
la do izvedbe končne sanacije te deponi-
je, in sicer po projektu, ki ga je izdelai Eko-
loški institut Maribor (dec. 1996, št.
6D6051). Zato je informacija v smislu ne-
zainteresiranosti ostalih treh občin za to
problematiko popolnoma enostranska. Še
bolj pa je enostransko in neresnično pisa-

nje novinarja v nadaljevanju prispevka:
Omenjene tri občine naj bi v svojih pro-
storskih načrtih ne imele nobene od petih
možnih lokacij odlagališč odpadkov, opre-
deljenih že v letih 1992 -1994 v nekdanji
skupni domžalski občini. Ni res! Občina
Lukovica ima v svojem Odloku o spre-
membah in dopolnilvah proslorskih sesta-
vin dolgoročnega plana Občine Domža-
le, za obdobje 1986 - 2000, dopolnilev
1988 za območje Občine Lukovica in
družbenega plana Občine Domžale za
območje Občine Lukovica za obdobje
1986 -1990, oboje dopolnitev 1996 (odlok
je bil sprejet na 28. seji Občinskega sveta,
18.9.1997 in gradivo je skupaj z vabilom
na sejo prejel ludi g. Petkovšek!) Se vedno
navedene vse tri možne lokacije odlaga-
nja komunalnih odpadkov: Prevojsko
gmajno, Korenščico in Orehovico. Torej
vse iste, kol so bile opredeljene v letih
1992 -1994 pori okriljem nekdanje Obči-
ne Domžale.

Ob takšnem poročanju sem osebno
prizadet, saj vlagam velike napore v ure-
dilev celotne komunalne infrastrukture v
sicer majhni in slabo razviti novi občini.
Poleg tega, da je naSa občina pustila
»odprte« vse tri omenjene lokacije, je že
9.11.1995 pristopila tuđi k projektu CERO
(|X)dpis konzorcialne pogodbe za sodelo-
vanje v projektu) in 4.9.1997 tuđi podpi-
sala dogovor o medsebojnem sodelova-
nju pri izvedbi projekta za ravnanje s ko-
munalnimi odpadki za področje gorenj-
ske regije v Sloveniji - ob sodelovanju Mi-
nistrstva za okolje in prostor in konzorci-
ja CERO.

Skratka, Občina Lukovica je doslej na-
redila na tem področju največ, kar je lah-
ko naredila.

Želim, da do takSnih informacij ne pri-
haja već, saj brak i dobijo popolnoma na-
paćno sliko o delu in razvojnih usmeritvah
občine, kot je naSa.

ANASTAZII ŽIVKO BURJA,
župan Občine Lukovica

PRAZNOVAN|E V KRAŠNJI

Zgodovina župnije
v Krašnji

Na Slovenskem se je kršćanstvo
začelo širiti že zelo zgodaj. Že v rim-
ski dobi je imelo staro cerkveno sre-
dišče Oglej pomemben vpliv na
cerkvene razmere na našem ozem-
Iju. Sredi osmega stoletja so sprejeli
kršćansko vero alpski Slovenci, in si-
cer iz Salzburga in iz Ogleja, sledili
so jim njihovi bratje v Panoniji, kjer
se je pozneje uveljavilo misijonsko
delo učencev sv. Cirila in Metoda, s
tem pa so bili dani pogoji za razvoj
cerkvene umetnosti med Slovenci.

O tem, kdaj in kako je nastala cer-
kev v Krašnji, ni natančno zapisano v
zgodovinskih virih. Zapisano je, da je
bila KraSnja nekoč podružnica Dobske
župnije. Pražupnija Dob se prvič ome-
nja leta 1296 v seznamu papežkih de-
setin, ki so jih tedanje župnije morale
dajati za križarsko vojsko. Prvotno je
Dobska župnija obsegala celotno po-
rečje reke Radomlje, od Vira do Uča-
ka. Dolga je bila pet ur hoda. Ob sobo-
tah so kaplani zajezdili konje in Sli
opravljat nedeljska bogoslužna opravila
na svoje podružnice.

Potreba po ustanavljanju novih župnij
je bila torej očitna. Med vsemi podruž-
nicami se je KraSnja prva poslovila od
župnije Dob. Prvi župnik v Krašnji je bil
gospod Otokar Blagoviški, ki je bil 21. ja-
nuarja leta 1341 postavljen za kaplana v
KraSnji, dvaindvajset let pozneje, leta
1363 pa je ustanovil v Krašnji župnijo.
Skupaj s svojim bratom Nikolajem, je v
Blagovici kmalu ustanovil podružnico.
Nekaj let pozneje so pod KraSenjsko žu-
pnijo spadale Se podružnice v Št. Ožbol-
tu, na ČeSnjicah in del sedanje župnije v
Zlatem Polju.

Kakšna je bila prva podoba cerkve, ni
znano. Gradnja podeželskih cerkva je bi-
la v 13. stoletju, ko je nastajala tuđi cer-
kev v Krašnji, skrajno skromna. Uveljavil
se je motiv gotske arhitekture, sestavlje-
ne iz ene dolge neobokane ladje in ve-
činoma dvopolnega gotskega kora. Ol-
tar je bil obrnjen proti vzhodu, od koder
je nekoč prišla Luč in nas od tam vsako
jutro znova pozdravlja sonce.

Tuđi cerkev v Krašnji je bila zidana v
gotskem slogu, kajti obranjenih je nekaj
ostankov stare gotske arhitekture. Tri
konzole pod zvonikom prićajo, da je bila
prvotna oblika cerkve prav takšna.

Pozneje je cerkev, skladno s spreme-
njenimi družbenimi razmerami, doživlja-
la mnoge spremembe na področju arhi-

tekture takratnih, preprosto grajenih
cerkvenih zgradb.

Po letu 1619 je bila cerkev na novo
pozidana in je tako dobila povsem dru-
gačno podobo. Skoraj v celoti so jo po-
rušili, obranili pa so prezbiterij in zvonik.

Novo cerkev so postavili pravokotno na
os stare. Stari prezbiterij so kot stransko
kapelo z oltarjem sv. Andreja na severni,
strani vkljućili v sedanjo celoto. Škof
Scarlichi je v času gradnje naroćil, naj
odstranijo zidana oltarja v zakrstiji, ki sta
bila pod zvonikom in pred vhodom.

Zanimiva je ugotovitev, da je bila cer-
kev prvotno posvećena sv. Andreju, apo-
stolu. Češćenje sv. Andreja se je pri nas
najbolj razširilo v času križarskih vojn, v
začetku 13. stoletja. Ob povsem spreme-
njeni podobi v 17 stoletju pa je župnija
dobila novega zaščitnika sv. Tomaža,
apostola. Zakaj je tedanji župnik Janez
Babtist de Albertini leta 1619, ko je zgra-
dil novo cerkev v Krašnji z današnjo po-
dobo, za glavnega zavetnika postavil
prav sv. Tomaža, ni znano. Verjetno za-
to, da prezbiterija z oltarjem sv. Andreja
ni bilo treba podreti.

V 19. stoletju je cerkvena obnova Se
trajala. Leta 1825 so zaradi težav, ki jih je
neprestano povzroćala voda, prestavili
pokopališče na sedanje mesto, ki je bilo
vse do tedaj ob cerkvi. Porušili so Se zad-
nji ostanek prejSnje cerkve, gotski prezbi-
terij ali kapelo sv. Andreja, ki je bila ne-
koć glavni oltar in od temeljev pozidali
novo. Cerkev je tedaj dobila tuđi većja
polkrožna okna, vhodni portal iz sivega
marmorja, marmornat in samotni tlak ter
novo kritino. Povišali so zvonik, obnovili
mali zvon, ki je bil ttleta 1584 in dodat-
no dokupili dva nova zvonova. Na zvo-

Blagoslov obnovljenih
cerkvenih objektov

Po končani maSi smo v lepem sonćnem popoldnevu prisluhnili kultur-
nemu programu.

Slovesnost se je pričela s promenadnim
koncertom Železarskega pihalnega orke-
stra z Raven na Koroškem. Sledil je blago-
slov obnovljene vaške kapelice, župnijske-
ga doma in cerkve sv. Tomaža. V sprem-
stvu narodnih noš smo se odpravili v cer-
kev, kjer je ob začetku maše Franc Ora-
žem pozdravil škofa v imenu župnije in
gradbenega odbora. Ob ubranem petju
domaćega cerkvenega mešanega pevske-
ga zbora, pod vodstvom )elice in Jožeta
Župana, in sodelovanju mladih, smo do-
življali misel izrečeno na začetku maše, da
obnovljeni zidovi nišo nić, če med njimi
ne zaživi novo upanje, veselje, sprava...
Ob koncu je Franc Novak izročil Skofu
spominsko sliko prenovljene cerkve in žu-
pnišča, delo domaćega slikarja Franca Ko-
sija.

Po končani maši smo v lepem sonč-
nem popoldnevu prisluhnili kulturnemu
programu, ki ga je povezoval Vili Golob
z mislijo, naj bo ta velik dogodek prelo-
mnica v medćfoveSkih odnosih in prilož-
nost za zbližanje med sovašćani. Marta

ODDELEK ZA
KOMUNALO

OBVEŠČA

Asfaltiranje čest
v občini
Lukovica

V občini Lukovica so Stevilne lo-
kalne ceste Se makadamske in slabo
vzdrževane. V hribovitem svetu so
ob deževju stalno izpostavljene
odnaSanju materiala, kar zmanjšuje
njihovo prevoznost. Zlasti moteča
sta hrup in prah. Bivša domžalska
občina ni imela posluha za tovrstne
težave, zato se je nova lokalna sku-
pnost, to je občina Lukovica, resno
lotila reSevanja prometnih zadev. Po-

• membno je vedeti, da ima občina po
Uredfii o območjih, ki se štejejo za

• demografsko ogrožena območja v
RS v obdobju 1997-1999, prečoj nase-
|ij/ ki spadajo mednje. To pomeni, da
je demografsko - socialna struktura
prebivalstva izredno neugodna, kar
je posledic a odroćnosti in s tem te-

• žjih zivljenjskih r.i/mor. Občina se
zaveda, da je obranit« prebivalstva
in predvsem kulturni' krajine na tež-
ko dostopnih in viSe ležočih območ-
jih zanjo izrednega pomena. Njen pr-
vi prispevek je prav izgradnja infra-

Asfaltiranje stare zvezne ceste (t.
i. Maklenovec)

strukture, v prvi vrsti ceste, ki je edi-
na povezava prebivalcev z dolino in
omogoča normalen lokalni promet,
prevoz otrok s šolskim kombijem,
občasni kamionski prevoz za odvoz
smeti ter končno zimsko pluženje.

Trenutno izvajajo dela na lokalnih
cestah Zlatenek-Gabrje in |avorje-Log
v KS Blagovica, KraSnja-Konj v KS
KraSnja ter Obrše-Mala Lašna v KS
Zlato Polje.

Na cestah so opravljena vsa pri-
pravljalna del.i, to je čišćenje in po-
sek dreves ter grmovja, zemeljska

dela, nasip tampona, izdelava pro-
pustov, ureditev brezin in izkop me-
teornih kanalov. Nekatera dela, pred-
vsem dokonćna ureditev brezin, hu-
miziranje, ureditev bankin in meteor-
nih jaškov, bodo še opravili krajani in
občina.

Večji obseg izvajanih del pred po-
laganjem asfalta so financirali krajani
sami, pri dokončni preplastitvi z asfal-
tom pa bo priskočila na pomoć obči-
na. Ta je tuđi uredila vso potrebno do-
kumentacijo. Projekti so za občino kar
precejšnji finančni zalogaj, zato upra-
vičeno pričakuje pomoč države. Iz-
gradnja in obnova prometne ter ko-
munalne infrastrukture je namreč pr-
vo dejanje pomoći in reševanja celot-
ne problematike za ohranjanje slo-
venskega podeželja.

Omeniti je potrebno tuđi rekon-
strukcijo ene pomembnejših čest. To
je obnovitev stare zvezne ceste v Lu-
kovici, ki je bila pred izgradnjo današ-
nje magistralne ceste M-10 glavna
prometna pot. Gre za pred kratkim še
makadamski) cesto, ki pelje v središče
Lukovice, torej v obćinsko središće.
Obnovitvena dela je financiralo Mini-
strstvo za promet in zveze kot odško-
dnino za bodočo avtocesto, katere
trasa je načrtovana v blizini. Želja kra-
janov seveda je, da bi ob cesti zgradili
še pločnik in javno razsvetljavo, ven-
dar v letošnjem občinskem proračunu
za ta namen nišo predviđena sred-
stva. Upamo, da bo dokončna uredi-
tev te stare ceste mogoča v prihod-
njem letu.

TATJANA SUHADOLC

Vabimo vse športne delavce in predstavnike
obstoječih športnih društev in vse, ki se zanimate

in ste pripravljeni voditi določene športne
aktivnosti v Občini Lukovica, da se

v ponedeljek, 3. novembra, ob 19. uri

udeležite sestanka v sejni sobi Občine Lukovica,
da skupaj proučimo možnosti

za razvoj športa v naši občini.

Lavrič je predstavila zgodovino župnije od
nastanka v 13. stoletju do današnjih dni.
Sledil je duhovit nagovor predsednika
gradbenega odbora Anastazija Živka Bur-
je - župana Občine Lukovica, v katerem je
opisal potek gradbenih del, se spomnil ne-
katerih veselih trenutkov in se zahvalil
vsem, ki so pomagali pri obnovi. Zapel
nam je otroški in mešani cerkveni pevski
zbor, recitatorji domaćega kulturnega
društva in pihalni orkester pa so poskrbeli
za prijetno nadaljevanje popoldneva. Po
podelitvi zahval vsem izvajalcem so nam
postregle prizadevne gospodinje.

tekst infotoV. PIRNAT

niku so na novo preuredili stolpno uro
ter na tri strani namestili številćnice in ka-
zalce.

Tako je bila v 19. stoletju zaključena še
zadnja većja prenova cebtnega objekta.

Notranjost cerkve je poha čudovitih
umetnin, katere lahko vzremo malo kje.
Njeno prostornino v obliki križa in vsa
umetniška dela najbolje doživimo pri
bogoslužju. Najveć obstojećih umetni-
Skih stvaritev v njeni notranjšćini izvira iz
19. stoletja, nekatere pa so tuđi mnogo
starejše. Glavni oltar in stranski, sv. Ko-
zma in Damjana je mojstrovina rezbar-
ja Andreja Rovška. Slike, ki prikazujejo
križev pot, so stvaritev slikarja Leopolda
Laverja, slikar janez Šubic pa je upodo-
bil sv. Tomaža v glavnem oltarju.

Sedanje orgle izvirajo iz leta 1907 in
so delo mojstra Ivana Milavca iz Ljublja-
ne.

V prezbiteriju je na stropu pet povdar-
jenih krožnih polj, ki so ostanek nekda-
njih fresk. Obok v ladji se stika v precej
veliko polje - nekdaj tuđi poslikano. V
lanskem letu pa se je na stropu obnovi-
la freska, ki upodablja Marijino kronanje.
Notranjost cerkve bogatijo še druga
umetniška dela, ki so jih ustvarili razlić-
ni umetniki v toku zgodovine.

Cerkev je zaradi svoje prostornine ze-
lo akustična, vsa umetniška dela pa se le-
po vklapljajo v premišljeno celoto.

Nazadnje jo je blagoslovil ljubljanski
škof, Sigismund Feliks Schratenbach, le-
ta 1739. Od takrat pa do danes je mini-
lo že 258 let. O tem velikem oVjgodku
priča tuđi plošća, vzidana za velikim ol-
tarjem v cerkvi.

O nastanku župnijskega doma v Kraš-
nji ni natanćnih podatkov. Sedanji ima
svoj temelj v 16. stoletju, ko je KraSenjsko
župnijo prevzel župnik Ivan Mahković in
je leta 1565 začel graditi župnijski dom.
Po tem letu se je v razlićnih obdobjih žu-
pnijski dom izboljševal in tuđi povećeval.
Današnjo podobo je dobil v secesijski
dobi, konec prejšnjega stoletja.

Zakaj je bila zgrajena tako velika in
mogočna stavba, kar je malo nenavadno
za podeželsko vas, ni posebnih zapisov.

Potres je zgradbo v prejšnjem stolet-
ju moćno poškodoval. Za popravilo so
bili potrebni zelo veliki stroški.

V letih med drugo svetovno vojno je
celotno poslopje zasegla nemška polici-
ja.

Velika obnovitvena dela so bila na
župnijskem domu opravljena prav po le-
tu 1975, ko se je predvsem obnovila nje-
gova notranjost.

Kapelica Žalostne matere božje je bila
postavljena leta 1898 in je danes lepo
obnovljena. Postavljena je bila v spomin
ob 50-letnici vladanja cesarja Franca Jo-
žefa. Kip Žalostne matere božje z mrt-
vim Jezusom v naroćju je izrezljal kipar
Grošelj. Blagoslovil pa jo je Skof Anton
Jeglić leta 1899, skoraj pred sto leti.

Morda za zanimivost Se to, da je od
nastanka župnije v Krašnji, pa do danes,
kakor je v zgodovinskih virih zapisano, v
Krašnji delovalo 44 kaplanov in župni-
kov. V zadnjem stoletju se jih je izmenja-
lo osem. Sedanji župnik, gospod Anton
Potokar, pa skupaj s svojimi farani uspe-
šno nadaljuje delo naših prednikov.

MARTA LWRl£

*^mifo^M|Mp>oteki kotiček * šolitnlcmrcifF

Za naše najmlajše
Na OŠ lanka Kersnika - Brdo

je med ostalimi »velikimi« solarji
prisotna tuđi mala šola, v katero
nodijo in bodo Se hodili naši
malčki.

S temi besedami sem začela
prošnjo, ki sem jo naslovila na g.
župana, odbor za družbene in
društvene dejavnosti, KS Lukovi-
ca, mnoge obrtnike in podjetni-
ke v naSi občini.

Većina otrok se s Solo prvić sreća
v mali Soli in pri cicibanovih uricah.
Prvo srečanje s solo in njenimi pro-
stori mora biti prijazno, kajti otrok jo
bo Se dolgo obiskoval. Vsako leto
prostor, v katerem poteka mala šo-
la, dopolnimo z nujnimi didaktični-
mi igračami s skromnimi sredstvi, ki
jih lahko da občina. Prostor.je zato
prijazen, primeren za igro in delo.

Težava se pojavi na zunanjih šolskih
površinah, kjer nimamo primernega
kotićka za izvajanje vzgojnega pro-
grama.

V šolski okolici bi radi opremili
prostor, ki bi bil primeren za pred-
šolske otroke. Postaviti želimo već-
namensko plezalo, gugalnice in pe-
skovnik. Igrišće bi imelo širši pomen
za celotno okolico, kajti poleg ma-
lih Solarjev in t icibanćkov bi starši
predšolskih otrok tu popoldan na-
Sli varen kotiček za igro s svojim
otrokom.

Če nam želite pomagati, nam
prispevke nakažite na naš ŽR:
50120-60.3-55060 s pripisom »Igrala
za Mš«, sklic na številko 001997

NADA TRČEK
Risal je Marko
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Na Bregu nagrajeni z
»Lipovim listom«

To laskavo priznanje je
bilo podeljeno družini
Kolnik iz Imovice za zgle-
dno urejerto kmetijo. In
res, ko prihajaš na dvori-
šče breSke hiSe, te z vso
svojo Ijubkostjo pozdravi-
jo urejene cvetlične gre-
dice, rože na oknih in pri-
jazni lastniki. V trenutku
si postavljen v preteklost.

Ta Car breške domačije je
prevzel tuđi ga. Boženo, ga.
Ivanko in ga. Marto. Naj
nam same spregovorijo za-
kaj so se odločile, da predla-
gajo Breg za akcijo »Živimo
s podeželjem«.

ga. BOŽENA CERAR,
Šentvid

Akcija Živimo s podeže-
ljem mi veliko pomeni. Vsa-
ko leto sva se z možem
udeleževala razglasitev in
podelitev priznanj najbolj
urejenim domačijam. Tako
sem opazila, da je tuđi n.i
našem koncu nekaj doma-
čij, ki so urejene in bi si pri-
služile širso pozornost, prav
gotovo pa bi v akciji lahko
dosegle tuđi dobro uvrsti-
tev. Tako sem opazila ureje-
nost Breske domaćije in še
predvsem obilo rož, ki so
krasile hiso. Že v lanskem

letu sem se namenila prija-
viti Breg k tej akciji, letos pa
sem svoj predlog omenila
na Društvu podeželjskih*
žena - lukovica, predsedni-
ca ga. Ivanka Smerkol pa je
predlog takoj z navduše-
njem podprla. O tem na-
menu je bila obveščena na-
ša kmetijska pospesevafka
ga. Marta Kos, ki jeprijavi-
la naš predlog na razpis.

ga. IVANKA SMER-
KOL, predsednica
Društva podeželjskih že-
na Lukovica

Akcija Živimo s podeže-
ljem, naj bi spodbudila lju-
di k drugačnemu razmišlja-
nju pri oblikovanju hiš in
urejanju okolice. Prav tako
ta akcija spodbuja k ohra-
njanju na«1 dediščine. Vse

preveč pogrešamo tradici-
jo in stara izroćila, ki so se
v zadnjih ćasih kar nekako
odrinili. Kljub temu, da je
to že deseta akcija po vrsti,
se mi zdi, da je to že kar
nekam pozno saj bi mora-
la ta in podobne akcije po-
tekati že prej. S tem bi se
veliko već lepe^i.ohranilo,
Ijudje pa bi tudf prej spo-
znali kaj je lepše in bolj
prav in bi si postavljali lep-
ša bivališča. V našem
.društvu smo ženske zelo
kritične do posegov in obfc
kovanje okolja. Vesele snS$»
tega priznanja, ki naj ^o",
vsem nam nagrada tji
spodbuda. Mislim, da^oi.:
lahko tuđi v okviru Društva
ali na področju občine ste-
kla podobna akcija.

Ivanka Smerkol

ga. MARTA KOS, dipl.
ing. agr., Kmetijsko sve-
tovalna služba

To je akcija, ki poteka že
deseto leto v organizaciji
ĆZD Kmećki glas ob po-
moči Kmetijsko svetovalne
službe in Turistićne z\eze
Slovenije. To akcijo je po-
trebno ohraniti, tuđi tako,
da bo služila ohranjanju
kmetijstva in pa tuđi v turi-
stične namene. Podeželje
ima namreč prihodnost le,
č.e se borio kmet i je začele
ukvarjati tuđi z sekundarni-
mi dejavnostmi in turizem
je lahko ena izmed takih.

V okviru društev pode-
željskih žena, se veliko po-
govarjamo o vzgajanju
cvetja, urejanju dvorišč, pa
tuđi o arhitekturi. Ženske
so zelo ponosne na ohra-
njanje starih domačij, meci
temi je prav gotovo doma-
čija na Bregu, kjer živi Kot-
nikova družina. Le ta pa je
prejela to visoko priznanje.

Pri starih ohranjenih
domačijah je bistvo, da so
zdrave za življenje in bi-
vanje zaradi uporabe na-
ravnih maferialov. Prav
gotovo so tuđi funkci-
onalnejše zaradi naravnih
zahtev življenja. (Glavni
in gospodarski vhodi).

So nujna za ohranitev
podeželja in razvoj turi-
zma. Te akcije bi lahko
razširili na ožja področja v
okviru društev ali obćin. S
tem bi lahko spodbudili
ljudi k ohranjanju kulturne
dedišćine. Pri svojem dolu
opažam,-da je urejenost
doma vedno v odviaSosti
od urejenosti odnošov v
družini. Tako je urejena hi-
ša odraz urejenih odno-
sov.

UREDNICA

Marta Kos

Srečanje bolnikov pri Bevcu v Lukovici

Igro balinarjev so z nestrpnostjo in spodbujanjem
>premljali prav vsi navzoci.

V sredo, 10. septembra, so se pri gostilni Bevc v Lu-
kovici zbrali bolniki, oboleli z boleznijo skleroza mul-
tipleks. Društvo šteje že preko tisoč dvesto članov in
eden izmed njih je tuđi g. Stane leme«, gostilnicar iz
Lukovice; njemu najeda ta bolezen zdravje že preko de-
-et let.

Kamniško zasavska podružnica je s pomočjo Bevčevih or-
ganizirala že tretje srečanje laže in teže oboielih članov. Zbra-
li v velikem številu (preko osemdeset) jih je bilo, so se se 7.a-

oavali ves dan, tega jim je polepšalo še toplo sonce. Ob dru-
tobnih igrah so pozabili na tegobe, na bolezen, katera žal
premnogim ne prizanaša. čeprav mnoge bremenijo invalid-
ski vozički ali bergle, se znajo se toliko bolj sprostiti in se vži-
veti v igro. Množično so se udeležili metanja pikada, meta-
nja žoge na koš, najbolj pa je bilo zanimivo posamezno bli-
žanje v balinanju. Za zmagovalca te igre je letos poskrbel in
mu poklonil lep prehodni pokal sam gostilnicar. Seveda pa
je bilo za vse najboljše nastopajoče pripravljenih vrsto nagrad.

Misli name
Kadar se spomniš name,
misli na oceane,
misli na bele poljane,
misli na nežne dotike rok in poljube dane.

Kadar se spomniš name,
ne misli na neizpolnjene sanje,
ne misli na poti neznane,
ne misli na rože poteptane.

Kadar se spomniš name,
naj te tiha vedrina prevzame,
naj mir te objame,
naj valovi tiho šumijo, da tvojo dušo umirijo.

Misli name.
MARI|A

Na povabilo organizatorja se je udeležencem z veseljem
za krajši čas pridružil tuđi zdravnik nevrolog g. Ladislav Ha-
ce in lako preživel trenutke med svojimi pacienti v drugač-
nem okolju. Seveda pa na srečanju ni manjkalo stare doma-
će pesmi, ob kateri je prenekatera solza spolzela po licu. Ob
zvokih harmonike in kitarc so nekateri ćelo zaplesali. Za do-
bro hrano in napitek je skrtela vsa Bevčeva družina ter jim
(ako podarila svoj delovni dan. Prav žalo so jim ob koncu
srečanja izrazili iskreno zahvalo vsi udeleženci srećanja, ka-
terega glavni sponzor je bil ponovno BS TEHNIK. To je bilo
že tretje srečanje fx>d njihovim pokroviteljstvom, zato je bila
hvaležnost navzočih še toliko večja.

Srečanje se je konćalo v većernih urah. Ob slovesu so si
z veseljem priznali, da so bili skupaj preživel i Irenulki nepo-
zabni. T. HAB|ANIČ

Zapuščena Kapela
Ob glavni cesti M I O Domžale-Trojane, na meji ob-

čine Domžale-Lukovica, na koncu naselja Prevoje
stoji ob cesti v zelo slabem stanju pozabljena in za-
pušćena zidana kapela med lepimi zelenimi cipresa-
mi in caka »usmiljenega odrešenika«.

Samo bf>g ve, koliko lisoč ljudi se je s spoštovanjem pre-
križalo pred to kapelo. Sedaj pa mimo drvijo kamioni in su-
per limuzine. V njih se vozijo Slovenci in Evropejci in si za-
gotovo marsikaj mislijo o tej kapeli.

Kaj pa mislijo domaćini in spomeniško varslvo pa ludi ne
vemo? VIKTOR US

JUĐILEJNO LETO

Kersnik
1852-1897

Podlimbarski
1852-1917

Ob pisateljevem grobu. Foto: CIRIL KOMOTAR

Zborovanje Slavističnega
društva Slovenije

V Kranju je od 2. do 4. oktobra po-
tekalo redno Ictno zascdanje Slavistič-
nega društva Slovenije. LetoSnje zbo-
rovanje je potekalo pod delovnim na-
slovom |ANKO KERSNIK IN NJEGOV
ČAS.

Slavistif no društvo Slovenije je že v za-
četku prisluhnilo povabilu občinskega Od-
hora za počastitev jubilejnega leta 1997 in
izrazilo pripravljenost za sodelovanje pri
poćastitvi spomina na oba naSa velika
moža, Kersnika in Podlimbarskega.
19. maja letos sem v Novi Gorici obiskal
predsednika društva gospoda dr. /oltaru
lana in takral je: tuđi zrasla ideja za delov-
ni naslov in temo letosnjega strokovnega
ztjorovanja. Slavisti so tuđi sicer vseskozi
dejavno spremljali dogajanja ob jubHej-
nem letu, naj omonimo samo dr. France-
ta Bernika, dr. Gregorja Kocijana, <ir. Fran-
ceta Novaka, dr. Borisa Paternuja in druge.

Posveta v Kranju se je udeležilo prek tri-
sto učiteljev, profesorjev in znanstvenikov
iz vse Slovenije in /amejstva. Na pričetek
omenjenega posvetovanja smo bili fiovab-
Ijeni tuđi župan in Odbor za počastitev ju-
bilejnega leta 97

Udeležila sva se ga predstavnika Odtx>-
ra in pisateljeva vnuka France in Gregor
Kersnik.

Po uvodnih pozdraviti kranjskega župa-
na in prisotnih ministrov so bili predstav-
ljeni /animivi referati, ki smo jim vsi z za-
nimanjem prisluhnili. Peter Vodopivec je
predslavil Elastikarje kot predstavnike |x>
litične moderne, lože Pogaćnik: »|ara
gospoda« kol model slovenskega reali-
zma, Miran Hladnik: lanko Kersnik med
poetičnim in kritičnim realizmom, Matjaž
Kmerl: )anko Kersnik med romantiko in
realizmom. Popoldne pa so se zvrstili se
Viktor Majdič s: Kersnikovimi pogledi na
jezik, France Novak: Značilnosti tesedja v
Kersnikovih delih, Gregor Kocijan: lanko
Kersnik kot feljtonist, Marko lesenSek: Je-
zikovne značilnosti Kersnikovega podlist-
ka, jezikovna sredstva humorja in satire,
Tomaž Sajovic: lanko Kersnik in secesija,

V 8. številki Slamnika je bila
na Lukovških straneh - lubilejno
leto, objavljena razglednica ka-
tere avtor je M. Kačićnik, založ-
nik pa Obćina Lukovica. Avtor-
ju razglednice se opravićujem,
ker pri objavi le-te nisem nave-
dla, da je avtor M. Kaćićnik, Si-
darta.

Urednica

Miran Stuliec; Trg, značili li .imbient Kersni-
kovih romanov, ler drugi. Vsi ti referati so
bili izredno zanimivi in poučni saj smo
predvsem Lukovičani izvedeli marsikaj tu-
đi o nas samih. V petek so nadaljevali z
okroglimi mizami, v soboto pa so sledile
ekskurzije.

Od treh možnih smeri se jih je največ
prijavilo prav za ekskurzijo z naslovom Ker-
snikova to|x>grafija. Kol zanimivost naj po-
vem, da je bilo razpolozljivih 120 mest, za-
sedenih že |X)I ure |x> pri< etku zhorovanja.

Po ogledu Gerkelj in Komende so slavi-
sti pris|>eli najprej v Krajnjo, kjer jih je sprc
jel župan Anastazij Žvko Burja in člani
kulturnega druStva Fran Maselj Podlimbar-
ski. Ziipan je v nagovoru poudaril pomen
obeh pisateljev, Se |x>sebej pa je orisal naS
proslor in ljudi iz katerili sta svojo snov in
osebe črpala Podlimbarski in Kersnik. Člani
kullurnega drućtva so predstavili zabaven
odbmek iz njihove letoSnje uspešnice Po-
tresna povest pisatelja Podlimbarskega.
Vseskozi so (X)zornost pritegovale kraSenj-
ske žene, ki so predstavile ptetenje sla-
mnatih kit in druge ročne spretnosti. Priza-
devna organizatorica g,i. Vera BeguS je [HI
nagovoru vse skupaj povabila na ẑ i to pri-
ložnost pripravljeno razstavo o Podlimbar-
skem.

Po tem nadvse prijetnem dogodku smo
se odpcljali poČrnem grabnu na Brdo. Vsi
so občudovali enkratno danost narave in
tišti, ki so bili prisolni na osrednji proslavi
(>. septembra so svojim kolegom živo opi-
sovali ta enkratni dogodek. Preko ribnika
v parku smo opazovali pisateljeve vnuki-
nje in vnuka, ki so nas pričakovali. To je bi-
lo prijazno srečanje, Se posebej zanimivo
za slaviste, ki so izvedeli marsikaj zanimi-
vega za svoja predavanja. Po prigrizku
smo se stežka odpravili dalje, toda pred
gradom nas je že čakala skupinica deklet,
učenk OŠ Brdo, ki so predstavile zgodovi-
no gradu in pa pisatelja in njegovo deto.

Pred osnovno Solo janka Kersnika nas
je pričakala ravnateljica ga. Stoparjeva, ki
nas je popeljala po imenitni razstavi o živ-
ljenju in delu pisatelja. Kazstava, ki je im-
presionirala strokovnjake je sad pogloblje-
nega dela učiteljev brdske Sole Se posebej
slavistk Irene Orehek, lane Kovič in Dani-
ce luhart ter g. Divjaka. Fotografije nekda-
njega Brda so ob razlagi Kersnikovih vnu-
kov kar oživele in stopniSče je bilo kar na-
enkral pre|x>lno. Spt̂ t drugi so si ogledova-
li priložnostno razstavo slik Draga jerma-
na in težko so se slavisti poslovili od Brda.
Po poti smo se spustili v Lukovico in ob
kratkern ogledu trga sva jim z Branetom
Koscem predstavila nekaj zgodovine, za-
nimivosti in tuđi načrtov.

Lukovico so naSi gost je zapustili na
konjskih vpregah Konjerejskega druStva in
za mnoge je bila enkratna atrakcija. S son-
cem obsijana cerkev svetega Luka v Spod-
njih lJraprečah nas je sprejela s svojo mo-
goćnostjo. Prav otroSka radovednost pro-
fesorjev nas je vse presenetila, zanimalo jih
je prav vse, nekateri pa so se preskusili tuđi
v poznavanju zgodovine in umelnosti. In
v tistem trenutku sem opazil kako prijatelj-
sko vzdušje nas je prevevalo. V prijatelj-
skem pomenku smo odsli mimo doma |o-
vana Vesela Koseskega v Šentvid, kjer so
imeli slušatelji zborovanja kosilo.

S prijelniini občutki sva se s Cirilorn po-
sloviia od njih. l'rijeten dan je bil to.

In kakSni so sadovi^ Q>na tega srečanja,
ki nas je stala samo prijaznosti je nasled-
nji rezultat. Solo na Brdu, stalno razstavo
in pisateljev dom je v tem času obiskalo
preko 40 avtobusov učencev in dijakov iz
već: kot 20 Sol. Najavljajo se že nove, ki Že-
le pokazali svojini varovancem ludi Luko-
vico, KraSnjo in ćelo z vpregami se bodo
od|x'ljali k svetemu Luku.

MATEI KOTNIK

Koncert domžalskega komornega zbora v Praprečah

V ćudovifem iimbienlu prapreške (crkve sv. Luka so v soboto, 18. oktobra,
ravno na predvečer žegnanja v Praprečah gostovali domžalski komorniki z zlx>-
rovocJjem Karlom leskovcem. Ztxjr je spremlj.il orglar Matej Voje, n.i orglah
orglarstva Škarbl iz Rogaške Slatine, ki je koncert tuđi sponzoriral. Zbor je iz-
vajal dela Mozarta, Haydna, (.jallusa, Tomca, Mi'ndelssobna, Mokranjca in dru-
gih skladateljev. Doživelje ob poslušanju koncerta, katerega so razsvetljevale
svece, je bilo res nepozabno.

Koncert je v okviru lubilejnega let.i W)7 pripravila Občina Lukovica in Od-
bor za počastitev lubilejnega leta.

Rokovnjaški tabor 97
(Nadaljevanje iz prejšnje številke)

Medtern je na prizorišče kar peš
prišel tuđi lukovški župan, gospod
Anastazij Živko Burja. V [x>zdravnem
nagovoru je med drugim izrazil zado-
voljstvo nad namenom prireditve, ki
prav z oživitvijo ohranja našo prete-
klost. Omenil je ludi, da je občina
sprejela grb in zastavo, na katerih je lik
Kersnikovega rokovnjača, posnema-
jcx'; seveda le njihovo dobro plat. Go-
stom je zaželel obilo zabave, se zah-
valil vsem nastopajoćim terorganiza-
torjem Rokovnjaškega tabora, v jubi-
lejnem letu posvećen našima pisate-
Ijema janku Kersniku in Franu Maslju

Podlimbarskemu.Napotil sem se v
obnovljen in povećan rokovnjaški br-
log, ki je med drugim nudil odličen
rokovnjaški golaž ter odojka, ki ga je
na ražnju mojstrsko vrtel gospod lože
losipovič z l>)ba. Tik pred vhodom v
brlog je v improvizirani stari kovačiji
kovač gospod Bozo Limoni, prav ta-
ko iz Doba rnvnokar pripravil [x>dkev
in prićel kovati konja, ki pa se je ob
vsakem strelu fran(osk(>gci topa v pri-
merjavi s kozami tako vznemiril, da
ga je mojster skupaj / rokovnjačern,
ki je nogo držal, le sležka umiril in
podkoval. Mimoid(x"ega rokovnjača
sem pobaral, ali je mogoće, da v
vsem Črnem grabnu ni nobenega ko-

vača, ki bi bil pripravljen podkovati
tokovnjaškega konja in za to je moral
priskočiti na pomoč kovač iz sosed-
nje, bolj mestne občine. Da jih že
imajo, je hudomušno odgovoril men-
da sam Gregov pomoćnik, in to kar
več dobrih kovačev, vendar so bili
prav ta kotiec tedna eni služlx'no za-
držani, drugi pa tuđi »zadržani« - kar
tako.

Počasi sem se vračal proti osrednje-
mu prireditvenemu prostoru na kate-
rem je bilo vedno već obiskovalcev.
Do zob oborožetia franeoska vojska
v modro belih uniformah se je med
lem že dobro ulaborila meci že ome-
njenimi kozami in gasik i. Med nasto-
pajočimi sku|)in,imi je vztrajno pobi-
rala davek kar v naturalijah in vmes sr
elito streljala s topotTi. GABRIJEL

(nadaljevaqnje prihodnjič)

Božena Cerar
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Boris in njegovi muzikanti
Tokratna zares mimobežna za-

pis in pogovor sta nastala v sobo-
'<>, 4. oktobra 19f)7, okrog poldne.
Na ploščadi pred Vele je ansambel
Razpotnik z Rodice razveseljeval
občane, kupce, mimoidoče iz
pomzal in od drugod. Tuđi mene
je pograbilo razpoloženje. Priredi-
tev je potekala pod sponzorstvom
2AS2 Domžale. Seveda Domžal-
čani in po Sloveniji poznamo tega
nadobudnega mladeniča in njego-
ve muzikante, posebej pevko Re-
iato Smolnikar, sicer ženo Rober-
ta Smolnikarja iz ansambla
»Štajerskih 7«. Robert je tuđi pisec
in mentor glasbe Razpotnikovih. V
•a klepet sva zašla čisto po na-
ključju. »Ja, Leon, saj si iz Rodi-
ce?« »Ne, iz Grobelj,« se smejem.
»No kaj, KS Jarše Rodica, Groblje
pa spadajo vanjo,« se odrezavo
smeje. »Prav, že prav,« in pokram-
Ijava. V besedah je sproščen. Tuđi
to je odlika muzikanta.

Boris, standardno vprašanje: kdaj,
Me, kako si začel glasbeno pot?

Dolga zgodba. V X r. OŠ. Navdušila
S|J me starta, zalem som končal glasbe-
no solo, sodeloval v znanem harmonikar-
skem orkestru Domžale, nato začulil že-
l i " in potrebo po ansamblu...

In sodelovanje, nacrti?
Za nami sla dve /lati nagradi s Ptuj-

skega festivala 9.S/94. Seveda stalni na-
t o p i . V decembru predvidevamo i/id
'-D kasete, spet nastop v oddaji Po do-
maće. Vaje so pri meni doma, vsaj dva-
krat tedensko ali se več, po potrebi. An-
sambel sestavlja sedem članov, |)ojemo
S|)lo, duet ali tuđi vsi hkrati. Igramo tan-
ko šest ur nepretrgoma. Do konca leta
smo zasedeni, za samo silvestrovo pa
razmišljamo o danih ponudbah. V tujini
snio zdaj nekoliko manj angažirani. Ob-
veznosti pač tu doma. Taka zasedba v
ansamblu traja že tretje leto. Ne načrtu-
jcrno sprememb. Vodilo so želje poslu-
šalcev.

Igrate kjerkoli. Ste strankarsko
»predeljeni? Razmišljanja o mladih?

Nisem član nobenestranke, simpalizi-
rani s takimi, ki izražajo resnično zanima-
n i ( 1 in posluh za persfx>klivo mladih ozi-

roma tuđi drugim popularijam državlja-
nov Slovenije. Pomladni so že taki. In
mlade generacije? Te se nekako izgublja-
jo in to večinoma ne po svoji krivdi v
omami različnih nagnjenj, razmisijanj. To-
liko krivičnosti človek res ni pričakoval.

Osebno počutje, interes? Dom,
družina?

Na Fajfarjevi 12 sem doma. Tam se kaj
oglasi. Pečem piškote. Poskusi jih. No,
največ mi pomeni seveda glasba, ansam-
bel, uspehi.

Spopadanje s problemi?
S strpnostjo in voljo.

LEON SENGER

OBISK IZ VROČE AFRIKE

Ritmična
skupina

Ba Stella in
pater Miha
Drvenšek

V Grobeljski cerkvi so zadnje dni
septembra imeli obiskovalci edinstve-
no priložnost srečati se z ritmično sku-
pino Ba Stella in misijonarjem p. Mi-
nom Drvenškom. Vsi skupaj prihajajo
iz vroče afriške celine, točneje iz Zam-
bije. Ritmična skupina Ba Stella je
»moje delo« se rad pohvalli p. Miha.

Pred evharističnim slavjem je skupi-
na zapela popevko »Dva novčiča« v
slovenskom jeziku. Med evharistijo pa
je skupina različno sodelovala. Najbolj
zanimivo in razgibano je bilo prinaša-
nje darov. Člani skupine so po cerkrve-
ni ladji med petjem in plesom prinesli
do oltarja različne poljske darove.

Po evharistični daritvi je bil krajši
kulturni program, v njem je skupina Ba
Stella prikazala različne načine plesa in
petja. Program je povezoval p. Miha
Drvenšek.

ŠTEFAN ROZMAN

Skupina Ba Stella s patrom
Mihom Drvenškom, jarškim
župnikom g. Janezom Kvaterni-
kom ter nekaterimi mlajšimi
obiskovalci v grobeljski cerkvi
(slika desno).

Kršćanska duhovna glasba na
malo drugačen način in v

drugem jeziku. R Miha Drven-
šek s kitaro, in v značilnem

zambijskem ritmu.

FOTO: JANEZ STIBRIČ

NOVA KNJIGA G. VELIMIRA VULIKIĆA

Bratje Pirnat
(Nadaljevanje s prve strani)

Kako se je vse skupaj začelo?
()b predslavilvi knjige prof. dr. |ože

Kani, oče slovenskega zobo/dravstva,
mi je znani pisatelj v |x>govoru o mojem
nadaljnjem pisateljevanju pokazal na
brale Pirn.il in mi dejal, da imam tu kra-
sno priliko za vsebino naslednje knjige:
zakaj le bi jo iskal drugod. V |x>govorih
z Inati Pirnal sem todaj zvedel, da v le-
tu 1997 praznujejo štiri desetletja sku-
pnega prepevanja, in ideja je bila lu. Po
krajših razgovorih snio ugolovili, da
smo vsi za. Začel sem zbirali potrebno
gradivo, saj sem želei s knjigo o njiho-
vom življenju in delu u jeli osrednjo slo-
vesnost ob njihovi 40-lelnici.

Kako je nastajala knjiga?
la zvrsl je zame nekaj novega, se zla-

sti, ker sem glede |)etja le dober poslu-
šalec, vsebina knjige pa je s pesmimi ze-
lo Usno povezana. Zbral sem zelo veli-
ko gradiva. Pri tem mi je s svojo obšir-
no dokumentacijo kol tajnik okteta ve-
liko pomagal g. Srečo. Zbrali smo veliko
folografij, br.il sem časopise iz obravna-
vanih č.isov, tuđi kronike g. Slaneta Stra-
žarja, SI AMNIK, največ pa sem zvedel
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v pogovorih z glavnimi junaki knjige. V
pogovorih smo se dopolnjevali, spozna-
vali drug drugega in ugotavljali, da mar-
sičesa drug o drugem sploh ne bi izve-
deli, če se v pripravah na knjigo ne bi
podrobneje seznanjali. Vsi so mi dali na
razpolago vse, kar so imeli, ludi pisma
in pesmi; s tem sem obogatil knjigo.
Uporabil sem vse, kar mi je prišlo pod
roko, gradivo sistemiziral in oblikov.i
romansirano življenjsko prifjoved; la se
zame v letu 1943, ko sla najstarejSa bra
la pred Nemci odšla v partizane in jo
nadaljeval z izgnanstvom celotne druži-
ne v Nemčijo, pripoved je stekla in se
ustavila v današnjih dneh.

Knjigo ste razdelili na tri dele?
Kot je že povedano v prvem delu

ZB( ) Q ) M I)()MOVINA, opisujem od-
hod Pirnalov sredi druge svetovne voj-
ne v izgnanstvo in njihov povratek v do-
movino. Drugi del Lt l I/ SKUPNRCA
GNEZDA je namenjen opisu usod posa-
meznih bratov, ob kalerih naslopajo tu-
đi njihovi najbližji in prijatelji, |x>zabil pa
nisem ludi na desetega brata Andrejč-
ka, ki je umri med vojno, ler sestro Bel-
ko. V tretjem delu, PESEM BRATOV-
SKIH KORENIN, sem opisal pevsko pot
okteta in jo ob koncu dopolnil s krono-
logijo naslopov Okteta ler s predstavit-
vijo najpomembnejših priznanj. Če bi
hotel našteti vse, bi bila to še »ena« knji-
ga.

Vam je katero od obdobij v življe-
nju bratov Pirnat bliže kot drugo?

Zlasti pri prvem delu knjige mi je po-
magalo, ker sem obdobje druge svetov-
ne vojne in ludi internacije izkusil kot
olrok. Od bratov Pirnat mi je najbližji
Ljubo. Najprej zaradi pokliča, ki mi je
blizu, pretresla pa me je ludi njegova
življenjska usoda, zJasti tišti del njegove-
ga hrepenenja, ko bi na poli iz Argen-
tine v Avstralijo rad objel svoje starše,
vendar mu to ni bilo dano, zato so ta-
ko Ljubu kot meni še danes pred očmi
slike njegovih Ijubih staršev, ki ju ni smel
poljubili v slovo.

So vaši junaki knjigo prebrali pred
izidom?

Seveda, lo je moja meloda in vesel
sem bil vseh njihovih predlogov in do-
polnil. Vseh osem, pa tuđi nećaka Pa-
vleta, izredno cenim. Skozi naše sode-
lovanje sem spoznal, da so to pošteni
fantje, delovni, dobri možje in očetje, ki
se držijo korenin svojih prednikov in tu-
đi skozi svojo pesem ohranjajo Ijubezen
do doma in domovine ter tradicije. Ob
lem sem tuđi sam s|xjznal njihovo gren-
kobo, ko so bili zaradi svoje vernosti, ki
so ji ostali zvesti do danes, zapostavlje-
ni. V knjigi sem upošteval prav vse, kar
se jim je v življenju zgodilo. Teh dogod-
kov nisem mogel niti hotel napisati dru-
gače, kol je bilo. Tuđi pri pisanju te knji-
ge sem upošteval svoje poslanstvo kot
zgodovinar, ki povsem upošteva resni-
co in dejstva zgocbvine. Življenje juna-
kov literarno obdelujem v različnih obli-
kah, vendar je moj namen ta, da resni-
ca vedno ostane resnica. Ob tem bi po-
vedal, da prav zaradi le resnice priđe lu-
di do zamer. Teh sem vajen, vendar sem
in bom vztrajal: pisana beseda ostane,
zato mora biti resnična, verodostojna,

Dr. Velimir Vulikič

zamera paodide in se pozabi.
Čeprav niste vseskozi v naši obči-

ni, knjiga priča, da dobro poznate
zgodovino in sedanjost naše občine.

Mislim, da zelo dobro, morda včasih
ćelo bolj kot domaćini, saj upoštevam
besede svojega prvega mentorja,
dr. Zdravka Klanjščka, ki je dejal, da
bom morda kot neobremenjeni in ne-
prislranski zapisovalec zgodovine ćelo
k)l j verodostojen kot tišti, ki je to zgodo-
vino »delal.« V občini Domžale živim že
skoraj pet desetletij in prav pri pisanju le
knjige sem vedno znova odkrival nove
strani njene zgociovine in sedanjosti.

Prvi odmevi na vašo knjigo?
Najbolj vesel sem bil pohvale svojih

glavnih junakov; ti so ob branju knjige
ugotoviii, da v njej najdejo marsikaj
drug o drugem, česar rtaslej nišo vede-
li. To je zame največja pohvala. Ob upo-
šlevanju vsega razpoložljivega gradiva

sem namreč moral pri knjigi upošteva-
li, da to ni monografija z dokument ira-
nimi dokazili, temveč sem skušal v ok-
viru možne pisateljske svobode dogod-
ke in junake povezati, jih tuđi opleme-
niti in narediti bolj zanimive za bralce.
Ukrali sem se skušal vživeti v življenje,
v čustva slehernega izmed bratov, saj bi
bil sicer suhoparen, če bi navajal le do-
ločena dogajanja in čas. Lahko rečem,
da sem z njimi pel, ko so peli, bil žalo-
sten in jokal, ko so to počeli oni. Upam,
da sem njihova življenja, predvsem pa
Ijubezen do petja, predstavil kot celoto,
brez katere knjiga ne bi bila to, kar je.

Dosedanje vaše knjige so imele
enega junaka, tokrat jih je već? je
pisanje lažje ali težje?

Veliko lažje je opisovati enega člove-
ka, še lažje je pisati zgodovino zoboz-
dravstva, ker je to monografija, ki teme-
lji na razpoložljivih dokumentih. Knjiga
o bratih Pirnat pa je literarno delo, ki ga
je veliko težje napisati. Združiti sem mo-
ral življenjske poti desetih bratov, njiho-
vih občutij in usod. Vsak brat ima svoje
življenje, svoje poglede, svojo usodo,
svoja hotenja, svojo srečo in Ijubezen,
vse to pa je tuđi del Okteta bratov Pirnat.

Precej časa sem porabil tuđi za spo-
znavanje časa, v katerem so začeli živeti
in v katerem živijo. Ta utrip sem skušal
vključiti v knjigo kot zrcalo, v katerem
odsevajo usode ne le bratov, temveč tu-
đi njihovih najbližjih in drugih ljudi.
Obrobno so namreč zajete tuđi po-
membnejše osebe časa, ki v knjigi osta-
jajo zapisani za vedno.

Kaj vam pomeni Oktet bratov Pir-
nat?

Veliko, največ. Postali so moja živ-
ljenjska izkušnja, brez katere bi bil rev-
nejši. Obogatili so del mojega življenja
in včasih se poćutim kot eden od njih,
čeprav nisem niti njihov sorodnik niti
pevec. Čutim njihovo globoko poveza-
nost, njihovo Ijubezen do petja in oko-

Ija, v katerem živijo. Enako kot oni me-
ni sem jim hvaležen, da sem lahko na-
pisal knjigo o njih. Vedno sem jim rad
prisluhnil na koncertih, slovesnostih ali
pa pri meni doma, po tej knjigi pa nji-
hovo pet je bolj razumem, zlast i njihova
interpretacija Kernjakovih koroških pe-
smi me vedno gane.

Ob pisanju knjige sem skušal ugotovi-
ti, ali so bratje Pirnat naš fenomen, je
morda še kje v svetu oserri bratov, ki po-
jejo, ali imamoje mi srečo, da jih imamo.
To mi je potrdil tuđi g. lomaž Tozon,
član Slovenskega okteta - škoda, ker ga
ni već. Oktet bratov Pirnat ostaja eden,
edini in moramo biti ponosni riunje.

Knjiga je že našla pot med svoje
bralce. Kako naprej?

Ob lej priložnosli bi se iskreno z<sh-
valil uredniku Družine g. dr. Grilu, saj se
je izredno potrudil, da je knjiga izšla ob
40-letnici glavnih junakov, iskrena hvala
[ja tuđi sponzorjem in vsem, ki so pri na-
stajanju in izdaji knjige pomagali. Pri tem
ne smem pozabiti na nekoga, ki vedrio
prvi prebere moje »knjige«, ki je njihov
prvi kritik in lektor. To je moja draga že-
na Malći, saj je veliko več, kot to, zato se
ji za vse v življenju iskreno zahvaljujem.

Idej in predlogov je veliko, najbrž pa
se bom najprej lotil pisanja knjige o aka-
demiku prof. dr. Francu Celešniku, usta-
novitelju klinike za čeljustno kirurgijo in
prvem predsedniku Evropskega združe-
nja čeljustnih kirurgov, ki sem jo zaradi
časovne stiske odložil - a le za leto ali
dve.

Knjiga dr. Velimirja Vulikiča, BRATJE
PIRNAT, še išće svoje poti med bralce.
Avtorju zanjo čestitamo. Z njo je g. Vuli-
kić, će uporabimo že velikokrat uporab-
Ijene besede, postavil »spomenik« družini
in Oktetu bratov Pirnat. lem veljajo na-
še čestitke ob 4()-letnici. Največje prizna-
nje g. Vulikiću pa st) zanesljivo bralci, saj
radi segajo po njegovih knjigah.

V. VOJSKA

NOVA CD PLOŠČA TANJE ZAJC ŽUPAN

Srce mi bije za te
Ko priđe polnoč, Sanjarjenje in Vrni se ter Od tod

do večnosti, Srečen Božić in Vse moje Ijubezni so na-
slovi kaset in CD plošć Tanje Zajc Župan, ene najbolj
znanih slovenskih citrark, zanesljivo pa citrarke z naj-
več prodanimi kasetami in CD ploščami.

Ko je na zadnjem koncertu, ki ga je v Domžalah pripravila
skupaj s svojimi prijatelji - najbolj znanimi slovenskimi glasbeniki
v prednovoletnih dneh lanskega leta povedala, da si želi poskusiti
še veliko stvari, predvsem pa uživati v lepoti življenja, glasbe, Iju-
bezni in citer ter z njimi lepšati dni vsem, ki imajo njene pesmi
radi, se je v njenih mislih že porajal nov projekt, nova CD plo-
šča, četrta po vrsti, katere naslov pove vse: SRCE Ml BIJE ZA TE.

Na njej je deset evergreenov, deset |x>pularnih tujih skladb,
ki v Tanjini izvedbi zazvenijo na novo, še prijetnejše, še lepše. Pri
izdaji nove CD plošče so ji pomagali: Dušan Zore, aranžer, pro-
ducent in tonski mojster, ki je sodeloval tuđi pri priredbah za ci-
tre, kjer je del pesmi priredila Tanja sama, med sodelavci pa je
tuđi |ože Burnik. Pri projektu sta pomagala tuđi flavtistka Anja
Burnik ter kitarist Marino Mrčela, plošća pa je bila |xisneta v stu-
diu NAPOLEON v Kamniku. Plošćo je založilo podjetje UNI-
CRAE d. d. o, dobite pa jo v vseh bolje založenih trgovinah s plo-
ščami in kasetami, našli pa jo toste tuđi v katoliški prodaji Sve-
ta knjige in na vseh poštah.

Bella da morire. Malaika, Love me tender, Season in the sun,
An Angel, VVithout vou, Some broken hearts never mend so

nekateri izmed naslovov skladb, ki ne bodo očarali le Ijubi-
teljev Tanjine glasi«, temveč bodo prijetno presenetili tuđi
druge ljubitelje citer. Tanja je namreč dala znanim popevkam
nov zven in znova dokazala, da so citre primeren instrument
za najpopularnejše svetovne uspešnice, ki jih Ijudje najraje
poslušajo.

Čeprav je do konta novembra še kar nekaj časa, pa bi vas
Tanja Zajc Župan že sedaj rada povabila na promoujski koncert,
ki bo 29. novembra 1997 v hali Komunalnega centra. Ob Tanji
bodo nastopili najbolj znani slovenski glasbeniki, obljublja pa tu-
đi presenečenje - znanega gosta iz tujine.

Če ste za romantiko, će imate radi zven citer in svetovno
znane uspešnice, potem je CD plošča SRCE Ml BIJE ZA TE -
prav za vas!

/3|

bije za te.
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Vrtec na

Količevem že
stoji

Težko je bilo slovo od starega,
odsluženega vrtca, saj smo v njem
preživeli veliko, zares veliko lepih
trenutkov, tako otroci kot vsi zapo-
sleni.

Vendar čas je naredil svoje. Vse, kar
smo našemu dobremu, staremu vrtcu
nudili za vzdrževanje, ni imelo već
prave vrednosti. Bil je do kraja iztro-
šen pa tuđi premajhen, saj caka na
vstop veliko otrok, ki so potrebni in
željni varstva.

Tako se je zgodilo po dolgih pripra-
vah in ob pomoći prizadevnih staršev,
ki jim ni vseeno kje in kako bodo nji-
hovi otroci preživeli svoja najlepša in
brezskrbna leta, da so pričeli graditi
nov vrtec. Najprej je bilo veliko pos-
pravljanja, selitev in nato rušenje. Ven-
dar že po tednu dni se je dalo zaznati,
da raste nova zgradba. Otroci in
vzgojiteljica večkrat obiščemo gradbi-
šće in tako spremljamo nastanek no-

vega Mdoma«. Ni malo otrok in st.ir-
šev, ki se že zjutraj, preden pridejo v
vrtec, gredo prepričati, će delavci do-
volj hitro gradijo. Zelo prijetno je po-
slušati otroke ob obiskih gradbišča,
kakšne narčte za igro že sedaj kujejo.
Ob enem od obiskov je bilo slišati tu-

đi laks'en otroški komentar: »Poglejte,
saj bo naš vrtec velik kot dinozaver.«

Da bomo medsebojne stike z otro-
ki, ki so preseljeni med gradnjo v oko-
liške vrtce, obdržali in da bo snidenje
prijetnejse, se tuđi v tem času obisku-
jemo.

(i: I«) vse posreći, bo lelos -veseli
december« še bolj vesel, saj trdno
upamo, da se bomo prav v tem času
že veselili in omogočili tako vstop v
vrtec tuđi drugim čakajočim otrokom.

- MARJETAMAV

»Ostržkovi« smo se imeli lepo
V petek, 19. 9. 1997 smo se z avto-

busom odpeljali v prekrasen in verjet-
no nepozaben dan - v Kranjsko Goro.
Tam smo pomalicali, nato pa smo se s
kombiji in terenskimi vozili odpeljali
mimo jezera Jasna proti Vršiču in po
skrivni poti z zaprtimi očmi do jaše, od
koder so nas fantje - Samo, Martin, Mi-
ran - popeljali skozi gozd. Hodili smo
tiho, da ne bi prebudili Bedanca, opa-

zovali smo drevesa, videli eno od pa-
sti, ki jih Bedanc postavlja po gozdu,
potem pa poklicali Kekca.

...in prišel je iz svoje koče!..
Pozdravil nas je z vriskanjem, poka-

zal nam je Bedanćeve stopinje, čurčlne
(=storže) in nam povedal, da sta s teto
Pehto zdaj prijatelja. Priklicali smo tu-
đi njo. Pokazala nam je, kako visoko v
gorah stanuje, kje in kakšne zdravilne

rožice nabira... Kekec nam je poslregel
s kislim mlekorti in crnim kruhom,
otroci pa so moćno oponašali sovo, ko
so zagledali, kako Bedanc drži Kukca
nad glavo... in uspelo jim je Bedanca
pregnati. Poklepetali smo še s Kekcem
in teto Pehto, z njima zapeli... in se od-
peljali na malico in potem v Domžale.

Marsikaj pa bodo še o tem dopol-
dnevu vam in svojim prijateljem pripo-
vedovali otroci. Bilo je zares Čudovito!!!

VZGOJITELJICA
DARJA KALIŠEK

Prijetna
jesenska

spoznanja
Ob izletu za športno značko so

otroci iz vrtcev Vir in Kolićevo
združili prijetno s koristnim. Obi-
skali so kmetijo v Prelogu, kjer so
lickali koruzo.

Vodji vrtcev:

MARJETA MAV in JULIJANA
PIRMAN

(foto: TATJANA JARC)

Nove razglednice Homca
V mesetu septembru je Kultur-

no društvo Jože Gostič Homec z
župnijskim u radom Homec po
dolgih letih izdalo serijo treh no-
vih razglednic Homca.

Na prvi je zanimiva fotografija, ki je
bila že pred nekaj leti posneta iz zra-
ka. V ospredju je Homški hrib s cerk-
vijo Marijinega rojstva. V ozadju se vi-
dijo Nožice, te se nadaljujejo z drugi-
mi naselji vse do Kamnika. Panoramo
zaključujejo prelepe Kamniške planine.

Na drugi razglednici je fotografiran

Homški hrib z jugozahodne strani. V
ospfedju izstopa stara šola in bivši
društveni dom, ki pa nikoli ni služil
svojemu namenu. V ozadju se proti
nebu dviga Homški hrib s svojo zna-
čilno pociobo. Kombinacija zlatom-
menega pšeničnega polja in svetlo-
modrih ponevihtnih oblakov izraza
tuđi nekoliko umetniško upodobitev
Homca.

Na zadnji razglednici pa je kip
Homške Marije; ta je v preteklih sto-
letjih privabljal na Homec številne ro-

marje iz vse Slovenije. Kip se je ohra-
nil še iz prvotne cerkve, verjetno pa
izvira iz obdobja renesanse.

Vse tri razglednice so oblikovno ze-
lo privlačne, obenem pa so zanimiv
prispevek k delu turistične ponudbe
obrobnih krajev domžalske občine.
Društvo ima v bližnji prihodnosti na-
men izdati še razglednici Nožić in
Preserij.

Razglednice lahko kupitertaJHorn-
cu: župnijski urad, gostilrfa fepatišek,
picerija Jaka; v Preserjah: papirnica Li-
pa, gostilna pri )urju; v Radomljah:
market Bistrica (Napredek) ter v Vele
Domžale.

BORUT JENKO

Uredništvo
glasila Slamnik

obvešča vse
bralce, da lahko

oddajo svoje
prispevke

najkasneje do
10. dne v
mesecu.

RAZSTAVA UNIKATNO OBLIKOVANEGA LESA

Čas v barvah
Jesenski čas je s svojo barvitost-

jo, daljšimi večeri in včasih tuđi
mrzlimi dnevi, ki letos še čakajo
na svoje trenutke, zelo primeren
za stik z naravo. Tega lahko doži-
vimo s sprehodi ali pa se naravi
približamo drugače, kot je to sto-
rila ga. Majda Ogrinc, predstavni-
ca mlajše generacije slovenskih
oblikovalcev, samorastnikov. Njen
čut za umetnost jo spretnija že od
mladosti. Sprva je bil prikrit in ne-
izrazit, a se je razbohotil, ko je
oblikovalka pred štirimi leti ob
obiskovanju moževe delavnice
spoznala, da kosi lesa, ki sprva ni-
majo prave oblike, po njeni obde-
lavi in poslikavi ponovno oživijo.

V les vgrajena ura, ki kaže čas, pa

samo dopolnjuje moto - ujeto v času.
Njihove izrazitosti in oblike nam
omogoćajo najrazličnejše razlage, če
pa k temu dodamo še kombinacije, ki
se nam ponujajo med gledanjem
izdelkov, se njihov pomen in predsta-
ve množijo v nedogled. Ob njenih
flelih se oči spočijejo, srce dobi hitrejši
utrip, čas je lepši in bogatejši.

S svojimi najnovejšimi izdelki se je
ga. Majda Ogrinc predstavila na raz-
stavi ČAS V BARVAH; odprtje v Gosti-
šču pri Zlati kaplji sta obogatila g. Ma-
lija Gerar, človek z zametnim glasom in
prsti, vrednimi spoštovanja, ki je ob tej
priložnosti predstavil novo CD ploščo,
ter vinogradniška družina Toroš iz Do-
brovega v Goriških Brdih.

V.

Gostovanje zamejskih
godbenikov v Domžalah

Godbeno društvo Viktor Parma
iz Trebč (Trst, Italija) pod vod-
stvom dirigenta Leandra Pegana je
13. septembra vrnilo obisk dom-
žalskim godbenikom.

Ob odhodu domžalskih godbeni-
kov z gostovanja pri godbenem društ-
vu Viktor Parma iz Trebč se je datum
13. september venomer ponavljal, saj
bi bila velika škoda, če bi ga kdorkoli
spustil iz spomina. Ta datum je na-
mreč označeval povratno srečanje
obeh godb, le gostitelj se je zamenjal.
Tokrat so ćlani godbenega društva
Viktor Parma iz Trebć prišli v Dom-
žale.

Godbeno društvo Viktor Parma se-

stavljajo predvsem godbeniki iz Trebč
in okoliških vzhodnokraških vaši, vodi
pa jih že enajslo leto Leander Pegan, ki
je tuđi ravnatelj godbeniške sole. Na-
slednje leto bo godba praznovala 85
let obstoja, letos spomladi pa si je na
državnom tekmovanju priigrala srebr-
no odličje v tretji težavnostni stopnji.

Takoj po prihodu v Domžale so
imeli gostujoči godbeniki tonsko vajo
v domžalskem godbenem domu, ka-
sneje pa so pred blagovnico Vele odi-
grali promenadni koncert. Program
koncerta je bil izredno razgiban in
kvalitelen, saj je zajel skoraj vse zvrsti
glasbe, ki jih godbe na pihala igrajo.
Dirigent Leander Pegan je izredno ru-

tinirano vodil godbenike sko/i sklad-
be, kar se je po/nalo tuđi pri kvaliteti
izvedbe koncerta, saj je1 bila na visoki
ravni, na trenutke pa tuđi atraktivna.

Po promenadnem koncertu in ko-
silu so si godbeniki z družinami ogle-
dali Železno jamo in Krumperk, zve-
čer pa so kot gostje naslopali na ob-
močni reviji pihalnih orkestrov.

Gostovanje zamejskih godtenikov
v Domžalah si bodo tako gostje kot
tuđi domžalski godbeniki zelo zapo-
mnili, saj je ves elan minil v zelo vese-
lem in prijateljskom razpoloženju,
predvsem pa v pričakovanju ćim-
prejšnjoga vnovićnega snidenja.

MATE) PRIMOŽIČ

Uredniški
odbor

Slamnika v
Lukovici

10. redna seja Uredniškega od-
bora Slamnika je bila 9. oktobra v
prostorih Občine Lukovica, v Lu
kovico je uredniški odbor povabila
Obćina Lukovica in urednica Lu
kovških strani.

FOTO: V. R
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Skrb za okolje, narodne nose,
predavanja in še marsikaj

Čeprav je bilo sedanje Turistič-
no društvo Ihan ustanovljeno
5. aprila 1994, njihova dejavnost
poteka že precej dlje, saj so že
pred petnajstimi leti na pobudo
Antona Čiča, priznanega hortikul-
turnega in turističnega delavca, v
I hanu dobili hortikulturno društvo.
O dejavnost i tega društva in o de-
lu sedanjega sem se pogovarjala z
gospo Slavko Pogačnik, predsedni-
co društva, /a ta zapis pa sem upo-
rabila tuđi Poročilo o delu društva,

"ki ga je v Juliju 1997 podpisal An-
ton Križaj, dolgoletni tajnik in du-
ša društva.

Kakšen je bil namen Hortikultur-
nega društva Ihan?

Namen hortikulturnega društva je
.;;hij, da s svojimi strokovnimi sodelav-

ci pornaga članom društva in drugim
krajanom pri gojenju cvetja in urejeva-
nju vrtov ter zelenić, hkrati pa je bil
namen skupna skrb za čisto, lepo in
prijazno okolje. Po odhodu g. Čiča se
je ta dejavnost malce umaknila dru-
gim, ćeprav še vedno organiziramo
redna predavanja oz. bolje rečeno
razgovore o cvetju, lepem okolju, obi-
skujemo razstave ter skrbimo, da je
naše okolje prijetno in čisto.

Vaša predavanja so vedno dobro
obiskana?

Naši člani in prijatelji društva so ve-
dno radi prisluhnili priznanim hortikul-
turnim delavc em in dobrim predava-
teljem. Tako smo v Ihanu gostili
ing. Strgarja, g. Ogorevca, go. Anko
Bernard, največkrat pa nas je obiskal
priznani ing. Slavko Zgonc. Veseli smo
bili tuđi domaćih predavateljev, g. To-
neta Čiča in g. Boštjana Slovnika. Pre-
davanja in diapozitivi o vzgoji balkon-
skih in okenskih cvetlic, o urejevanju
vrtov in okolic hiš so bili skupaj s prak-
tičnimi nasveti in prikazi presajanja,
razmnožavanja in negovanja rasllin
vedno lepo sprejeti. Omenim naj tu-
đi predavanja o potovanjih v Avstra-
liji g. Sama Križaja.

Brez skrbi za urejeno in čisto na-
ravo ne gre?

Urejena, čuvana in čista narava so
sestavine kakovi isti Življenja in temelj-
na prednosl ter pogoj sodobnega tu-
rizma, pravi naš tajnik, g. Anton Križaj.
V Ihanu se vsi zavedamo, da je za
ohranitev ćistega okolja potrebno na-
rediti marsikaj, žal pa ob tem vemo,
da so čistilne akcije, kjer je vedno ve-
liko pridnih udeležencev, premalo.
Dokler ne bodo čiste naše vode, do-
kler ne bo čist in zdrav zrak, ki ga di-
hamo, ne borno mogli biti zadovoljni.
Rada pa bi pohvalila prizadevnost na-
ših najmlajših, naših šolarjev, tem se
skupaj z g. Ano Lenič in drugim oseb-
jem zahvaljujemo. Ob tem naj po-
vem, da je naše društvo pomagalo tu-
đi pri ureditvi |X)kopališća ter prevzelo
skrb za primerno ureditev in vzdrže-
vanje zelenić, predvsem pa prostom
pred spomenikom dr. Antona Brezni-
ka.

Tradicionalni koledar je vaše le-
Po darilo in voščilo vsem, ki vas
ifnajo radi.

S skromnimi finančnimi sredstvi, ki
sta jih prispevali tuđi KS Ihan in Obči-
na Domžale, smo že v letu 1992 prvič
izdali lep stenski koledar; ta je postal
stalnica v delu društva in smo na njem
doslej že predstavili: skupino ihanskih
narodnih noš leta 1992 v Beljaku, spo-
menik jezikoslovcu dr. Antonu Brezni-
ku in sku|)ino narodnih noš v Ihanu,

znamenite ročno izrezljane Hribarjeve
jaslice, ki predstavljajo izredno zgodo-
vinsko vrednost v našem kraju, večjo
skupino narodnih noš v Domžalah, na
zadnjih koledarjih, ki jih prejmejo kot
pozdrav in novoletno čestitko vsi na-
ši člani, krajani in prijatelji, pa smo
predstavili lepo obnovljeno originalno
kočijo in Vršniškov kozolec. Največ
fotografij je pris|x.rval g. Matjaž Brojan.

Najholj znani ste po skupini na-
rodnih noš?

Vedno smo si želeli, da bi bili sku-
paj, da bi bili veseli, zato smo precej
skrbi namenili tuđi družabnosti in prav
iz te in Ijubezni do narodnega izroči-
la je nastala skupina narodnih noš, ki
predstavlja jedro našega društva. V tej
skupini je trenutno 80 narodnih noš,
med njimi tuđi ćele družine, ki se ra-
de udeležujejo različnih slovesnosti.
Narodne nose iz Ihana smo vedno do-
brodošle, še zlasti prisrčni pa so naši
najmlajši, ki navadno v sprevodih sto-
pajo na čelu in |X'ljejo voziček, okra-
šen s cvetjem in zelenjem.

Kje vse ste že nastopali?
Ihanska skupina narodnih noš je bi-

la letos že desetič na tradicionalni pri-
reditvi v Beljaku, tu smo med številni-
mi skupinami iz srednje Evrope vedno
na častnem mestu. Na uspešen nastop
v mariborski prireditvi CVETJE, SAD)E
IN VINO nas še danes spominja ZLA-
TA VRTNICA MARIBORA, najvišje pri-
znanje Mariborske turistične zveze.
Večletno je naše sodelovanje v okviru
prireditve PIVO CVETJE v Laškem ter
\x\ Dnevu narodnih noš v Kamniku,
kamor se običajno z vozovi odpravi
do 70 članov našega društva. Sodelo-
vali smo na skupnom silvestrovanju v
oddajah VIDEOMEH, na slovesnosti
ob 800-letnici Slovenskih Konjic, v
Ribnici, na kmečkih ohcetih, nikoli pa
ne manjkamo tuđi na domaćih prire-
ditvah v našem lepem Ihanu ali drug-
je v občini. Lep je tuđi spomin na pos-
vetitev dr. Rodeta v stolnici in na spre-
jem na njegovom rojstnem domu na
Rodici, tam tuđi nismo manjkali. O
vseh teh naših aktivnostih lahko pre-
berete tuđi v časopisih.

Najmlajši plešejo tuđi v folkorni
skupini.

Tako je. Na podružnični soli v Iha-
nu smo ustanovili folklorno skupino, ki
je že nastopila na nekaterih priredit-
vah in bila lepo sprejeta. Ob tem naj
omenim, da smo našli veliko razume-

varcje pri Županji in njenih sodelavcih,
iskreno pa se zahvaljujem vsem, ki so
po svojih močeh pripomogli, da so na-
ši najmlajši danes folklorna skupina, ki
jo vsak rad pogleda in ji prisluhne. To
so zlasti: g. Ivan Hribar, g. Drago An-
žin, ga. Bernarda Orešek, ga. lelka
Vodnjov ter Nataša. Brez njih najbrž
ne bi šio, zato še enkrat hvala, naši fol-
klorni skupini pa veliko dobre volje,
sreće in uspehov na njihovih nastopih.

V društvu je zaživela je tuđi
izletniška dejavnost?

Naši izleti v Slovenske Gorice, na
Ptuj, Grossglockner, v Padovo in Be-
netke, Gardaland, pa ludi na Višarje
in v Planico, na Dolenjsko, v Belo Kra-
jino in drugam so vedno lepo obiska-
ni. Na njih spoznavamo našo domo-
vino, pa tuđi tujino in krepimo vezi
med člani društva in našimi prijatelji.

Oživili ste tuđi nekatere tradici-
onalne običaje?

Ponovno smo oživili tradicionalno
miklavževanje, vedno ga obišče več
kot 1(1) otrok, ti iz rok Miklavža prej-
mejo darila. Ob zaključku sezone or-
ganiziramo martinovanje, ki ga sicer
plačajo člani sami, je pa delček zahva-
le za delo v posameznem letu, za
vzdrževanje obleke, narodne nose, pa
za cvetje, avtobusne prevoze in druge
stroške, ki jih vedno pokriva vsak sam.
Naše društvo je namreč prostovoljno
in Ijubiteljsko.

Skrb za lepo, čisto in urejeno
okolico ostaja na prvem mestu?

Skrb za to, da bi bili kraji, kjer živi-
mo, vedno in povsod v vseh letnih ča-
sih lepi, čisti in privlačni za domaće,
obiskovalce in izletnike, ostaja na pr-
vem mestu, zato vabimo vse, zlasti pa
mlajše krajane, cJa se nam pridružijo in
z novimi predlogi in pobudami pope-
strijo našo dejavnost. Ob koncu naj
povem, da je v naše društvo včlanje-
nih skoraj 200 članov in da urejamo
vse potrebno. Naš statut borno uskla-
dili z novim Zakonom o društvih.

Taka je dejavnost Turističnega
društva Ihan, ki pa jo ob večjih sestav-
Ija tuđi vrsta drugih aktivnosti, drobnih
skrbi in pozornosti, med katerimi je tu-
đi ta, da se spomnijo s kartico in naj-
boljšimi željami vseh, ki praznujejo
okroglo obletnico, in starejših ćlanov.
Tuđi taka drobna pozornost je del,
morda pa ćelo ena izmed lepših stra-
ni velikih uspehov Turističnega društ-
va Ihan. V. VOJSKA

Še vedno
gradimo,

moderniziramo,
asfaltiramo

Letošnje lepo jesensko vreme je
kot nalašč za različna gradbena
dela, ki potekajo na raznih koncih
naše obćine. Tuđi za tokratno šte-
vilko sva si ogledala nekaj grad-
bišč in vam jih predstavljava.

Zemeljska dela potekajo tuđi na cesti na Homški hrib proti vodohramu,
rekonstruirana cesta pa bo omogoćila tuđi lepši in varnejši dostop do
mrliških vežic in cerkve na Homcu.

Povezovalna cesta C iz Štude pro-
ti Savski cesti počasi dobiva svojo
konćno podobo. Za blizu 300 me-
trov asfaltirane ceste je bilo po-
trebno v proračunu zagot oviti bli-
zu 4 mio SIT.

H koncu gre tuđi ena izmed sto-
penj v gradnji hodnika za pešce
med Ihanom in Selom. Varnejše
poti bodo veseli pešci in kolesarji,
ki so se doslej vozilom umikali na
neurejene bankine.

Še nekaj trenutkov in tuđi prebi-
vale! Ui. Nikole Tesla se bodo vo-
zili po urejeni asfaltirani ulici.

Delavci hitijo tuđi z rekonstrukci-
jo in obnovo jemćeve ulice v Trzi-
nu. Tekst V. Vojska, foto: P. Tonkli

Gasilci v Turnšah. Na srećo le na vaji, ki je bila zelo aktivna.

Končno semafor v Trzinu
Tuđi v SLAMNIKU smo velikokrat

pisali o nevarnosti pri vključevanju v
promet iz Obrtno industrijske cone
Trzin na vsak dan bolj obremenjeno
magistralnom? sto M-10. Številne proš-
nje, tuđi razgovori in prizadevanja Žu-
panje Cvete Zalokar Oražem in nje-
nih sodelavcev, zlasti podžupana Si-
mona Mavsarja, so končno sredi ok-
tobra privedla do vključitve in začet-
ka obratovanja semaforja, ki bo orno-
gočil vsem zaposlenim in obiskoval-
cem tega dela Trzina lažje, predvsem
pa varnejše vkljućevanje v promet
proti Ljubljani in Domžalam.

Investicija v vrednost i 7 mio SIT so-
di v okvir pripravljanih del ob rekon-
strukciji ceste M-I0 od Črmič do Trzi-
na. v.

V Turnšah in Češeniku
je živahno

Če komu v Domžalah poveš, da si iz Turnš, te debelo gleda. Še n'kol
slišal! Več jih ve za Češenik, većina pa je že stišala za gradova Čeie-
nik in Črnelo.

Kdor pa vaši Turnše in Češenik obišće ali se po cesti od Doba proti Radom-
Ijam mimo gradov Češenik in Črnelo samo pelje skozi, hitro ugotovi, da sta
to zelo prijetna kraja. Ravno prav sta oddaljena od centra in magistraike, ko-
munalno pa vse bolje opremljena. Zeleno okolje, negovane hiše, nekaj kmetij,
obdelana polja, lepi vrtovi in Ijudje, ki se med seboj poznajo in dobro razu-
mejo, jirn dajejo tipični podeželski utrip.

Tu se vedno kaj dogaja. Ljudje se; radi odzivajo na pobudo organizatorja
raznovrstnih, pretežno družabnih in zabavnih prireditev - vaškega društva
Smučarske sekcije Turnše-Češenik, ki deluje v okviru športnega društva Dob.
Zakaj ravno smučarska sekcija v Turnšah, se upravičeno sprašujete. No, na
majhnem hribu nad vasjo že več let stoji, in će je sneg, na veselje otrok, tuđi
deluje prava smučarska vlečnica. V snežno sušnih zimah so zagnanci posku-
šali tuđi s snežnim topom.

Tradicionalni so poslali vaški pikniki z družabnimi zabavnimi igrami (vle-
čenje vrvi, tek na hoduljah, metanje
kamna), tekmovanje v peki domaće-
ga peciva pa seveda s plesom in za-
bavo. Vse je prijetno po domaće, za-
to se piknikov udeležujejo tako re-
koč vsi iz Turnš in Češenika pa tuđi
sorodniki in prijatelji od drugod.

Letos je bila prireditev še bolj pri-
vlačna po zaslugi gasilcev, ki so izve-
dli pravo, kar veliko gasilsko vajo.
»Napad« gasilskih enot većih društev
(Dob, Vir,...) je bil uspešen in s po-
močjo profesionalcev i/ Požarnega
centra Domžale (Helios) so pogasili
»gorečo« domačijo pod hribom v
Turnšah.

Vaščani Turnš in Češenika se lahko
pohvalijo tuđi s tem, da bolje od
mnogih Slovencev poznajo naso le-
l » deželo. Na vsakoletnih izletih so
jo prerajžali po dolgem in počez, si
ogledali prenekatero znamenitost in
zanimiv(jst ter se poveselili v mnogih
zidanicah ali kmećkih turizmih od
Prekmurja pa cio Goriških Brd, od

Koroške do Bele krajine, Štajerske in Krasa itd. Avlobus je že kakih deset let
vsakić poln, razpoloženje pa vedno prijetno. Vse v lastni režiji in z majhni-
mi stroški. Tako je tuđi na prvomajskem »golažu« ali martinovanju.

Kadar se visoko pod oblake dvigne lepo okrašen rnlaj, v Turnšah ali Čese-
niku nekdo praznuje okroglo obletnico. Praznovanja, najvećkrat Abrahamov,
so vesela in množična; brez vabil priđe tako rekoć ćela vas. Še posebej lepo
je uspela podoknica »Antonovčevi« mami iz Češenika ob 90-letnici.

Otroci so letos poleti preživeli dva zanimiva dneva pod šotori v pravem
taborniškem taboru v Turnšah za hribom. Večina izmed dvajselih fantkov in
deklic je prvič od blizu spoznala, kako prijetno in zanimivo je tabomiško živ-
ljenje, in preživela noć na prostem. Nad taborniškimi vešćinami in ambien-
tom ob večernem tabornem ognju so bili navdušeni tuđi starši.

Vaščani skrbijo tuđi za urejenost svojega okolja s pomladnimi ćistilnimi ak-
cijami, saniranjem crnih odlagališč, urejanjem potoka itd. Krajani so nadome-
stili tuđi nekdanji križ na začetku vaši Turnše z lepim novim. Sicer romantič-
na gradova Češenik in Črnelo, polna stanovalcev, nimata pravih gospodarjev
in žalostno propadata.

Vaško »idilo« z otroki na cesti pa ogroža gost in divji promet, ki bi ga obr
zdali le »ležeći poticaji«.

Življenje kot v drugih vaseh!!1 Po zaslugi nekaj zagnanih organizatorjev pa
je prijetnejše in lepše. '

Pa pridite pozimi, će bo sneg, na smućišče v Turnše!

M.J.
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Kalitornija in
zlati ameriški

zahod
V prednji številki Slamnika ste

lahko prebrali, da sem se po sple-
tu okoliščin nekako znašel v Los
Angelesu, v Kaliforniji. Verjetno je
bil marsikdo začuđen nad mojim
stilom pisanja prvega dela potopi-
sa. A je že tako na tem božjem
svetu, da ima vsaka stvar svoj raz-
log. Tako je bilo tuđi v tem prime-
ru. Z odzivi in reakcijami na prvi
del potopisa sem več kot zadovo-
ljen, obneslo se je ćelo bolje, kot
sem pričakoval. A posvetimo se
sedaj mojemu potovanju po Ame-
riki, ki je bilo izredno zanimivo in
poučno. Kot že rečeno, znašel sem
se v Los Angelesu, v hotelu Airport
Hilton.

»Izgubljen« v Los Angelesu
Zjutraj me je zbudila prijetna glas-

ba iz radia - budilke, glasba, povsem
v kalifomijskem stilu. Kajti rock skupi-
ne iz 60 let, The Beach Bovs in pesem
Califomia girls sta se dandanes sino-
nim za sončno pacifiško obalo, surfar-
je in lepa dekleta, ki jih obvezno sre-
čujemo na plaži. Svoje naredi tuđi
Hollywood, filmska meka, z vso svo-
jo spremljevalno industrijo in zaradi
tega lahko na plaži vidimo toliko de-
klet, ki se ozirajo za moškimi, pred-
vsem za tistimi, ki so oblećeni po
»hollvvvoodsko«, saj skoraj v vsakem
vidijo filmskega producenta ali reži-
serja, ki bi jim pomagal do filmske sla-
ve in bogastva. To je pać Kalifomija.

Za svoj prvi dan v Los Angelesu
sem si zadal nalogo, da ga malo raz-
išćem, da se peš odpravim po mestu.
Sprva sem mislil samo skočiti do bliž-
nje trafike, kupiti telefonsko kartico
ter se javiti domaćim in sporoćiti, da
letalo ni pristalo nekje v oceanu, am-
pak da je brez težav prispelo do Ka-
lifornije. A ta skok do trafike se je
spremenil v (nepredviđeni) celodne-
ven peš izlet po tem velemestu. Iz ho-
tela sem se odpravil malo pred 9. uro
zjutraj, vmil pa sem se malo po 19. uri,
ko je sonce počasi zahajalo. Še pred
odho<Ioni som n,i televizijskom kana--

CITY OF LOS ANGELES
DEPARTMENT OF PUBLIC WORKS

ANOTHERIMPROVEMENTFOR
YOUR CONVENIENCE AND SAFETV
THANR YOU FOR YOUR PATIENCE

• R1CHAR€ RIOfiDAK'MAYW
RUTH 6ALANTER

'. C0UNCILWOMAN.6TH CD.

lu počakal na vremensko napoved.
Meteorologi so napovedovali precej
topel in sončen dan z najvišjimi tem-
peraturami okrog 39°C.

Zaradi prvotnega namena, da bom
v mestu kupil samo telefonsko karti-
co in se bom zadržal kvečjemu kak-
šno urico, s seboj nisem vzel zemlje-
vida Los Angelesa, temveč samo foto-
aparat. Kakšna napaka! To sem spre-
videl sele po dobrih dveh urah hoje v
smeri proti središču mesta. Ulica je bi-
la podobna ulici, na vsakem križišču
pa je obvezno stal McDonald's ter
bencinska postaja. Jaz pa sem hodil in
hodil in hodil ter si ogledoval mesto in
ljudi, ki sem jih srećeval na tej poti.
Razdalje v tem mestu so velikanske,
zato ni nič čudnega, da sem se začel
spraševati, kje sploh sem. Hotel, v ka-
terem sem prebival, je bli v neposre-
dni blizini letališča, tako da se je v zra-
ku vedno kaj dogajalo. A sedaj nad
seboj in v svoji bližnji okolici, do ko-
der mi je segal pogled, nisem videl
nobenega letala, ki bi vzletelo ali pri-
stajalo. Okrog mene pa samo crnci ali
Azijci, ki so me z zanimanjem gledali
- jaz pa njih. Sprva sem imel ćelo ob-
ćutek, da sem prišel v Tokio, toliko
Azijcev sem srečeval na ulicah. Po ne-
kaj urah hoje sem se odloćil, da bom
v prvi trgovini, ki mi bo prišla na pot,
kupil steklenico coca-cole in telefon-
sko kartico ter poklical domov. Kupim
torej telefonsko kartico - a glej ga
zlomka. Na telefonski kartici nisem
opazil nobenega čipa, tako kot je to
v navadi pri naših karticah za telefo-
niranje. Zato sem bil prisiljen pozorno
prebrati navodila za uporabo na hrb-
rtni strani kartice. Po nekaj neuspešnih
poskusih (zavrteti sem moral kar 35
šlovilk) sem flobil zvezo s Slovenijo.

KNJIŽNICA DOMŽALE
VABI

NA DELAVNICI

ZDRAVLJENJE Z GLASOM
KI BO V SOBOTO, 22. NOVEMBRA 1997

IN
KREATIVNO PISANJE

Kl BO V NEDELJO, 23. NOVEMBRA 1997
O D 10.30 DO 1Z30

DELAVNICI BO VODILA PREDAVATELJICA IN
TERAPEVTKA IZ ANGLIJE

SHERLIE ROĐEN
DELAVNICI STA MED SEBOJ POVEZANI,
OBE PA BOSTA POTEKALI S PREVODOM

PODROBNEJŠE INFORMACIJE V KNJIŽNICI
DOMŽALE V DOPOLDANSKEM ČASU

PO TELEFONU 721-204

Kulturni dom v Dobu spet vabi
V nedeljo, 28. septembra 1997, smo si lahko starši skupaj z otroki po-

pestrili nedeljsko popoldne z ogledom lutkovne predstave Lev hrez re-
pa. V slovenskem jeziku jo je uprizorilo Lutkovno gledalište iz Mehike.
Igrica je bila prijetna. Mihael Starbek je po igrici zagotovil, da za mla-
de in malo manj mlade ljubitelje gledališča Kulturno društvo Jožef Virk
iz Doba pripravlja po eno predstavo na mesec. Tega smo veseli otroci,
starši, vzgojitelji in še kdo.

Besedilo in foto:
MARIETA OSOLIN

Domaćim seveda nisem povedal, da
sem se »izgubil« v Los Angelesu. Kje
pa, jaz se še nikoli nisem izgubil in se
tuđi ne bom. Sedaj raziskujem mesto,
ko se bom navelićal, bom odšel nazaj
v hotel, sem sporoćil domaćim. Tako
sem ves dan blodil po Los Angelesu in
si po svoje ogledoval to nadvse zani-
mivo velemesto. Kljub temu da nisem
vedel, po katerem delu mesta se spre-
hajam, se nisem prav nič sekiral, ka-
ko in kdaj bom prišel nazaj v svoj ho-
tel. Zanesel sem se na svoj dobri čut
za orientacijo, ki me se nikoli ni izdal
in me je še vedno pripeljal do pred-
videnega cilja. Zapomnil sem si nekaj
pomembnejših ulic, predvsem zara-
di tega, da bi potem v hotelski sobi na
zemljevidu v miru pogledal, kje vse
sem hodil.

Zasledovan v Los Angelesu
Na tem malo daljšem sprehodu pa

sem poleg številnih prijetnih zadev
doživel tuđi eno neprijetno. Velik del
poti me je namreć zasledoval črnec,
ki si je oćitno zaželel mojih dolarjev iz
denarnice. Ko sem pospravil telefon-
sko kartico v denarnico, sem s tem
verjetno nevede omogoćil naključnim
mimoidoćim vpogled v vsebino mo-
je denarnice. In ta ćrnec (seveda ga ni-
sem rnogel vprašati \p imenu) me je
potem zasledoval in predvidevam, da
bi me na kakšnem samotnejšem kra-
ju »lop po huči« in adijo denarnica.
Od tistega trenutka dalje, ko sem
opazil to zloveščno crno senco, ki mi
vztrajno sledi, sem se šel nekakšnega
agenta FBI. Sprva me je bilo malce
strah, predvsem zaradi tega, ker ti v
Ameriki na ulici nihče ne pomaga,
vsakdo gre rajši po svojih opravkih in
se noće vmešavati v osebne zadeve
drugih mimoidočih. A ko se je zade-
va začela razvijati, sem ćelo užival. Bi-
lo je skoraj tako kot v filmu. Kajti ko
sem se ustavil jaz, se je ustavil on, ko
sem nadaljeval pot, je tuđi on nabru-
sil pete. Tako sva hodila dobro uro, jaz
pa (iz razumljivih razlogov) nameno-
ma nisem hotel zaviti na malo manj
prometno ali osamljeno ulico. Ko sem
se ga navelićal (sem mar zaradi tega
prišel v L. A., da me bo zasledoval in

oropal črnec?), sem smuknil v bližnjo
trgovino ter ga skrivoma opazoval
skozi izložbeno okno. Delal se je, da
caka na mestni avtobus, vendar je
vztrajno pogledoval, kdaj se bom vr-
nil iz trgovine. Figo, sem si mislil, ti me
že ne bos. Ti bom že dokazal, da sem
jaz, John iz Slovenije, bolj zvit od te-
te. S pogledom sem poiskal izhod za
uslužbence. Nihćeod trgovcev me ni
opazoval, zato sem šel skozi ta izhod
ter se vrnil v mesto po stranskih po-
teh. Kmalu sem se vrnil nazaj na isto
ulico, seveda nikakor ne tam, kjer bi
me moj zasledovalec pričakoval. Kar
čakaj me tam do jutra, će hoćeš, sem
se mu potiho smejal in nadaljeval
sprehod po ulicah Los Angelesa.

Nekaj zanimivih podatkov o
Kaliforniji

.3,4 mio. let pred Kristusovim roj-
stvom je vulkanski izbruh povzroćil
nastanek značilnega kalifornijskega
zaliva. Najstarejši ostanki, ki pričajo o
naselitvi Kalifornije z ljudini (Homo
Sapiens), izhajajo iz leta 2(X).(XXJ pred
našim števjem. Arheologi so namreć
našli kameno orodje, ki naj bi pripa-
dalo tedanjim prebivalcem. V novej-
ši zgodovini so imeli pri odkritju Kali-
fornije veliko vlogo Spanci in Portu-
galci. Leta 1542 je portugalski pomor-
šćak |uan Rodriguez Cabrillo prijadral
do tedaj še neznanega dela Amerike.
Preprićin je bil, da je Kalofornija otok,
zato na tedanjih zernljevidih zasledi-
mo Kalifornijo kot Gslifornia Islands.
Leta 1701 je pater in pomoršćak Euse-
bio Francesco Kino odkril, da Kalofor-
nija pravzaprav ni otok.

Španski pater lunipero Serra, doma
sicer iz Kanarskih otokov (Španija), je
1771 leta ustanovil prvega izmed 21
misijonov v Kaliforniji. Leta 1848 iz-
bruhnila zlata mrzlica, priča smo naj-
bolj množičnemu preseljevanju v
zgodovini Amerike, vsi se selijo na za-
hod, da bi s kopanjem zlata zaslužili
bogastvo. Leta 1850 Kalifomija kot
31. država postane sestavni del Zdru-
ženih držav Amerike (danes ZDA se-
stavlja 50 držav). 1854. leta Sacramen-
to postane glavno mesto Kalifornije
(tako je še dandanes). 1861. leta iz-

bruhne naftna mrzlica. Kalifomija po-
stane pojern za bogastvo (zlato, naf-
ta). Leta 1906 strašen potres, (8,3 stop-
nje po Richterju) prizadene San Fran-
ciseo - već kot 3.000 mrtvih in preko
25.000 ranjenih oseb (potresi so zara-
di specifične sestave ta I sicer neprijet-
na »znaćilnost« celotne Kalifornije).
Leta 1911 posnameta brata VVilliam in
David Horslev prvi film v Hollvvvo-
odu (The Law of the Range) in prične
se organizirana filmska industrija, ki ji
še dandanes nihče ni kos. Leta 1916
brata Lockheed prićneta z izgradnjo
prvih letal (v Santa Barbari), nastane
izredno znana in vrhunska tovarna le-
tal in vojaške opreme - Lockheed.
1928 do tedaj ne preveč poznani risar
VValt Disnev ustvari lik Miki Miške, ki
postane simbol Amerike zgodnjega
20. stoletja. Kasneje, leta 1955, v Los
Angelesu odprejo prvi zabaviščni park
z imenom Disnevland. 1932 Los An-
geles prvić postane prizorišče letnih
olimpijskih iger (to se ponovi 1984. le-
ta), 1955. leta na veliko žalost vseh
najstnic v 24. letu starosti v prometni
nesreći umre slavni filmski igralecJa-
mes Dean. V Hollvvvoodu leta 1962 v
starosti 36 let umre Marilvn Monroe.
Leto kasneje, leta 1963, postane surfa-
nje (jadranje na deski) eden najpo-
membnejših Sportov in zabave za
mlade. Leta 1966 do tedaj ne preveč
znani igralec: Ronald Reagan postane

Guverner Kalifornije (leta 1981 nato
ista oseba postane predsednik ZDA).
Še enega predsednika ZDA je dala
Kalifomija, to je bil Richarđ Nixon -
predsednik je postal leta 1968. Raču-
nalniška družba Apple leta 1978 zgra-
di prvi primerek osebnega računalni-
ka, prične se računalniška doba v Ka-
liforniji, ki traja še danes in je poleg
filmske ena njenih najpomembnejših
gospodarskih vej. Številni moćni ze-
meljski potresi so zaznamovali Kali-
fornijo tuđi v zadnjem času (najmoč-
nejši so bili leta 1971, 1989 in 1994 s
precej mrtvimi in ranjenimi). V začet-
ku 90. let v San Franuscu AIDS posta-
ne morilec št. 1. Leta 1995 je; znani
športnik O. |. Simpson obtožen, da je
ubil svojo ženo, prične se medijsko
izredno odmeven sodni proces. Leta
1996 Demokratski predstavnik VVillie
Brovvn postane prvi črnski župan (si-
cer župan mesta San Francisco). To je
le nekaj podatkov, ki sem jih izvedel
pri pogovorih z Ijudmi ali pa sem jih
izbrskal v muzejih in brošurah, ki so
mi bile na voljo v Los Angelesu. Infor-
macij imam še ogromno, vendar ne
morem objaviti vseh, jih pa z veseljem
povem vsem, ki me prosijo, naj jim
pokažem fotografije s tega potovanja
in naj jim kaj malega povem o Kalifor-
niji.

(se nadaljuje)
JANEZ STIBRIC

Vabilo na predavanje
NEW AGE IN DUHOVNOST

3. TISOČLETJA
Na predavanju bo predavatelj odgovoril na
vprašanja: Kaj je to nova paradigma? Zakaj

Vodnarjeva doba? Kaj je to teoz.ofija?
Chanenelling po new agevsko?

Predavanje bo v večnamenskem prostoru
knjižnice Domžale, 11. in 12. novembra

1997, ob^l9. uri.
Predaval bo dipl. teol. Štefan Rozman, ki že
nekaj let proučuje new agevsko duhovnost.
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Tuđi v preteklem mesecu domžalski policisti nišo imeli miru. Kot vedno, so se morali tuđi tokrat uba-

dati s kaznivimi dejanji, ki so jih po/vroćili najrazličnejši nepridipravi. Ponovno so se dogajali vlomi,
kraje, pretepi. Zakaj nekateri ne morejo brez pitja alkohola, pretepov, kraje ali vlomov v avtornobile?
Poglejmo si izvleček nekaterih kaznivih dejan|, ki so jih zabelezili policisti.

Kraje in vlomi v avtomobile
Vlomilci so se tokrat oćitno spravili nad avtomobil-

ske zvočnike. V Šubljevi ulici v laršah je neznance vlo-
mil v zaklenjen avtomobil znamke zastava jugo ter
odnesel zadnjo polico, na kateri so bili montirani av-
tomobilski zvoćniki. S tem je lastnika U. M. oškodo-
val za približno 20.000 SIT. Policisti za zdaj še nišo
ugotovili, kdo je bil tokrat ljubitelj glasbe v avtomobilu.

Brez zvoćnikov v avtomobilu pa je ostal ludi M. M.
iz Moravč. Na parkirišču pred lovarno Lek v Mengšu
je neznancu brez kakšnih većjih težav usfjelo ukrasti
avto zvočnike znamke Blaupunkt, vredne 20 tisoča-
kov. Tuđi tega ljubitelja avto akustike policisti še išće-
jo.

Na Trojanah na parkirišču pred hotelom je nezna-
nec razhil stransko steklo na avtomobilu, last G. B. i/
avtomobila je odnesel Panasonicov prenosni telefon.
Gostinsko podjetje, lastnika tega prenosnika, je tako
oškodoval za 70 tisoćakov. Policisti pa zadevo še raz-
iskujejo.

Kar precej motornih koles je neprostovoljno zame-
njalo lastnike. Ker je teh primerov res ogromno, ne bo
odveć opozorilo, naj lastniki teh vozil bolje pazijo na-
nje in nai jih vedno zaklepajo oz. pritrdijo ob kakšno
ograjo, da se potem ne bi obraćali po pomoć: na po-
licijo. Bolje preventiva kot kurativa, pravijo.

Vlomi in tatvine
Iz Resnikovega centra v Moravćah so tatovi odne-

sli precej kosov najrazlićnejših oblačil in obutve. Tatovi
si bodo verjetno kar precej opomogli, saj so policisti
ukradeno blago ocenili na približno 700.000 lolarjev.
Za zlikovci še poizvedujejo.

Tatovi so v Industrijski coni v Trzinu ponoći
»obiskali« podjetje Fain in z dvorišća ukradli približno
200 kilogramov aluminija. S tem so to podjetje olaj-
šali za približno 150 tisoč tolarjev. Toliko je bil vreden
ukraden aluminij. Ker pa je to že druga tovrstna kraja
tega artikla, se policisti še dodatno trudijo, da bi izsle-
dili »zbiralce« te sijoče kovine.

V samopostrežni trgovini v Prevojah pa je ponoći
/manjkalo za dobrih 200 tisoć tolarjev cigaret ter še ne-
kaj gotovine. Policisti in kriminalisti za zdaj tatov še ni-
šo našli. Vse lastnike Irgovin opozarjajo, naj bodo kar
se da previdni, saj je tovrslnih podvigov iz dneva v dan
več.

V Depali vaši je bilo vlomljeno v stanovanjsko nišo,
in to ravno tedaj ko so bili domaći na poćitnicah. Ne-
znani vlomilec je odnesle precej nakita v skupni vre-
dnosti 250.000 tolarjev. Policisti za njim in za ukrade-
no robo še poizvedujejo.

V napredkovi blagovnici Vele v Domžalah pa je
svojo kleplomansko strast izživljala osemindvajsetlet-
na K. M. iz Domžal. Po razlićnih etažah je nakradla za
sedem lisoč tolarjev najrazlićnejših arliklov. Po lemc-
Ijitem razgovoru so jo [x>licisli sicer spuslili seveda brez
ukradenih predmetov. Zaradi svojega dejanja pa se lx>
morala zagovarjati pred sodnikom za prekrške.

Neznanec je vlomil v optiko l.ook v Karantanski ulici
v Domžalah in odnesel osobni raćunalnik z monitor-
jem, tiskalnik, telefaksimilni aparal, dva telefonska apa-
rata ter vrtalni stroj, vse skupaj je vredno 200 lisoć to-
tarjev. Policisti ga bodo verjetno kmalu izsledili, saj je
pustil nekaj sledov.

Alkohol in pretepi
[Dobra kapljica ne naredi nič slabega, će pa je kap-.

ljic preveč, nastopijo težave. lb je okusil tuđi enainpet-
desetletni S. K. iz Srednjih |arš, ker se je pijan znesel
nad inventarjem v stanovanju. S tem je ogrožal tuđi
druge stanujoće, zato je bil poseg policistov nujen. Kot
je že nekako v navadi v takšnih primerih, se je nergač
ob prvem prihodu policistov (x>miril, a je bil že ćez eno
uro potreben ponoven poseg policistov. Tokrat se je
moral S. K. s policisti napotiti v prostore za pridržanje.
Ker pa so ti opazili, da se je med razgrajanjem S. K. po-
rezal po roki, so ga napotili po zdravniško pomoć. Za
svoje dejanje pa je prejel vabilo za obisk pri sodniku
za prekrške.

Na Miklošićevi ulici v Domžalah se je zaradi preve-
like doze alkohola pijan V. F: znašal nad svojo ženo. Po

[josegu policislov se je zn.išel v pmslorih /a pridrža-
nje. Vendar se ludi tam ni pomiril. Policisti so pokli-
cali [X)moć /dravnika. la ga je preiskal in ugotovil, da
sodi v psihiatrično bolnico v Polju. Tja so ga polk isti
tuđi prepeljali.

S svojo (tokrat bivšo) ženo je obraćunaval ludi N.
B., ki stanuje n,i Kolodvorski ulici v Mongšu. Ker mu
samo pretepanje očilno ni bilo dovolj, si je (x>magal
tuđi z nožem. Poseg policistov je bil seveda nuja, šti-
riinštiridesetletni N. B. pa jo je poleg nočilve v prosto-
rih za slreznilev odnesel So z vabilom /a obisk sodnika
za prekrške.

V Mor.ivčah je izbruhnil zakonski prepir. PA. je svo-
jo ženo udaril s steklenico [x> glavi in zaracii tega je
morala iskali pomoć v domžalskem zdravstvenem
domu. Zoper PA. so policisti napisali predlog /,i obisk
pri sodniku /,i prekrške.

Kraja goriva, ponarejeni ameriški
dolarji in pogin rib v Kamniški Bistrici

Povsem svojevrslno je brez goriva v svojem tovor-
nem avtomobilu ostal O. M. Ne/n.inec mu je namreč
i/ ro/orvoarja i/toćil približno dveslo lilrov nafto. Ze-
lo podolx'ii primor |).i se je primoril ludi rvi |)>irkirišču
[x)djelja lermit v Moravčah. Tam jo nekdo i/ re/ervo-
arja parkiranoga bagerja zvel 3(X) lilrov goriva. Policisti
še poizvedujejo, kdo si je tako zlahka pridobil gorivo.

V Ljubljanski banki Domžale so med pregledom
denarja ugotovili da je eden i/med 100-dolarskih ban-
kovcev oćitno ponarejen. Poklicali so policiste, ti pa
so na podlagi /biranja obvestil prišli do podatka, da
je P I.., v banko prinesel večjo količino devi/. Oćitno
je bil en 100-dolarski bankovec ponarejen, škodo pa
bo trpel ?. L., kajti bankovec so policisti zaplenili in ga
poslali v ekspertizo.

Pred kratkim so neko mirno soboto v Kamniški Bi-
strici množično poginile ribe. Policisti so z ribiškimi ču-
vaji in ribiško inspektori«) ugotovili, da se je to zgo-
dilo med starim železniškim mostom pri papirnici in
pritokom reke Pšate v Kamniško Bistrico. Strokovnjaki
so vzeli vzorce vode in jih poslali na analizo, ribiči pa
nišo mogli storiti nič drugega, kot da so iz vode po-
brali mrtve ribe. Ugotovitve analize še pričakujemo,
dokler jih ne bo, bo ta nogin rib zavit v tančico skriv-
nosti.

IANEZ STIBRIČ
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S PREDSEDNIKOM SVETA, G. MARJANOM
RUČIGAJEM

0 sedanjosti
in prihoclnosti

Krajevna skupnost Jarše-Rodica
praznuje.

Krajevna skupnost Jarše-Rodica je
zanesljivo ena izmed listih KS v naSi
občini, ki v zadnjih Iclih najlx)lj spremi-
nja svojo podobo. O razvoju, sedanjo-
sli pa ludi prihodnosti som se pogovar-
jala / g. Marjanom Ručigajem, predse-
dnikom Sveta KS. Funkcijo opravlja že
drugi mandat, saj so ga dani svela, ki
so bili v juniju 19% izvoljeni na prvih
neposrednih volitvah, ponovno izvoli-
li za predsednika.

PreicVi si^o

Odgovor na
objavljeni
prispevek v zadnji
številki Slamnika
»Kolonija tako ali
drugače«

Organizator letošnjega letova-
nja (kolonije) otrok na Debelem
rticu ni prejel do danes nohene
pritožbe staršev otrok, ki so li'lo
vali v treh deseldnevnih izme-
nah.

Prepričani snio, r i i laboris< noga
reda nismo i/v.ijali, vondar določen
rod in disciplina pri lako velikeni
šli'vilu oirok rnor.iia ohslajali, saj ga
zahlova ludi upi,iv.i lolovišia n.i
I )elx"lem rlieu. Na seslankih s sl.ir
si smo se dogovorili, d<i bi bilo lele
tonskih razgovorov einimanj. Po
dveh dnevih bivanja |.>rve i/mene
snio dopustili neomejeno telefonira-
nje.

I/ obj.:ivl|eiK'ga prispovka je razvi-
dno, ila je avlotic.i uzaljena, kei ni
smo ugodili prošnjama nje in njene-
ii'i sina /,i spremljovaloa o/riroma
v/gojitolja olrok na Debelem rliću.

Kol je razvidno i/. pris|jevka, ugo
lavljanio, kako bi avlorica izvajala
vođenje kolonije. Venio, da smo na
redili veliko napako, ker nismo spre
jeli njene prošnje /a spremljanjo
otrok na letovanje /ato borno na
p<iko naslednje lelo poskusili odpra
viti.

Lep pozdrav vsem, ki nas imajo
radi, in tuđi tisi im, ki nas imajo ma-
lo rnarij radi.

Območna organizacija
Rdećcga kriza Domžale

Po šestih letih...
Razlaščonc i domžalskega ob

mo( ja uj>,olavlj,imo, da smo nek.ile
'ini s()ol«'.mom, ki opravljajo po-
inernbne lunki i je bodisi v insliluc i
jali ali podjeljih hudo o<Ivi•( . Vend.ir
la »odvof« ielo vnoveijo bodisi la
ko, (J,i se podpisejo pod predloge
aktov, ki /anik.ijo n.iše lemeljne pra
viee ,ili p,i nas preko sodisC skušajo
osobnost no in finaiu no unićili.' e-
"> po lizični moči svojih 110 kilogra-
mov |e posogol liinki ionai in na so-
disč.u v I jubljani /abrisal v vrata od
V('lnika, ki je bt.inil novinarko, ko je
"•'pisala luni« ionarju nekaj bridkih.
lelo !<)')() prihaja. lo je lelo, ko
/ D I N ra/lasiem i m vrača ludi v
l'osi'si kmelijska /emljisi a, ki so jim
'»ila /odlocbo /e pred časom vrnje-
n.i v lasi.

l'osesl si borno v/eli ne glede na
'<', kako bo i,ikr.it država i/vajala
/•ikon. SISI II I jedovolj, d,i bi dr-
žava lahko opravila svoje in je do
vol), <U bi se zavezane i lahko prila
J'.odili. Nekalen obeani okradenci

' akajo svojo pravi' o od leta M I.
* " so bili na poli že I lillerju. |<iz
osobno se bom poslavil na i'olo li
s ' ih, ki si bodo svoje v/eli i/ rok
»lunkc ionarjev«.

Ne glede i\,\ poslodii e, spošlova-
"i »funkc ion,uji« uživaloi jazbin-
Novoga modela privaliza« ije.

Domžale, 17 10.1097
JURI) BERLOT

Protest
razlaščencev.

N.unosio poprave krivic, ki jih je
"inogjm našim Ijudem prizadel

Razvoj KS se v zadnjih letih po-
spešeno nadaljuje.

Vodslvo KS Jarše-Rodica si skupaj s
krajani prizadeva, da bi se razvoj naše-
ga območja ne ustavil, žalo se trudimo
vsako loto uresničiti čimveč investicij,
hkrali pa vsak po svoje poskrbeti, da bo
življenje v naši KS za vse prijetno. Čt
prav investicijo v komunalno infrastruk-
turo nišo najpomembnejše, pa so za
naSe krajane najzanimivejše, zato naj
začnem pri modernizacijah, ki so oz.
bodo opravljene v letošnjem letu. 06-

prejšnji totalitarni režim s lem, iU
jim je prolipravno o(iv/el promože-
nje in jih tuđi drugaće razvrstil v dr-
žavljane druge vrste in razredne so-
vražnike, se danes mnogi naši
»prodstavniki« ljudstva in zagovor-
niki dejanj ptejšnjega težima I rudi-
jo |X) medijih in v državnom /ix>ru,
da bi krivice, slorjene pred dosetlel-
ji, bile u/akonjene in da bi takratna
talvina bila ovrednotena kol mo-
ralno in priznanja vredno dejanje.

/ar.uli takega slanja je Združe-
nje lastnikov razlašc onoga prenio
ženja kot edina organizacija deset-
tisočov razlašćeiK (vv poslala vsem
našim vodilnim insliliK ijam in f>o-
same/ilikom in vsem našim |X>slan-
ccin in sveluikom l'kOITSTNO
N( ) l ( ) , v kaleri navaja mnoge, traj-
no prakticirano kršitve /|1I:N, t. j .
zakon.) o denacionalizaciji, zaradi
t esar zakon |«> šestih letih, odkar je
bil sprejol, se ni uiesničen.

VI'ROTISTNI NOII/dm/enje
doka/uje, da so ves la čas državni
organi, /adol/oni /a denai ionali/a
< i|o:

- kršili Zakon in ustavo, ker za-
kon, i o d(Micicion.'iliz.t('iji /avi^lno
nišo izva|ali,

- kršili nas pravni red s lem, da so
doloeene skupino privilegirali in
druge zapostavljali,

da so porušili načelo poštenja
in pravii nosli pri izvajanju Zakona,

da krsijo načelo doniokratk'rK)-
sli |x>stopka pri obravnavanju u[xa-
vičencev <k) viačila odvzet(?f,a prc1-
mo/enja z vn.iš,injeni revolucionar-
nili in ra/iodnosovražnili metod,

- da Š hujskaškimi objavami
ćlankov v medijih in objavljanjem
tieresnk vzbujajo nestrpnost in so-
vraslvo med državljani in dt\ ne
spošlujejo pravnih in moralnih
norm, ki so /ajele v mednarodno
sprojotih ileklar.K ijah in konvent i
jah in v akt ih o varstvu (lovekovih
pravio., ki jih je sprojela ludi naša dr-
žava.

Zaradi vsoga navedenoga Zdru-
zenje ujjolavlja, da so vzvezi / ure-
Mii< evaiijem doloi il Z l l l N kršene v
naši dizavi človokove pravico in dtt
so napori nokalorih |>olilikov stare-
ga kova v Državnom zboiu, da se
iznic'i velik dol se<laj veljavnih dolo-
(il Zakona v naspiolju / načeli
pravne države, enakosli ljudi pred
zakonom in pravici do zasebne
laslnine.

Tuđi iazlas('eiK i našega obmoć-
ja prolosliramo proti izigravanju
pravnih aktov in zaveslnemu iK îz-
vajanju Zakona o denac ionaliz.u i
ji ali njegovomu polvarjanju.

ZLRP
PODRUŽNICA DOMŽALE

Prejeli smo

Prosimo za
odgovor

Karilasa in Rdečega križa iz
I loin/al, kaksni so klileriji da olnan
biozdornoo živi v lopli sobi Karila-
sa in prejema toplo hrano v javni
kuhinji Kdoćoga križa?()lxaniopa-
zujemo, da li dve organizac iji |x>d-
pirala ljudi, ki so stari približno .:!()
do 4'i let, krepkoga zdravja in še
vodno zmozni opr.ivljati nekoliko
(Jel, ki bi jim jih ponudil Zavod za
zaposlovanjoali javno |X)djet je. Na
drugi strani pa vidimo starejšo ob-
CAIV, šibkega /diavja in brez sire
I«' nad glavo, k.iko se polikajo po
parkih, senikih, vagonih, železniških
|X)slaiali in l>i si to pozornost zaslu-
žil pr<-j kol li mladeniči.

Hvala.

OBČANI IZ DOMŽAL

Predsednik Sveta KS Jarše Rodica,
g. Marjan Ručigaj

končana je kanalizacija v Rudniški uli-
ci, rekonstruirali in asfaltirali smo Vol-
fovo ulico (150 m), uredili sprehajalno
pot ob KamniSki Bistric:i (cea 1 km).tor
asfaltirali staro jarško pot od Krozne do
Industrijske ceste, kar je bila dolgolel-
na želja krajanov. Kljub težavam pri pri-
dobivanju potrebnih dokumentov ra-
čunam, da borno Se v letošnjem letu
dokončali pločnik od Železniške posta-
je do Kulturnoga doma, rekonstruirali
Jelovškovo ulico v vrednosti .{,5 mio
SIT, začeli borno graditi kanalizacijo Zg.
jarše-Kamniška v vrednosti 2,5 mio SIT,
prićakujemo pa tuđi prvi semafor, ki naj
bi razrešil problematike) križiSča proti
Mengšu, saj je zaradi križanja z železni-
ško progo nevarno. Želeli pa bi ludi se-
mafor v križišču z Industrijsko cesto.

Ko sva že pri investicijah v komu-
nalno infrastrukturo, kaj pričakuje-
te v prihodnjem letu?

V letu 199« načrlujemo zacetek dol
pri zamenjavi vodovodnoga omrežja
na območju Jarške, Perkove in Miševe
ulice; to pomeni skoraj 2 km zamenja-
ve cevi. Predračunska vrednost je kar
18 mio SIT, zato bo pol robno zamenja-
vo opraviti po slopnjah, na ten ulicah
pa bi r<idi uredili ludi javno razsvellja-
vo. Vgradili borno ludi kabelsko kana-
lizacijo, naša velika želja pa je tuđi ure-
ciitev plinskoga omrežja, vendar je vse
odvisno od razpoložljivih finančnih
sredstev. Za boljše koordiniranje vseh
dejavnosli pa bi nujno v KS |xjlrobovali
računalnik.

Ob tem bi so zahvalil vsem, ki nam
pri realizaciji inveslicij |xjmagajo. To so
zlasti krajani, katerih vec.ina redno po-
ravnava svoje obveznosti in smo iz te-

Asfaltiranje Ručigajeve ulice in takole je videti (na desni sliki) asfaltirana peš pot v /gornjih (aršah

ga naslova lotos zbrali v KS že blizu 8
mio SIT, tor občina Domžale.

Tuđi KS )arse-Rodica je dobila pr-
vi park.

Meci železniško postajo in Industrij-
sko cesto smo letos uredili majhen, a
prijeten park in ga zasadili z zelenjem.
Naslednje loto borno vanj postavili tu-
đi klopi. Pri urejanju tega območja pri-
čakujemo sodelovanje Napredka.
Hkrali pa bi še enkrat omenil ureditev
pot i ob Kamniški Bistrici. KS namreč
želi, da bi se podobna pot uredila ob
celotni Kamniški Bistrici, saj bi tako do-
bili primerno zaokroženo sprehajalno
pot.

Ob tem pa bi rad o|X)Zoril, da na na-
ših sprehajalnih poteh povzroćajo hudo
neprijetnost pasji iztrebki. Med spreha-
jalci je namreč veliko lastnikov psov, ki
svoje Ijubljenčke spuščajo in za njimi ne
pospravijo njihovih iztrebkov. Žrtve teh
so največkrat majhni otroci, pa tuđi za
zunanji videz parka oz. sprehajalnih po-
li je to zelo moteče. Zato bi prosil last-
nike psov, da za njimi pospravijo.

Želite opozoriti še na kakšen pro-
blem?

Zaradi spleti) okoliščin kljub prizade-
vanjem nikakor ne moremo urediti pri-
mernega parkirnoga prostora za potre-
be uporabnikov C)Š Jarše in bližnjih lo-
kalov. Starsi, številni uporabniki telova-
dnice OŠ |arše, pa tuđi bližnjih lokalov,
parkirajo na pločnikih in s tem onemo-
gočajo varen prehod zlasti pescem. Pri-
čakujemo, da homo s skupnimi napo-
ri prišli do ustrezne rešitve za vse in
uredili parkirni proslor ob OS Jnrse.

Upamo pa ludi, da se bo v kratkom
uresničila želja vseh krajanov, da se uro-

Iz krajevne skupnosti
Radom Ije

S pomočjo razpisa Občine Dom-
ž<ile imamo zdaj tuđi v Radom-
Ijah vse ulične table urejene in
obeSene, v Hudem pa je v pripra-
vi postopek poimenovanja ulic in
pot i.

Na svoji 13. redni seji Sveta kra-
jevne skupnosti smo sprejeli pred-
log investicij za leto 1998, in sieer:

1. Rekonstrukcije čest in ulic -
Gregorčičeva 150 m, Pernetova
200 m, Hudo - Pod hribom
300 m in Trata 350 m.

2. Hodnik za pešce na Cesli Ra-
domeljske čete oci centra do Pla-
stenke 1500 m in hodnik ob mo-

Uredništvo glasila
Slamnik obvešča
vse bralce, da
lahko oddajo
svoje prispevke
najkasneje do 10.
dne v mesecu

stu čez Kamniško Bistrico do av-
tobusne postaje, z razširitvijo uvo-
za v W Z Kekec.

3. Javna razsvetljava - dokonča-
nje na Šlandrovi in Škerjančevem
ter Pod hribom.

4. Kanalizacija - Radomlje - Hu-
do, Kanal M 300 m.

5. Projekt ureditve centra Rado-
melj

h. Na kup zemljišča za poveća-
nje pokopališča in katastrski po-
snetek obstoječega.

7. Ureditev poti ob levem bregu
Ktimniške Bistrice.

Poslali smo ga na Občino
Domžale v proučitev in odobri-
tev. O d investicij, ocJobrenih za, le-
tošnje leto, edinole hodnik na Pre-
šernovi cesti, od centra do Arbo-
retuma, povzroča preglavice. Še
ni vseh soglasij lastnikov zemljišč,
tako da izvedbe Se nišo zaćeli.
Vendar upanje, da bodo otroci
varno hodili v solo že v letošnjem
letu, še ostaja.

Sončen pozdrav iz Radomelj!
Predsednica KS Radomlje

ZLATKA LEVSTEK

Na izvrstni lokaciji med Domžalami
in Kam ni kom oddamo 120 m2

poslovnih prostorov s parkiriščem.
Namenjenih zobozdravstvu,
zdravstvu ali alternativni medicini
Vse inf. po tel. 061/811 815 in 813
533 od 8. do 20. ure.

di meja naše KS in s tem tuđi moja Ob-
čine Domžale. Želeli bi, da se uveljavi
stara meja iz leta 1968 - homški zvonik
in kužno znamenje na cesti Domžale-
Mengeš. Krajani se nikakor ne moremo
sprijazniti s tem, da smo zaradi spre-
membe meje katastrske občine izgubili
del KS, saj nova meja teče ob železni-
ški progi.

Društveno življenje v vaši KS je
zelo živahno?

Dolgoletna tradicija dobrega dela
vseh naših društev se je nadaljevala tu-
đi v letošnjem letu. Čeprav je Kulturno
društvo Groblje zelo mlado, se lahko
pohvali s številnimi dejavnostmi, od ka-
terih naj omenim pevski zbor in igral-
sko skupino, pa številne koncerte, med
katerimi je tuđi nastop Ljubljanskih ma-
drigalistov v grobeljski cerkvi. Še fxjse-
bej pomembri« pa je njihova in naša
skupna skrb za ureditev Kulturnega do-
ma v Grobljah. Njegova obnova je za-
radi finančnih zagat, samo projekt za-
hteva '.i mio SIT", nekoliko zastala, ven-
dar jo rmmo kmalu nadaljevali, pohva-
liti pa jih moram tuđi zaradi novih raz-
glednic. Na vsakoletnem občnem zbo-
ru so se zbrali tuđi dani ZZB NOV ki
posebno skrb namenjajo svojim čla-
nom in pa vzdrževanju spomonikov,
spominskih obeležij, ki jih bodo obiska-
li tuđi ob letošnjem 1. novembru. V ok-
tobru bo organiziran tuđi tradicionalni
pohod v spomin na naše padle vašća-
ne na Golćaj.

Za socialno šibke družine, pa tuđi
starejše krajane, ki jih redno obiskuje-
jo, v naši KS oskrbita Rdeči križ in Ka-
ritas, ki ob finančni pomoći KS organi-
zirata ludi druge humanitarne akcije in

pomoči (begunci), zelo uspešni pa so
tuđi naši gasilci, med katerimi naj po-
hvalim zlasti vse tri veteranske ekipe in
pridrto društvo Mladi gasilec. V KS pa
imamo tucJi žensko nogometno mošt-
vo, ki spada med najboljše v Sloveniji.

Posebej pa bi rad nekaj besed name-
nil jubileju Okteta bratov Pirnat, na ka-
tere smo še posebej (»nosni, saj so ime
naše; KS ponesli širom po svetu. Skupaj
z iskrenimi čestitkami v imenu krajev-
ne skupnosti bi jim zaželel, da njihove
pesmi te dolgo bogatijo življenje vseh
naših krajanov.

V teh dneh vaša krajevna sku-
pnost praznuje?

Praznik naše KS borno prićeli z obi-
skom spominskega obeležja na (Jolča-
ju, nadaljevali pa s slovesnim cxJprtjem
križišča pri »Bunkež« ter odprtjem
dveh moderniziranih ulic in srečanjem,
na katerem se lxxdo predstavili tuđi na-
ši kulturniki. Vsem krajanom bi ob pra-
zniku čestital, zlasti iskrene čestitke pa
najlepše urejenim (Jomaćijam v letoš-
njem letu: Štefan Oražem, Rodica, An-
ton Kaslelic, Sr. Jarše ter Alojz: čemivet,
Zg. Jarše; ti bodo na naši slovesnosti
prejeli priznanja in |x>kale.

Morda še nekaj besed za konec?
Vodstvo Krajevne skupnosti )arse-

Rodica si bo tuđi v prihodnje prizade-
valo za razvoj kraja. K temu nas zave-
zuje zaupanje krajanov pa tuđi razvoj,
ki je viđen na vsakem koraku. To, pa
tuđi pripravljenost večine krajanov, da
v delu KS sodelujejo, daje človeku elan
za nadaljnje delo. Zato je moja čestit-
ka in želja ob krajevnem prazniku: sku-
paj uspešno tuđi v prihodnje!

V. VOJSKA

Kako hitro čas hiti,
napis v tridesetih
letih se ne spremeni,
zgodovina nas uči,
da se marsikaj
rado ponovi.

Tabla, malo še vzdrži ti,
ker zopet
v modi boš te dni!!!
OKTOBER 199? EM

Kjer osel leži, tam cllako pusti.

FOTO: BOGDAN OSOLIN
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PREDSEDNIK GASILSKE ZVEZE DOMŽALE G. MARJAN SLATNAR

Ukrotimo rdečega petelina
Oktober, mesec požarne varno-

sti, je lepa priložnost za pogovor o
tem področju, ki je v Obćini Dom-
žale že vsa leta na zavidljivi rav-
ni. Zato sem v razgovoru z g. Mar-
janom Slatnarjem, predsednikom
Gasilske zveze Domžale, skušala
izvedeti, kako je nova lokalna or-
ganiziranost vplivala na organizi-
ranost tega podroćja.

Z letošnjim 1. marcem se je nekdanja
Gasilska zveza Domžale preobl i kovala v
štiri nove zveze, in sicer: Domžale, Luko-
vica, Menges in Moravče. Tako je v okvi-
ru sedanje Gasilske zveze Domžale osta-
lo 14 prostovoljnih gasilskih društev in 3
prostovoljna industrijska društva, kar
predstavlja već kot 2000 članov gasilske
organizacije. Občinski gasilski zvezi Luko
vica in Moravče imata v svoji sestavi po 5
PGD, v OGZ Menges1 pa so štiri društva.

Lep primer skupnega sodelovanja
obćine in Gasilske zveze Domžale je
med drugim tuđi obnovljen Gasilski
dom v Domžalah. Ste z obnovo zado-
voljni in kaj pomeni za vaši

Obnove gasilskega doma v Domžalah
smo veseli tuđi v okviru zveze, saj je bil
to (tom, ki ni bil v ponos občini Domža-
le, še manj pa gasilcem. Vseskozi smo na-
mreč želeli urediti dom tako, da bo v po-
nos vsem občanom, obenem pa bi pro-
stori ustrezali zahtevam sodobne gasilske
službe. Gasilski dom bi bil najbrž že prej
obnovljen, vendar to zaradi neurejenih
lastninskih odnosov ni bilo mogoce. No-
va zakonodaja je omogočila rešitev tega
problema in ućinek skupnih prizadevanj
je lep in funkcionalen gasilski dom v
Domžalah. To je še toliko bolj pomemb-
no, ker mestno gasilsko društvo predstav-
lja prvo intervencijsko enoto - takoj za
Centrom požarne vamosti. Član PGD
Domžale so strokovno na visokem nivo-
ju in uspešno sodelujejo na raznih gasil-
sko-reševalnih akcijah. Trenutno pred-
stavlja največjo težavo zastarel vozni
park, zato borno morali skupno vložiti še
veliko truda, da borno ob 120-letnici te-
ga društva uspeli kupiti novo, sodobno
kombinirano vozilo.

Predsednik Gasilske zveze Dom-
žale g. Marjan Slatnar

Z občino z roko v roki opremljate
tuđi gasilske enote in pri tem skušate
zagotoviti visoko strokovno raven te
opremljenosti. Kaj vse je bilo na tem
področju storjenega letos?

Za potrebe društev smo kupili: kombi
znamke Peugeot za PGD Ihan, avto za
PGD Vir, 10 dihalnih aparatov, 20 poziv-
nikov za operativce in radijske postaje, 17
pa jih je Gasilska zveza Domžale prejela
tuđi od Republiške uprave za ZR, ki je za-
gotovila tuđi 7 pozivnikov. Za strokovno
opremljenost pa skrbijo tuđi gasilska
društva predvsem z nakupom osebne
opreme.

Lahko ugotoviva, da tuđi v sloven-
skem merilu vaša zveza namenja
nadpovprečno veliko skrbi strokovni
vzgoji in izobraževanju. Katere oblike
ste izvedli v letošnjem letui

V letošnjem letu smo izvedli 2 tečaja,
enega za naziv gasilec (osnovni tečaj - 32
slušateljev) ter enega za naziv gasilec (na-
daljevalni tečaj - 22 slušateljev). Na tem
področju lepo sodelujemo tuđi s sosed-
njimi občinami, saj je naš predavateljski
team organiziral in uspešno izvedel za
potrebe obćine Moravče osnovni tečaj za

IZ ZAKLADNICE PREGOVOROV

»Ako hoćeš koea spoznati,
mu daj oblast«

O list ih, ki so na vrhu, imamo Ijucljo vedru1) dosti povedati. Zato je ve-
liko pregovorov o krajih, < es.irjih, kne/ih in gosfjodih. Danes so jih ve-
činoma nadomestili politiki. /ato ruj bock) na tem meslu /brani izroki
njihovo ogledalo, nam pa v pomoć pri presojanju. Pa začnimo s lakšni-
mi - sicer jih ni veliko -, ki izraždjo spoštovanje do njihove visoke služ-
be:

Vladanje je težka umetnost.
Časti so bremena.
Dober kralj je senca Boga na zemlji, (arabski)
Na visokih stotih se slabo sedi.
Pregovor v naslovu je sad dolgt" človeške i/kušnje, ki jo jo nekdb tu-

đi takole zapisat:
Oblast [x>kvari človeka. Absolutna oblast pa ga pokvari absolutno.
Oštro sodbo o vladarjih dajejo naslednji pregovori:
Knezi pridejo v nebesa, će umrjejo v zibelki.
Psi mahajo z repom, knezi pa z jezikom, (mongolski)
Na kraljevem dvoru je vsak sebi najholjši prijatelj.
V razmerju preprostega človeka do visokih gospodov je bilo vedrio

ne/aupanje, saj si kaj posebno dobrega od njih ni rriogel obelafi:
Ci." gospod priđe k prcproslernu človeku, hoće od njega nekaj imeti.
Z velikimi gospodi ni dobro češenj zobati.
Jasnemu nebu in nasmejanemu gospodu ne zaupaj.
Ce se rujoš s psom, boš ob obleko; će se bojuješ s knezom, boš ob

glavo, (mongolski)
O velikih ne govori niti dobno nili slabo: če govoriš dobro, lažeš, će

pa slabo, se podajaš v nevarnost. (španski)
Kdor služi mnogim gos|X>dom, prejme veliko odlikovanj in veliko brc.

(Sudan)
Ne bodi h knezu, će nisi bil pokliean.
A se huje kot zamoriti se gospodi pa je zarnerili se Ijudem:
Če si razjezil carja, se zateci k Ijudem; če pa si razjezil ljudi, zbeži. (gru-

zijski)
O d dobroga vladarja je v mnogoćem odvisna blaginja de/ele:
Ce je glava nora, za lo plaćuje. < elo lelo. (Svita)
Kjer je vol /a kralja, taru so leleta knezi.
V mestu, ki nima psa ćuvaja, vlada /vita lisii a.
Hiša ne tr[)i dveh gospodarjev.
Kjer nobene postave ni, tam veljajo le pesti.
Vladarji so odgovorni Ijudem in i/postavljeni kritiki:
Ko se pometajo stopnice, je treba začeti na vrhu.
Komur je veliko dovoljeno, si srne sam najmanj dovoliti.
Krior hoće drugim vladali, mora najprej sete obvladali.
Tuđi veliki Ijudje se zmotijo.
Htw najgrših in najlrdovratnejših napak vladarjev ali njihovih slu>> je

podkupljivost. /animivo je, da sta oba pregovora o tej temi iz Rusije:
Do oblasti ne priđeš s svojo pamet|o,, ampak z bićem in / rubljem.
Če govorim z uradnikom, pusti, da govori rubelj.
Slabe izkušnje imajo Ijudje navadno tuđi s tistimi, ki so na nekoliko

nižjih stopničkah in ta svoj položaj pridno izkorišćajo:
Tuđi gospodarjevi psi postanejo gospodje.
Če knez vzame podložnikom jabolko, jim sluge vzamejo ćelo

drevo.
Med najbolj aktualne in ti idi danes veljavne pregovore o nosildh obla-

sti spada - žal naslednji:
Kdor ima v rokah oblast (moč), ima v rokah tuđi pravico.

BOGDAN DOLENC

naziv gasilec; tega je uspešno zaključilo
34 ćlanov. l/vedli smo tuđi 40-urni tečaj
ZA gasilske sodnike, katerega je uspešno
zaključilo 15 kandidatov. Po kategorizaciji
društev v naši občini ugotavljamo še ve-
dno veliko pomanjkanje članov-gasilcev
v nekaterih društvih, zato bi bilo nujno,
da še v letošnjem letu organiziramo tečaj
za naziv »gasilec:«. Žal je uresnićitev tega
tečaja zaradi pomanjkanja finančnih
sredstev vprašljiva.

Kot posebna oblika preverjanja
strokovnega znanja so vsakoletna te-
kmovanja, ki jih organizira vaša zve-
za. Koliko jih je bilo letos?

Pripravili smo vrsto tekmovanj, na ka-
terih so na posebni tekmi sodelovale eno-
te pionirjev, mladincev in veteranov, dru-
gič pa smo tekmovanje organizirali za
ćlane in članice. Obeh tekmovanj se je
skupaj udeležilo okrog 100 enot, kar po-
meni, da se je teh oblik preverjanja kon-
dicijske usposobljenosti in strokovnega
znanja udeležilo preko KXX) naših ćlanov.
Naši ćlani redno sodelujejo tuđi na te-
kmovalnih srećanjih, ki jih organizirajo
naša društva. Postala so tradicionalna
oblika praktičnih preizkusov znanja, po-
leg katerih izvajamo sektorske društvene
in meddruštvene vaje, na katerih sodeluje
od 150 cio 200 gasilcev operativcev.

Znana je tuđi vaša velika skrb za
mlade gasilcei

Z različnimi oblikami skušamo v naše
delo vključiti tuđi najmlajše; ti zelo radi
prihajajo v naše vrste. Tako smo v maju
organizirali občinsko tekmovanje društev
»Mladi gasilec« iz osnovnih šol vseh štirih
občin. Med seboj se je tako pomerilo kar
47 enot, kar je dokaz već, da se mladi v
osnovnih šolah zelo zanimajo za delo v
gasilskih vrstah. Ob tem bi se rad zahva-
lil tuđi vsem menlorjem teh krožkov.

Rezultat vseh vaših prizadevanj so
tuđi redna sodelovanja gasilskih dru-
štev z našega območja na gasilskih
olimpiadah. Se strinjate s to ugotovit-
vijoi

Seveda. Tuđi letos so se člani PGD
Dob že četrtić zaporedoma udeležili ga-
silske olimpiade na Danskem. Kol verlno

doslej so tuđi letos častno zastopali našo
zvezo in se domov vrnili z zlatim prizna-
njem, na kar smo lahko izredno ponosni.

Sa slovesnostih redno srečujemo
tuđi vaše prijatelje iz Koprivnice.

Ko sta občini Domžale in Koprivnica
pred nekaj već kot 15 leti podpisali listino
o sodelovanju, je to pomenilej tuđi zače-
tek tesnega sodelovanja obeh olx*inskih
gasilskih zvez. Gasilci smo edini, ki to vez
združujemo še sedaj in jo z obiski, z
izmenjavo strokovnih znanj in tuđi novi-
mi prijateljstvi krepimo in želimo, da bi
ostala ludi v prihodnje.

Dobro strokovno usposohljeni ga-
silci uspešno uresničujejo svojo prven-
stveno nalogo pomagati ćlovcku v sti-
ski. Koliko posredovanj je bilo potreb-
nih v letošnjem letu in kako hi jih oce-
nili?

V letošnjem lelu je bilo po podatkih
GPV Količevo že preko 60 požarnih in 84
tehnično-reševalnih intervenc ij. Prav sin-
hronizirano delovanje gasilcev-prosto-
voljcev in gasilcev CPV Količevo je jam-
stvo, da borno lahko dosedanje uspešno
delovanje nadaljevali tuđi v prihodnje in
vsi pomagali Ijudem v stiskah.

Ima letošnji mesec požarne varno-
sti kakšno posebno sporočilo za pre-
hivalce naše občine?

Letošnje geslo: »Ukrotimo rdečega
petelina« nas še posebno zavezuje, da se
z vsemi silami upremo skupnemu sovraž-
niku - ognju, saj iz dneva v dan povzro-
ča velike materialne izgube, pa tuđi čio-
veške žrtve. Gasilska zveza Domžale je
tako kot vsako leto izdelala program ak-
tivnosti v tem mesecu, ki obsega: popu-
larizacijo gasilstva v javnih obćilih; sektor-
ske, meddruštvene in društvene vaje;
dneve odprtih vrat gasilskih domov; pre-
davanja o gasilstvu po šolah in vrtcih; ra-
zne dejavnosti v društvih »Mladi gasilec«,
preventivni pregledi stanovanjskih hiš in
gospodarskih poslopij. Mesec požarne
varnosti smo [X)senej počastili s svečano
akademijo v Ihanu.

Bi morda želeli ob koncu povedati
še kaj, na kar sva pozabila v razgovo-
ru!

Veliko bi se lahko rekla o prizadevnem
in požrtvovalnem delu vseh naših članov,
o njihovih uspehih, vendar naj bo za da-
nes dovolj. Vsem gasilcem ter vsem, ki z
nami sodelujejo in nam pomagajo, iskre-
na hvala!

V. VOISKA

HUMOR
FRIZERSKA
Moški srednjih lel je prišel v fri/erski salon n.i brilje. I ri/et ga vljudnu vpra-

ša:
• Ali sfe se /c kdaj brili pri tvts?
- Ne, te bra/goline iru.irn od protiielne nesreće.

PIVO
- Oproslite, pf.ivi nalakar goslu, sinoći ste plaćali eno pivo premalo.
- Ncveijeliif>, kako se lo hilro t.t/vc, se /.H'udi gost. SinoO ine je uslavil

polii isl in mi rekel, da seru špil eno pivo preveć.

SPREMEMBA
- Alkohol /elo spiemeni ćloveka!
- Kako lo misliš^
- Ko sem ob petiti prišel vgoslilno, so mi rekli gospod, koso me pa ol> de-

selih /vet'er ven metali, sem bil p-i kr.tv.i pijanal

VRTNARSKA
K.i/buijen kupet v c vellkvirni:

Vrlnk.e., ki sem jih kupil pii vas pred dvema urama, so /e ovenele!
(esa ne (M)vesle^ Pri meni pa so (vetele dva leđna.

ODMEV
- |e bilo na v.iš oglas, d.i isVote novega i uv.ija, kaj od/iva?
- Bilo, bilo, /e (letkral so vlomili...

OBOJESTRANSKO
- Ali se / /eno še vedrio prepir.iliil
- Seveda.

\c. vzrok ona ali alkohol;1

()boje.
•• Kako?
- Ona me ne prenese, ko sem pijan, ja/ pa nje ne, ko som trezen.
Modrosl: (>:• jĉ  rnoški pogoslo v ro/i< ah, se j;a ćeU'liee i/<,)gib,ijo.

uredil: SIMON STIBRIČ

r
I NAROCILNICA
| Naroćam knjigo Vclimirja Vulikića BRATJE PIRNAT
i (288 str.: 3.150 tolarjev)

I Naslovnik:

Kraj, ulica, hišna št.:

i Poštna št.: Pošta:

| Datum: Podpis:.

Dru/ina cl.o.o. Krekov trg 1, p.p. 95,1001 Ljubljana, tcl.: Ob1/13-:tH-r.9O, 3D-241

Poročilo CPV za julij, avgust in september 1997
DRNOVO, 5. 7. 97 ob 21.58 so enoto

CPV obvestili s Centra za obveščanje, da se
je v kraju Drnovo zapletel motorni zmaj
med žice daljnovoda. Odpeljala je interven-
cijska enota, operater v CPV pa je aktiviral
preko tihega alarma sosednja prostovoljna
gasilska društva. Že med vožnjo so gasilci
opazili, da precej visoko v zraku gori zmaj,
ki je obtičal med žicami sredi večjega kom-
pleksa koruze, visoke preko dveh metrov.
Gasilci so se do zmaja napotili skozi koru-
zo peš, z roćnimi gasilnimi aparati v rokah.
Ob prihodu prvih gasilcev pod zmaj je bi-
lo videti, da je pilot skočil iz zmaja približ-
no deset metrov visoko, za njim je bila zbri-
sana vsakršna sled. Najprej so začeli iskati
pilota ob cesti, ki obdaja prostor, posajen s
koruzo. Po kratkotrajnem iskanju so gasilci
ob cesti našli izmućenega sestintridesetlet-
nega pilota s Topol. Takoj so ga prepeljali v
zdravniško oskrbo. Ogenj na zmaju so po-
gasili gasilci ljubljanske gasilske brigade, ki
so prispeli s specialnim terenskim vozilom
na kraj kar po ćeli koruzi. Ostanke zmaja so
z daljnovoda odstranili delavci Elektrn Ljub-
ljane.

MENGEŠ, 9. 7. 97 ob 12. uri so gasilci
preko telefona prejeli sporaćilo o požaru v
mizarski delavnici. Do prihoda gasilcev so
tamkajsnji delavci ogenj že nekoliko ome-
ili, gorelo je okrog silosa za žaganje in oko-
ica rezervoarja za termalno olje. Ogenj so

s skupnimi močmi pogasili prostovoljni ga-
silci iz Mengša in gasilci CPV. Požar je nastal
zaradi okvare na termostatu, zato se je pre-
grelo termalno olje.

DOMŽALE, 16. 7.97 ob 2245 so gasili i
odhiteli do železniške postaje, tu je [Xjle;;
lesenega objekta in kontejnerja gorel večji
kup dračja. Ker je bil objekt ogrožen, so
ogenj pogasili z vodo.

SPODNIE LOKE, 18. 7.97 ob 2318 je in-
terveneijska <?nola od[X?ljala proti kraju, kjer
se je zgodila huda prometna nesreća. Vo-
znik rdećeopel kalibre s češko registracijo
se je zaletel v kabino vlačilca. Zaradi moč-
nega udarca je bil voznik na kraju mrtev,
njegova šestletna hčerka pa je bila vklešče-
na v vozilu, zato so gasilci najprej resili hu-
tlo poškodovano deklico, nato so iz objema
ploćevine resili še voznikovo truplo. Po po-
licijskih formalnostih je bilo potrebno očistiti
Se cestišče.

VIR - DOB, 28. 7 97 ob 1845 je to ob-
m(x ĵe zajelo hudo neurje in močan veter,
padla je večja količina dežja. Zato je bilo
potrebno posredovati na već mestih: vodo
so ćrpali iz petih kleti, pokrivali so na šestih
strehah, ker so bile odkrite većje površine,
podrtih je bilo okrog dvajset različnih dre-
ves; ta so padla na stavbe in cê ste. V tej ak-
ciji so sodelovale naslednje gasilske enote:
iz Domžal, Doba, Mengša, Vira, Loke pri
Mengšu, Trzina, Radomelj, Štude, Ibpol in
iz Ontra požarne varnosti.

LIMBARSKA GORA, 31. Z97ob 19.35
so v (,\A/ prejeli sporoćilo, da je tam strela

zanetila požar na gospodarskem poslopju.
Odpeljali so se na pomoć: in preko daljin-
skega vklopa aktivirali gasilska društva v ob-
čini Moravće. Iz hleva so resili govejo živi-
no in nekaj strojev, popolnorna pa je zgore-
lo ostrešje, seno, nekaj žaganega lesa in sta-
ro kmećko orodje.

Nekoliko več pa je bilo drugih manjših
posredovanj: petkrat so gasilci očistili cesti-
šće po prometni nesreći, ker so bili po as-
faltu razliti naftni derivati, sedemkrat so mo-
rali vlomiti v stanovanja zaradi puščanja vo-
de, ki je sosedom pritekla na glavo, nekateri
so izgubili kljuće vhodnih vrat in en primer,
ker oslabela oseha ni /mogla odpreti vrat.

DOMŽALE, 4.8.97 ob 2440 so gasilci
posredovali na magistralni cesti M-10. Med
srečanjem dveh vlačilcev je prišlo do opla-
zenja med vozili, zato je voznik /. novogo-
riško registracijo izgubil oblast nad vozi-
lom, ki se je prevrnilo kakih petnajst me-
trov zunaj cestišča na njivo, cement v vre-

DOMŽALE, 7 8.97 ob 6.30 je intetven-
cijska enota posredovala pri prometni ne-
sreći, ker se ie zaradi utrujenosti voznika
prevrnil vlačilec s tristo petindevetdesetimi
ovcami na železniškem nadvo/u. Sto deve-
tinpetdeset ove je utrpelo tako hude po-
škodbe, da so na kraju poginile. Vso žival,
živo in poginulo, je bilo [X)trebno naložiti
na tovorna vozila, da so jih prepeljali na
ustrezna mesta. Pri reševanju so na pomoć
priskočili še delavci komunale, s Cestnega
podjetja, gasilci iz Domžal in deset obea-
nov.

KOMPOLIE - KRAŠNIA, 9. 8. 97 ob
1720 so gasilci (»sredovali pri prometni ne-
zgodi, v kateri so bili udeleženi avstrijski in
madžarski državljani. Najprej so oskrbeli
ponesrečence za prevoz v bolnišnko, nato
so iz vozila resili še truplo, nato so očistili
cestišče in po treh urah zapustili kraj.

SREDNIE )ARŠE, 10. 8. 97 ob 19.37 je
obč.in obvestil enoto CPV, da na obrežju

Domžale 7 VIII. 97 ob 6.30 uri je madžarski voznik zaradi utrujenosti
zapeljal na bankino, zaradi teže vozila je bankina popustila in prikoli-
ca se je prevrnila. Tako se je zgodila morija, ko je v mukah med zveri-
ženo ploćevino poginilo 159 ove. Mnogokrat so žrtve utrujenih vozni-
kov tovornjakov tuđi Ijudje. Čemu?

ćah je bil razsut po cestišću in po njivi, saj
ga je bilo preko petindvajsel ton, voznik ni
bil poškodovan. Lažje poškodbe sta dobi-
la voznik in sovoznik v vlačilcu češke re-
gistracije, ki ju je po glavi in rokah porezalo
vetrohransko steklo; to se je ob trku razbilo
in padlo v kabino, zato sta bili ose,bi pre-
peljani v zdravniško oskrbo. Gasilri so ure-
dili razsvetljavo, da so delavci s Cestnega
podjetja odstranili razsuti cement s cesti-
šča z gradbenimi stroii, nato so gasilci z
vorio oprali cestišće, da je po peti uri zju-
Iraj stekel promet.

TRNIAVA, (>. 8. 97 ob 1755 so domžal-
ski policisti obvestili enoto o prometni ne-
zgodi, zato so gasilci takoj odhiteli na kraj
dogajanja. Ni bilo potrebno reševati oseb,
zato pa so morali odstraniti poškodovana
vozila in očistiti cestišće, polito z gorivom in
oljem.

Kamniške Bistrice pod visokonapetostnim
daljnovodom gori približno osemdeset ku-
bikov odpadnega sena in je možnost, da
bi se razširil ogenj na podrast. Zato so ga-
silci pohiteli na kraj in ogenj pogasili z vo-
do.

HUDO, 25.8.97 ob 16.50 so gasilci CPV
izvozili na poziv policistov, da na vozišču
gori osebno vozilo Fiat Tipo. Ob prihodu
enote na krnj je ogenj zajel ćelo vozilo in se
širil po podrasli v gozd. Vešči gasilci so
ogenj hilro |X>gasili na vozilih in na podra-
sti.

ČEPLJE, 29.8.97 ob 15. so se enote od-
peljale zaradi prijave, da je v hišo udarila
strela in je nastal požar. Ob prihodu so gn-
silci opazili, da so olx"ani ogenj žo delno lo-
kalizirali, zato so preko leslve stopili v pro-
stor, koder so ogenj dokončno pogasili /
roćnimi gasilnimi aparati na CO .

Gisilci so še pomagali na terenu: štirikrat
so morali vlomiti vhodna vrata in zapreti
vodo, ker se je razlivala po stanovanju in
pritekla tuđi čez strop, trikrat so očistili ce-
stišče po prometni nesreći, dvakral so uni-
ćili gnezdo sršenov in os, ker so ogrožali ob-
čane in enkrat so odprli osebno vozilo, ker
je tuj državljan zaklenil kljuće v vozilo.

TRZIN, 4.9.97 ob 00.30 so enoto CPV
domž.ilski |X)licisti obvestili, da v blizini go-
stišća Narobe gori osebno vozilo, v njem pa
naj bi bili še potniki. Take podatke so jim
posredovali občani s kraja dogodka. Takoj
je odpeljala intervencijska enota do kr.ij.i
prijave. Sele na mestu so videli, da v Vozilu
ni potnikov in da ne gori. Vidna je bila le
para hladilne tekoćine, ki se je razlila po
vročem rnotorju vozila. Zato so gasilci pri-
skočili na pomoć policistom, da so zavara-
vali kraj dogodka in vzpostavili razsvetljavo.
S tem so dali možnost i za delo zdravstve-
nemu osebju, ki se je borilo za mlado živ-
ljenje. Toda brezuspešno.

SENTVID PRI LUKOVICI, 13.9.97ob
415 so odhiteli gasilci gasit osebno vozilo
mazda. Pred prihodom gasilcev je začel ga-
siti ogenj že domžalski [X)licist z rrfnim ga-
silnim aparatom, dokončno so ogenj poga-
sili / vodo. Vzrok požara ni znan.

KOLIČEVO, 13. 9. 97 ob 10.25 je ope-
ralor U V zaslišal močan pok. Ko je pogle-
dal skozi okno, je videl, da sta čelno trčili
cJve vozili. Obvestil je še druge gasilce in
stekla je akcija ravno pred vrati CPV. Na
enom vozilu je bilo potrebno odpreti zve-
riženo pločevino in voznika imobilizirati.
Položili so ga na nosila, da ga je reševalno
vo/ilo od|X'ljalo v bolnisko oskrbo.

ŽIROVŠE, 20. 9. 97 ob 2210 je občan
preko telefona zaprosil gasilec za po-
m(x":. Do časa prijave so se še neznani fantje
prepeljali s starejšim vozilom lik do delav-
ni< :e, kjer predelujejo plastične mase. Ker se
je i/|«)d pokrova motorja že mitfno kadi-
lo, so hitro zapustili vozilo, zatem se je
ogenj razširil na celotno vozilo, tako da je
že bilo nevarno za ostrešje in vrata delav-
nice, saj jih je ogenj že oblizoval.

Občani so začeli gasiti ogenj z r(x":nimi
gasilnimi aparati na prah, z zemljo in pe-
skom in požar pogasili, gasilci so vozilo
ohladili z vodo in pregledali objekt, če se
kaj ne tli ali gori.

DOMŽALE, 2(>. 9. 97 ob 21.20 je ob-
ćank.1 sporoćila, da nekcio sedi na skali v
strugi Kamniške Bistrice. Na kraju so mu ga-
silci pomagali iz struge, kamor je z mosta
skočil. Med razgovorom s poSkodovancem
in njegovo ženo se je pokazalo, da ima re-
sne težave v službi, kjer je zaposlen, v ne-
kem trzinskem podjelju. Mokrega in prc-
mraženega možakarja je odpeljalo reševal-
no vozilo.

Po enkrat so gasilci zavaravali cestišče in
ga ludi očistili (X) prometni nesreći, črpali
vodo, zapirali vodo, ker je pretekel radiator
v ćetrlem narlstropju. Fnkral so unićili srše-
njo /alego v osnovni soli. VIKTOR SVETLIN
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Županja Cveta Zalokar-Oražetn in predsednik ZSSS Dušan Semolič ob zaključku srečanja sindikalnih funk-
cionarjev v Domžalah

ZVEZA SVOBODNIH SINDIKATOV SLOVENIJE

Posvet sindikalnih funkcionarjev
Vodstvo Območne organiza-

cije ZSSS Domžale je 7 oktobra
letos v prijaznem Jamarskem do-
mu pripravilo posvet sekretarjev
območnih organizacij ZSSS iz
ćele Slovenije. V uvodu posveta
sta sekretar ka fusti Arnus in Žu-
panja občine Domžale Cveta Za-
lokar Oražem sindikalnim funk-
cionarjem predstavili domžalsko
območje.

V osrednji točki posveta pa so
udeleženci posveta največ pozor-
nosti namenili spremembam in do-
polnitvam zakona o zavaravanju za
primer brezposelnosti in uresniče-

vanju pravic delavcev iz zakona o
jamstvenem skladu.

Udeleženci posveta so ponovno
izpostavili, da je treba predlagane
spremembe Se naprej odločno za-
vračati. Opozorili so tuđi, da bi
spremembe zakona, če bi bile spre-
jete, zmanjšale tuđi pravice tistih, ki
so prostovoljno pristali, da postane-
jo presežni delavci, ker so računali
na dveletno nadomestilo in še na
dodatna tri leta, ko naj bi pridobili
možnost za upokojitev. Pred spre-
membami tega zakona bi morali po-
gledati tuđi mednarodne konvenci-
je, ki dajejo brezposelnim večje pra-

vice, kot zdaj predlaga ministrstvo.
V zvezi z zakonom o jamstve-

nem skladu pa so sindikalisti meni-
li, da je zakon preveč zapleten, za-
to delavci preprosto ne bodo mogli
zbrati vse dokumentacije. Zlasti bo-
do imeli težave delavci, ki so bili ob
clelo od leta 1994 dalje. Dokumen-
tov nišo zbrali, ker jih takrat se nišo
potrebovali, niti nišo vedeli, kakšne
bodo potrebovali. Zato je bil sprejet
dogovor, da morajo predstavniki sin-
dikatov, ki so bili delegirani v uprav-
ni odbor jamstvenega sklada, zahte-
vati, da se postopki poenostavijo.

I.ARNUŠ

Na podlagi 39. člena Zakona o volilvah v Državni zbor (Ura-
dni list RS, štev. 44/92 in 60/%) in 9. člena Zakona o volilvah
predsednika republike (Uradili liši RS, St. 39/92) izdaja Okraj-
na volilna komisija 10. volilnega okraj.i 4. volilne enote

SKLEP
O DOLOČITVI VOLIŠČ
IN OBMOČIJ VOLIŠČ

za izvedbo volitev predsednika republike,
dne 23. novembra 1997 v 10. volilnem

okraju 4. volilne enote.
VOLIŠČE 10.01 - KRAIEVNA SKUPNOST
DOB, Ulica 7. avgusta St. 9
Češenik, Dob, Gorjuša, Turnše, Želodnik.
VOLIŠČE 10.02 - DOM KRAJANOV V ŽEJAH
Brezovica pri Dobu, Laže pri Domžalah, Sv. Trojica, Ze-
te-
VOLIŠČE 10.03 - OSNOVNA ŠOLA KRTINA
Krtina, Brezje pri Dobu, Studenec pri Krtini,
Škocjan, Raca, Ratni vrh.
VOLIŠČE 10.04 - CASILSKI DOM HOMEC
Homec: Bolkova ulica, Gost tova cesta, I. ulica, II. ulica, III. uli-
ca, IV ulica, V ulica, VII. ulice del, VIII. ulica, VaSka pot;
Notice: Gostičeva cesta, Grašičeva ulica, Partizanska ulica, Pi-
onirska ulica, Šeskova ulica.
VOLIŠČE 10.05 - OSNOVNA ŠOLA IHAN
Dobovlje, Brdo, Coričica pri Ihanu, Ihan,
Prelog, Selo pri Ihanu.
VOLIŠČE 10.06 - SAMOSTAN MALA LOKA
Biste, Mala toka.
VOLIŠČE 10.07 - DRUŠTVO UPOKOJENCEV
DOMŽALE, Ulica Simona Jenka 11
Domžale: Ginkarjeva ulica brez 5tev. 1,1 b, 2, 3; Kajuhova ce-
sta 1, 2, 3, 4, 5; Ljubljanska cesta 69, 69a, 71; Savska cesta od
Stev. 1 do stev. 45a in štev. 50; Tatx>r štev. 13, 14, 15a; Ulica Si-
mona Jenka.
VOLIŠČE 10.08 - AMD DOMŽALE,
Krakovska 18, Domžale
Domžale: Askerčeva ulica, Brejčeva ulica, Karantanska cesta
Stev. 2, 4, (>, 8, 10, 12, 14,16,18, 20, 22; Karlovskova cesta, Ka-
salova ulica, Kopališka cesta, Krakovska cesta, MaCkovci, Stran-
ska ulica, Ulica Antona Skoka, Usnjarska ulica, Vodnikova uli-
ca.
VOLIŠČE 10.09 - GASILSKI DOM ŠTUDA
Domžale
Domžale: Brezova ulica, Hrastova ulica, Javorjeva ulica, Jese-
nova ulica, Kadio cesta, Savska cesta od štev. 46 dalje brez Stev.
50; Šludljanska cesta;
Šentpavel pri Domžalah.
VOLIŠČE 10.10 - KULTURNI DOM RADOML)E
Hudo, Radomlje, Škrjanćevo.
VOLIŠČE 10.11 - GASILSKI D O M ROVA
Dolenie, Jasen, Kolovec, Rova, Zagorka pri Rovah, Zite.
VOLIŠČE 10.12 - DELAVSKI DOM VIR
Vir: Aljaževa ulica, Bevkova ulica, Borova ulica, Bukovćeva uli-
ca, Čufarjeva ulica, Dvoržakova ulica, Erjavčeva ulica, Finžgar-
jeva ulica, Gubčeva ulica, Hubadova ulica Stev. 6, 6a, 8,9,10;
Koliška ulica, Litijska ulica, Ipavčeva ulica, Rožna ulica, Sonč-
na ulica, Šaranovičeva cesta, Tkalska ulica, Zoisova ulica;
Područje.
VOLIŠČE 10.13-VRTEC VIR
Vir: Hubadova ulica brez Stev. 6, 6a, 8,9,10; lurćiceva ulica,
Kuharjeva ulica, Linhartova ulica, Maistrova ulica, Metelkova
ulica, Nušičeva ulka, Osojna ulka, Parmova ulka, Robova uli-
ca, Stritarjeva ulica, Šubićeva ulka, Tolstojeva ulka.
VOLIŠČE 10.14 - UPRAVA SARRIO
SLOVENIIA,
(Papimka), KOLIČEVO
Kolkevo, ,. , . .
Vir: PapimiSka cesta, Umekova ulica, Valvazorjeva ulica, 7f\nr

skega ulka, Žnidaršičeva ulica.
VOLIŠČE 10.15 - OSNOVNA ŠOLA KRAŠNJA
Kompolje, Koreno, Krainja, Spodnje Loke, Zirovše.
VOLIŠČE 10.16 - PRI IVANU URBANIH,
KRAJNO BRDO 3
Krajno brdo, Vrh nad Krašnjo.
VOLIŠČE 10.17-ZADRUŽNI D O M LUKOVICA
Brdo pri Lukovici, Čeplje, Gradišće pri Lukovici, Lukovi-
ca pri Domžalah, Preserje pri Lukovici, Spodn/e Koseze,

Spodnje Prapreče, Trnjava, Videm pri Lukovici, Zgornje
Prapreče.
VOLIŠČE 10.18 - DOM DRUŽBENIH
ORGANIZACI) ŠENTVID
Imovica, Prevalje, Prevoje pri Šentvidu, Šentvid pri Lu-
kovici, Vrba.
VOLIŠČE 10.19 - PRI AMALIJI DOBERŠEK,
Rafolče 32
Dupeline, Rafolče, Straža, Vrhovlje.
VOLIŠČE 10.20 - OSNOVNA ŠOLA
ZLATO PODE
Brezovica pri Zlatem Polju, Mala Lašna, Obrše, Podgora
pri Zlatem Polju, Preserje pri Zlatem Polju, Trnovče, Zlato
Polje.
VOLIŠČE 10.21 - KULTURNI DOM BLAGOVICA
Blagovica, Gabrje pod Špilkom, Golčaj, Jelša, Korpe, Mali
jelnik, Podsmrečje, Prevoje, Prilesje, Spodnji Petelinjek,
Veliki /cinik, Vošce, Vranke, Zgornje Loke, Zgornji Pete-
linjek, Zlatenek.
VOLIŠČE 10.22 - OSNOVNA ŠOLA ČEŠN|ICE
Češnjice, Lipa, Poljane nad Blagovico, Selce.
VOLIŠČE 10.23 - ZADRUŽNI DOM TROJANE
Hribi, Trojane, VZideh, Zavrh pri Trojanah.
VOLIŠČE 10.24 - PRI RAJKU KERŠIČU,
UČAK 1
Bršlenovica, Gorenje, favorje pri Blagovid, Log, Podmil/,
Prvine, Suša, Šentožbolt, UCak.
VOLIŠČE 10.25 - KULTURNI DOM MORAVČE
Moravče: Čebulovna ulka, Detelova cesta, Mabva ulica, Ma-
rokova ulka, Partizanska cesta, Rudniška ulka, Šlandrova ce-
sta, Tomanova pot, Trg svobode, Vegova ulica;
Podstran, Rudnik pri Moravčah, Straža pri Moravčah, Zalog pri
Moravčah.
VOLIŠČE 10.26 - GOSTILNA NAD LOGOM
MORAVČE
Češnjice pri Moravčah, Drtiju,
Moravče: Cesta heroja Vasje, Cesta na Grmače, Masljeva ce-
sta, Spodnia Dobrava, Zgornja Dobava.
VOLIŠČE 10.27 - PRI URANKARJU, GABRJE 6
Gabrje pod Limbarsko goro, Hrastnik, Limbarska gora,
Mošenik, Selce pri Moravčah, Ples, ražen štev. 8 in 9.
VOLIŠČE 10.28 - PRI FRANCU MAJDIČU,
NEGASTRN 8
Negastrn, Pogled, Serjuče, Soteska pri Moravčah, Vinje
pri Moravčah.
VOLIŠČE 10.29 - ZADRUŽNI DOM KRAŠCE
Dole pri Krašcah, Dvorje, Gorica, Imenje, Krašce, Prikr-
nica, Sv. Andrej.
VOLIŠČE 10.30 - GASILSKI DOM PEČE
Križate, Peče, Ples št. 8, 9; Podgorica pri Pecah, Pretrž,
Zgornje Koseze.
VOLIŠČE 10.31 - PRI VALENTINI LAVRINC,
GORA PRI PECAH 16
Gora pri Pecah.
VOLIŠČE 10.32 - DOM KRAJANOV
HRIB, I
Hrib nad Ribčami, Katarija, Spodnji Prekar, Velika vas,
Zalog pri Kresnicah, Zgornji Prekar.
VOLIŠČE 10.33 - DOM KRAJANOV
HRIB, II
Dešen.
VOLIŠČE 10.34 - KRAJEVNA SKUPNOST
VRHPOLJE, Vrhpolje
Dole pod sv. Trojko, Gorička pri Moravčah, Seb pri Mo-
ravčah, Spodnja Javorška, Spodnji Tuštanj, Stegne, Vrh-
polje pri Moravčah, Zgornja Javorška, Zgornji Tuštanj.
VOLIŠČE 10.35 - GOSTILNA SOKLIČ,
ZALOG POD SV. TROJICO 7
Kokošnje, Zalog pod sv. Trojko.
VOLIŠČE 10.36 - OBČINA DOMŽALE,
DOMŽALE, Ljubljanska 69
Predčasno glasovanje.

Republika Slovenija
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Okrajna volilna komisija
10. volilnega okraja Številka: 00800-5/97-21

Datum: 06.10.1997

PREDSEDNIK
OKRAJNE VOLILNE KOMISIJE

Peter Golob I. r.

Jamstveni sklad
Republike

Slovenije za
delavce, ki so
dozi veli stečaj

podjetja
Državni zbor je aprila 1997 po hi-

trem postopku sprejel Zakon o jam-
stvenem skladu RS. Objavljen je bil
v Uradnem listu RS št. 25/
9.5.1997 Na podlagi tega zakona bo-
do delavci po postopku, ki je objav-
ljen v Pravilniku o postopku uveljav-
Ijanja pravic, (Ur. I. St. 59/
26.9.1997), uveljavljali pravice do
denarnega izplaćila.

Kaj ta zakon natančneje prinaša
prizadetim delavcem?

Pravice po tem zakonu so samo pra-
vice do denarnega izplačila. Te pravice
pridobijo samo upravičenci, ki jim je
zaradi stečaja podjetja ali prisiine porav-
nave v podjetju prenehalo delovno raz-
merje in:

1. nišo prejeli plače ali nadomestila za
plaćano odsotnost zadnje tri mesece
pred prenehanjem delovnega razmerja,

2. nišo prejeli plače za neizrabljeni
letni dopust v tekoćem letu,

3. nišo prejeli odpravnine kot presež-
ni delavci, ki jim pripada po predpisih.

Država tem osebam, ki izpolnjujejo
gornje pogoje in se štejejo med upravi-
čence, zagotavlja naslednje vrste izpla-
čil:

pod 1. točko največ 3 minimalne
plače

pod 2. točko največ V2 minimalne
plače

pod 3. točko največ 1 minimalno
plača

Poudariti moramo, da se od pripada-
joćih zneskov, ki lahko znesejo največ
štiri in pol plaće, nujno odbijejo se dav-
ki in prispevki.

Pogoji za uveljavitev pravice po
tem zakonu

Poleg zgoraj naštetih pogojev za pri-
dobitev statusa upravićenca po Zakonu
o jamstvenem skladu mora delavec -
upravićenec izpolnjevati se naslednje
pogoje:

1. da je bil zaposlen pri delodajalcu
neprekinjeno najmanj pol leta pred da-
tumom prenehanja delovnega razmerja,

2. da ima ustrezni sklep o prenehanju
delovnega razmerja,

3. da se je v roku prijavil na Zavodu
za zaposlovanje,

4. da je svoje pravice prijavil v rokih
in na način, določen v Zakonu o prisil-
ni poravnavi, stečaju ali likvidaciji za pri-

javljanje terjatev.
5. da se ni bil poplaćan iz stečajne

mase.
Zahtevo za izplaćib denarnih izplačil

naj upravićenec; vloži preko območne
enote Republiškega zavoda za zaposlo-
vanje, pristojne po sedežu delodajalca
na posebnih obrazeih.

Upravičence do denarnih izplačil od
leta 1944 borno preko Domžalskih no-
ve pravoćasno obvestili o roku za odda-
jo vloge ter o drugih dokumentih, ki jih
bo potrebno priložiti obrazcem, naslov-
ljenih na Jamstveni sklad RS. Članom
sindikatov ZSSS iz domžalskega ob-
močja pa borno nudili tuđi vso po-
moć pri oblikovanju vloge, zbiranju
posameznih dokumentov in izpol-
njevanju predpisanih obrazeev.

J. ARNUŠ

PLANINSKO DRUŠTVO DOMŽALE

Nova plezalna stena
V okviru Planinskega društva Domžale je zelo dejavna sekcija za pro-

sto plezanje, za katero so planinci pred leti za ućenje in treniranje ure-
dili steno v hali Komunalnega centra Domžale. Ker pa je dvorana /elo
zasedena z različnimi športi, njen najem pa tuđi za planince finanćno
predstavlja kar velik zalogaj, so se odlučili, da za vse ljubitelje proste-
ga plezanje uredijo nov prostor.

Tako so na Osnovni soli Rodica s preureditvijo polovice nekdanje deponi-
je premoga pridobili nekaj već kot 30 m:' prostora, v njem so uredili prostor in
steno za prosto plezanje. Prostor je prirejen tako, da zlasti najmlajšim ljubite-
ljem prostega plezanja omogoća brezskrben trening ter pridobivanje novih
znanj in spretnosti tega športa. Stene so namreč precej nižje kot tista v hali, kon-
struirane z oprimki za začetnike in zelo primerne za organizacijo tećajev. Ce-
lotna investicija je vredna blizu 3 mio SIT, zato prostor še ni dokončan. Planin-
sko društvo Domžale je namreč večji del sredstev letos porabilo za komplet-
no zamenjavo kritine na Domžalskem planinskem domu na Mali planini, kjer
so z zaprtjem veznega hodnika tuđi povećali udobnost doma, tako da ga lah-
ko obiščete tuđi v jesenskih mesecih.

Tedaj ima Velika planina posebej čar, zato ne zamudite predzimskih lepih
dni za sprehode in obiske Velike planine, tu se pozimi vidimo na smućeh in
sankah. DOBRODOŠLI!

Na podlagi 39. člena Zakona o volitvah v Državni zbor
(Uradni list RS, štev. 44/92 in 60/95) in 9. ćlena Zakona o vo-
litvah predsednika republike (Uradni list RS, št. 39/92) izdaja
Okrajna volilna komisija 11. volilnega okraja 4. volilne enote

SKLEP
O DOLOČITVI VOLIŠČ
IN OBMOČIJ VOLIŠČ

za izvedbo volitev predsednika republike,
dne 23. novembra 1997 v 11. volilnem

okraju 4. volilne enote.
VOLIŠČE 11.01 - SREDNJA ŠOLA DOMŽALE,
Ljubljanska 105, Domžale
Domžale: Kamniška cesta štev. 7, 11, 12, 13,14, 16, 18; Lev-
stikova cesta, Ljubljanska cesta štev. 96, 100, 101, 102, 103,
106,108,110,110a, 112,114,114a, 116,118,120,124,126, 128,
130,131,132,134,135,136,138,140; Ulica Nikola Tesla; Uli-
ca Ivana Pengova, Vodopivčeva ulica.
VOLIŠČE 11.02 - HALA KOMUNALNEGA
CENTRA - LIKOVNO
RAZSTAVIŠČE
Domžale: Karantanska cesta štev. 1, 3; Ljubljanska cesta
štev. 73, 77, 77a, 81, 83, 85, 87, 89, 91, 93, 95, 97. 99; Lobo-
dova ulica; Mestni trg, Ulica Matije Tomca, Zupančićeva
ulica.
VOLIŠČE 11.03 - D O M UPOKOJENCEV
DOMŽALE, Karantanska
cesta 5, Domžale
Domžale: Karantanska cesta 5.
VOLIŠČE 11.04 - ZDRAVSTVENI D O M
DOMŽALE, Mestni trg 2,
Domžale
Domžale: Cesta talcev, Miklošičeva ulica štev. 1a, lb, 1c, 1d,
1e, 3, 13,15, 1?19.
VOLIŠČE 11.05 - OSNOVNA ŠOLA
DOMŽALE I, Domžale
Domžale: Gregorčičeva ulica, Miklošičeva ulica štev. 2a,
2b, 2c, 2d, 4a, 4b, 4c, 4d, 35.
VOLIŠČE 11.06 - OSNOVNA ŠOLA
DOMŽALE II, Domžale
Domžale: Bistriška cesta, Detelova ulia, Gostičeva ulica, Je-
šetova ulica, Ljubljanska cesta štev. 105,107. 111, 113,117119,
119a, 121, 123, 127 129, 133, 137; Miklošićeva ulica štev. 5, 7,
9, 11; Murnova ulica, Plečnikova ulica, Potoćnikova ulica,
Rojska cesta, Sejmiška ulica, Slamnikarska ulica, Vegova uli-
ca.

VOLIŠČE 11.07 - OSNOVNA ŠOLA RODICA
Domžale: Adamićeva ulica, Bernikova ulica, Breznikova
ulica, ČeSminova ulica, Jarčeva ulica, Kettejeva ulica, Rodi-
ška ulica, Staretova ulica, Šolska ulica, Trdinova cesta, Tri-
glavska ulica, Zoranina ulica.
VOLIŠČE 11.08 - SREDNJA ŠOLA DOMŽALE,
Cesta talcev 6, Domžale
Zaboršt: Ihanska cesta, Krumperška ulica, Pot pod hriborn,
Pot za Bistrico, Šumberška cesta.
VOLIŠČE 11.09 - BIFE, KIVI, DEPALA VAS
Depala vas.
VOLIŠČE 11.10 - GASILSKI D O M STOB,
Domžale:
Domžale: Kosovelova ulica, Krožna cesta, Ljubljanska ce-
sta od štev. 1 do 45 ter štev. 47, 49, 49a, 49b, 51, 53, 55; Na
Zavrteh, Poljska pot, Pot na Pridavko, Ravnikarjeva ulica,
Stobovska cesta, Trubarjeva ulka, Trzinska ulica.
VOLIŠČE 11.11 - KRAJEVNA SKUPNOST
VENCLJA PERKA DOMŽALE,
Ljubljanska 58
Domžafe: Cankarjeva ulica štev. 1,1 b, 2, 3; Kajuhova ce-
sta brez štev. 1,2,3,4,5; Kersnikova ulka, Kolodvorska ce-
sta, Ljubljanska cesta štev. 46,48, 52, 54, 54a, 56, 58, 58a,
59, 60, 61, 61a, 62, 63, 63a, 64, 65, 65a, 66, 67, 67a, 68, 70;
Masarvkova ulica, Nova ulica, Obrtniška ulica, Partizanska
ulica, Prečna ulica, Prešernova cesta, Roška ulica, Tabor
brez štev. 13,14,15,15a; Taborska cesta, Ulica Urna Stenov-
ca, Varškova ulica, Vodovodna cesta, Železniška cesta.
VOLIŠČE 11.12 - DELAVSKA UNIVERZA
DOMŽALE, Kolodvorska 8,
Domžale
Domžale: Kamniška cesta štev. 2, 3,4,5,5a, 6,8,9,10,13d,

15; Ljubljanska cesta štev. 72, 72a, 74, 76, 76a, 80, 80a, 82,
84, 84a, 86, 88, 90, 92; Masljeva ulica.
VOLIŠČE 11.13 - OSNOVNA ŠOLA
DRAGOMELJ
Dragomelj, Pšata.
VOLIŠČE 11.14 - OSNOVNA ŠOLA JARŠE
Rodica, Spodnje Jarše.
VOLIŠČE 11.15 - GASILSKI D O M SREDNJE
JARŠE
Srednje Jarše, Zgornje Jarše.
VOLIŠČE 11.16 - OSNOVNA ŠOLA PRESERJE
PRI RADOMLJAH
Preserje pri Radomljah.
VOLIŠČE 11.17 - OSNOVNA ŠOLA TRZIN, I
Trzin: Habalova ulka, Jemćeva cesta, Kmetićeva ulica, Ki-
dričeva ulica, Kratka pot, Ljubljanska cesta, Mengeška ce-
sta, Za hribom, Ulica Rašiške ćete, Zorkova ulica.
VOLIŠČE 11.18 - OSNOVNA ŠOLA TRZIN, II
Trzin: Blatnica, Brezovce, Brodišče, Bergantova ulica, (an-
karjeva ulica, Dobrave, Gmajna, Hrastovec, Košakova uli-
ca, Lobodova ulica, Mlakarjeva ulica, Motnica, Na jaši, Par-
tizanska ulica, Pernetova ulica, Peske, Planjava, Plošćad
dr. Tineta Zajca, Prešernova ulica, Prevale, Reboljeva ulica,
Špruha, Trdinova ulka, Ulica pod gozdom, Ulka Kamniške-
ga bataljona, Ulica OF, Ulica bratov Kotar, Vegova ulica, Žu-
panćićeva ulica, Županova ulka.
VOLIŠČE 11.19 - GASILSKI D O M TOPOLE
Topole

VOLIŠČE 11.20 - OBRTNA ZADRUGA ZORA
MENGEŠ
Menget: Aljaževa ulica, Čopova ulica, Drnovo, Dragarje-
va ulka, Erjavčeva ulica, Finžgarjeva ulka, Gorenjska cesta,
Gostičeva ulka, Jalnova ulka, Jama, Japljeva ulica, Jurčice-
va ulka, Kamniška cesta, Kolodvorska cesta brez štev. 2a,
2b in 2c; Levstikova ulka, Krekova ulka, Medvedova ulka,
Novakova ulka, Po* talcev, Prešernova cesta, Staretova uli-
ca, Steletova ulica, Sadnikarjeva ulica, Svetćeva ulka, Val-
vazorjeva ulica, Veselovo nabrpžje, Županova ulica.
VOLIŠČE 11.21 - D O M POČITKA MENGEŠ
Mengeš: Glavarjeva ulica, Glavni trg, Kolodvorska cesta
štev. 2a, 2b, 2c:; Levčeva ulica, Slamnikarska ulica štev. 2,4,
6, 8, 12, 14; Zavrti štev. 36 in 45.
VOLIŠČE 11.22 - KULTURNI D O M MENGEŠ
Mengeš: Balantićeva ulica, Detelova ulica, Janševa ulica,
Kersnikova ulica, Kopitarjeva ulica, lavričeva ulica, Mehle-
tova ulica, Prelovškova ulica, Slamnikarska ulica brez štev.
2,4, 6, 8, 12 in 14; Slovenska cesta od štev. 1 do b7, Šolska
ulica, Subljeva ulica, Zavrti brez štev. 36 in 45.
VOLIŠČE 11.23 - GLASBENA ŠOLA
MENGEŠ, I
Mengeš: Cankarjeva ulica, Glasbilarska ulica, Oobeljska ce-
sta, larška cesta, Slovenska cesta od šlev. 68 dalje, Stara pot,
Trdinov trg, Trubarjeva ulica, Vegova ulica, Vodnikova uli-
ca.
VOLIŠČE 11.24 - GLASBENA ŠOLA
MENGEŠ, II
Mengeš: Baragova ulica, Dalmatinova ulica, Glavićeva uli-
ca, Gregćeva ulica, Jelovškova ulica, Koblarjeva ulka, Lin-
hartova cesta, Liparjeva cesta, Muljava, Ogrinovo, Pristava,
Rašiška cesta, Ropretova cesta, Šubićeva ulka, Za mainom.
VOLIŠČE 11.25 - TRAK MENGEŠ - NOVI
OBJEKT
Mengeš: Hribarjeva ulka, Maistrova ulica, Murnova ulka,
Ulica dr. Zajca, Slomškova ulka, Zadružniška ulka, Zorani-
na ulka.
VOLIŠČE 11.26 - GASILSKI D O M LOKA PRI
MENGŠU
Loka pri Mengšu, Doheno.
VOLIŠČE 11.27 - OBČINA DOMŽALE,
DOMŽALE, Ljubljanska 69
Predčasno glasovanje.

Republika Slovenija
VOLILNA ENOTA ŠTEV 4
Okrajna volilna komisija
11. volilnega okraja Številka: 00800^97-21

Datum: 06.10. 1997

PREDSEDNIK
OKRAJNF VOULNF KOMISIJF

Mojca Srnrekdr Tomelj l.r.
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KLUB UPOKOJENCEV
DOMŽALE

Povabilo
Klub upokojencev obratuje na

Ljubljanski 36, Domžale. Redno
je odprt vsak dan ražen četrtka
od 1 7.00 do 20.00 ure, v nedeljo
pa od 11.00 do 15.00 ure. De-
iovni čas kluba se lahko po dogo-
voru podaljsa.

V klubu je mogoče igrati družab-
ne igre, poslušati glasbo s kaset po
željah, eno soboto v mesecu pa pri-
đe tuđi harmonikar.

Nudimo poceni izvrstna vina,
domače klobase in hrenovke, prire-

jamo tuđi zabave za zaključene
družbe po dogovoru.

Naše geslo je: Kdor priđe enkrat,
je naš stalni gost.

Predsednik Kluba upokojencev

ALOJZ MUHAR

Opravičilo
Gospodu Francu Peterku,

predsedniku Sveta krajevne
skupnosli Krtina, se iskreno
opravičujemo za napako v
naslovu članka Na vrsti je
kanalizacija, objavljenem v
prejšnji številki Slamnika.

UREDNIŠTVO

Na podlagi 9. člena Pravilnika o dodeljevanju posojil za razvoj kme-
tijstva v občini Domžale (Ur. vestnik občine Domžale, št. 20/95) je Od-
delek za finance in gospodarstvo občine Domžale v dogovoru s Hra-
nilno kreditno službo Domžale, p.o., sprejel

SKLEP
o razpisu posojila za razvoj kmetij

in kmetijskih dopolnilnih dejavnosti v občini Domžale

1. člen

Razpisana vsota posojila znaša 6.650.000,00 SIT.

2. člen

Posojilo dodeljujemo za naslednje namene:
a) za izgradnjo in adaptacijo kmetijskih proizvodnih in pomožnih

objektov
b) za izgradnjo in adaptacijo prostorov za dopolnilno dejavnost na

kmetijah
c) za nakup opreme, ki se vzgrajuje v kmetijske proizvodne objek-

te, in za dopolnilno dejavnost na kmetijah
č) za nakup specialne opreme za hribovske in visinske kmetije
d) za nakup kmetijskih zemljišć
e) za nakup kmetijske mehanizacije, specialne mehanizacije za vzdr-

ževanje kmetijskih infrastrukturnih objektov in naprav ter za nakup ra-
čunalniške opreme za namene kmetijskega planiranja in računovod-
stva

f) za nakup plemenske živine visoke kakovosti.

3. člen

Za posojilo lahko zaprosijo kmetje - lastniki kmetij na območju ob-
čine Domžale, če ima vsaj en družinski član status kmeta in investi-
rajo na osnovi investicijsko razvojnega programa, ki ga je izdelala kme-
tijska svetovalna služba po kriterijih za uveljavitev republiških investi-
cijskih sredstev. Kraj investicije mora biti na območju občine Domžale.

4. člen

Posojila prvenstveno dodeljujemo prosilcem, ki bodo lahko z do-
deljenimi sredstvi dokončali investicijo, ki posojila iz občinskega pro-
računa se nišo prejeli in prosilcem iz demografsko ogroženih obmo-
čij občine.

5. člen

Doba vračanja posojila je 5 let, letna obrestna mera pa TOM + 4%.
Posojilojemalec prične vračati posojilo v skladu s pogoji iz posojilne
pogodbe, ki jo sklene s HKS.

6. člen

Posojilojemalcu odvzamemo možnost uporabljati posojilo, če ga ne
izrabi v roku 3 mesecev, odkar je sprejel sklep o dodelitvi posojila.

7 člen

Prosilci vložijo prošnjo za posojilo v zaprti kuverti skupaj z zahte-
vano dokumentacijo v 30 dneh od dneva, odkar je bilo v Slamniku
razpisano posojilo, na naslov: Občina Domžale, Oddelek za finance
in gospodarstvo, Ljubljanska 69, Domžale, z oznako »krediti za
kmetijstvo«.

Prošnja za posojilo mora obvezno vsebovati ime, priimek in naslov
prosilca, opis in predračunsko vrednost investicije, visino zaprošene-
ga posojila z navedbo lastnega deleža, rok zaključitve investicije.

8. člen

Prošnji za posojilo mora biti predložena naslednja dokumentacija:
1) posestni list za celotno posestvo
2) potrdilo o plačilu vseh zapadlih davkov in prispevkov
3) izkaz, da ima vsaj en družinski član status kmeta
4) usmeritveno razvojni program kmetije
5) gradbeno dovoljenje oz. |X)trdilo o priglasitvi del
6) predračun za gradbena dela oziroma nakupa opreme
7) poročilo oz. oceno področnega kmetijskega svetovalca o izvrše-

nih in še potrebnirrvlaganjih za dokončanje investicije
8) overjeno kupoprodajno pogodbo ali predpogodbo za nakup

kmetijskih zemljišč
9) potrdilo Republiške selekcijske službe o poreklu živali, izjavo Re-

gionalnega kmtijskega zavoda, da plemenska živina izvira iz reje, da
ima urejeno hlevsko knjigo in sodeluje v selekcijskem programu in
(pred)račun za nakup plemenske živali.

9. člen

Nepopolnih in nepravočasno vloženih prošenj ne borno upoštevali.

10. člen

Poslane dokumentacije prosilcem ne vračamo.

11. člen

Oddelek za finance in gospodarstvo bo najkasneje v 30. dneh po
preteku razpisanega roka sklenil glede odobritve posojil in bo najka-
sneje v 15. dneh po sprejemu sklepa obvestil vse prosilce o iziđu na-
tečaja.

12. člen

Posojila plasiramo preko Hranilno-kreditne službe Domžale, p.o.,
s katero je Občina Domžale sklenila ustrezno pogodbo.

ODDELEK ZA FINANCE IN GOSPODARSTVO

Obvestilo
kmetom

Vse kmete iz občine Domžale
obveščamo, da je mogoče tuđi v le-
tošnjem letu pridobiti del sredstev
za urejanje kmetijskih zemljišć iz
obćinskega proračuna. Vse zainte-
resirane lastnike kmetijskih zemljišč,
ki nameravajo izvajati agromeliora-
cije, urejati poljske poti, izkopati jar-
ke, polagati drenaže, pobirati ali
drobiti kamenje na njivskih površi-
nah, vabimo, da vložijo prijave o
nameravanih delih na Obćino
Domžale, Oddelek za gospodar-
stvo in finance. Prijava mora vsebo-
vati natanćne podatke o prijavitelju,
podatke o površinah, ki jih namera-
vajo urejati, oceno potrebnih del
(vrsta strojev in potrebno število ur,
ocena stroškov,...), ter mnenje sveto-
valne služb o nameravanih posegih.
Visina sofinanciranja bo odvisna od
števila prijav in finanćnih možnosti,
ne srne pa presegati 75% stroškov.
Dodatne informacije lahko dobite
med uradnimi urami pri g. Borisu
Grabrijanu ali pri g. Zoranu Kram-
žarju osebno ali po telefonu na šte-
vilki 721-022 ali 714-251. Rok za pri-
javo je 20.11. 1997

Opozarjamo vse zainteresirane,
da ne bodo mogli uporabljati sred-
stev leta 199^ kolikor nišo izkoristi-
li vseh sredstev iz leta 1996.

Okvirna visina sredstev za ta na-
men je 6,2 mio SIT.

OBČINA DOMŽALE
Oddelek za finance

in gospodarstvo

Pozivamo vse strojne
krožke v Občini Domžale,
da najkasneje do 20. 11.
1997 predložite vloge za so-
financiranje strojnih storitev.
Vloga mora biti ustrezno do-
kumentirana.

Dodatne informacije lah-
ko dobite med uradnimi ura-
mi pri g. Borisu Grabrijanu
ali pri g. Zoranu Kramžarju
osebno ali po telefonu na
številki 721-022 ali 714-251.

Okvirni obseg sredstev za
ta namen je 2,0 mio SIT oz.
sofinanciranje ne bo prese-
glo 2 5 % .

OBČINA DOMŽALE
Oddelek za finance

in gospodarstvo

Obvestilo
Obveščamo vas, da so uradne

ure g. Borisa CRABRDANA, sve-
tovalca /a kmetijstvo Občine
Domžale,

vsako sredo od 15.00 do
1200. ure

OBČINA DOMŽALE
Oddelek za finance

in gospodarstvo

VVZ DOMŽALE ENOTA KEKEC
RADOMLJE

September v
našem vrtcu

Oglašamo se vam iz vrtca »Kekec« Radomlje. Ta
je vedno najbolj zaseden in ima vedno največ od-
klonjenih otrok. In zakaj je pri nas tako zanimivo?

Kot v vseh vrtcih je tuđi pri nas september uvajalni
mesec. Največ prostora je namenjeno spoznavanju
med seboj in privajanju na življenje v vrtcu. Ker letos
pri nas nismo sprejeli skoraj nobenega novinca (tri otro-
ke v najmlajšo skupino), smo z uvajanjem kar hitro za-
ključili.

Lotili smo se teme KEKEC - PLANINEC.
Seznanili smo se s planinsko opremo in z naravo v

gorah. Pri slednjem nam je bil s svojimi diapozitivi in

z zanimivimi zgodbami v veliko pomoč gospod Mari-
jan Grilj (mladinski vodnik in gorski stražar, član PD
Moravče). Mnogo otrok je navdušil za planinarjenje. Se-
veda pa smo temo zaključili z izletom. Naša prva izlet-
na točka je bil Kraljev hrib. V sredo, 24.09.97, smo kar
malo slabe volje odhajali na avtobusno postajo. Pa bo-
ste vprašali zakaj? Zunaj je bila tako gosta megla, da
smo komaj videli eden drugega. Komaj pa smo se z av-
tobusom pripeljali v Kamnik, že je sko/i meglo poku-
kalo toplo jesensko sonce. Takoj smo poslali boljše vo-
lje. Do naše končne postaje pod žičnico na Veliko pla-
nino smo že veselo zapeli. Ker smo že bili pod žični-
co, smo si jo seveda ogledali. Otroci so strmeli odpr-
tih ust. Po (em smo vzgojiteljice sklepale, da je med nji-
mi veliko takih, ki se z žičnico še nišo peljali. lakoj smo
se dogovorile, da se borno spomladi z žičnico opravili
na Veliko planino. Na naš glavni cilj, Kraljev hrib, pa le
nismo pozabili. Korajžno smo stopili v hrib. Med hojo
smo opazovali naravo, najbolj nam je bil všeč planin-
ski potoček, ki je tekel majhen mimo nas. Videli smo
tuđi nekaj planinskega cvetja, ves čas pa nas je sprem-
Ijalo petje ptić. Kar kmalu smo prišli do našega cilja.

Seveda smo najprej pomalicali, saj se hrana po
»naporni poti« zelo prileže. Nato smo še zapeli in za-
rajali. Gospodarica v planinskem domu nam je poka-
zala njihovega ponija. Otroci so bili navdušeni.

Ker f)a nas je čas priganjal, smo se morali odpraviti v
dolino. Že kar malo utrujeni smo se usedli na avtobus.

V vrtcu smo polni novih vtisov sedli h kosilu, pa nam
ni preveč teknilo, saj kar nismo mogli pozabiti na ču-
dovito planinsko dogodivščino.

JANA LJUBI

Največja zanimivost Kraljevoga hriba

Slavnostni koncert
klavirske glasbe

V svečanem ambientu cerkve
sv. Mohorja in Fortunata v G rob-
ijah sta Območna zveza kultur-
nih organizacij občine Domžale
ob sponzorstvu SKB - investicij-
sko podjetje Ljubljana sredi sep-
tembra pripravila slavnostni
koncert klavirske glasbe; dva dni

Že riolgo je znano, da je v
Mengšu in okolici veliko do-
brih mehanikov. Na tekmo
vanju VOLKSVVAGEN AUDI
TEHNIK PROFI POKAL 97
pa so delavci servisa DF-
BEVC doka/ali, da sodijo v
sam vrh v Sloveniji, saj so se
uvrstili med prve tri najbolj-
še v Sloveniji in si s tem za-
gotovili pot na Malte.

OB ODHODU NA NO-
VO ODPRAVO V HIMA-
LAJO JE NAŠ ALPINIST
TOMAŽ HUMAR PRIPRA-
VIL V PROSTORIH AVTA
DEBEVC IZ MENGŠA DO-
BRO OBISKANO TISKOV-
NO KONFERENCO Z NA-
MENOM, DA SEZNANI
PRISOTNE S ČLANI OD-
PRAVE TER OPISOM SME-
Rl. OB VELIKEM ŠTEVILU
LJUBITELJEV ALPINIZMA
TER NOVINARJEV PA MU
JE LASTNIK FIRME, GO-
SPOD FRANCI DEBEVC,
IZROČIL V UPORABO
VOZILO VOLKSVVAGEN
VENTO.

kasneje je bil ponovljen tuđi v
cerkvi sv. Lenarta na Krtini.

V svet znanih glasbenih stvaritev
(ohannesa Brahmsa, Dmitrija Šošta-
koviča, Clauda Debussvja, Mauricea
Ravela in Ervvina Schulhof fa sta šte-
vilne (X)slušalce ponesla diplomiran-
ka Akademije za glasbo v Ljubljani in
umetniška sodelavka - korepetitorka
pianistka Maja Klinar - Bertoncelj in
nagrajenec Prešemovega sklada in
mesta Ljubljane ter prvi častni član
Društva slovenskih skladateljev ter
profesor na Akademiji za glasbo v
Ljubljani - pianist Aci Bertoncelj. Pri-
jeten kulturni dogodek je povezova-
la gdč. Betka Šuhelj.

Program svečanega koncerta je
bil namenjen spominom na same
velike skladatelje, ki so vsak po svo-
je vplivali na glasbo obdobij, v ka-
terih so živeli. Tako se je pianist Aci
Bertoncelj s tremi skladbami opus
76 skupaj s poslušalci spomnil sto-
te obletnice smrti )ohannesa
Brahmsa, velikega skladatelja nem-
ške romantike, ta je velik del svojih
ustvarjalnih moči namenil sklad-
ba m za klavir. Nato pa smo prisluh-
nili štirim od 21 madžarskih plesov
za klavir štiriročno, v katerem je

Brahmsu uspelo najti duha, melodi-
ko in temperament madžarske glas-
be, prav to pa lahko zapišemo tuđi
za izvedbo obeh pianistov. Pred od-
morom pa smo prisluhnili še dese-
tim preludijem op 34 Dmitrija Šo-
štakoviča, ob Prokofjevu ključne
osebnosti klasike glasbene ustvarjal-
nosti našega stoletja.

Preludiji za klavir skladatelja Cla-
uda Debussvja, s katerimi se je kon-
cert nadaljeval, sodijo v vrh impre-
sionistične klavirske glasbe, za njimi
pa smo prisluhnili klavirski skladbi
Moja mati goska Debussvjevega ča-
sovnega sopotnika Mauricea Rave-
la. Z njo je dokazal, da se tuđi z mi-
nimalnimi sredstvi da ustvariti veli-
ko glaslx'no umetnino, kar je pianist
g. Aci Bertoncelj s svojo izvedbo
potrdil. Prijelno presenečenje so bi-
le skladbe, ki jih je s tekstom, preve-
del jih je g. Bertoncelj, popestrila
voditeljica, ob koncu pa smo pri-
sluhnili skladbam Ervvina Schulhof-
fa, saj je v svojih klavirskih skladbah
uspešno združeval sodobno klasič-
no glasbeno govorico z elementi
jazza. Prepustili smo se melanholiji
bluesa, spevnosti ehansona, ognje-
vitosti tanga in oštrim ritmom charl-
stona, tem sta po zaključku piani-
sta g. Aci Bertoncelj ter ga. Ma-
ja Klinar Bertoncelj, znana, emi-
nentna glasbena gosta in znana vir-
tuoza, dodala še prijeten valček in
večer znanih glasbenih stvaritev, ki
je obogati I prav slehemega izmed
Ijubiteljev klavirske glasbe.

V. V.

TEHNIČNI MUZE) SLOVENIJE
POŠTA SLOVENIJE
OBČINA DOMŽALE
KRAJEVNA SKUPNOST RADOMLJE

VABIJO na razstavo:

STO LET NAŠE POŠTE

Otvoritev razstave bo v petek, 7.11.1997 ob 1Z uri, v
Kulturnem domu Radomlje. Razstava bo odprta do 21.11.

199^ in sicer

ori ponedeljka do petka od 9-12 ure in 16-18 ure
sobote in nedelje po samo od 14-18 ure.

Sodelujejo ludi ut'enci osnovne sole Preserje pri Radomijah.
Za dan otvorilve bo tuđi nov priložnostni ži).;.

Vljudno vabljeni
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Pisma bralcev
SLAMNIK 714-599, 721-022
Spoštovane bralke in bralce prosimo, da svoje prispevke
podpišcie s polnim imenom in navedete ločen naslov.

Prispevkov brez točnega naslova ne borno objavili.
Pišem bralcev, ki bodo daljia od .32 vrstic, zaradi

pomanjkanja prostora prav tako ne borno mogli objaviti.

Podpirati tisto, kar
nas združuje

Ko sem v razgovoru kolegici za-
upal, da sva s stanovali em za po-
kojno princeso Diano /molila oče-
naš, me je domala nadrla, ćeš da
se je ravnala neskladno z moralni-
mi normami. Ker pa naju druži ve-
liko drugega, je zavoljo tega nisem
obsodil. Dalje sem minule dni so-
sedovemu Bogku v ćastilni šopek
»uvrstil« tuđi papige, to je rastli-
na, ki ima cvet podoben papigi;
ponavadi je sestavljen iz več cve-
tov. No, in kaj se je zgodilo? Člo-
vek, na katerega sicer veliko dam,
je papige odtujil. Problem sem re-
šil tako, da sem »namestil« druge,
odnosa do njega pa zato ne uso-
dno spremenil, ker imava sicer ve-
liko skupnoga. To so sicer malen-
kosti, toda pri malem se začne.

Intervju / ljubljanskim nadškofom
dr. Francem Rodetom, objavljen v eni
izmed zadnjih Družin, je zelo dober,
če ne kar odličen, pa so se kljub temu
nekateri zapičili v tišti del njegove
izjave, v katerern pravi, da sta Maček
in Kardelj lopova.

Človek bi rekel: ne le lopova, ,im-
pak ćelo zločinca, saj je znano Karde-
Ijevo pismo z naročilom postreljati in-
telektualce, duhovne, kulake in druge.
Drugo vprašanje pa je, ali bi dr. Rode
njuno »lopovstvo« lahko izrazil v di-
plomatskem tonu: skralka, hotel sem
reci, da tako radi iščemo dlako v jaj-
cu, namesto da bi se usmerili v jedro
stvari. Dalje smo pokazali s prstom na
dr. Rodeta, kakor je on opozoril na
55. den slovenske Ustave, po kate-
rem ima splav domovinsko pravico,
namesto da bi rekli: Mea culpa, saj
smo res edina evropska država, ki
ima »splav« v Ustavi. Vsi vemo, da za
mnoge pomeni splav izhod v skrajni
sili, vendar bi se dala vsa zadeva ure-
jati s posebnim zakonom.

Tuđi drobljenje tako imenovanih
mini olicin nas ne združuje, obratno
bi lahko propagirali le plačanci, pa naj
se sliši, kakor se hoće. S podobnega
stališca se tuđi ne navduSujem za raz-
druževanje borčevske organizacije,
Ceprav je tuđi zveza svobodnih parti-
zanov svojevrsten izraz demokracije,
vendar se sprašujem, če in kako to
prispeva k narodni spravi.

Laže je verjeti, da je 2 X 2 = 3, ka-
kor da razdruževanje in drobljenje
povezujeta ljudi: če namreč listič pa-
pirja razpolovimo na dva dela, potem
lahko rečemo: 1 X 2 = 2; će pa še ene-
ga teh delov razpolovimo, potem spet
lahko rečemo: 2X2 = 3, ker smo pač
dobili tri dele (čeprav ne enake po ve-
likosti). »Štose« na stran; če pa se gre-
mo razdruževanje, potem s tem po-
množimo število Slovencev, ker ima
vsakdo vsaj koga Se v želodcu; hotel
sem reci, že tako vsaj Se koga...

Na spominski ploSči - spomeniku,
v kostnici v San Mart inu, ki je posve-
ćen spominu padlih v bitki pri Solfe-
rinu 1859, so napisane, bom rekel,
ovekovečene naslednje pomenljive
besede: HOSTLS IN ACIE, FRATRES IN
PAČE SEPULCRI - UNA O.UIESCUNT.

Izvirnega prevoda, če ta sploh ob-
staja, ne poznam, vendar sem te viso-
ke besede skuSal prevesti takole: SO-
VRAŽNIKIV BrFKI, BRATJE V GROBU
POKOJU - skupaj ležijo (počivajo)

Ali ne bi bilo zaželeno, da bi predo-
kus tega izreka, njegovega drugega
dela, zaživeli že tukaj na zemlji? Po-
skusimo, toda ne z razdruževanjern in
drobljenjem. Če še enkrat rečemo do-
IXT dan rnatematiki, potem je recimo
10 + 10 + 10 res 30, v praksi je to dru-
gače, in sicer prečoj manj. Enovita
skupina tridesetih ljudi je močnejša
od skupine, sestavljene iz treh delov
|x> 10 privržencev: v politiki je to zlah-
ka razumljivo.

Iščimo tisto, kar nam je skupnega,
in ne tisto, kar nas ločuje, le tako bo-
rno kot narod preživeli in Evropa nas
bo jemala in obravnavala resno: Po-
snemajmo mater Terezijo najblažje-
ga spomina, ki je skrbela za lačne in
bolne po vsem svetu in pri tem ni gle-
dala na spol, barvo, raso, veroizpo-
ved, politično prepričanje... Ali ni Slo-
venec, ki streže po Slovencu, tuđi bo-
lan? Ali nam ni mati Terezija dragocen
zgled? Če za koga, smo prav zanjo
dolžni moliti, ker prav njen zgled
združujoče deluje za ves slovenski na-
rod oziroma ji, če s(m)o drugačnega
prepričanja, podariti najžlahtnejše mi-
sli.

Zapustimo torej vsakršno ozkotir-
nost in podpirajmo v našem narodu
vse tisto, kar nas ZDRUŽUJE, in pri
tem naj nam Bog pomaga.

IM. N.
(naslov v uredništvu)

Hvala
Bit je lep jesensko obarvan dan,

s poletno sijočimi žarki. Prijeten
dan kot nalaSč za nas, ki imamo
multipleks sklerozo. Zbrali smo se
z vseh vetrov Slovenije, da se sre-
čamo, spoznamo, »pokramljamo«,
razvedrimo in tuđi pomerimo v
sportnih aktivnostih. Na prijetnem
domaćem prostoru nas je pričaka-
la predsednica društva, Helena
Horvat in organizatorji pri Bevcu
v Lukovici.

Vsi smo bili polni optimizma in ve-
selja, da smo se spoznali, izmenjali iz-
kušnje in se pogovarjali o takih in dru-
gačnih trenutkih, ki smo jih preživeli
v proteklih mesecih. Naše življenje je
malce drugaćno od zdravih ljudi, saj
se bliskovito spreminja.

Lnhko bi rekla, da se spreminja iz
ure v uro. Zato moramo biti bolj paž-
ljivi, da spremembam sledimo in pri-
merno ukrepamo. Naše moći se hitro
izčrpajo, naglo se utrudimo, spremlja-
jo nas bolečine in temu sledi tuđi raz-
položenje.

Tuđi vreme nam ni vedno po godu.
Toda volja, ki nas žene naprej v pri-

hajajoče dni, je tako močna, da jo s
pridom izkoristimo. Ravno taka sreča-
nja pa nam veliko pomenijo.

Spoznavamo nove prijatelje, preži-
vimo drug z drugim in se med seboj
bogatimo ter spodbujamo.

In tuđi tokrat je bilo tako, da nam
je bil dan na kožo pisan. Tako čudo-
viti dnevi so resnično dobrodošli, za-
to jih ne smemo izpustlti iz rok.

Z vsemi močmi in vnemo smo za-
čeli z batinanjem. Veliko je že zelo
uspešnih balinark in balinarjev, nekaj
pa nas je tuđi takih, ki smo se v tem
preskusili prvič. Nekateri so igrali tuđi
pikado.

Na steno lesenega senika pa so
nam pritrdili koš, kamor smo metali
žogo. Da, tišti pravi, pleten koš za se-
no, da smo ga vsi videli.

Postajalo je vse bolj zabavno in ve-
selo.

Po napomeni, a veselom delu so
nas postregli z bogatim kosilom.

Ob prijetni glasbi smo poklepetali,
na račun naših sportnih spretnosti pa
precej nasmejali.

Najboljši športniki so prejeli nagra-
de.

Popoldan se je že prevešal v večer.
Čas je hitro minil, kot običajno prehi-
tro za lepe trenutke.

Zahvalila bi se vsem, ki so se sreča-
nja udoležili.

Hvala organizatorjem naše pod-
ružnice MS, predsednici Heleni Hor-
vat. Najlepša hvala pa sponzorjema,
gospodu Branetu Streharju in gospo-
du Franciju Stuščki. Z veseljem upam,
da se borno še srečali.

Ob tej priložnosti pa vabim podjet-
nike, da pomagajo s svojimi prispev-
ki našemu društvu MS.

Milenka T. Gaiser

Etno rock festival
K pisanju me je spodbudilo pisanje

laneza Stibriča v prejšnji številki Sla-
mnika, ker je neupravičeno blatil glas-
benike, ki so nastopali na Etno-rock
festivalu v Domžalah. V svojem ime-

nu in v imenu prijateljev, ki smo bili na
tem festivalu, lahko povem, da smo
bili navdušeni nad glasbo in dobrim
nastopom izvajalcev, saj so se izjemno
trudili in uspeli množico ljudi pred Ve-
leblagovnico spraviti v ples, petje in
dobro voljo.

laneza Stibriča osebno ne poznam
in ne vem, zakaj piše o dobrih glasbe-
nikih slabe stvari in kje je naletel na
vtise »jugonostalgije« na Etno-rock fe-
stivalu. Vsi izvajalci so bili Slovenci iz
različnih pokrajin in so igrali »ljudsko«
glasbo v sodobni priredbi. Dvomim,
da je kdo od glasbenikov član kakšne
stranke in njihova glasba ne propagi-
ra nobene ideologije. Tuđi jaz nisem
član nobene stranke in zato, da bi se
ob dobri glasbi zabaval, mi tuđi ni tre-
ba biti.

Nam je bilo všeč in želimo si več
takšnih prireditev v »zaspanih« Dom-
žalah.

R K. in prijatelji
(naslov v uredništvu)

Timovo pismo...
Lepi jesenski dnevi so kot nalašč

za sprehode v naravo. Za Kamni-
ško Bistrico je drevored 88 lip, ki
bi bil zelo primeren za sprenod,
če ne bi bilo v njem po domaće
pasjih drekov.

O tem piše Tim, učenec: 5. razreda
ene izmed domžalskih osnovnih Sol.
Temu se za lepe pozdrave zahvalju-
jem, hkrati pa se močno strinjarn z
njegovo ugotovitvijo in prosim vse
lastnike psov, da pasje iztrebke za
svojimi Ijubljenčki redno pospravljajo
in tako omogočajo, da se borno prav
vsi radi sprehajali pa ne le po drevo-
redu 88 lip, ampak tuđi drugod.

Timu pa prijazne pozdrave vra-
čam.

V.

Učena nevednost
Kdor bere časnik Delo, ve, da je ta

v sobotah najtežji tako po »kilaži« kot
po vsebini. Ampak Delo z dne 4. ok-
tobra je bilo nekaj posebnoga. Ta dan
se je provladno Delo prelevilo v pro
cerkveno Delo. Na tem mostu je tre-
ba »pohvaliti« sodelavce iz agencije
Stik, ki so izvedli nekakšno versko an-
keto. »Zahvala« pa gre tuđi gospodu
odgovornemu uredniku, Milju Meršo-
lu, ki je Cerkvi odstopil dobrih 690
cm2 prostora, in to brezplačno.

V prvi del ankete, ki kaže odnose
med bivSim nadškofom dr. Alojzijem
Šuštarjem in sedanjim nadškofom dr.
Francetom Rodetom, se ne bi spuščal.
Anketa je že sama po sebi brezpred-
metna. Za svoj predmet ima dva čio
veka, ki se med seboj izključujeta po
službeni dolžnosti in sta s tega stališča
v neenakopravnem položaju. Voditelj
ankete pa bi se lahko poućil kaj po-
meni: »Strele udarjajo v najvišje vrho-
ve.«

Drugi del ankete z odmevnim na-
slovom Za odpravo celibata se jo zav-
zela većina vprašanih, je zanimiv z
doktrinalnega vidika. Za poduk tištim,
ki študirajo statistiko: »To je šolski pri-
mer ankete, ki naj se je ne dela.« Pre-
den se spravite delati tako anketo, so
poučite, kaj je na področju nauka ob-

vezno verovati in kaj ni olavezno.
Teologu je že na prvi pogled jasno,

da so odgovori na vprašanja nemogo-
či. Tako visok odstotek odgovorov
(razmerje med: verujem - ne verujem)
bi našel samo pri Ijudeh, ki jim vera
nekaj pomeni. Iz te ankete lahko skle-
pa samo na dvoje: Slovenija je abso-
lutno katoliška, ali pa je absolutno
ateistićna država. Tega na žalost an-
keta ne pove.

Vrhunec celotne sobotne ankete je
disciplinsko vprašanje: »Ali menite, da
bi bilo dobro, če bi Cerkev odpravila
celibat duhovnikov in bi se ti lahko
poročali?« Ljudje, ki se odločijo za du-
hovništvo, se odločijo tuđi za celibat
in nikakršna enketa jih ne bo v njiho-
vi odloćitvi omajala. To ni dano na
izbiro, tako je in nić drugače. Najde-
jo se pa tuđi taki, ki živijo po načelu:
malo tukaj, malo tam.

Edino, kar lahko rečem o tej anketi,
je: nonšalanca brez primere.

ŠTEFAN ROZMAN

Konkurenca in ne
sovražni kritiki -

naši najboljši
učitelji

Stibrić 29. septembra na
192 vrsticah svojega zapisa, se si-
cer krasi z dobrim poznavanjem
humanizma in demokracije, toda
kdor je prebral njegov zapis, je
lahko otlkril, da gre za neokusno
»hofiranje« sedanjemu nadškofu
in slovenskem metropolitu dr. Ro-
detu.

V slogu nacistične antikomunistić-
ne propagande Stibrić s svojim pisa-
njem razveseljuje po mojem mnenju
zelo malo bralcev Slamnika. Sti-
bričevo pisanje v zvezi s politićni-
mi vrednostnimi ocenami Županje
je sicer legitimno. Ni pa sprejemlji-
va Stibričeva napisana napovedana
grožnja Županji z domnevami nje-
nega domnevnega »biksanja«, v
slogu »hani«.. Stibrič je s tem nači-
nom pisanja prekoraćil vse dovoljene
moje dobrega okusa pri medijskem
komuniciranju z javnostjo. Županja
je z veliko strpnostjo v odgovoru
Stibriču dokazala, da laže in s tem
medijsko manipulira.

Metode novinarske manipulacije
obsoja zahodna civilizacija kot nede-
mokratične, nehumane in neetične.
Humanist Buscaglia ljudi posluša, se
pm odpira, jih uči, naj so ne pehajo za
ničevostmi ter da je izbira svobodna
in je zanjo treba sprejeti odgovornost.
Buscaglia spodbuja ljudi, da bi v sebi
odkrili neslutene talente in moči ter
dali prednost človečnosti pred popol-
nostjo. Stibričovo pisanje v omenje-
nem zapisu o domnevah, sklepih in
konstruktih z natolcevanjem in vre-
dnostnimi sodbami, brez preverjenih
virov informacije prav gotovo ni. Kri-
šćanska triada »vera-upanje-
Ijubezen« in sveti oče papež, kot
veliki prijatelj Slovenije, nas uči,
da je Ijubezen človeka do samoga
sebe izhodišče za Ijubezen do
bližnjega. Predsokratski filozof Em-
pedokles jo sovraštvo imel kot naj-
večjega sovražnika demokracije. No-
bena humanistična etika ne srne

in ne more razglasiti dokonćne so-
vražnosti do ćesarkoli. Stibrič sovra-
ži domžalsko Županjo in predsednika
Kućana samo zato, kor naj bi bila po
njegovom komunista. Brezbožni ko-
munizem ni cilj programa Združe-
ne liste socialnih demokratov,
temveć pravična socialna država,
ločena od Cerkve... Med ćlani ZLSD
kot Stibriču konkurenčni stranki
nas je nekaj kristjanov in imamo
prijatelje tuđi med katoliškimi <luriov-
niki doma irt v tujini ter ne podpira-
mo sektaške nestrpnosti proti ve-
ri. Odločno protestiram proti slogu
(peresa) po mojom že »Stibrićeve klo-
rikalno-ždanovske nestrpnosti« Ali je
kdaj Stibrić pomislil in iskal huma-
no pot bodisi do sebe bodisi do
Cvete Zalokar-Oražem kot osebe?.
Včasih je to noizmemo težko, včasih
nemogoće. Toda po Buscaglii jo treba
poskusiti. Pomisliti bo treba, kam bo-
rno prišli Slovenci, če ne borno bolj
potrpežljivi, pripravljeni na bolj strpen
dialog, ki bi današnjo sprto in s tem
nevarno Slovenijo spremenil v varno
in pravično državo. Če pa je Stibriče-
va nestrpnost pogojena in prežeta z
zavistjo, podobno razmerju hodobne
ga Kaj na do dobrega brata Abela,
potem tuđi ljubi bog Stibriću ne bo
pomagal.

Čo gre v primoru za omonjono,
Stibrić nima etične pravice da zlo-
rablja citate iz knjige Lea F. Busca-
glia, sicer svetovne uspešnice
»Živimo, ljubimo se in se ućimo«.
»Fedbec« (povratna informacija)
po Buscaglii naj bi bila
»Ijubezen«, in ne laži in ne topo-
rišća po glavi. Če bo zmagala pravi-
ca toporišč, se bom moral z družino
odseliti iz Domžal.

VIKTOR BALAŽIČ

Spoštovani gospod
urednik

Pozorno sem prebral vaše pre-
bliske v zadnjem Slamniku. Prav
gotovo je Slamnik zelo pester ča-
sopis, ćeprav se »leva« stran prito-
žuje, da je premalo pluralen. Vća-
sih mu morda manjka koncept in
tuđi njegovo sporočilnost ni vedno
lahko razbrati. Če komu ne ustre-
za ta ali oni verski prispevek, naj
ga ne bere.

V nadaljevanju vam priporoćam,
da zadnjo številko Slamnika pošljete
gospodu Milanu Kućanu in ga pose-
bej opozorite na svoje Prebi iske, da se
vam bo lahko zahvalil za većje števi-
lo glasov, ki jih bo po vaši zaslugi do-
bil na predsedniških volitvah. Kljub
vsemu spoštovanju do gospoda Mila-
na Kućana ne vem, če je politično
modro, da ste ga vi kot pripadnik po-
mladne stranke Slovenskih kršćanskih
demokratov tako »izpostavili«. Če ste
ga hoteli povzdigniti, bi to lahko sto-
rili tuđi drugaće.

Neki moj prijatelj ob vaši stavi, da
bo novi predsednik RS spet Milan Ku-
ćan, dejal, da je staviti za to ravno ta-
ko, kakor staviti, da bo jutri ob sedmih
zjutraj spet dan.

Mislim, da no boste prezrli dobro-
namemosti tega pisma in v tem upa-
nju vas lepo pozdravljam.

IVAN KEPIC

Kaj ima kršćanska etika povedati ob splavu?
(Nadaljevanje iz prejšnje števil-

ke SLAMNIKA)

Vendar ima kršćanstvo ludi svojo etiko, ne v
nasprotju / olVcčIovoško, lomveč njeno nadgrad-
njo. Crna figura sodobnega svota je Nietzschojev
nadčlovek: vse jo fxxl njcgovimi nogami, dobro in
zlo. Sam stoji sredi obupne praznine svolov.

Antipod mu jo - naj mi no zamori primorjave -
tous Kristus. Sin (>čelov. Vse pn-jema od ()<"e1,i.
Vse daje Očeiu. V Duhu ljulxy.ni. Komunikacije.
Njegovo veselje je ona sama komunikacija. Vsi
prejemamo, vsi dajemo. ŠY sam Vsemogočni sto-
ji prod vrati in trka, prosi d.i se mu podarimo, ka-
kor so ()n nam podarja. Nihče ni izvržon iz le ve-
soljnc koniunik.K ije, ra/on kdor so sam izloči in si
i^bere votlo po/o nadčlovekn - v praznini svetov.
To |x«o imenujemo ludi |x-kel. NajizrazitejSc vad-
bišfe komunikacije jo zakon, družina. Zakonoa se
Podarjala drug drugomu - nepreklicnd. Podarita
woje življenje ludi olroku, |>rav lako nepreklieno.
Starfcvstvo nas zaznamuje na veke! Neznosna
nam je že misel, d,i bi se igračkali z lx)ž.insko stva-
riteljno silo, ki nam je bila darovana od zgoraj. Da
bi spoćenjali nov.i življenja, kar tako, za
»rekreacijo«, je nokdo zapisal.

Krisljani nismo za neodgovorno st.iršovslvo,
nasprolno, smo /.i kar najvočjo odgovornost, lb-
liko naj lx> olrok, kolikor jih |>o pameti in vesti mo-
remo imeti.''Smo najodločnejši n.isprolniki neod-
govornoga starševslva - in najlx)lj neodgovorno
je tisto, ki olroko kar lako spočenj.i, nato jih uni-
Cuje, vč.isih z grenkini obrulkom, včasih k,ir vose-
'o - spol /a rekreacijo, k.ikor da gre za rnrčes.

2. vatikanski koncil je bil nadvso človeški, nolx-
ne anatemo ni izrokol. Splav pa je ozn.ičil z nad
vsetrdo k'sedo, »gnusen zločin«. Vsernu sveki v
oci. Je bilo to nečloveško? Nasprotno, samo lo je

človeško: ščili najbolj ogroženo, liste, ki si sami ne
morejo prav nič pomagali.

loda govoril je lo o stvari, nič o storilcih. To pre-
pričanje je samo po sebi umevno tištim, ki verja-
mojo v transeondenco človeka. Kdor pa v človo-
ku vidi lo biološko rosničnost, n.ij promisli, kje bo
ustavil la plaz.

Nimamo pravice vsiljevati svojih pogledov no-
kristjanom. Imamo pa pravico in dolžnosl, da svo-
ja spoznanja ohr.injamo in razglnšamo. Tuđi če
koga vznemirimo. V/nemirja nas namreč lo listo,
kar najdo odmev v nas samih. Nolranji odmov pa
se imenuje vest, ki je močnejša oci vs,ike ideolo-
gije.

Splav namreč ni zasebno vprašnnje, ki naj ga
vsakdo rešujo po svojem olx"utju. Zadeva pravice
drugoga, ob čemer pa se noha moja pravica. Ta
drugi jo nerojeni otrok, eksplozivna življenjska vo-
lja.

I3il je čas, ko so »svobodni duhovi« razglašali,
da črnec: ali Indijance nimata duše, torej nisla člo-
veka, smemo jih loroj zasužnjevali in podobno,
(brkov se je s svojim nasprotovanjom takral zdo-
la staromodna in pneživela... Prišol bo čas, ko bo
človošlvo spoznalo ludi blodnosl abortivnih ido-
ologij. Dovolile nam, da 1(5 žo /daj naglašamo. To
jo naloga naše vesti, naloga, ki je nad narni, ki se
ji ne i.Tioremo, ne smemo in ne mislimo odpove-
dali...

+
Neredko berem napovedi o (udoviti civilizaciji,

ki nas caka. ( ) življenju broz skrbi, brez Ivoganja.
Higiena na višku, zdravje zagotovljeno, starost za-
jamčena. Vso bo pri roki: topla in hladna voda,
polni hladilniki pijac'e in jodaco, avtoniati za papir-
nato robčko, bombone, tablete zoper utrujenosti
in malodušjo, ZO|KT nosećnost, kondomnli... Ne
bo več polrol«'ii iwpon voljo, vse bo prijeino - in

prazno. Kot življenje avtomatov.
Bo kdo zadovoljen s tako civilizacijo?
Ze zdaj se nam upira, najbolj mladini. Takšno

civilizacijo čuti kot prihodnost v praznini. Pred njo
se zateka v kakršenkoli »smisel«, če jo še lako ne-
smiseln: ekstravagantni izpadi, vsakovrstne oma-
me, fanatizem obritoglavcev, neonacizem, norče-
vanje iz vsake morale, nokrofilna civilizacija uni-
čevanja od razbijanja dvoran do zavoslnoga tve-
ganja po ceslah in samomorov.« Od praznine se
pač ne da živeti. »Srce je prazno, srečno ni; nazaj
si up in strah želi,« je zapisal že Prešoren.

Up v življenje, ki bo vredno življenja. Vsioko
nad porabniško bedo. Življenje, ki bo nalagalo vi-
soko naloge, cilje, tuđi žrtvo. Strah prod tvegano
visino - broz tveganja ni veličine. Brez upa in stra-
hu ni človekovega življenja, je le - človekoreja.
»Neznosna lahkost bivanja« je le druga beseda za
Prešernov »življenja gnus«.

V duhu za zadnjimi zvezdami grabimo (O. Žu-
pančič). V lakih Ijudeh prepoznavani svoje brate
in sestre, ludi če no delijo mojih nazorov. Obču-
dujem jih. Mučijo se po ledenikih, plezajo po vr-
toglavih stenah. Iščejo vrhunstvo v športu,v glasbi,
v znanosti in lohniki. In scveda v Ijubozni. V avan-
lurah duha, ki se ne zadovolji s privezanosljo k ja-
slim, lemvoć hoće - vse! V sebi c'utijo silo, ki jih dvi-
ga visoko nad biološke potrebe. Ta sila je etika.

Kaj pa tisli, ki loga ne zmorejo? Bog ne daj, da
bi jih podcenjeval: prikrajšanim ne gre naše zgra-
žanje, ampak pomoć, taka, da si bodo znali sami
pomagati. Vnaprej vemo, da bo naše prizadova-
nje imelo le delen uspeh. A žo lo je veliko. Katori
bodo zaživeli viSjo kvaliteto, bodo sol in kvas no-
voga svela. K sreči jih ni tako malo: gledam sreč-
no zakonco, tuđi če jim ni prizanosono s krizi. Prod
seboj vidijo cilj, vrodon napora. Pol, ki jo sicor str-
ma in hrapava, tod.i zanosljiva. laki ljudje so kot

zdravilo za človošlvo.

Najbrž mi bo kdo rekel: tako gledanje je čudo-
vito, žal premalo realistično. Življenje bolj kol vi-
sine pozna nizino...

To je res. El ika ima nalogo, da nas usmorja v vi-
sine. Do tistih, ki jih no zmorejo, pa je prizanes-
Ijiva. Veseli so vakega koraka, da gre lo za stop-
njo navzgor. Nikogar ne obsoja, če no zmore več,
A zaradi njega še ne znižujo idealov.

O tej realni plati življenja je treba še in še raz-
mišljati. Življenje nas postavlja pred vodno nova
vprašanja. A to presoga domet loga kratkoga raz-
mišljanja. O tem se jo treba pogovarjali, skupaj
iskali rešitve, primorneza vsak primer posebej. Tu-
đi to je etika. Če ne upošleva konkretnih okoliščin
človeka, je jalova.

*

»Ko bolnik trpi neozdravljive bolečine, ko si
sam želi smrti, ko nosećnost povzroča bole/on in

smrtno nevamost, kako lahko se takrat v dobrom
srcu porodi misel: Ali ni dovoljeno, će ne že kar
zapovedano, trpećega malo prej resiti bremena, ali
pa življenje telesnega plodu žrtvovati v dobro ma-
tere?

A naj se tako modrovanje zdi še tako preprič-
jivo, naj ga podpira ćelo glas srca, jo vendar zgre-
šeno, in delovanje, ki bi iz njega izviralo, bi bilo v
najvišji meri krivično in ka/nivo. Ukinjalo bi sam
smisel zdravništva.

Nič drugega ne smemo kakor ohranjati življe-
nje. Naj bo sročno ali nesrečno, naj se nam zdi vre-
dno ali nevredno, to je bro/ pomena. In če so dr
znomo pogaziti ta ozir, ima to nepredvidljivo po
sledite in zdravnik je najnevarnejši ćlovek v de-
želi. Ko jo enkrat preslopil to crto, so bo zdravnik
imel za upravićenega, da odloća o življenju in lm
postopoma vidol nevrednost in nepoirebnost Živ-
ljenja v vodno novih primerih.

MIHA fVttM.
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Šahovske novice
Domžale .

Najboljši šahist na septembrskih
hitropoteznih šahovskih turnirjih ŠD
Napredek Domžale je bil Boris
Skok, ki je zbral 29 točk. Drugo in
tretje mesto sta si razdelila Tone Ri-
bič in Bogdan Osolin s 26,51., če-
trti je bil Artur |ack 22,51., peti Vi-
tomir Janjić 17 t. itn.

Na štirih tedenskih turnirjih v sep-
tembru, ki jih je vodil Peter Zupan-
čič, je sodelovalo 18 šahistov.

••••
Še skupni vrstni red hitropoteznih

šahovskih turnirjev po letošnjih de-
vetih msecih:

1. Bogdan Osolin 238,5 t.,
2. Boris Skok 228,5 t., 3. Artur
Jack 228 t., 4. Vitomir Janjić
212,5 t., 5. Peter Zupančič 158
t. itn.

Bled
Od b. 10. do 12.10. 1997 so se na

1. državnem šahovskem prvenstvu
na Bledu v hotelu Krim pomerila
najboljša slovenska ženska šahov-
ska moštva. Prvo mesto so brez
izgubljenega dvoboja slavile šahist-
ke Šahovskega društva Nova Gori-
ca, za katerega so igrale velemojstri-
ca Elena Sedina, mednarodna moj-
strica Kiti Grosar, mojstrica lana Kri-
vec in prvokategornica Ana Srebr-
nič. Zelo dobro 5. mesto so med
osmimi moštvi osvojile šahistke ŠD
Napredek Domžale. Najboljši re-
zultat v domžalskem moštvu je v
7. krogih slovenskega prvenstva na-
redila mojstrica Pavla Kosir, ki je
zbrala 4,5 točke. Za ŠD Napredek
Domžale so še igrale: Vilma Nad-
vešnik (3,5), Majda Mazi (1,5) in
najmlajša šahistka Lucija Rovtar
(3), rezervna mlada igralka Petra
Brezovšček pa ni odigrala nobene
partije. Konćni vrstni red: 1. Nova
Gorica 14, 2. Maribor Piramida 11,

3. Ptuj 10, 4. Ljubljanski šahovski
klub 9, 5. Napredek Domžale 6
(12,5), 6. Tomo Župan (Kranj),
7. Murka Lesce 2,8. Žustema 1 (dvo-
boj) točka.

Krško
V organizaciji Šahovske zveze

Slovenije in v tehnični izvedbi ŠK
Krško je bilo v času od 1. do 9. ok-
tobra 1997 v Hotelu Sremić 7 držav-
no člansko šahovsko prvenstvo. Po
9. krogih po švicarskem prvenstvu -
dirigirana varianta je med 21 šahi-
sti (med prvenstvom je po 4. krogu
zaradi bolezni izstopil mednarodni
mojster Aljoša Grosar) prvič zmagal
mednarodni mojster Marko Tratar
(ELO rating 2395), zbral je 6,5 t., in
osvojil laskavi naslov državnega pr-
vaka RS za leto 1997 in prejel zma-
govalni pokal in 135.000,00 tolarjev.
Z istim številom točk je drugo me-
sto zasedel mednarodni mojster
Duško Pavasovič (ELO rating
2495). Tretje in četrto mesto sta si
razdelila M M Miran Župe in 18-
letni Primož Šoln, najmlajši udele-
ženec prvenstva, ki sta zbrala 6
točk. Najprijetnejše presenečenje
7 državnega članskega šahovskega
prvenstva je lepo 5.-6. mesto slo-
venskega mojstra Vladimirja Iva-
čiča, najboljšega šahista SD Na-
predek Domžale. Z njim je na
močnem šahovskem turnirju (med
najboljšimi slovenskimi šahisti so na
letošnjem državnem prvenstvu
manjkali velemojstri Aleksander Be-
Ijavski, Dražen Sermek in novi slo-
venski velemojster Georg Mohr) de-
lil 5.-6. mesto mednarodni mojsler
in član olimpijske državne rezpre-
zentance Bogdan Podlesnik. Na
naslednje državno prvenstvo, ki se
bo naslednje leto odigralo po Ber-
gerjevem sistemu s 14-imi udele-
ženci, si je z uvrstitvijo na 7 mesto

. udeležbo zagotovil še FIDE mojster
Danijel Vombek (5 točk).

V šahovski rubriki Na črnobelih
poljih tokrat objavljamo tri partije.
Najprej lepo zmago šahovskega
mojstra Vladimirja Ivačiča, ŠD Na-
predek Domžale, potem pa še par-
tiji in zmagi mednarodnih mojstrov
Marka Tratarja in Duška Pavasovi-
ča, prvouvrščenega in drugouvršče-
nega na 7 državnem šahovskem pr-
venstvu Slovenije.

Sebastijan Jazbinšek (2210)
Vladimir Ivačić (2295)

1. e4 c6 2. d4 d5 3. Sc3 g6 4. Le3
Lg7 47 5. Dd2 dxe4 6. Sxe4 Sd7
7 Lc4 Sgf6 8. Sxf6+ Sxf6 9. Sf3 0-0
10. h3 Lf5 11. 0-0 Le4 12. Le2 Dc7
13. c4 Tad8 14. Tfd1 c5 15. d.5 b5!
16. Lf4 Db6 17 Se5 bxc4 18. Sxc4
Db7 19. Sa.5 Dxd5 20. De3 De6
21. Lc4 sd5 22. Dxc5? Lxg2

23. Lh2 Lf3 24. Td3 Dxh3 25. Txf.3
Dxf3 26. Sc6 Sf4 27 Lxf4 Dxf4
28. Sxd8 Ld4! 29. Dxe7 Lxf2+
30. Kg2 Dxc4 31. Sb7 Lh4 32. Dd7
De2+ 33. Kh3 Te8 34. Kxh4 Te4+
35. Kg3 Te.3+ 0-1

M a r k o Tratar(2395)
M i r a n Ž u p e (2410)

1. Sf3 c5 16 2. c4 Sc6 3. d4 cxd4
4. Sxd4 Sf6 5. Sc3 g6 6. e4 Lg7
7 Sc2!^ 0-0 8. Le2 d6 9. 0-0 Sd7
10. Ld2 Sc5 11. f3 f5?! 12. exf5 gxf5
13. f4 Le6 14. Tđ a.5 15. Le.3 Sd7
16. Dd2 Sf6 17 Sd4 Sxd4 18. Lxd4
Sd7 19. Lf.3 Tb8 20. Tfe1 Lf7 21. Lxg7
Kxg7 22. Dd4+ Kg8 23. b3 Te8
24. Kh1! Sf6 25. Sd5 Sd7 26. Se3
Db6 27 Dxb6 Sxb6 28. Sxf5 Kf8
29. Sh6 Tbc8 30. Sxf7 Kxf7 31. g4
Tc7 32. Kg2 Tec8 33. Tcd1 Tc5
34. Lxb7 Tb8 35. Le4 h6 36. h4 a4
37 g5 axb3 38. axb3 Sd7 39. Te3 Ta5
40. Ld.5+ 1-0

Duško Pavasović (2495)
Janez Barle (2445)

1. e4 e5 2. Sf3 d6, 3. d4 Sd7
4. Lc4 c6 5. Sg5 Sh6 6. a4 a5 7 0-0
exd 4 8. Dxd4 Db6 9. Dd1 Le7
10. Le3 Dc7 11. h.3 0-0 12. Sc3 Kh8
13. De2 Sc5 14. Dh5 Lf6 15. Tfe1 Se6
16. f4 Ld7 17Tad1 Le8 18. Df3 De7
19. h4 Ld7 20. Dg3 Lxc3 21. bxc3
Sc5 22. f5 Sxa4 23. Lf4 d5 24. Ld6!
Df6 25. Le5! Sxf5 26. exf5 Dxf5
27 Se6 Dxe5 1-0

BOGDAN OSOLIN

Vasovanje
današnjih dni

Oni dan, saj ni dolgo, so bile se
počitnice. Najlepši del solskega le-
ta. Fantje so si postavili šotor sre-
di vrta, pred hišo, staršem na očeh
in v njem prekvartali kar nekaj ve-
čerov. A kaj ko mladost vleče v
svet...

Ko se ugasnejo luči in starši že trdo
spijo, takrat je čas, da vzamejo fantje
pot pod noge in pogledajo po oknih,
če morda kje ne gori luč in v kakšni
kamri ne caka lepa deklica.

In so šli. Trije dobski petnajstletniki
sredi trde teme. In glej ga vraga, de-
klica, ki ima oči kot marjetica, ima pri-
žgano luč. Brž vržejo fantje kamenč-
ke v okno, in še enega in še enega.
Deklica pa nič. Potem pridejo bliže,
splezajo na ograjo in jo pokličejo.

Vrata se odprejo. Prišla bo. Joj, gor-
je! Saj to ni ooa. To je njen ata. Fant-
je jo odkurijo čez vrtove in sadovnja-
ke v varno zavetje. A ata je hitrejši.
Zgrabi dva za rokav, tretji pa jo pobri-
še, kolikor mu da sapa.

In sedaj se začne kalvarija dveh
fantov. Razjarjeni oče ju vleče v gara-
žo. Zaklene vrata, parkira avto tik vrat,
grozi, kriči in hiti na telefon. Halo p o
licija, ogrožen sem...

Policija je nekoliko pomirila jezne-
ga očeta in se spominjala ćelo svojih
vasovanj, ko so še vlačili lestve okoli
hiš in dekletom trkali ra okna. A vsak
ata za hece. Naš dobski prav gotovo
ne. Mularija je predrzna, dela škodo,
moti nočni mir, pravi. A policaji spe-
Ijejo stvar v mirne vode. Tistega o
ugrabitvi mladolefnikov in zaklenje-
nih vratih pa tako ne omenjajo već.

Oh, tuđi vasovanja nišo več, kar so
včasih bila...

Tatjana

Freska
iz vaši

Nekega poletnega dne je sonce
gorko obsijalo dolino, v kateri so se
iz jabolćnih nasadov dvigale strehe,
krite z živordečo opeko.

Bilo je ravno opoldne, zato ni bi-
lo nikjer videti ljudi. Polja so osam-
ljeno nastavljala svoje prsi žarećemu
poletnemu soncu, da je zrak trepe-
tal v hlapih, ki so prihajali iz sušeće-
ga se sena. Reka, ki obroblja vaške
njive, se je iskrila v barvah.

V /raku se je ćulila moćna vlažnost,
kar si vsakdanje v lakom vroćem dnevu.

V hiši na koncu vaši so se oriprla vra-
ta in na prag je slopil postaran mozak.
Hrbet je imel upognjen, kakor da bi ne-
sel težko butaro, in od dela okome ro-
ke so mu togo visele ob telesu. Iz oči, ki
jih je uprl v neto, mu je sijala otožnost.

»Mati, danes bo še močilo,« je nago-
voril svojo, prav tako moćno postarano
ženo, ki je v kuhinji pripravljala kosilo,
»pohiteti boš morala, ker se pripravlja k
nevihti. F'reveć je vlažno in z juga vleče.
Da nama ne namoči sena? Škoda bi ga••
bilo.«

Ženska je trudno prikimala, medtem
ko je polagala žlice na mizo. Mož se je
vrnil. Nekako nerodno mu je bilo. Ni ve-
del, kam bi sedel. Imel je preveč prosto-
ra. Velika kmečka miza, ki je nekoć ko-
maj zadostovala, da je vsakdo našel svoj
prostor, je bila zdaj prazna. Končno je
sedel prav na vogal miže, kakor bi se
bal, da to komu v napoto. Pri tem se
mu je izvil globok vzdih iz prsi. Žena je
razumela. Nemo sta se spogledala in se
oba hkrati ohrnila k mizi, kjer je ležalo
šest žlic, vsaka na svojem mestu, skrbno
obrisane.

Polglasno sta začela šteti: »Janez, An-
drej, Marjanca, Jože, Anica, Tončka.«

Prićakovala sta, da se bo kaj zgodilo,
da se bo začul smeh njunih otrok.

Vendar samo za trenutek. Vse je bi-
lo dalje mirno. Žlice so z mrzloto kovi-
ne brezizrazno, topo tolšćale v njiju. Ni
bilo življenja. Prej, v živem prićakovanju
in hrepenenju oživele oči, so se jima po-
vesile in se zableščale v somraku. Žena
je utrnila solzo in prelrgala mučno I Ki-
no: »Kako je bilo vćasih lepo, zdaj jih pa
ni već,« in si z raskavo dlanjo popravila
na sencih že osivele lase.

Mož je dvignil glavo. Kakor da se je
zbudil iz sanj, je pogleda I po sobi, ne-
kam veliki in prazni.

»Da, da, vsi so Sli v mesto in se naju
redko spomnijo. Zrasli so, da bi nama
pomagali, zdaj jih pa ni več, ko bi jih po-
trebovala. Drug za drugim so odšli,« je
z holečino v glasu govoril mož in se
sklonil h krožniku. Cez hip je še dosta-
vil: »Moči nama pešajo, a dela je toliko,
da ne veva već kam. Kako se čas spre
minja...«.

Žena, ki je do zdaj molćala, ga je s
trpkim glasom prekinila: »Potolaži se,
tova že kako. Da bi le njim šio vse po
sreći... Saj je tuđi pri drugih tako. l.e dve
hiši sta še, ki imata mlade gospodarjc,
drugje so stari sami doma. Kakor pri nas.
Bo že Bog pomagali«

Potem sta obmolknila in se zatopila
vsak v svojo misel. Tako tiho je bilo v so-
bi, samo stara ura je tiktakala na sleni.

Nekje za hrihi je votlo zagrmelo.
IVAN KEPIC

Mednarodno
tekmovanje v

Shotokan
karateju v

Trzinu
Ob koncu solskega leta je kara-

te sole DVNAMICA organizirala
tekmovanje v shotokan karateju.
Potekalo je 14. junija v telovadni-
ci Osnovne sole Trzin. Udeležili so
se ga mladi karateisti in karateist-
ke iz Kamnika, Brda, Moravč, Tr-
zina in iz sosednje Italije-Trsta. Ze-
lo sem zadovoljna, ker se je prija-
vilo veliko število tekmovalcev,
predvsem iz nižjih razredov, kar je
pokazatelj njihovega znanja, sa-
mozavesti in samostojnosti. Seve-
da pa imajo njihovi starši po-
membno in odlodlno vlogo, ker
otroke v njihovi igrivosti in vedo-
željnosti vključujejo na treninge
karateja, to je v šport, ki ne sloni
na tradicionalni vzhodnjaški tra-
diciji, temveč je prežet z moder-
nimi zasnovami, podprtimi s stra-
ni znanosti.

Većina otrok prične trenirati kara-
te pod vtisom najrazlićnejših akcijskih
filmov in z željami, da postanejo po-
dobni glavnim igralcem. Karate je za
njih sinonim za pretepe, napade,... Na
treningih pa kmalu spoznajo pravi
smisel karateja in pretepe prepustijo
prenapetežem na vaških veselicah.

Otroci se neverjetno hitro, seveda
pod strokovnim vodstvom mojstra ka-
rateja, »opismenijo« z osnovnimi kata-
mi - te so sistematično sestnvljene iz

Tekmovalc i in sodniki na karale (ekmovanju v Trzinu.

obrambne in napadalne tehnike, izve-
dene v smiselni celoti v obliki obram-
be proti enemu ali većim napadalcem.

V šport ni borbi kmalu vsi sprevidi-
jo, da mora razum prevladati nad te-
lesom, saj mora biti tehnika izvedena
vseskozi pofl kontrolo, to je zavest-
nim nadzorom nad lastno in nasprot-
nikovo tehniko. Tu je poleg osnovne-
ga znanja karateja potrebna iznajdlji-
vost in razvite motorične sposobnosti.

Otroci samodejno razumejo in
se držijo izreka - GIBANJE |E ŽIV-
LJENJE.

Na prelomu tisoćletja ostaja
šport nesporna primerna potreba
slehernega posameznika, će hoće
biti učinkovit, uspešen, zadovo-
ljen, zdrav, z eno besedo »fit«.

Vsem navdušenim karateistom
smo omogoćili, da preverijo svoje
znanje in fizične zmogljivosti na te-
kmovanju z mednarodno sodniško
ekipo.

Glavni sodnik je bil Rajko SABO,
član karale kluba EMONA i/ Ljublja-

W^
Domžalski nogometaši

nadaljujejo uspesno sezono

Po 10. krogih druge nogometne slovenske lige so člani ekipe BS Teh-
nik Domžale na visokem tretjem mestu, kamor so se zavihteli po zma-
gi nad Dravo. V jcsenskem delu prvenstva pričakujejo doma še Nafto
Lendavo (31.10. ob 13.30.) ter Dravograd (15.11. ob 13.30.) V.

ne, mednarodni sodnik, državni so-
dnik A razreda, mojster karateja
3. dan.

Pomagala pa sta mu Sergio STOKA
iz Italije-Trsta, podpredsednik dežel-
nega odboar italijanske karate federa-
cije, državni sodnik, mojster karateja
4. dan in

Fra ne DIVJAK, član karate kluba
EMONA iz Ljubljane, trener karateja,
mojster karateja 1. dan in član svetov-
nega shotokan karale kluba iz Milana.
Tekmovalci so vse navdušili s svojim
znanjem in samozavestnim nasto-
pom.

Najbolji med njimi so bili:
KATE - MLAJŠI UČENCI:
1. mosto - Žiga IEL.NIKAR, Trzin
2. mesto - Adran KAIV\C, Trzin
i. mesto - Drejc SKOPEC, Trzin

KATE - STAREjŠI UČENCI:
1. mrsio - Kristjan VIDMAR, Brdo
2. meslo - Aljaž HRIBAR, Moravče
X meslo - Miha DOIJNSRK, Brdo

KATE - UČENKE:
1. meslo - Katrin STOKA, Italija-Trsl
2. mesto - Živa DIVJAK, Brdo
i. meslo - Kristina ST( )PAR, Trzin

ŠPORTNA BORBA - MLA)ŠI UČENCI:
1. mesto - Oemir LIČINA, Kamnik
2. mesto - lanez BANIČ, Kamnik
!. meslo - Anel ("TMAN, Kamnik

ŠPORTNA BORBA - UČENCI:
1. meslo • Adnan KAI.AČ, TrziM
2. meslo - Cioran VUK, Kamnik
1. meslo - Boris OIX MlASlČ, Kamnik

ŠPORTNA BORBA - STARE|$I UČEN-
CI:
1. meslo - Kristj.ii) VIDMAK, Krdo
2. mesto - Miha nOUNŠRK, Brdo
X mesto -Aljaž HRIBAR, Moravre

Vsem tekmovalcem čestitam in jim
želim prijetne in zanimive počilnice,
jeseni pa na svidenje.

Javno se zahvaljujem vsem, ki so
prireditev podprli in pokazali veliko
razumevnnja za športno dejavnost
otrok.

To so bili: vodstvo Osnovne Sole
Trzin, AS, servis in trgovina, Dom-
žale, pizzeria »BARON BAR« iz Tr-
/ina, pizzeria »LEONARDI« z Vira
pri Domžalah, restavracija
»TRDINOV HRAM« iz Mengša,
pizzeria »ROK« s Krtine pri Dobu,
pizzeria »BLAŽE« z Duplice pri Ka-
mniku, špagetarija »DA MATTIA«
izTrzina in NAPREDEK iz Domž.il.

VESNA CORJAN

DESET MINUT ZA GORSKA TEKAČA

Domen in Bernard Jare
državna reprezentanta

O uspehih ćlanov Atletskega kluba
Domžale smo letos pisali kar nekajkrat
in čestitali mladim domžalskim atletom,
ki so se uvrščali v državno reprezentan-
co in z njo dosegli na mednarodnih ter
svetovnih prvenstvih lepe uspehe. Uvr-
stitev dveh Domžalćanov Domna in Ber-
narda |arca v državno reprezentanco za
gorske (eke in njun uspešen nastop na
drugih svetovnih poletnih igrah mladih
pa je lepa priložnost za njuno predstavi-
tev.

Oba sta učenca Osnovne Sole Domžale
in znana us[)esna tekača s Solskih in obćin-
skih krosov, kjer praviloma nikoli ne odicle-
ta brez medalj. Domen, učenec sedmega
razreda, ima doslej že i5 medalj, dve leti
mlajši Barnard (roj. 1986) pa hiti za njim in
ima ludi že 24 medalj. V našem razgovoru
je sodebval tuđi oče Tomaž, nekdanji vse-
slranski atlet, odlićen tekać, ki se tuđi sedaj
še ne da, saj redno nastopa na različnih te-
kih. V zadnjem času pa je začela teci tuđi
mami Danica, saj se je najbrž naveličala le
spremljati ali pa ćelo čakali svoje uspešne
fanle v prijetnem domu v Domžalah.

»Medalje, ki sta jih osvojila brez pravih
treningov, so ju [»tegnile naprej,« pravi, ko
se spominjamo uspešnih zaćetkov športne
fX)li Domna in Barnarda, ki sta vćasih tuđi
dobro smucala in prva Bernardova medalja
ga še danes spominja na uspešno smućanje.

Vseskozi ju na tekmovanja spremlja oče
Tomaž; ki v zadnjem času se precej angaži-
ra v posebni sekciji gorskih tekačev v okvi-
ru Atletske zveze Slovenije, ki ima že lepo
tradicijo. Zadovoljen je, ker fantov ni treba
siliti, ker sama dvakrat oz. Irikrat odhajata na

treninge, lu ju v okviru AK trenirala Damjan
Berdik (Domna) in lomi Vreš (Bernarda). Na
razlićnih tekmovanjih nastopata tako za klub
kol za osnovno solo. Prav uspešni nastopi na
različnih daljsih tekih so oba fanta spodbu-
dili, da sta začela z gorskimi teki. Uspehi so
prišli skoraj čez noć, saj je bil Ze na svojem
prvem gorskem teku na Šmarno goro Do-
men v letu I'W4 na finalu Pokalu Slovenije
drugi, zmagal je v teku na Lisco in odločitev,
da se fanta gorskim tekom posvetila še v
večji meri, je prišla kar sama od sebe.

V naši državi imamo gorske teke organi-
zirane v okviru Pokala RS in navarino se a
to podroćje pripravi 4 ali !5 tekem; od teh so
toćkujejo vse, ali včasih le najlviljše. Domen
je v teh tekmah v preteklih letih že osvajal
medalje na posameznih tekih (državno pr-
venstvo gordol, državno prvenstvo #jr), saj
je bil ze drugi v Škofji Loki, drugi na Krnu,
drugi pa je bil tuđi v skupnem lekmov.inju
za Pokal Slovenije.

Na dveh izbirnih tekmah sta brata Jare la-
ko uspešna, da sta se uvrstila v državno re-
prezentanco in sodelovala na svetovnem
sreć:anju mladih v Sasbachvvaldenu v Nem-
ćiji, lam so se mladi pomerili v drugaćnih
(neobicajnih) s|xirlih, kot v>: gorski lek, kajak,
kanu, kolesarjenje ipd. Dvodnevno tekmo-
vanje je bilo dobro pripravljeno, proge sko-
raj brez položnih delov (še moslički so bili
navkreber) / visinsko razliko 27') m v dol/i-
ni 2500 m, naši tekmovalci pa so zelo us|x>-
šni. Pri fantih je Domen Jare osvojil srebrno
medaljo, Barnard je bil četrti, brata pa sta bi-
la skupaj z Miljo Kosovljem najl>oljša v šla-
letnem gozdnem teku ( i X (100 m).

Us|X'šen pa je bil nastop tuđi v svetov-
nem pokalu. Gorski tekaći ne poznajo sve-

tovnega prvenstva, žalo so se v rojslnem kra-
ju /nanega Karla (^if)ka na (ješkeni, kjer so
hkrati praznovali ludi stoletnico češke allc-l-
ske zveze, zbrali in tekmovali za SV1T( )VNI
K)KAI. v gorskih tekih. Sodelovalo je kar i!!
držav iz vseh c:c:lin, v neuradni^m mladin-
skem delu je bil Domen v svoji kategoriji
iretji. Česlilamo!

Drugaće pa je med braloma /drava t(>-
kmovalna konkurenc a, v njej lxi v |)rihodnje
Bernard skus.il »ujeti« Domna, ki se za raz-
liko od Bernarda, ki raje teče dol, bolje po-
čuti, ko leće gor. Najbrž bosta oba brata še
nekaj časa vzporedno tekla gorske leke in
pobirala medalje na atletskih stezah, polem
pa st! odkx':ila za gorske K^ke, kot se zdi. Do-
men, ki se je s|x>gledoval z nogometom, bo
najbrž ludi v prihodnje imel najrajši /godo-
vino in si po televiziji ogledal kaksen dober
film ali pa nadaljevanko, kjer ga |x>selx;j na-
vdusuje Obalna straža na kolesu ter si želei,
da čimprej priđe med S0 najboljših mladin-
cev v gorskem teku - na sveflu, da «; ve. Mor-
da bo nekoć: lekel ludi maraton in kdo ve,

če mu bo ludi tedaj najljubša jed, goveja ju-
ha z rezanci. Barnard za zdaj samo teče, rad
[X)je |x>mfrit in hili, da ćimprej ujarne brata.

Oće Tomaž je z odloćilvijo obeh sinejv
zelo zadovoljen, saj je pol, no kaleri slopa-
ta, uspešna. Zaposluje ju in jima ne pušča
[>reveć časa za druge stvari. Oba fanl.i sla
zelo prizadevna in pridna lako v športu kol
v soli in na obeh podroćjih tuđi uspešna.
Kljub mladosti sla zelo samostojna, zavzeta
/a učenje in šport, kjer ne |X)trebujeta nobe-
nega priganjanja in fX)sebnega nadzora. Čas
si razporeriita sama in se skupaj z obema
staršema veselila uspehov.

Svetovni |x)kal v gorskem teku, kjer lx>-
sta imela Domen in Bernard še veliko prilož-
nosli, poteka že 12 let, in Slovenci smo ve-
seli, ker je1 prav naš tekmovalec: Frani i leraž
edini udeleženec vseh 12. svetovnih pokalov.
Glede na mladost današnjih sogovornikov
lahko pričakujemo, da bosta nekoč v prilio-
dnosti to šlevilo bistveno presegla. l'ri lem
pa jima želimo veliko sreće in kol doslej
(•immanj poškodb. V. VOJSKA

Domen, Tomaž in Bernard ).irc. lolo: N. Slana
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KK PIRUETA

Pred novo
kotalkarsko

sezono
Poletje, / njim pa sevcda veliko

število tekmovanj za vse privržence
kotalkarskega športa, je mimo in da-
ni Kotalkarskega kluba Pirueta si bo-
do lahko malce oddahnili. Za njimi je
Se ena zelo uspešna sezona, ki je pre-
segla ćelo prićakovanja njih samih.
Uspehi tekmovalcev, tako tistih v
umetnostnem kotalkanju kot tistih v
hitrostnem rolanju - KK Pirueta, je
namreč edini klub v Sloveniji, ki
združuje dve disciplini - so seveda
najbolj opazni. Vendar se za njimi
skriva tuđi delo in trud vseh drugih
članov in funkcionarjev kluba, ki skr-
bijo za to, da lahko mladi kotalkarji
uspešno trenirajo in da v klubu vse
teče tako, kot je treba.

Da jim to uspeva, so pokazali že na
marsikaterem tekmovanju, turii n,i letoš-
njem državnem prvenstvu v umetnost-
nem kotalkanju. To se je odvijalo konec:
julija v Novi Gorili in domov so odne-
sli kar štiri (će pa zraven štejemo se hi-
trostno rolanje, ćelo šest) naslove drža-
vih prvakov, pri čemer je Nina GRILJ spet
dokazala, da je v kategoriji junior nepre-
magljiva. Zmagala je namreč v vseh treh
kategorijah (obvezni liki, prosti program
in kombinacija) in tako osvojila naslov
absolutne državne prvakinje. Njen
us|X'h sta / drugim mestom v kombina-
ciji dopohila Se kadeta Teja RUS in Blaž
RAVNIKAK, ki je postal ćelo državni pr-
vak v obveznih likih. Med kadeti se je iz-
ka/ala Se Andreja KUĆMAN s četrtim
mestom, dobro pa so se odrezali tuđi vsi
ostali čalni KK Pirueta. Ćelo najmlajši so
že osvojili tako srca gledalcev kot srca
sodnikov in Maxi CLRAR so slednji do-
delili tretje mesto med pionirji C

Pika na i pa je bil uspeh tekmovalcev
v hitrostnem rolanju. Bernarda LAGOIA

si je priborila dva naslova državnega pr-
vaka, Piruelini pa so bili tuđi Stirje viče
prvaki. Zato ni čudno, da je v državni re-
prezentanci kar Šest hitrostnih kotalkar-
jev iz domžalske Piruete. Če raje sprerh-
Ijate graciozne like in prvine umetnost-
nih kotalkarjev - tuđi v državni repre-
/entanci za to disciplino najdete štiri da-
ne tega kluba.

Vse to dokazuje dobro, pravzaprav
odlično delo vrhunskih trenerjev z mla-
dimi navdušenci in klub prispeva veliko
tuđi k popularizaciji in razvoju kotalkar-
skega športa pri nas. Dobro sodelujejo
s Kotalkarsko zvezo Slovenije. Tej se ob
tej priliki zahvaljujejo za pomoč, podob-
no pa gre zahvala tuđi Športni zvezi
Domžale. Obsojanje Kotalkarske zveze,
ki naj ne bi pomagala klubom, se jim zdi
krivično, saj večina dela s tekmovald
opravijo v kijubih in za to, da so tekmo-
vald pripravljeni, nosi odgovornost klub
sam in ne zveza.

KK Pirueta je tako omogočil vsem svo-
jim tekmovalcem, ki so se udeležili
evropskega prvenstva, da so nemoteno
trenirali in odSli Evropi predstavit Slove-
nijo res dobro pripravljeni (Nina se je uvr-
stila v prvo polovico najboljših v Evropi,
mlajša Teja, ki je bila prvič na tako po-
membnem tekmovanju, pa v drugo tret-
jino). Dobra pripravljenost naj bi bila glav-
ni kriterij za nastop na takem tekmova-
nju in Pirueta je to u|X)Stevala, vendar se

Foto: M. RUČMAN
je letos žal pokazalo, da nekateri drugi
klubi to premalo upoštevajo. Tako je na-
stopilo kar nekaj slovenskih tekmovalcev,
ki so tja prišli le zato, ker imajo na voljo
dovolj finančnih sredstev. Vsi, ki sodelu-
jejo v KK Pirueta, upajo, da bo v prihod-
nje pripravljenost bolj upoStevana in pri-
čakujejo malce več samokritičnosti med
teknx>valci drugih klubov, saj je nenazad-
nje ravno tekmovalec tišti, ki lahko pre-
sodi, ali je dovolj dober, da se spoprime
s konkurenco iz ćele Evrope. Pa tuđi
društva in klubi bi se morali zavedati, da
so dobri rezultati pomembnejši od števila
tekmovalcev, ki se prvenstva udeležijo.
Prav tako je naštevanje hdličnih' uvrstitev,
pri čemer se ne omenja števila tekmoval-
cev in konkurence, ki je v nekaterih ka-
tegorijah sploh ni, zavajanje slovenske
javnosti in vpliva na slabo informiranost
o realnem stanju.

Kakorkoli, pred vrati je nova sezona
in dani KK Pirueta zagotavljajo, da kljub
uspehom ne bodo počivali na lovorikah
in tako tekmovald že pridno trenirajo in
se pripravljajo na nova tekmovanja (pr-
va priđe na vrsto Švica) in nove izzve.
Prav tako bodo veseli novih moči, zato
se le oglasite pri njih, če bi radi tuđi sa-
mi nekoč blesteli na kotalkah. Priložnost
za to imate vsak ponedeljek od 18.30 do
19.30 v telovadnici OŠ Domžale, kjer že
poleka tuđi vadba najmlajših.

ANDREJA KMETIČ

PRIJETEN JESENSKI D A N V KRAŠNJI

12. tek in 4. pohod za krof
Če je kaj lepo in prijelno, potem

se rado in z veseljem ponavlja.
Prav to je stalna in osnovna želja
Športnega društva Krašnja, kjer so
pred dvanajstimi leti razmišljali,
kako med športnorekreativno sre-
njo najti nove zveste sodelavce ter
prijatelje. Glede na to, da narava
ponuja neizmerne možnosti, pred-
vsem pa lepote, ki se jim ne gre od-
povedati, svoje dejavnosti vseskozi
usmerjajo v to, da jo spoznavajo, se
z njo družijo in tako tuđi po mne-
nju prof. Draga Ulaga postajajo tr-
dnejši, bolj čilega poskočnega in
lahkotnega koraka, njihovo življe-
nje je mnogo bogatejše in prijetnej-
še.

To je bil eden izmed pomembnejših
vzrokov, da so člani SD Krašnja že
pred 12 leti bogastvo in lepote narave
v okolici prijetno in prijateljsko (»nu-
dili vsem, ki se leto za letom radi in s
posebnim veseljem udeležujejo tradi-
cionalnega TEKA ZA KROF; pred štiri-
mi leti pa so svojo ponudbo obogatil
tuđi s P O H O D O M ZA KROF. Tega se
je tuđi letos udeležilo več kot sto po-
hodnikov. Sončno jesensko vreme je
tuđi tokrat privabilo v Krašnjo številne
prijatelje teka in pohoda, med kateri-
mi je bil posebej dobrodosel Mirko Le-
ban, ki so rnu zaupali vlogo vodje te-
kmovanja, pa tuđi vsi drugi, ki so se
pomerili na prijetno urejenih progah v
okolici Krašnje. Vsi tekači in pohodni-
ki so uspešno opravili svojo nalogo in
se ob koncu okrepčali z znanim trojan-
skim krofom, ki jih je tuđi tokrat prispe-
val generalni sponzor, Gostinsko pod-
jetje Trojane, SD Krašnja pa se iskreno
zahvaljuje tuđi vsem, ki so pomagali,
da je letošnja prireditev lepo uspela.

Ceprav rezultati, ki so jih pripravili
sodniki Atletskega kluba Domžale, ni-
šo najpomembnejši, je prav, da od 70
nastopajočih, med katerimi jih je bilo

Rekreacija je pred vrati...
V publikacijah, ki so jih izdali po-

budniki letošnje jesenske akcije za
boljši odnos ljudi do športne rekre-
acije, je vabilo, da napravimo to je-
sen vsaj prve korake. Upoštevati mo-
ramo, da je človeku gibanje vsak
dan prav tako potrebno kakor hrana
in zrak. To velja za vsa obdobja živ-
ljenja, od rojstva do visoke starosti.
Sportno vzgojeni Ijudje radi hodijo v
hribe, igrajo kako igro z žogo, pole-
ti plavajo, pozimi smučajo.

Vsi pa bi lahko vsaj redno hodili, ne
samo po opravkih in po mestnih ulic ah,
temvef: tuđi v naravi, za zdravje, za du-
ševno in telesno čilost. Med hojo so mi-
sli jasnejše!

Zdravniki, privrženci novega sloga
življenja, učijo: vsak dan na sprehod,
vendar ne do utrujenosti! Š[x>rtni zdrav-
niki, ki mislijo na najboljšo kondicijo pri-
Poročajo tuđi lahkolno tekanje ali hitro
hf)jo vsak drugi dan. Športni pedagozi ki
upoStevajo spretnost, preciznost, hitro

znajdenje in hitro reagiranje (motorično
inteligenco) svetujejo tuđi igre z žogo.

Polemtakem: vsak dan na sprehod,
I « trikrat na teden tuđi športno trenira-
nje, v starosti pa vse lažje obremenitve.
Ko si prizadevamo za najlx)ljši odnos do
rekreacije in za nov, bolj zdrav način živ-
ljenja, je dobro upoštevati, naj bo človek
igrivo, učljivo in trenirljivo bitje v vseh
obdobjih življenja.

V Domžalah in okolici so od septem-
bra do junija na voljo šolske telovadni-
ce, kjer se lahko pod strokovnim vod-
stvom rekreiramo. V telovadnici OŠ
Domžale 1VD Partizan že vrsto let or-
ganizira rekreacijo za vse starostne sku-
pine. Kar precej ljudi se je že navadilo
na to obliko Sportnega udejstvovanja.
Naj ob (ej priložnosti posebej povabim
dekleta in žene, da se nam pridružijo ob
ponedeljkih ob 19.30.

Nasvidenje jeseni v telovadnici OŠ
Domžale!

Anita Crne Ivkovič, prof.

TVP Partizan Domžale
vabi ljubitelje športne rekreacije v svoje vrste, saj smo začeli / vad-
beno s.vono 199798, in sicer s I. oktobrom kol že vse prejSnje se-
zone, po naslednjem

URNIKU:
Osnovna Sola DOMŽALE
(Slandrove brigade) - telovadnica
ponedelji.i: članiio od l'Lilht-,'(>.?(>
lorek: dani od 20..«) tlo 2/ ure
(Olrlck: |)ionirji •• pionirke od Ki. do I1', uie
(v to vrsto se lahko vključijo ludi ofrod - (icilwni ud (>ltteg,i leta d.ilje).

Osnovna Sola V E N O JA PERKA
Domžale • telovadnica
lorok: člani in članice od l'MOdo ^O.'io

Osnovna Sola OLGE AVBELJ
Domžale - ODBOJKA
sredn; članice od a I, do ,! i. ure

V.'d!xTii- uic o/iroma pričeh-k rekre.H i|e v našem društvu se pnVenja s ) ok-
lobioin ]<)'J7 in pričakujemo vse dosed.mie dane in seved.i ludi nove, ki 1>I
-><-le|i napraviti kaj korislni'g<i z,i SVOJI- /di.ivjc in dobio počutjel

Na 20-letni karate soli
Člani domžalskega sankukai kara-

te kluba so se letošnje poletje mno-
žično udeležili jubilejne, 20 letne
sankukai karate sole. Vsakoletne po-
lefne sankukai sole se udeleži v zad-
njih letih blizu 500 udeležencev san-
kukai klubov iz ćele Slovenije.

Treningu sankukaia je namenilo del
svojih počitnic kar .50 Domžalčanov. Pod
vročim soncem so štirinajst dni od dva-
krat do petkrat na dan vadili osnovno
tehniko, kate in borbene tehnike.

Člani Karate kluba Domžale se udele-
žijo poli'Ini'ga seminarja zaradi družbe,
/aradi inlen/ivnejših treningov, ki jim
omogočijo hitrejše napredovanje v paso-
vih, zaradi zabave, spoznavanja novih
ljudi... pravijo, da se ga je vsako leto vre-
dno udeležiti, saj pod geslom »Sladko s
koristnim«, združijo trdo delo in sprošče-
nosl podlnic, ki jo nudijo družba, sonce
in morje.

Letos je bilo v Letni karate Soli poseb-
no vzdušje. Na dvajseto obletnico so se
organi/atorji seminarja dobro pripravili.
Vsak udeleženec je bil deležen kar treh
prijetilih presentičenj, kot pozornosti ob
omenjenem obeležju. Sankukai zveza je
ob priliki izdala lično brošuro, kjer je v lxv
sedi in fotografiji arhivirano življenje v po-
letnih karate Solah od 1. letne karate So-
le v Bohinju, ki se je je pod šolori dom-
/alskega t.ilxirniSkega društva udeležilo
sliridesel karateistov, do zadnjih šol, ki so
se spričo naraščanja števila udeležencev
selile v počitniške centre z večjimi bival-

nimi kapacietami. Ob publikaciji so kot
koristno darilo prejeli še majico s simbo-
lom 20. LKŠ. Predzadnji dan letovanja so
se z barkami popeljali na dveurni pano-
ramski izlet, kar je bilo darilo hotela.

Najbolj so se v teti dneh utrudili tišti,
ki so v okviru LKŠ opravljali izpite za viš-
je pasove. Iz našega kluba se je na izpite
prijavilo 14 karateistov, od katerih je bilo
10 uspešnih. Čestitamo torej Simonu Ma-
glici, Nataši Gostič, Barbari Knavs, Urški
Kralj, Mariji in Maji Pustovrh za opravljeni
3. kyu (zeleni pas), Barbari Dodič in Alen-
ki Bik za 4. kvu (oranžni pas), Robertu La-
porniku za 5. kyu (rumeni pas) in Niku Ša-
leju za K. kyu (beli pas).

Tuđi na zaključni zabavi, tretjem Ple-
su kimon, so se domžalski karateisti pred-
stavili z dobro izvežbanimi atraklivnimi
demonstracijami. Primož Ferlič in Luka
Vrančić, oba mojstra kandidata, sta izve-
dla borbene sestave iz serij randorija, z
veliko rušenji in elegantno izpeljanimi
udarci. Prav tako se je na zaključnem ve-
čeru s podobno tehniko predstavil v pa-
ru s svojim prijateljem iz ljubljanskoga
kluba nosilec zelenega pasu in večkratni
državni prvak v športnih borbah, dva-
najstletni David Tekavec:.

Tako se je po dveh prijetnih tednih na
kratko odvijal poletni karate seminar. Če
smo s tem prispevkom vzbudili v vas za-
nimanje za veščino karale, ste vabljeni da
se med v torek ali četrtek od Vi. do
20. ure včlanite v KK Domžale v stari ()Š
Venclja Perka. TI NA

10 let tenisa v Radomljah
V soboto, 27. seplembra, je bila v Radomljah

proslava ob desetletnici izgradnje prvih teniskih
[grišč v tem kraju. Na prireditvi, katere se je po-
' e g predsednice Krajevne skupnosti Radomlje,
2'atke Lcvstik, predsednika Turističnega društva
Radomlje, Igorja Kuzmiča, in ravnaletljice Osnov-
nc;šole, Ane Nuše Kern, udeležilo še mnogo teda-
njih in sedanjih članov ter sponzorjev Kluba, je
predsednik, Milan Trbižan, poudaril, da so bila
(grišča tedaj zgrajena ob vsesplošnem navdušenju
'n neustavljivi delovni vnemi. Kot je tedaj zabele-
ž ' l časopis Delo, sta bili prvi dve teniski igrišči
fgrajeni v opuščenem in zaraščenem peskokopu,
k' je služil kot odlagališče smeti in odpadnega ma-
feriala. Graditelji so zato morali opravili 2800 de-
lovnih ur in vgraditi preko .500 kubičnih metrov

različnih malerialov. Z materialom, s storitva-
mi in z denarnimi prispevki pa so gradnjo pod-
prla tuđi številna podjetja. Pomemben delež je
prispevala tuđi Krajevna skupnost, saj je prispe-
vala del samoprispevka, ki se je zbiral tuđi za
gradnjo športnih objektov. Zamisel se je v začet-
ku zdela neuresničljiva, saj ni bilo dovoza, elek-
trike ter vodovoda, niti ni bilo urejeno lastništ-
vo, a se je pokazala kot izvrstna, saj sta bili po
štirih letih zgrajeni še dve igrišči. Na teh igri-
ščih, ki jih najdemo danes sredi zelenja in da-
ieč od izpušnih plinov, je v desetih letih nastaj
dobro organiziran in urejen športni klub z okoli
sto člani.

Novi odbor Kluba si je zadal nalogo, da skupaj
s Krajevno skupnostjo Radomlje in Turističnim

društvom uredi okolico igrišć tako, da bo pritegnila tu-
đi druge obiskovalce kot sprehajališče in kol prijetna
točka za srečanja. Naslednja pomembna naloga bo
delo z najmlajšimi, z osnovnošolci, ki naj bi se čimbolj
vključevali v športno življenje. Vodstvo sole je Klubu,
ki bo zagotovil usposobljene trenerje, zagotovilo vso
pomoč.

Še večji jubilej obhaja letos celotni slovenski tenis,
saj poteka sto let, kar je na Visokem zgradil pisatelj in
politik ter kasnejši ljubljanski župan Ivan Tavčar prvo te-
nisko igrišče v Sloveniji. Ob tej priliki bo izšla izpod pe-
resa profesorja Metoda Klemenca iz Radomelj, velike-
ga poznavalca in pisca večih knjig o tenisu, nova knji-
ga z naslovom Stol let tenisa na Slovenskem. Poleg zgo-
dovinskega orisa tenisa pri nas prikazuje tuđi us|X'he
Slovencev v mednarodni teniski areni, portrete sloven-
skih in svetovnih igralcev in igralk, zanimivosti iz sveta
tenisa kakor ludi pričevanja pionirjev in legend sloven-
skega tenisa.

M . TRBIŽAN

največ iz Krašnje, zapišemo zmagoval-
ce v posameznih kategorijah:

deklice letnik 1984 in mlajše:
1. Vida Repnik Prešeren (ŽAK Ljub-
ljana)

dečki letnik 1984 in mlajši:
1. Domen Jare (AK Domžale)

deklice letnik 1982:
1. Carmen Repnik-Prešeren (ŽAK
Domžale)

dečki letnik 1982: 1. Robert Matije-
vič (ŠD Krašnja)

članice do 25 let:
1. Tinkara Pavlovćič (Ljubljana)

člani do 25 let:
1. Boštjan Brnot (AK Domžale)

člani od 25 do 35 let:
1. Marko Dejak (Domžale)

članice od 35 do 45 let:
I. Veronika Bohinc (ŠD Krašnja)
članice nad 55 let:

1. Slavka Kumek (ŠZ Radgona)
člani od 35 do 45 let:

1. Marija Žmavc (Triatlon Bohinj)
člani od 45 do 55 let:
1. Franc Kocjančič (MIST Koćevje)
ćlani nad 55 let:

1. Štefan Lešnik (ŠD Krašnja)
Iskrene čestitke vsem sodelujoćim,

se posebej obema absolutnima zma-
govalcema v članskih kategorijah
(Boštjan Brnot in Veronika Bohinc), ter
najstarejšima udeležencema: Slavku
Šalamunu z Vrhnike in Heteni Žigon iz
ŠDJežica.

Sportrnj društo Krašnja vsem izreka
zahvalo zaupanja in jih vabi: SREČNO
IN NASVIDENJF. PRIHODNJE I£TO!

Še nekaj trenutkov in glavni sodnik bo dal znak za start tradicionalne-
ga že 12. TEKA ZA KROF. Tekst in foto: V. V.

TRADICIONALNI PIKNIK
ATLETSKEGA KLUBA DOMŽALE

Pred občnim zborom
Atletski klub Domžale bo v letu

1998 praznoval prvih dvajset let
uspešnega dela; v skladu z novo
zakonodajo se je na seji Izvršnega
odbora opredelil do predloga no-
vih pravil, v katerem bodo upošte-
vana vsa nova zakonska določila.
Hkrati je bila na seji vodstva spre-
jeta tuđi odločitev, da bo v skladu
s programom dela volilno-pro-
gramska seja AK Domžale v na-
slednjem letu.

Člani Afletskega kluba Domžale so
v začetku oktobra v Športnem parku
Domžale pripravili tradicionalni pi-
knik; tega se je udeležilo več: kot 100
atletov ter njihovih prijateljev. V sredi-
šču pozornosti so bili seveda najbolj-
ši domžalski tekači, skakalci in metal-
ci, pozdravili pa smo lahko tuđi letoš-
njega udeleženca svetovnega prven-
stva metalca kopja, Robija Terška; nje-
ga je v Domažale pripeljal domači ko-
pijaš )ože Pirnat.

Med udeleženci so bile navzoče
vse generacije atletov, ki so se pome-
rile v nekaterih športnih disciplinah.

Tako smo najmlajšim in najstarejšim
lahko zaploskali pri skoku v daljino,
pri metanju krogle (tu je bila udelež-
ba najmočnejša), pri metanju kopja,
številni pa so se pornerili tuđi v teku
šlafet, teku na 80 metrov in teku na
1200 metrov, ki je pomenil finale pri-
jetnega šprotnega dne. Zmagovalec
tega teka je bil Klernen Avbelj, saj je
pritekel pred Bošrjanom Brnotom in
Dušanom Zajcem. Sledilo je obve-
zno striženje zaradi izgubljene stave,
presenečenja, ki je prinesel srečolov,
nato pa prijateljsko druženje in pri-
jetno kramljanje o nekdanjih časih,
ko je bilo potrebno skočiti ali pa te-
ci kar precej manj, kot danes, pa si
bil vseeno med prvimi. Na piknik so
bili povabljeni tuđi vsi atletski sodni-
ki, ki so že dopoldne pomagali pri iz-
vedbi tradicionalnega Teka za krof v
Krašnji.

Atleti se počasi selijo v dvorane oz.
telovadnice osnovih šol Rodica in Ro-
je, pogoje pa si bodo skušali izboljša-
ti tuđi z vadbo v edini slovenski atlet-
ski dvorani ŽAK v Ljubljani.

ŠPORTNO DRUŠTVO DOB

Uspešna balinarska sekcija
V okviru Sportnega kluba Dob

že vrsto let deluje tuđi Balinarski
klub Dob, v njem je 12 tekmoval-
cev, precej Ijubiteljev balinanja pa
se s to športno panogo ukvarja tu-
đi Ijubiteljsko.

V lanski sezoni je Balinarski klub
Dob v III. ljubljanski ligi osvojil prvo
mesto in se uvrstil v II. ljubljansko ligo,
kjer nadaljuje z odličnimi igrami in
trenutno zaseda prvo mesto.

Tekmovalci redno in prizadevno
trenirajo vsak ponedeljek in četrt'-k,

ob torkih pa so prvenstvene tekme, ki
si jih na lepo urejenem balinišču v ok-
viru Športnega parka Dob lahko ogle-
date vsak drugi torek ob 17 uri.

Pri financiranju njihove dejavnosti
ter tekmovanju v ligi j im pomaga
Športno društvo Dob, ki si zadnja le-
ta zelo prizadeva, da bi Športni park
Dob resnično postal športno-rekre
ativni center, kjer bi vsi ljubitelji špor-
ta našli svoj prostor. Zahvaljujejo se
tuđi glavnemu sporizorju Gostinske-
mu podjelju frojano. V.

Balinarski klub Dob - vodilna ekipa v I I . ljubljanski ligi: čepijo od leve:
Igor Farič, Jože Lederer, Bogdan Barle, Štefan Krnc, stojijo: Marjan Krnc,
Franc Farič, Boris Hiti, Marjan Pogačar in Lojze Homar, manjka Jure M i -
lanovič.
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iM Bistriška 1
1230 DOMŽALE
Tel.:061724-319

Delovni čas:
ponedeljek 8-12,16-19

11-16
8-14
11-16
8-12,16-19

torek
sreda
četrtek
petek
sobota

Upokojenci
do 10. v mesecu

še vedno
20% popust!

po naročilu

VRRILSTVO
Vido OPARA, s,,

C Radomeljske čete 33,1235 RADOMUE
tel.: (061) 7Z7-255

VARJENJE:
- nerjavnih materialov
- barvnih kovin (Al, Cu, medem'na, bron)
- lotanje (mehko, trdo)
• spajkanje
• raznovrstna popravila in obnova

avtomobilskih in strojnih delov

Mali oglasi
SERVIS šivalni stroj, Kajuhova 15,

Preserje (v blizini Kemisa). Tel.: (061)
727-897 Delovni čas: od 9. do 12. ure
in od 15. do 17 ure, sobota od 9. do
12. ure.

ASFALTERSTVO RORC d.o.o.
vam poasfaltira dvorišče, dovozno
pot, izvršimo tuđi kompletne izkope
z nasutjem tampona. Tel. si.: (061)
883-265, dom.: (061) 873-156, mob.;
0609 613-186.

PESKAMO KOVINSKE predme-
te, kmetijske stroje, ograje na terenu,
itd. Praznimo greznice, kontejnerski
odvozi, drobljenje kamenja na njivah
in parcelah. Tel.: (061) 722-056.

INSTRUIRAM matematiko, fiziko
in osnove elektrotehnike. Tel.: 738-
662.

INSTRUIRAM, matematiko v
centru Domžal. Tel.: (061) 722-225.

INSTRUIRAM angleščino za
osnovno solo. Tel.: 713-166

PRODAMO HIŠO z 120 ha zem-
I je v Zalogu nad Ribčami. Cena po
dogovoru. Tel.: 061/141-6871

MOŠKI PEVSKI ZBOR »Ivan
Cerar« vabi v zbor nove pevce. Poje-
mo narodne in umetne pesmi. Pevske
vaje so vsak torek ob 19 h v Klubu
upokojencev, Ljubljanska 36, Domža-
le.

PRODAM žensko kolo - nerablje-
no. Savska 53, Domžale. Tel.: 721-717

PRODAM suha drva. Dostavim
tuđi na dom. Tel.: 735-724

sVHCflRSTVo
ROVANŠEK

Vir, Stritarjeva 18
1230 DOMŽALE

TEL: 061-722-965

Delovni čas:
DELAVNIK OD 9. DO 12. URE

IN OD 15. DO 17. URE
SOBOTA: OD 8. DO 12. URE

27., 28., 29., 30. in 31. 10.
ODPRTO OD 9. DO 19. URE

a.o.o\^ \^

Količevo 43
1230 Domžale
Tel: 714-706

opravlja v celoti
ali delno

računovodske
in

knjigovodske
storitvc za

male družbe
in s.p.

Za vse ostale
informacije,

glede načina
sodelovanja,
pokličite med
7. in 15. uro.

avtoservis

Avtoservis Pižem -
servis s

popolno ponudbo
Prav gotovo ste že kdaj videli

rdeči napis Pižem pa niste
natančno vedeli, kaj ta znak
predstavlja. Gre za oznako
avtoservisa, ki se lahko pohvali z
eno najcelovitejših ponudb med
avtomobilskimi servisi na našem
območju.

Če se peljete po cesti od
Domžal proti Šentjakobu, vas že
na križišču v Dragomlju začno
proti servisu usmerjati nazorne
smerne tabele. Avtoservis Pižem
je v Mali Loki, dober kilometer
in pol od odcepa ceste v
Dragomlju in le kakih 300 m od
trase bodoće avtoceste Ljublja-
na-Maribor.

Vse potrebne delavnice in
usluge na enem mestu

V podjetju, ki je v devetnajstih
letih iz skromne delavnice preraslo
v celovito avtohišo, se zdaj lahko
pohvalijo z avtomehanično,
avtokleparsko, avtoličarsko in
drugimi delavnicami. 15 strokovno
visoko usposobljenih delavcev, ki
imajo vsi bogate večletne delovne
izkuSnje, lahko kakovostno in hitro
poskrbi za vse, tuđi najmanjse
podrobnosti pri oskrbi in popravila
avtomobilov. To jim omogoča tuđi
dobra opremljenost njihovih
delavnic z najsodobnejso opremo.

Brez čakanja do rezervnih
delov

Podjetje Pižem pa se lahko
pohvali tuđi z dobro založenim
skladištem rezervnih delov in barv.
Rezervne dele za vse vrste
avtomobilov strankam lahko

Mehanika, kleparstvo, ličarstvo,
prodaja avtomobilov in rezervnih
delov

Pižem Rado s.p. Mala Loka 15,
1230 Domžale
tel.; 061/161 2164, fax: 061/373 151

Salon Domžale, Ljubljanska
c. 111, tel./fax: 061/714 812

zagotovijo v najmanj 24 urah. 7s\
čas popravila poSkodovanih vozil
strankam nudijo brezplačno tuđi
nadomestna vozila, avlomobile pa,
po zelo sprejemljivih cenah,
izposojajo tuđi za daljSi čas.

Od nakupa do zavarovanja
in servisa

Njihove stranke lahko prav vse v
zvezi z avtomobili opravijo na enem
mestu. Pri Pižmu menijo, da je to
izredno pomembno, zato stranke
tam lahko kupijo nove ali stare
avtomobile, rezervne dele, opravijo
redne servise in pripeljejo v
popravila okvarjene in karambolira-
ne avtomobile. Hkrati pa tam lahko
tuđi zavarujejo - obvezno ali kasko,
svoje jeklene konjičke. Servis ime:
sklenjene pogodbe z zavarovalnica-
mi, kar strankam olajša delo, saj
podjetje Pižem organizira tuđi ogled
poškodovanega vozila in uredi
plačilo z zavarovalnico. Servis pa s
svojimi zmogljivostmi tuđi brez
težav vrne poškodovane vozilo v
prvotno stanje.

Prijaznost in strokovna
pomoć

Posebna odlika podjetja Pižem pa
je tuđi prijaznost in uslužnost vseh

VSE USTNIKE IN UUBITEUE MALIH ŽIVALI 0BVEŠČAM0,
da lahko pri nas cepite svoje živali proti steklini tuđi v

popoldanskih urah in ob sobotah.

VET. AM. d.o.o.
Ambulanta za male živali

Slomškova 30, Domžale, Rodica
tel.: 714-247

RODICA

DOMŽALE
Odprto: ob ponedeljka do petka od 10. do 17. ure

ob sobotah od 9. do 12. ure

ZA VAŠ 0BISK SE PRIP0R0ČAM0!

NOVO V DOMZALAH
V NAKUPOVALNEM CENTRU BREZA

OPTIKA

Helena Dolinšek
Breznikova 15, 1230 Domžale

Telefon: 061/716-436

odprto - od ponedeljka do petka:
od 9h do 12h, od 16h do 19h

sobota: od 9h do 12h

zaposlenih do strank. (Jovek, ki
priđe k Pižmu, začuti da je
dobrodosel. Zaposleni, Se zlasti pa
lastnik podjetja Rado in njegova
žena Marta, so pripravljeni
prisluhniti vsakemu, mu pomagati
in svetovati in skupaj rediti problem.

Pooblaščeni prodajalci in
serviserji za Nissanove
avtomobile

Podjetje Pižem pa je tuđi najbližji
in hkrati edini v domžalski občini
pooblaščeni prodajalet in servis za
vsa vozila znamke Nissan. Izbira
Nissanovih vozil se pri njih začne že
pri ceni 1.5.900 DFM, pri Nissanu pa

pravijo, da imajo vozila za prav
vsakega posameznika - od mestnim
vožnjam prilagojenih vozil vrste
Micra, do udobnih limuzin Primera,
terenskih vozil vrste Terrano do
različnih kombijev in drugih tipov
avtomobilov. Nissanova vozila so v
zadnjih letih zaradi kakovosti,
varnosti, cenenosti in vrste drugih
ugodnosti, v Fvropi najbolje
proda ja ni avtomobili, saj so jih samo
lani prodali več kot pol milijona. Pri
Pižmu trdijo, da odločitev za vozila
vrste Nissan ni napačno naložen
denar. O tem pričajo tuđi številni
zadovoljni kupci, ki jih je v zadnjem
t'.isu ludi v Sloveniji vse vc<".

Šentvid 33
Tel.: 061/735-500
Doma: 061/735-615

Irena PogaČar

NOVO NOVO NOVO
NOVI DELOVNI ČAS

od 8.30 do 20. ure
sobota

od 8. do 12. ure

NOVO

NOVAK
TRGOVTNA ZA LOV - RIBOLOV - ŠPORT

IN PUŠKARSKO GRAVIRANJE

nudi po ugodnih cenah:

lovsko šibrno in krogelno strelivo, zračne puske, nože,
daljnoglede, opremo za lov in ribolov, lovsko konfekcijo,...

V novembru in decembru prodaja pirotehnike:
(rakete, pokajoči in svctlobni efekti, še in Se)

Del. ćas: od 8. do 12. in od 15. do 19. ure,
sobota od X. do 12. ure

Tel.: 716-797

SAŠO NOVAK, s.p.
Šaranovičeva 25A, Vir-Domzale

TESSIL d.o.o.
Storitveno podjetje Dob
Prešernova 8, 1233 Dob

ROBERT ERJAVEC
tel.: 061/712-167
gsm: 041/674-673

SILIKONSKA TESNILA
ZA UČINKOVITO TESNJENJE OKEN IN VRAT

- ZA OBNOVO STARIH OKEN IN VRAT
- ZA NOVO VGRADNJO

Tesnfla so izdelana iz silikonskega elastomera,
odporna na temperaturne razlike od -60" do +200°C.
Različni kemični in fizikalni vplivi, pogosto
prepogibanje in stiskanje tesnil prav tako ne menjajo
oblike in prožnosti tesnil. Nemški proizvajalec daje
kar 10 let jamstva na obstojnost tesnila.
Način vgradnje tesnil je enostaven, saj v okvir okna
ali vrat s specialnim rezkarjem napravimo mm utor
in vanj vložimo tesnilo ustrezne dimenzije.

Cene tesnil z montažo znašajo za tekoči
meter 590,00 SIT.

Naročita sprejemamo vsak delavnik.
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Perkova 13, 1241KAMNIK
lel.&fax:061 81 13 58

GSM: 041 679 389
> PRODAJA, MONTAŽA, TOČNA NASTAVTTEV IN VZDRŽEVANJE OLJNIH

GORILCEV IN AVTOMATSKIH KRMILNIH NAPRAV ZA REGULACIJO
OGREVANJA.

> PRODAJA, MONTAŽA IN ZAGON PLINSKIH OGREVALNIKOV
J U N K E R S IN B U D E R U S .

> PREDEUVA KURJENJA S TRDIMI GORIVI NA OGREVANJE S KURILNIM
OUEM ALI PUNSKIMI GORILNIKI.

FIZIOTERAPIJA ZRNEC
tel.: 376-004

Novembra bo v DRAGOMLJU 44A začela delovati zasebna
fizioterapevtska ambulanta.
Na voljo Vam bodo:
- mehanična terapija bolečine v hrbtenici
- terapija oteklin
- terapevtska gimnastika
- protibolečinska in druga elektroterapija
- ultrazvočna terapija
- termoterapija
- ročna terapevtska masaža
- fizioterapevtsko svetovanje
- protistresni program
- fizioterapija na domu
Fizioterapijo bo vodila Barbara Zrnec, višja fizioterapevtka z mednarodno
podiplomsko izobrazbo na področju mehanične diagnostike in terapije
bolečine v hrbtenici ter inštruktorica na tem področju.

VUUDNO VABLJENI!
FIZIOTERAPIJA _ | ni-BAMBOO

ZRNEC * 8-LJl*™

.DOMŽALE LJUBLJANA^

JUS-SECURITT
VARNOSTNA, DKTKKTIVSKA IN
INTERVKNCIJSKA SLUŽBA, d.o.o.
ljubljanska c. 102, DO1MŽALE

URADNF UR(:: od K.-I.l in I5.-I8. ure

Tcldon: 719-890
Telefon/faks: 715-776
Mobitel (direktor)

041/638-007
Mobitel (varnost)

()(,09/6.18-()07
Mobitel (avtoSola)

0609/615-159

JUS-SECURIfY d . o . o .
Ljubljanska 102. D0M2ALE

AVTOŠOLA-JUS
Prične v četrtek dne fi 11. 1997 ob 18. uri tečaj

CESTNOPROMETNIH PREDPISOV za
kategorije A, B, C, E in H

Će s seboj prinesete ta oalas. vam
nudimo:
=> BREZPLAČEN TEČAJ CPP
=> 15% POPUST mNAKUPUJJRVOZENJ
^> 1 5 % P O P U S T NUDIMO TUĐI TIŠTIM, Kl PRIDEJO K
NAM LE NA URE VOŽNJE (DA ŽE IMATE OPRAVLJEN
CPP V KATERIKOLI DRUGI AVTOŠOLI)
^ Z VOŽNJO LAHKO PRIČNETE TAKOJ

TA PONUDBA VELJA LE V NOVEMBRU 1997!

ISCG, IZOBRAŽEVALNO
SVETOVALNI CENTER IN
GRAHČNE DEJAVNOSTi d.o.o.
1230 Domžale, Kolodvorska 6

RAZPISUJE
programe za šolsko leto 97/98

* SREDNJE IN STROKOVNE SOLE -
VERIFICIRANI PROGRAMI:

- poslovodska šola (V. st.)
- trgovska šola (IV. st.)
- usposabljanje računovodij (V/1) 400-urni program
- ekonomsko komercialna šola
- gostinska šola (kuhar, natakar)
- agroživilska šola (pek, slaščičar, mesar)

* PROGRAMI ZA DOPOLNILNO
IZOBRAŽEVANJE IN USPOSABLJANJE

TUJI JEZIKI:
- nemščina in angleščina

RAČUNALNIŠKI TEČAJI:
- Windows 95, VVord for Windows, Excel,...

* USPOSABLJANJE ZA DELO
EX SEMINAR - protieksplozijska zaščita električnih na-
prav (osnovni in obnovitveni tečaj)
seminar: računovodstvo malih podjetij
seminar za vođenje poslovnih knjig s.p.
varstvo pri delu in požarno varstvo
seminar: higienski minimum (osnovni in obnovitveni)
tečaj strojepisja
tečaj skladiščnega poslovanja
tečaj za voznike viličarjev
tečaj za traktoriste - varno delo s traktorjem in trak-
torskimi priključki

* TEČAJ CESTNOPROMETNIH PREDPISOV

* PROGRAMI ZA PROSTI ČAS:
- tečaj šivanja in krojenja
- kuharski tečaj

POHITITE - ŠE JE ČAS ZA VPIS!

Prijave sprejemamo na Izobraževalno svetovalnem
centru (prej Delavska univerza), vsak dan od 7. do
15. ure, ob ponedeljkih in sredah od 7. do 16. ure ali
na telefonski številki (061) 711-082 in (061) 712-278.

, . RACUNALNISKOIZOBRAZEVALNI CENTER
I | l p Ljubljanska 80 (SPB1), Domžale, tel./faks 713-660
ta«T E-pošta: clip@clip-domzale.si

STROJEPISJE NA RAČUNALNIKU (60 ur)
- 12 ur računalništva z urejevalnikom besedil WORD
- 48 ur vaj iz strojepisja

TEČAJ ZA ZAČETNIKE (25 ur):
WIND0WS 95, VVORD

EXCEL (20 ur)

ACCESS (20 ur)

INTERNET (16 ur)

AUTOCAD, TANGO, CORELDRAVV, PHOTOSHOP...

OPTIK
Martina Škofic
Ljubljanska 87, Domžale,

tel.: 061/714-006

Slovenska 24, P.E. Mengeš,
tel.: 061/738-980

SLAŠČIČARNA OGER
IZ STAREGA TRŽI NA

VAS VABI, DA POSKUSITE NAŠESLAŠČICE.
IZDELUJEMO VSE VRSTE TORI POTIČE IN
DROBNO PECIVO. STALNO JE NA ZALOGI

TORTA ZA DIABETIKE.

IMAMO VELIK IZBOR OTROŠKIH TORT, TUĐI
POPULARNEGA HUGA IN PUNČKO BARBI.

ODPRTO IMAMO
VSAK DAN OD 7.-22. URE,

TUĐI OB PRAZNIKIH IN NEDELJAH.

Mengeška 26, Trzin, 1236 Trzin
tel.: 715-699

KLINIKA
ZA MALE ŽIVAU

VETERINARSTVO TRSTENJAK-ZAJC, doo.

Tesovnikova 27a, Ljubljana

Naročila po tel.:

(061) 16 83 700
Vsak delovni dan od 8.-20. ure.

Ob sobotah od 8.-13. ure

Radovan ZajC, dr. vet. med.
mag. Izidor Trstenjak, dr. vet. med.

POHIŠTVO salon

Garnitura JEZERSKO AKCIJSKA PRODAJA
KUHINJ IN JEDILNIH GARNITUR
- kuhinje (64 modelov), izdelava po meri!
- sedežne garniture iz usnja in blaga, izdelava

po meri!
- dnevne sobe iz masivnega lesa, hrast, jelša,

breza
- spalnice iz različnih barvnih nians (novi

modeli - izvozne cene za 4 modele)
- otroške sobe

IZREDNA PONUDBA^
PRILAGOJENO VAŠIM MERAM

Garnitura BOROVLJE

V salonu: Domžal^ntona Skoka 2, tel, 71O-130 in Ljubljani TopnBka &
Obiščite nas tuđi na pohištvenem sejmu v Ljubljani od 11. 11. do 16. 11 1997.

R0DLX PEUGEOT
SERVIS, PRODAJA

Rova 3a
1235 Radomlje

Pooblaščeni prodajalec
in serviser vozil PEUGEOT

prodaja (061) 727-798
servis (061) 727-010

faks (061) 727-319

UGODNI KREDITNI POGOJI: TOM + 5 %
KOMPLET PROGRAM PEUGEOT

P-106
BOXER
P-406
P-406COUPE NA ZALOGI

AKCIJA -
NOVE CENE

ođ 28.000 DEM od 26.500 DEM
oE32^eGUEM od 30.500 DEM
od 55.000 DEM

NA ZALOGI SKUTER PEUGEOT od 3.500 DEM
P-306 NOVI MODEL.
P-PARTNER

od2*80ftUFM od 22.500 DEM
6Sj&^m^A Od 17.700 DEM

NOVI MODEL
P-PARTNER ^g^g^^j- ~ p E U G E 0 T 306

VSA VOZILA IZ PROGRAMA PEUGEOT SI LAHKO OGLEDATE IN KUPITE PRI RODEX-U RADOMLJE

^^^^^^^^^^^^^^^^^^^^^^^^^^^H$X^£^^^^_i^^^^PV^^^j^V ^ ' ' f ' *
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Ana Mlakar
Življenje je potovanje k smrti.

Ko se to potovanje našega bliž-
njega ali znanca ali sodelavca
konca, takrat ostrmimo in nam
zastane dih.

Ob koncu septembra, v času ko
je narava čudovito jesensko obarva-
na, se je ustavilo potovanje Ane
Mlakar.

Utihnil je glas, ki je napolnjeval
svet lepote govorjene slovenske be-
sede in ga oblikoval do popolnosti.

Ana Mlakar, rojena leta 1922, je
bila ena prvih radijskih napovedo-
valk Ijubljanskega radia. Kasneje je
bila vodja radijskih napovedovalcev
in nanje je prenašala lepoto govor-
jene besede. Bila je tuđi profesorica
na Akademiji za gledališće, radio,
film in televizijo. Tako je svoje zna-
nje prenašala na mlade in s tem iz-
polnjevala misli - besede pesnika
Mirana larca: »Zvok naše besede
nas živi«.

Izrečene misli so več vredne, če
so povedane z lepo in pravilno obli-
kovanimi besedami. To je Ana Mla-
karjeva večkrat povedala, ne, kar
zahtevala. Včasih je bila njena bese-
da kar oštra, predvsem kadar je za-
govarjala resnico in ni hotela kloni-
ti pred lažmi - zato je bila po vojni
obsojena na več mesecev zapora.

Ana Mlakar tuđi po upokojitvi ni
prenehala dajati - sejati svoje du-
hovne moči vsakemu, ki je to želei.
V letu 1987 smo jo prvič povabili
kot lektorico med igralce Kulturne-
ga društva Miran Jare Škocjan. Od
takrat je sodelovala pri vsaki naši
uprizoritvi. Bila je »naša Ana«. Njen
blagi »živijo« je veljal vsakomur. Ve-
liko večerov smo preživeli skupaj.
Hvala ti!

Ana Mlakar ni znala samo lepo
govoriti, zapisala je marsikatero

Komemoracija
ob dnevu
spomina
na mrtve

Komemoracija ob
DNEVU SPOMINA

NA MRTVE
bo 30.10.1997

ob 17 uri
pri spomeniku

v Induplati
Zg. Jarše.

Krajevna skupnost
in Zveza borcev

Jarše-Rodica

svojo misel in pisala je pesmi
»zase«. Nekaj mi jih je pred kratkim
podarila. Ena med njimi je pesem z
naslovom O sonce, sonce.

O sonce, sonce,
bog mojega poletja,
nikar ne zaidi!

Bila sem potok,
divji od pomladnih vod.
Zdaj - suha struga.

Le kam hitimo?
Saj sebi ne ubežimo
niti za korak.

V kletko upanja
posije včasih sonce.
Na licih - sence.

Te tenke nitke,
ki tkejo naše dneve,
so polne vozlov.

Visoke stene.
Še višje misel hoće,
vse tja do neba.

Iz svetobe šamote so hotele tvo-
je misli potovati do neba, pa so ob-
stale v senci smrti. O sonce poletja,
sonce jeseni nikar ne zajdi! Tvoja
luč naj sije v kletko upanja nam, ki
smo ostali.

FRANC STRAŽAR

IN MEMORIAM...

Na brdskem pokopališću pri Luko-
vici, smo se, dne 21 7.1997 Se zadnjič
poslovili od dragega prijatelja, moža,
oćeta, brata, strica, in nećaka

Petra Pivca
iz Lukovice

Rodil se je 2. 9.1937, torej bi letos
praznoval svoj 60. rojstni dan, žal mu
ni bilo dano, da bi težko pričakovani
jubilej skupaj s sorodniki in prijatelji
praznoval, kar si je vedno želei. Za-
hrbtna bolezen ga je v kratkem času,
dober mesec dni od zaznambe bole-
zni, potegnila tja, od koder ni povrat-
ka.

Pokojni Peter izhaja iz številne dru-
žine, tam se je rodilo osem otrok, kot
peti po vrsti je bil pokojni Peter, ta je
prevzel ludi oćetovo ime. Danes še
živita dva brata in sestri. V otroštvu je

0MEES
Ljubljanska 72, DOMŽALE

Tel/fax 714-875, tel. 721-726

OB ŽALNEM TRENUTKU VAM
NUDIMO:
* DEKORACIJO VEZICE
* VENCE
* ARANŽMAJE: IKEBANE IN ŠOPKE
* PAKETE SVEČ
* DOSTAVO

S KUPONOM KORISTITE 10% POPUST.

r
i KUPON: 10% POPUST

CVETLIČARNA OMERS

imel težko življenje, većinoma v po-
manjkanju, kar je bilo za tište čaše
marsikateri številni družini usojeno.
Njegovi starši so kar cblgo stanovali in
živeli pri Pavšku v Cradiščih. Tam se
je rodil tuđi pokojni Peter. Kasneje so
kupili manjšo kmetijo v Trnjavi, kjer
danes nadaljuje starševsko delo sestra
Mirni.

Leta 1960 se je poročil s sedanjo že-
no Ivanko, ki je list zlatopoljske krvi.
Po poroki sta živela v Lukovici, na
drugem domu, saj je bil dom starsev
»SLAMIČ« iz Trnovč leta 1942 požgan
z drugimi domaćijami teh krajev. Po
vojni so se odločili za preselitev. Toda
domotožje pokojnikove žene Ivanke
je rodilo sad. Leta 1980 sta se odloci-
la na požgani domačiji v Trnovčah
postaviti nov dom. Ta želja se je ure-
sničila, žal je pokojni Peter ne bo uži-
va I.

Upam in verjamem, da bo sin Pe-
ter dostojno peljal voz naprej in po-
magal tuđi svoji mami Ivanki, da bo
laže prebolela to hudo izgubo in se
tuđi sama v celoti (X)zdravila. Bila je
namreć že resno bolna.

Da je bil pokojni Peter res dober
človek, je pokazala množica ljudi, ki
so njegove posmrtne ostanke pospre-
mili na zadnjo pot. Pri mrliški vezici so
mu zapeli njegovi nekdanji sodelavci
iz TOSAME, spregovoril pa tuđi upo-
kojeni sodelavec: Vinko Dragar. Pev-
ci iz TOSAME so dve pesmi zapeli v
slovo tuđi na brdskem pokopališću.
Tam je zadnje poslovilne besede spre-
govoril prijatelj in krajan Vinko Jeras.
Najbolj žalostno pa je bilo ćutiti glas
trobente »TIŠINA«.

Prijatelji in znanci globoko sočust-
vujemo z domaćim i, saj nam je po-
kojni Peter veliko pomenil. Vedno je
bil pripravljen pomagati v stiski, ali ob
prostovoljnih akcijah. Takih ljudi je
malo med nami! Ponosni smo, da
smo imeli ob sebi dobrega prijatelja in
poštenega človeka. Hvala mu za do-
bra dela!

VINKO JERAS

Žalna
komemoracija
OBVEŠČAMOOB-

ČANE,
DA BO ŽALNA

KOMEMORACIJA V

PETEK,
DNE 31.10.1997 OB
18. URI, NA POKO-

PALIŠČU
V DOMŽALAH!

VABLJENI!

Krajevne
skupnosti

mesta Domžale

ljubit si Uvijen je,
Ijubil si svoj dom,
,i tiho hrez slovesa,
si odšel v večni dom.
V domu naSem je praznina,
a v srcih bolečina.

ZAHVALA

V oseminsestdesetem letu starosti nas je zapustil
naš dobri mož, oče, stari oče, brat in stric

Štefan Ravnikar
po domaće Kržanov ata s Plesa pri Moravčah

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in
znancem za izrečena ustn.i in pisna sožalja, darovano cvetje, svece, darove
za svete mase. Posebna zahvala velja gospodu župniku Viktorju Primožiču

za lepo opravljen obred. Lepa hvala tuđi vsem pevcem in vsem, ki ste
dobrefia Jta številno pospremili na njegovi zadnji poli.

Vsi njegovi

ZAHVALA

V petinosemdesetem letu starosti je po
neozdravljivi bolezni sklenila svojo

življenjsko pot naša mama, tašča, teta,
babica in prababica

Amalija Župane
rojena Šubelj, iz Domžal

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki so jo spremili na njeni zadnji poti,
za izrečena sožalja, darovano cvetje in svece v njeno slovo.

Posebno se zahvaljujemo osebju Zdravstvenega doma Domžale in
osebju Bolnice Petra Držaja za vso pomoć. Hvala tuđi gospodu

župniku za lepe poslovilne besede.

Vsi njeni

V SPOMIN

Minevajo dnevi, tedni, meseci in
minilo je že eno leto, odkar smo se v
hladnem jesenskem dnevu poslovili

od tebe, dragi

Marjan Kralj
Naše življenje teče dalje in ti kljub slovesu ostajaš z nami, saj

spomin na tebe ne more nikoli ugasniti.

Vsi tvoji

Saj ni rečeno, da te ni,
čeprav tvoj glas se več ne sliti,
heseda tvoja v nas /ivi - med nami si!

V SPOMIN

22. oktobra je minilo peto leto, odkar
nas je zapustil naš dragi

Janez Resnik
iz Škocjana

Hvala vsem, ki postojite ob njegovem preranem grobu in se ga
spominjate z molitvijo in dobro mislijo.

Vsi njegovi

ZAHVALA

V štiriinosemdesetem letu starosti nas je za
vedno zapustila naša mama, stara mama,

sestra in teta

Ivana Zajc
Zalokarjeva mama iz Zg. Jarš

Iskrena zahvala sorodnikom, sosedom in znancem za izrečeno pisno
in ustno sožalje, za podarjeno cvetje, svece in svete maše. Hvala

gospodu župniku Janezu Kvaterniku za lepo opravljeni obred,
gospodu Francu Košenini za izredno lep govor, organistki Petri za lepo
zapeto solo petje in Oktetu bratov Pirnat za zapete žalostinke. Hvala
vsem, ki ste jo v tako velikem številu pospremili na njeno zadnjo pot.

Njeni domaći

V domu našem je praznina,
v srcih naših holečina,
ti zdaj v grobu mirno spiš,
a v naših srcih še živiš.

ZAHVALA

Ob boleći izgubi našega dragega moža,
očeta, starega očeta, brata, tasta in

strica

Dominika Majdiča
gostilničarja v pokoju iz Moravč

Iskrena zahvala Slavki Majdič, družini Poznič in Cerarjevim,
vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za izrečena
ustna in pisna sožalja, podarjeno cvetje, svece in darove za svete

maše. Zahvaljujemo se g. župniku Viktorju Primožiču za lepo
opravljen pogrebni obred, pevcem za zapete pesmi, g. luretu za

zaigrano Tišino. Najlepša hvala g. Marjanu Crilu za ganljive
besede ob slovesu. Iskrena hvala dr. Duriću, dr. Marjanu

Dežmanu in g. Kristini za zdravniško pomoć. Še enkrat hvala
vsem, ki ste nam kakorkoli pomagali v težkih trenutkih ter ga v

velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi

Utihnil je tvoj $as,
obstalo je tvoje srce.
Ostali so sledovi pridnih rok
in kruto spoznanje,
da se ne vrneš več.

ZAHVALA

Po hudi bolezni nas je mnogo prezgodaj
zapustil dragi mož, ati, brat, stric in svak

Jože Osterman
iz Rodice pri Domžalah

O b boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom,
sosedom, prijateljem in sodelavcem za izrečeno sožalje,

porlarjeno cvetje in svece.
Najlepša hvala g. Janezu Kvaterniku za lepo opravljen pogrebni
obred. Gospodu Stražarju hvala za lepe poslovilne besede ter

pevcem za prelepo petje. Hvala vsem, ki ste ga v velikem
številu pospremili na njegovi zadnji poti!

Žalujoči: žena Marija, sinova Iztok in Andrej

Domžale, 10.10. 1997

ZAHVALA

Ob tragični in boleči i
zgubi Ijubega

Saša
Dornika

iz Radomelj

se iskreno zahvaljujemo vsem prijateljem, znancem,
sosedom, vsem sošolcem, Studentom in profesorjem ter

sorodnikom, ki ste nam kakorkoli stali ob strani, z nami delili
bolečino in nam blažili najtežje trenutke.

Zahvaljujemo se za poklonjeno cvetje in svece. Posebno se
zahvaljujemo dr. Jančigaju, Gorski reševalni službi in

gasilcem iz Kamnika, gospodu župniku iz Radomelj in
gospodu kaplanu iz Domžal ter bratom Pirnat za lepo petje.

Poslovilne besede prijateljev in sošolcev bodo ostale v
globokem spominu.

Njegovi: mami Danica, ati Lojze, brat Matej, mama in
Polonca

Radomlje, Domžale, 10. 10. 1097
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V naiih srah ti naprej Živiš,
zato pol nas vodi tja,
kjer v tišini spis.
Tam lučka Ijubezni vedrio gori
in Ivoj nasmeh med nami živi.

V SPOMIN

Pevetnajstega novembra 1(W7 ho minilo eno leto, oclkar smo ostali brez tebe,
naša draga mama

Marija Orehek
roj. Urbanija

I (vala vsem za vsako lepo misel nanjo, za postanek ob njenem grobu, za
prizgano lučko in poklonjen cvet.

Vsi njeni

Spavaj, spavaj lipica,
veCno ne boi spalo,
nova pomlad zelena,
novi cvet ho gnala.

ZAHVALA

V dvainšestdestem letu starosti nas je zapustila
draga Žena, mama, babica in tašča

Jožefa Ribič
z Drtije pri Moravčah

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem za
izrečena sožalja, podarjeno cvetje in svece ler darovane sv. maše. Hvala g.
župniku za lepo opravljen pogrebni obred, moravskim pevcem za zapete

pesmi in g. Močilnikarju za zaigrano Tišino. Hvala vsem, ki ste jo tako
številćno pospremili na njeni zadnji poti.

Vsi njeni

V SPOMIN

Drugega oktobra je minilo eno leto,
odkar nas je zapustila in zatisnila oči

draga mami, babica in prababica

Ivanka Brusnjai

Hvala, ker se je spominjate, prižigate svece in postojite ob njenem
ranem grobu.

Vsi njeni: hčerka Marija, mož Gustelj, vnuk Marjan in
vnukinja Nataša z družino

ZAHVALA

V Bi. letu starosti nas je tiho zapustila naša
draga in dobra mama, tašča, omi in teta

Jožefa Flerin
roj. Kramer

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sodelavcem in
znancem za podarjeno cvetje, svece ter izrečena ustna in pisna sožalja.
Posebna hvala zdravstvenemu osebju ZD Domžale za veliko pomoč,

gospodu župniku za lepo opravljen pogrebni obred in pevcem za
zapete pesmi. Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

Žalujoči: sin Vlado z ženo Gido, vnuka Nataša in Gregor ter
ostalo sorodstvo

ZAHVALA

Mnogo prezgodaj nas je zapustila draga
žena in mamica

Stanislava Grbič
iz Domžal, Ljubljanska 84

Zahvaljujemo se sorodnikom in vsem prijateljem za vsestransko
pomoč v teh težkih trenutkih.

Vsem iskrena hvala.

Mož Srećko, sinova Zoran in Goran

ZAHVALA

V petinosemdesetem letu je za vedno
zaspal dragi brat in stric

Janez Ravnikar
rojen v Radomljah,

živel in preminil v Nevv Yorku - ZDA

K zadnjemu počitku so ga položili v New Yorku 9.10.1997

Vedno se ga borno spominjali.

V žalosti: sestra Miči in nećakinja Urška z družino

ZAHVALA

ob boleči izgubi naše drage mame

Malči Anzi
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem,

znancem in podjetju Sarrio Slovenija iz Količevega za izražena
sožalja, podarjeno cvetje in svece. Posebno se zahvaljujemo gospodu
patru Franciju iz Kamnika za lepo opravljen obred. Prav tako se lepo

zahvaljujemo organistki Ireni Rode in pevcem iz Naklega.

Žalujoći: sin Friderik in hčerka Malči z družinama

V SPOMIN

Šestnajstega novembra bo minilo šest
let, odkar nas je zapustila naša draga

žena, mama

Jožefa Lipovšek
po domaće Pecmanova mama

Vsem iskrena hvala, ki se je še spominjate.

Vsi njeni

ZAHVALA

Ob prerani smrti

Branka Judeža
iz Doba

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, znancem,
prijateljem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, svece in
spremstvo na njegovi zadnji poti. Hvala g, župniku za lep

pogrebni obred in sv. maso.

Vsem in vsakomur še enkrat iskrena hvala.

Vsi njegovi

/aman je bil tvoj boj,
i m u n vsi dnevi upanja,
trpljenja, usoda je bila
močnejša od življenja.

ZAHVALA

Luč življenja je v dvaindevetdesetem
letu starosti ugasnila naši dragi mami,

babici in prababici

Pavli Kosec
roj. Zorman, iz Domžal

Zdaj, ko smo ostali sami brez naše dobre mame, ste ji mnogi
namenili lepo, tiho misel, sočustvovali z nami, darovali cvetje in
svece ter jo pospremili na njeni poslednji poti v večni pokoj in
blaženi mir. Iskrena hvala vsem svojcem, znancem, sosedom in

prijateljem za izrečeno sožalje do drage pokojnice.
Zahvaljujemo se tuđi gospodu kaplanu, pevcem iz Tržiča in
trobentaču za odigrano žalostinko. Vsem in vsakemu, ki ste

imeli našo mamo radi, še enkrat iskrena hvala.

Vsi njeni

Bolečina da se skriti,
ludi solze zatajiti,
a kako srce lx>li,
ker Tebe več med nami ni.

Mnogo prezgodaj nas je zapustila draga
hči, sestra in teta

Marinka Urbanija
iz Domžal

Iskreno se zahvaljujeva vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem
in znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje, svece, denar
in spremstvo na njeni zadnji poti. Lepo se zahvaljujeva vsem

njenim sodelavcem in sodelavkam za vso pomoč. Hvala g.
kaplanu za lepo opravljen pogrebni obred, pevcem za zapete

pesmi, za zaigrano Tišino in za lepo izzveneno Ave Marijo.
Hvala vsem, ki ste se z lepo mislijo poslovili od nje.

Njena mama Marija in sestra Vida z družino

ZAHVALA

V devetdesetem letu starosti je po
krajši bolezni sklenila svojo življenjsko
pot naša mama, tašća, teta, babica in

prababica

Ivana Kušar
roj. Steiner

iz Stoba v Domžalah

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki so jo spremili na njeni
zadnji poti, za izrečena sožalja, darovano cvetje in svece v

njeno slovo. Posebno se zahvaljujemo osebju Doma počitka
v Mengšu za skrbno nego. Zahvaljujemo se gospodu

župniku iz Domžal za opravljeni pogrebni obred in gospodu
juvanu za lepe poslovilne besede. Hvala tuđi spremstvu

gasilcev iz Stoba in pevcem.

Vsi njeni

Ni le na vrtu več, ne med gredicami,
niti na polju več, ne med meglicami,
ne v s'umcnju voda, niti vej,
ni te nikjer več, kjer bil si prej.

(O. Župančič)

ZAHVALA

O b nepričakovani in prezgodnji smrti
dragoga moža, očeta in deda

Stanislava Pavlina
iz Moravč

se iskreno zahvaljujemo gospodu župniku, godbi, pevcem in
ćelavcem Komunale iz Zagorja za lepo organiziran in opravljen

pogreb. Še posebna zahvala velja gospe Bozi Janežza ganl|iv
govor ob zadnjem slovesu. Zahvaljujemo se tuđi vsem

sosedom, še posebno Silvotu, Ivanki in Lovrotu za nesebično
Pomoč, vsem sorodnikom, znancem in prijateljem za darovano

cvetje, svece, izrečena sožalja in tolažilne besede v težkih
trenutkih. Hvala še enkrat vsem, ki ste ga pospremili v tako

velikem številu na njegovi zadnji poti.

Njegovi: žena Pepca, sinova Slavko in Oto z družinama

Moravče, "IO. 10. 1997

ZAHVALA

Po dolgotrajni in hudi bolezni nas je v
enainsedemdesetem letu starosti

zapustil dragi mož, oče, stari oče, tast,
brat, stric in svak

Franc Lužar
iz Zgornjih |arš

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, še
posebej Ručigajevim in Burjevim, prijateljem, znancem,

vaščanom in sodelavcem za pomoč, izrečena sožalja, darovano
cvetje in svece ter denarno pomoč. Prisrčna hvala dr. Olgi

Ložarjevi in patronažni sestri ga. Ivi Kraljevi za vso skrb in nego.
Zahvala velja tuđi g. župniku janezu Kvaterniku za lepo

opravljen cerkveni pogrebni obred, Moškemu pevskemu zboru
Zvon, trobentaču g. Franciju Stoparju za lepo zaigrano Tišino in

vsem praporščakom. Zahvaljujemo se tuđi vsem, ki ste ga v
tako velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti. Še enkrat

vsem in vsakemu posebej iskrena hvala!

Vsi njegovi

ZAHVALA

Ob boleči izgubi nas je zapustil naš
skrbni oče, tast, stari oče, praded

in stric

Anton Jemec
Maselnov ata,

iz Vinj pri Moravćah

Zahvaljujemo se sorodnikom, sosedom in znancem za
izrečeno sožalje, cvetje, svece, darove za sv. maše ter

spremstvo na njegovi zadnji poti.

Zahvala gospodu župniku za lepo opravljen pogrebni obred,
pevcem za zaigrano Tišino. Iskrena hvala tuđi

zdravstvenemu osebju iz Moravć.

Vsem še enkrat iskrena hvala!

Vsi njegovi
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KRZNARSTVO
Nevenka Mandelj s.p.
Ljubljanska 84, Domžale
Tel.:711-502

Del. ćas: delavnik 8.-13., 15.-18.30
sodoba 8.-12.

Strankam nudimo nakup, izdelavo
in popravila krznene konfekcije.

SERVIS GOSPODINJSKIH STROJEV
GREGORIČ ANDREJ-

GREGOR

Vam nudi popravila:
* hladilnikov
* hladilnih skrinj
* električnih štedilnikov
* plinskih štedilnikov
* električnih bojlerjev
* sušilcev perila Gorenje
* pralnih strojev Gorenje
* izolacije hladilnih skrinj

Šolska 22, Domžale
Tel.:714-939

NOVO V DOMZALAH
DOMLES d.o.o.
Trgovina z barvami in laki
Savska 47 A
1230 DOMŽALE
Tel.: 061/710-179

V NAŠI TRGOVINI MED PRIJAZNIMI
LJUDMI UGODNO NUDIMO:

Belton, 4 I 3.009,00 SIT
Beltop, 4 I 4.426,00 SIT
Mojca SVECE 236,00 SIT
V. piramida SVECE 150,00 SIT
male gospodinjske aparate, svece, dežnike, razna
čistila ter pripomočke pri barvanju

Večjo količino tuđi dostavimo
na dom.
Oblščite nas med & in 19. uro, v soboto med & In 12 uro
In Izkoristite ugodne cene.

CEMENTNI IZDELKI

Vrba 7
1225
Lukovica

IZDELUJEMO:
- cvetllčna korita
• kamine, fontane
- ograjne elemente
- tlakovce, plošče, robnlke
- tople grede, kompostnlke
- škarpne elemente
- vlnogradnlške stebre
- kanalske jaške z mrežo
- peskolove

MOŽNOST ODLOŽENECA PLAČILA
PRI NAKUPU NAD 20.000 SIT

tel.: 061/735-408 od 8.-16. ure

ac'cent
on Language d.o.o.

Your center for "native speaker" quality

Angleški in nemški programi:
• splošni tečaji
• konverzacija
• individualno

Prevajanje in lektoriranje v
• angleščino
• nemščino
• ruščino

Ljubljanska 36, 1230 Domžale
Tel.: 712-658 Email: accent@siol.net

LAĐA
POOBLAŠČENI PRODAJALEC

IN SERVISER

AVTO DETR d.o.o.
ZORMANMENGEŠ, Slovenska c. 66

NA ZALOGI VSA VOZILA IZ PROGRAMA LAĐA
UGODNI KREDITI NA 3, 4 ALI 5 LET

TUPI STARO ZA NOVOi
tel. prodaja: 737 313, tel. servis: 737 041, faks: 737 313

PIZZERIA LEONARDI
vam nudi

- pizze iz krušne peči
- kosila in jedi po naroćilu

NOVA ROČNA
AVTOPRALNKA

vam poleg ostalih uslug
nudi paket

- kemično čišćenje notranjosti vozila
poliranje zunanjosti vozila po ugodni ceni

- menjavo hladilne tekoćinc

LEONARDI, Vir, Šaranovičeva 18, Domžale
tel. 061 711-081

gšl FIZIO CENTER TRZIN
te!.. J62 18 371.O.C Tran, Hrastovec 10

ZA BREZPIAČNI
PREGLED PRI fflMVMKU SPEC1AL1STU MANUAIM MEDICINE

Brez bolečin nad bolečine!
IZKUŠNJE RUSKIH ZDRAVKIKOV, FIZ1OTERAPEVTOV IN MASERJEV

FJ badex
d.o.o.

PRODAJALIMA INSTALACIJ ZA VODOVOD
IN CENTRALNO OGREVANJE

RADIO CESTA 1 A, 1230 DOMŽALE,
tel. & fax; 061/713-001

UGODNA PONUDBA
OLJNI GORILCI: LAMBORGHINI, RIELLO.
PEČI: SIME, KALARD, JUNKERS, TVT
CISTERNE: OD 1000 I - 3000 I

BREZPLAČNA DOSTAVA NA DOM

LB-
Banka Domžale d.d.

V mesecu oktobru -
mesecu varčevanja

Banka
Domžale

čestita vsem svojim
varčevalcem

in se jim zahvaljuje
za zaupanje

Redno ali honorarno

zaposlimo

ČISTILKO

za čišćenje
prostorov v

popoldanskem
času za območje

Domžal.

CISTOCfl
čišćenje, vzdrževanje
in varovanje objektov
tel.: 715-771

tlFA
4+APmmcA,

^SERVIS FOTOKOPIRAH STROJEV
_ FOTOKOPIRMCA

Pre&tj&t£j0echovaW5, 1235 Radomlje. 9061/727-457, 728-0i8

NOVO V DOMZALAH
Obrtniki, podietniki, učenci in dijaki POZOR! • Papirnica LIPA je odprla svojo

poslovalnico v PS pri gostiii Keber na Ljubljanski 110 v Domžaiah.
Oskrbimo vas s pisarniškim materialom, šoiskimi potrebščinami in ostalo

papirno galanterijo.
Pri nas lahko tuđi FOTOKOPIRATE dokumente in vsakršno gradivo za solo ali

poslovno dejavnost, kar vam pripravimo po vašem naročilu zloženo in
zvezano. Kopiramo BARVNO ali CRNOBELO.

Novoletna ponudba
Prepričajte se o naši kvaliteti in nas obiščite

v Papirnici LIPA Ljubljanska 110 v DOMZALAH
ali Pelechova 15, Preserje pri Radomljah.
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4. A in 4. B OS
Rodica v soli

v naravi
Lctošnjo letno Solo v naravi so

učenci in učenke OŠ Rodica preži-
veli v Pacugu, zalivu med Strunja-
nom in Fieso. Udeležilo se jo je 49
otrok, 4 učiteljice, 1 učitelj in 1 va-
ditelj plavanja. Lepo vreme, toplo
morje in prijetno okolje so nudili
obilo možnosti za zabavo in rekre-
acijo. Poudarek sole v naravi je bil
na učenju in izpopolnjevanju teh-
nike plavanja. Na končnem preiz-
kusu so .3 učenci osvojili žlatega,
36srebrnega in 10 bronastega del-
finčka.

ANICA CRNE IVKOVIČ

BERNARPI
T E N I S
SAUNA • SOLARIcJ

BISTRO
Del. čas:
vsak dan 8-24?1

nedeya 8-22h

HUBADOVA 14
VIR-DOMŽALE

714-2

Kompostarna

Domžale
Vam nudi največjo izbiro naravnih kompostov, zemlje in

zemeljskih mešanic.
Uporaba: za lončnice, zelenjavne vrtove, tople grđde, zeleniće,
okrasne grmovnice in druge namene.
Vse mcSanice so kompostirane in presejane do 2 cm.
Mešamo tuđi po vašem naročilu.
Našli nas boste ob Napredkovem diskontu v Jaršah pri
Domžalah.

Tel.: 721-888, GSM 041/66-88-88

Še eno drevo manj v centru Domžal
V noći s čelrtka na pe-

lek(1(). 10/1710.1997) se je
v centru Oomžal, na Ko-
lodvorski cesti (rned stav-
bo bivše knjižnice in trgo-
vino Mercator) sam od se-
be zruSil na tla več kot 40
let star divji kostanj. Drevo
je padlo prek Kolodvorske
ceste in pločnika ob trgo-
vini, ter pri tem pretrgalo
nel*aj telefonskih in elek-
tričnih kablov, poSkodova-
•lo pa je ludi del strehe na
Mercalorjevi trgovini. Ve-
lika sreča »v nesreći« je bi-
la, da se je drevo zruSilo
ponoči, saj v jutranjih in
dopoldanskih urah ta del
Kolodvorske ceste prečka
veliko ljudi, NA ZELENICI
inll(X.'NIKUv»obmf)č:ju
padca drevesa« pa je
VSAK DAN PARKIRANO

veliko avtomobilov (ČE-
PRAV PARKIRANJE TAM
NI DOVOIJENO).

Vozniki, ki tam vsako-
dnevno (NEPRAVILNO)
parkirajo svoje jeklene ko-
njičke, so zopet lahko
brez skrbi (vsaj kar se ne-
varnosti trhlega drevesa ti-

če), saj policisti in občinski
komunalni nadzornik le
redko za idejo na to ob-
močje - / namenom
»urejanja mirujočega
prometa«.

(Folo: ROK
MAfHENIČ, tekst:

MARTIN GROŠELJ)

AIIAĆIĆ SERVIS TRGOVINA
Prešernova 1a, 1230 DOMŽALE
TELEFON: 722-107

VKODAJALNA°IZDEIKO.
gorenje

SUPER UGODNA PONUDBA:

* PRALNI STROJI GORENJE
* ŠTEDILNIK S

STEKLOKERAMIČNO PLOŠČO
* RTV EKRAN 55 CM, TTX, STEREO
* KOVINSKI REZALNIK BOSCH
* SESALEC SIEMENS, 1200 VV

ŽE O D 50.393,00 SIT NAPREJ

O D 85.574,00 SIT NAPREJ
SAMO 56.44^00 SIT
SAMO 1743200 SIT

SAMO 20.885,00 SIT

NOVO:
- pralni stroji Gorenje simple&logical
- steklokeramična plošča - 2 raztegljivi kuhalni
mesti

• Bogata izbira bele tehnike: pralni stroji, pomivalni
stroji, štedilniki, hladilniki,

zamrzovalne omare in škrinje...
• barvni televizorji

• sesalci, kovinski rezalniki, pomivalna korita

15% GOTOVINSKI POPUST
8% POPUSTA NA 3 OBROKE

5% POPUSTA NA 5 OBROKOV
BREZPLAČNA DOSTAVA

oRy*/\ NASLOV ZA NAKUP APARAToy
Y gorenje

K0NiNQ
OKNA IN VRATA

LESNIREPROMATERIALI
KUHINJSKI PULTI

VELIKA IZBIRA LETEV
LEPUENE PLOŠČE

REZAN LES
STENSKE IN STROPNE OBLOGE

LAMINATNE TALNE OBLOGE
VIJAKI IN SPONSKO OKOVJE

RAZREfflERI

PRIJAZEN SPREJEM, PRODAJA IN STROKOVNINASVETI ZA IZDELAVE, POPRAVILA, ZAMENJAVE IN IZBOU&VE
i , ,_

PE DOMŽALE, Antona Skoka 20/a, odprto: od 7 n do I 9 h , sobota od 7 h do I 4 h , tel.: 72I-397 in 714-710, fax: 7 I 4 - 7 I 2

/lamnik
Slamnik je glasilo občin Domžale, Lukovica
in Moravče in je nadaljevalec tradicij časo-
pisa Domžalec, ki je izhajal v letih 1925 (5
številk), 1929 (2 ŠJevilki), 1934 (1 številka),
1935 (1 številka). Domžalec je izšel še v letu
1958 (1 številka), nato pa je 5. 11.1962 pn-
čel izhajati Občinski poročevalec m je re-
dno izhajal vse do 21. marca 1991, ko se je
preimenoval v Slamnik.

Odgovorni urednik
BOGDAN OSOLIN, tel.: 714-599, 721-022,
(0609) 634505
Pomoćnica odgovornega urednika
MARIJA KAVKA
Člnni uredništva
FRANC CERAR, DADA BREJC,
MARTIN GROŠEL), VERA VOJSKA,
dr. BOGDAN DOLENC

Urednica sirani občine Lukovica
MONIKA DOMITROVIČ
Urednica strani oJ)ćine Moravče
BERNARDA MAL
Uredništvo glasila SLAMNIK
je na Ljubljanski cesti 69 v Domžalah.
Uredništvo
ERNA ŽABJEK-KOČAR, 714-599, 721-022
URADNE URE: vsako sredo od 15.-17 ure

Tehnićni urednik
JANEZ DEMŠAR
Lektor
prof. AVGUŠTIN PIRNAT
Glasilo izhaja v nakladi 14.000 izvodov in ga prejemajo vsa
gosprjdinjstva bre/plačno.

Na podlagi zakona o prometnem davku in mnenja mini-
strstva za kulturo spada glasilo med proizvode, za kateri'
sp plačuje 5"/<> davek od prometa proizvodfjv.
TISK: D U O I isk c.isopisov in rcvij, d/l, I )ijtilj.tri;i

SLOVMIJAUS
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